


Conformare sau transformare?

Între aceşti poli oscilează experienţa spirituală a multora dintre noi. Dacă optăm pentru
conformare, vom sfârşi prin a îmbrăţişa o religie, iar viaţa creştină va fi un şir de ritualuri
obositoare şi înşelătoare. Dacă, însă, tânjim după transformare, care să ducă la dezbrăcarea de
omul vechi şi îmbrăcarea cu omul nou, ea va fi posibilă doar în baza unei RELAŢII PERSONALE
cu Domnul Isus Cristos. Doar o relaţie personală şi vie cu El va face posibilă modelarea chipului
Lui în noi.

Nici unul dintre noi nu ne naştem şi nu ne pomenim în această relaţie, ci TREBUIE  S-O
ALEGEM. Dar oare de ce sunt aşa mulţi cei care refuză    s-o facă? De ce sunt aşa mulţi cei care
resping chemarea lui Cristos?

Isus spune: „Veniţi la Mine, toţi cei trudiţi şi împovăraţi, şi Eu vă voi da odihnă” (Matei
11:28). Oare care dintre muritori nu se încadrează în categoria celor amintiţi de Isus?  După cum
afirma Sf. Augustin, sufletele noastre neliniştite, făcute după chipul lui Dumnezeu, nu se vor
odihni decât în El.

Dacă te numeri printre cei care refuză să accepte că sufletul lor este trudit şi împovărat,
întreabă-te ce semnificaţie au zbaterile şi căutările din viaţa ta: muzica, alcoolul, narcoticele de
orice fel, destrăbălările şi dezmăţul? Oare toate acestea nu sunt o căutare a odihnei, a împlinirii şi
a fericirii? Să fie oare toate acestea un surogat cu care încercăm să umplem golul după
Dumnezeu din sufletele noastre?

Setea după adevărata viaţă se trezeşte în noi în preajma unor oameni cu VIEŢI
TRANSFORMATE, ca şi cei pe care îi veţi întâlni pe paginile volumului de faţă. Atenţie, însă!
Pentru a gusta din experienţa lor, trebuie să pornim noi înşine pe drumul pe care au pornit şi ei
prin credinţă.

Sfântul apostol Pavel spune despre credinţă că vine în urma auzirii Cuvântului lui
Dumnezeu şi ea se va hrăni doar din Cuvântul lui Dumnezeu. Şi tot el afirmă că şi noi putem fi
parte a acestui proces de transformare a vieţilor altora, dacă vom croi cărări drepte cu picioarele
noastre, pentru ca aceia care şchiopătează să nu se abată din cale, ci să fie mai degrabă vindecaţi.

Pentru ca altul să ajungă să creadă, noi trebuie să ne trăim şi să ne mărturisim credinţa:
„Dar cum vor chema pe Acela în care n-au crezut? Şi cum vor crede în Acela despre care n-au
auzit? Şi cum vor auzi despre El fără propovăduitor?”. Acest propovăduitor cu fapta şi cu vorba
poţi fi şi tu, pot fi şi eu. Prin harul lui Dumnezeu şi prin puterea Duhului Sfânt, gesturi mici pot
avea implicaţii uriaşe în mântuirea cuiva şi în transformarea vieţii sale.

Pastor Beniamin Fărăgău



ŞTEFAN  LĂPĂDAT

Am auzit o voce care-mi spunea: „ŞTEFANE,    CE-AI DE GÂND?”. Am început să plâng.

Doamne, nu pot să mă las de ţigară, de femei şi de băutură. Dar dacă Tu mă ajuţi, de azi eu mă
las.

Cristos S-a aplecat în balta şi în mizeria vieţii mele, m-a scos, m-a dus în „atelierul” Lui, m-a
pus pe masa Lui şi a lăsat ca sângele Lui să mă spele de orice pată şi de orice mizerie şi m-a
făcut fiu de Dumnezeu.

Ştefan Lăpădat s-a născut într-o familie de credincioşi penticostali din Lipova, însă la
adolescenţă a uitat valorile în care a fost crescut şi a început să „guste” viaţa.

A fugit peste graniţă în Iugoslavia, a ajuns în Statele Unite şi acolo a continuat cu
discoteci, bătăi, viaţă de noapte şi tot ceea ce credea că-i aduce fericirea. Dar L-a întâlnit pe Cel
care i-a dat într-adevăr fericirea, pe Cristos Domnul.

Ştefan Lăpădat:
Credeam că doar la bătrâneţe o să-L înţeleg pe Dumnezeu, aşa că m-am dus în lume. Am

crezut că acolo o să găsesc fericirea, pentru că plăcerile acestei lumi erau frumoase şi parcă
pentru o clipă mă satisfăceau. Dar            mi-era ruşine, deoarece ştiam că mama se ruga pentru
noi.

Reporter:
Aţi plecat de acasă la şcoala profesională...

Ştefan Lăpădat:
Pentru mine a fost ceva extraordinar să plec de acasă - abia am apucat. Am mers la

Timişoara şi am dat de viaţa de internat, am dat de prieteni şi nopţi petrecute în chefuri. Credeam
că asta este viaţa. Am zis că am ajuns într-un fel de  rai.

Reporter:
Libertate totală...

Ştefan Lăpădat:
Da! Eram aşa de bucuros că am scăpat de ai mei şi de vocile acelea care mă tocau

încontinuu: „Nu-i bine! Nu ţi-e ruşine? Nu fă asta! Nu cealaltă! Nu-i voie aia şi aia!”. La
internat în sfârşit am zis: „Asta-i viaţa!”.

Reporter:
Ce relaţie aveţi acum cu tata şi cu mama? Ei au vrut atunci să vă îndrume cu toată

dragostea pe calea cea bună.

Ştefan Lăpădat:
Tatăl meu şi mama mea au plecat la Domnul. Aş vrea să mai fie astăzi în viaţă, să le sărut

mâinile şi picioarele. M-am întors la Domnul când ei erau încă în viaţă.
Mama a fost o mamă deosebită, dar când eşti influenţat de diavol, nu le poţi da părinţilor

respectul cuvenit.
Ei au vrut să ne dea cea mai mare comoară care există în lumea aceasta. Poate că nu au

ştiut să ne-o explice aşa cum am vrut noi, dar comoara pe care au legat-o de inima mea nu se
poate compara cu banii, cu averea, cu nimic. N-am înţeles atunci Cuvântul pe care Domnul Isus îl



spune: „Ce i-ar folosi unui om să câştige toată lumea, dacă    şi-ar pierde sufletul?”. N-ar
câştiga nimic.

În anul 1987 am fugit peste graniţă în Iugoslavia, împreună cu fratele meu şi cu încă doi
prieteni. Am ajuns în lagăr şi acolo urma un interviu la care se decidea dacă plecăm mai departe
sau ne dădeau înapoi în România comunistă. La interviul acela erau numai trei motive pentru care
puteam pleca mai departe spre Occident: pe bază politică, pe bază de religie sau pe bază de altă
naţionalitate.

Ce-am văzut în lagăr a fost groaznic: femei violate, familii despărţite şi distruse, soţii
separate de soţii lor. Veneau gardienii la femei şi le spuneau că dacă vor să treacă mai departe
trebuie să aibă relaţii sexuale cu ei.

Venea miliţia noaptea să-i ducă înapoi în România, dar oamenii dormeau cu lama în gură
- îşi scoteau lama şi-şi tăiau burta ca să curgă sânge din ei. Era groaznic.

Până la acel interviu, ne era ruşine să spunem că suntem din familie de pocăiţi. La şcoală,
când ne ridicau în picioare, spuneam: „Nu eu, mama-i pocăită, tata-i pocăit!”. Pentru prima dată
eram bucuros să spun: „Sunt din familie de pocăiţi!” pentru că era singura mea şansă să trec
dincolo.

La interviu aveam părul lung şi arătam ca nişte vagabonzi. Mâinile şi degetele ne erau
pline de fum de ţigară. S-a uitat doamna aceea la noi şi ne-a întrebat: „De ce-aţi plecat din
România?”. I-am spus: „Din cauza religiei!”. S-a uitat lung la noi şi a zis: „Cum din cauza
religiei? Voi aveţi părul lung. Pocăiţii nu au părul lung! Fumaţi?”. Am ezitat puţin, dar parcă
ceva îmi spunea: „Spune adevărul!”. Zic: „Da, fumez!”. Ea a continuat: „Beţi?”, iar eu am spus:
„Da, beau!”. A zis: „Atunci cum spuneţi că sunteţi pocăit?”.

Acasă, mama era pe genunchi de 24 de ore. Se ruga.
Am răspuns: „Noi suntem dintr-o familie de pocăiţi cu 10 copii. Mama ne-a spus că dacă

ne facem casă, o să avem fiecare camera lui. Am cărat o vară întreagă pe cap lighene pline cu
pământ şi am făcut casă. Eram săraci. Ne-am făcut o casă cu 8 camere, ca să aibă fiecare copil...
Până atunci dormeam câte 3 în pat.

Când a fost gata casa, mama a spus că jumătate din casă o dăm bisericii şi n-a luat nici
un ban pentru ea. A zis: ‘Vreau să o dau Domnului!’. Noi ne-am supărat foarte tare. Ne
gândeam: ‘Noi am cărat pământ cu lighenele, am făcut casa şi mama o dă acum Domnului ca să-
şi facă pocăiţii Biserică în casa noastră’ ”. Noi n-am priceput atunci ce investiţie a făcut mama în viitorul
nostru.

Am continuat: „Biserica este acum la noi în casă. Adevărul este că nu ne-a bătut miliţia,
dar nici nu ne înghite, pentru că suntem din familie de pocăiţi”.

Femeia aceea a fost foarte, foarte impresionată de ceea ce i-am spus. A deschis fereastra
şi a zis: „Îi vedeţi pe oamenii aceştia din curte? Toţi au spus că sunt pocăiţi. Şi uite-i cum
fumează şi beau. Dar, pentru că voi aţi spus adevărul, sunteţi liberi să ieşiţi din lagăr şi să
mergeţi la hotel”.

La hotel i-am zis fratelui meu: „Mă, ce deştepţi suntem noi! Ce vocabular bun avem noi!
Ce ne-am descurcat noi!”... Până am sunat în România...

Când i-am spus mamei că am ajuns în Iugoslavia, ea ne-a spus: „Ştiu, pentru că m-am
rugat pentru voi toată noaptea! I-am spus Domnului: ‘Doamne, n-am să mă ridic de pe genunchi
până când Tu nu-mi vorbeşti!’. Şi Domnul mi-a spus: ‘Iată femeie, din cauza lacrimilor tale şi
din cauză că nu vrei să te laşi de Mine, iată Eu, Domnul, am să merg înaintea lor şi ei vor veni
după Mine! Am un plan de mântuire pentru ei. Şi-am să-i duc în ţara aceea pentru că vreau
să-i întorc la Mine!’ ”.

Am ajuns în America, dar acolo ne-am înhăitat cu nişte români înrăiţi în băutură şi în
lucruri de nimic. Am început seară de seară cu băuturi, chefuri, femei, cu toate lucrurile scârboase
care există în lumea aceasta. La discoteci le plăceau femeilor de noi pentru că eram frumoşi şi
înalţi.



Eu eram unul dintre cei mai buni dansatori, dar nu ştiam că dansez pentru diavolul şi
lărgesc împărăţia lui.

Ajungeam acasă de la discotecă îmbibaţi de alcool. Răsărea soarele peste noi dimineaţa,
iar noi transpiram a alcool. Puţeam a alcool.

Într-o dimineaţă, sătul de lume şi de tot, m-am dus la lucru. Aveam programat să merg
seara din nou la discotecă, dar, în timp ce lucram, mi s-a întâmplat ceva extraordinar.

Am aprins o ţigară şi-am început să fumez, dar   dintr-o dată am auzit o voce, o voce pe
care eu nu pot să o explic. Este imposibil să descriu acea voce. Era o voce cu o autoritate cum n-
am auzit în viaţa mea la nimeni, oricâtă şcoală ar avea. O voce apăsată, o voce care avea o
profunzime extraordinară. Dar vocea aceea mi-a vorbit simplu, ca să pot înţelege. Vocea aceea m-
a chemat pe nume.

Reporter:
Unde aţi auzit-o? În ureche, în minte, în inimă, afară?

Ştefan Lăpădat:
Direct înăuntrul meu. Ca un fior, ca un curent care intră în tine şi te curentează la

secundă. Intră o căldură extraordinară. Eu cred că a fost o lucrare a Duhului Sfânt.
A fost o voce care a răsunat în timpanele mele şi         mi-a spus: „ŞTEFANE,  CE-AI

DE  GÂND?”. Am început să plâng. Am luat ţigara şi am aruncat-o jos. M-am uitat în jurul meu
şi am zis: „Da’, cine vorbeşte cu mine că nu-i nimeni în jurul meu?”. Am crezut că am înnebunit.
Fiind îmbibat de alcool, am uitat imediat de vocea respectivă.

Am aprins altă ţigară şi din nou aceeaşi voce: „ŞTEFANE, CE-AI DE GÂND?”. Atunci
am zis: „Doamne, ştiu că Tu eşti! Am auzit despre Tine de la mama mea şi-am auzit rugăciuni în
casa părintească. Am văzut oameni vindecaţi. Doamne, ştiu că Tu mă cercetezi, dar eu nu mă pot
lăsa de ţigară şi de droguri!”.

Acum, dragul meu cititor, vreau să-ţi spun ţie, care citeşti aceste rânduri: nu veni la
Dumnezeu când scapi de droguri, alcool, ţigări, destrăbălare sau alte păcate. Nu poţi veni la
Dumnezeu când scapi de păcate pentru că NU poţi scăpa singur depăcate!

Vino la Dumnezeu chiar astăzi, chiar acum. Lasă ţigara, lasă drogurile şi băutura în mâna
lui Dumnezeu. Dumnezeu te poate scăpa!

Este o nebunie pentru tine să te doară toată ziua stomacul sau măseaua, şi să spui: „Nu
mă duc la doctor, ci mă duc acasă! Sufăr, că poate îmi trece”. Şi toată noaptea te zvârcoleşti în
patul tău, sperând ca până dimineaţa să-ţi treacă cumva durerea. Şi  ABIA  APOI  te duci la
doctor.

Eu îţi spun să te duci la doctor ACUM! Vino la Cristos acum! Cu ţigara, cu băutura, vino
la Cristos chiar astăzi. Vino la El.

Aşa am venit eu la Cristos! Am fost sincer înaintea lui Dumnezeu şi-am spus: „Doamne,
eu singur nu pot! Nu pot să mă las de ţigară pentru că de 13 ani fumez 2 pachete pe zi. Nu pot să
mă las de femei. Nu pot să mă las de băutură. Dar dacă Tu mă ajuţi, de azi înainte eu mă las. Şi
Doamne, de astăzi mă pun în mâna Ta!”.

Atunci am fost eliberat de Dumnezeu, prin Duhul Sfânt. De atunci m-am lăsat de
toate acestea.

Dumnezeu m-a chemat să vestesc Evanghelia. Acum mă ocup de un grup de vagabonzi şi
drogaţi din Sacramento. Sunt mongolezi, chinezi, vietnamezi, ruşi, toţi vin la Biserică şi sunt plini
de Duhul Sfânt. Ne rugăm în fiecare dimineaţă la ora 7: „Doamne, mântuieşte Sacramento!”.

........................................................................................

Eu am văzut puterea lui Dumnezeu. Odată mama era aşa de bolnavă încât doctorii ne-au
spus: „Cumpăraţi sicriul”. Dar ne-am rugat, i-au făcut fraţii ungere cu untdelemn şi mama s-a
vindecat. Există o forţă extraordinară. Dumnezeu l-a vindecat apoi pe prietenul meu,
care era paralizat de la genunchi în jos. Ne-am rugat şi am văzut cum, la clipeala ochiului,



muşchiul lui a prins iarăşi putere. A sărit din pat, a început să facă genuflexiuni şi să urle în gura
mare: „Dumnezeu m-a vindecat! Cristos m-a vindecat!”.

Ceea ce n-a putut omul, a putut Dumnezeu, prin Duhul Sfânt, pentru că în sângele lui Isus
Cristos este putere. ........................................................................................

Se spune că Michelangelo se plimba cu un prieten, iar prietenul lui a călcat într-o baltă.
Michelangelo i-a spus: „Nu călca în balta aceea! Uite un înger în baltă!”. Prietenul i-a zis: „Dar
nu văd nici un înger!”, însă el a continuat: „Ba, da. Este un înger acolo!”. Apoi s-a aplecat şi a
scos din baltă o piatră. Era toată murdară, dar Michelangelo a dus-o în atelierul lui, a spălat-o de
murdărie şi de noroi şi din piatra aceea a sculptat un înger.

Aşa am umblat eu în lumea aceasta. Diavolul te apasă şi simţi că eşti într-o baltă,
mizerabil, crezi că toţi te-au părăsit şi că n-ai nici o valoare, că soţia sau soţul nu mai dă
nimic pe tine, că societatea nu mai dă nimic pe tine. Dar Isus spune: „Stop! Până aici, diavole!
Nu te mai las să calci pe el! El este copilul meu. El este un înger!”.

Aşa a făcut Cristos cu viaţa mea. M-a scos din balta şi din mizeria în care eram, m-a dus
în „atelierul” Lui, m-a pus pe masa Lui şi cu Sângele Lui m-a spălat de orice pată şi de orice
mizerie. M-a făcut fiu de Dumnezeu.

Dumnezeu te poate scoate şi pe tine din mocirla păcatului. Dintr-un om despre se spune:
„Nu este bun de nimic. Este un rebut.”, Dumnezeu poate face un înger.

Poate soţul, soţia, tata, mama, copiii sau colegii îţi spun: „Nu eşti bun de nimic!”, dar eu
vreau să-ţi spun că eşti foarte important pentru Dumnezeu. Dumnezeu te poate folosi ca să
trezească lumea întreagă.

TU  EŞTI  O  VALOARE.
TU  EŞTI  O  COMOARĂ.
TU  EŞTI  UN  DIAMANT

ÎN  MÂNA  LUI  DUMNEZEU.
Dumnezeu poate să facă mari minuni prin tine. Chiar dacă eşti alcoolic, Dumnezeu te

poate scoate de acolo şi te poate salva. Orice păcat, oricât de mare, Dumnezeu ţi-l iartă.
Dumnezeu să-ţi mărească credinţa şi să crezi în acest Isus, pe care eu Îl iubesc aşa de

mult. Este o comoară. Este cel mai minunat dintre toţi. Acum aş vrea să mă rog cu tine:
„Tată scump din ceruri, în Numele Domnului Isus Cristos şi prin puterea Duhului Sfânt,

mă rog pentru orice boală, pentru orice duh, pentru orice legătură străină, pentru orice stă
împotrivă ca oamenii să vină la Tine.

Te rog adu biruinţă, Doamne, prin Sângele Fiului Tău, vărsat pe cruce. Doamne, pentru
cel care vrea să se predea ACUM în mâna Ta, priveşte spre el, întinde-Ţi mâna şi salvează-l Tu,
Doamne.

Dacă n-are pace în inima lui, dă-i Tu pace. Acolo unde este dorinţă de divorţ, reuneşte-i
Tu şi nu lăsa ca diavolul să-i dezbine. Păzeşte şi ocroteşte Tu, Doamne.

Tu eşti Dumnezeu mare, puternic şi adevărat. Te laud, Doamne, şi-Ţi mulţumesc. Ai milă
de orice inimă, leag-o de Tine şi fă-Ţi Numele de slavă! Amin”.

MARIETA  PRUNDEANU

TOT  CEEA  CE  ÎMI DORISEM - TOATĂ  ACEA GINGĂŞIE, TOATĂ ACEA
PLINĂTATE,  TOATĂ  ACEA  FRUMUSEŢE - AM  PRIMIT  DE  LA DUMNEZEU.

Simţeam că sunt neîmplinită şi nu ştiam unde să găsesc împlinire.

Golul imens din inima mea L-a umplut Dumnezeu.



Reporter:
Doamnă Marieta Prundeanu, sunteţi medic, sunteţi căsătorită, aveţi 2 copii şi vă declaraţi

un om fericit. Care este secretul fericirii, pentru că nu sunt mulţi oameni fericiţi?

Marieta Prundeanu:
Fericirea aceasta nu vine de la mine, ci îmi este dată de Dumnezeu. Înainte de a-L

cunoaşte pe Domnul, nu îndrăzneam să spun că sunt un om fericit, cu toate că am cunoscut şi
momente de fericire, însă era o fericire trecătoare.

Reporter:
Mă bucur că astăzi, când foarte multe căsătorii se termină cu divorţ, totuşi mai există

familii fericite şi unite.

Marieta Prundeanu:
Înainte de a ne întoarce la Dumnezeu, eram şi noi asaltaţi din toate părţile şi probabil că

nici noi nu am fi fost scutiţi de un divorţ sau de alte lucruri necurate şi tragice.
Dar Dumnezeu a avut un plan cu familia noastră şi a binecuvântat-o în mod deosebit. Pe

acest pământ, plin de învrăjbire şi nesiguranţă, Dumnezeu dăruieşte fericire, pace, lumină şi, mai
mult decât orice, o nădejde care nu înşală.

Reporter:
În ce atmosferă aţi crescut?

Marieta Prundeanu:
Am avut o copilărie deosebită: părinţii mei mi-au fost părinţi şi prieteni. M-au iubit şi au

crezut în mine.
Am crescut într-un mediu natural de excepţie, lângă Câmpulung Muscel, într-o zonă de

munte şi deal, cu văi, cu păduri, cu izvoare şi cu râuri minunate, cu păsări şi cu toate frumuseţile
pe care Dumnezeu le-a lăsat pe pământ. Le-am iubit cu toată forţa sufletului meu. Ascultam
„muzica cerească”, transmisă prin păsări, prin ape şi păduri. Visam cu ochii deschişi în faţa lor.

La şcoală n-am avut probleme cu nici un examen. Dumnezeu mi-a dat minte astfel încât
am fost mereu prima.

În ciuda acestor lucruri, rămânea mereu un gol în sufletul meu. Îi spuneam cu disperare
soţului meu: „Mereu este ceva care mă împiedică să fiu mulţumită şi să spun: ‘Cu adevărat în
viaţa mea este plinătate!’”.

Citeam despre personalităţi marcante, care au căutat absolutul. Mulţi nu l-au găsit şi au
sfârşit printr-un suicid. M-am întrebat care era taina că acest absolut nu se lasă găsit uşor?
Simţeam şi eu acel verset din Biblie, care spune: „Dumnezeu a pus în om chiar şi gândul
veşniciei”.

Remarcam cu disperare că dorinţa după acel ceva se accentua şi nu o puteam împlini cu
nimic. Am cântat, am compus muzică, am scris o carte. Dar satisfacţia şi plinătatea pe care o
doream, nu o găseam. Mă întrebam ce să fac cu viaţa mea? Încotro mă îndrept? Care este sensul
vieţii mele?

Tatăl meu mi-a inoculat ideea să lupt în viaţă, aşa că ştiam că trebuie să termin şcoala,
liceul şi facultatea. Acestea s-au terminat, dar ce să mai fac? Nu mai aveam nici o ţintă pentru
care să lupt, ca să simt că trăiesc cu adevărat.

Nu vreau să se înţeleagă că pentru mine profesia, familia sau copiii mei n-ar avea valoare.
Au toate valoarea lor, dar mai presus de toate aceste lucruri rămânea ceva. Şi acel ceva devenea
în viaţa mea o prăpastie.

Reporter:
Absolutul se îndepărta tot mai mult...



Marieta Prundeanu:
Da, şi nu era ceea ce eu aşteptam. Nu-mi aducea pacea şi liniştea de care aveam nevoie -

acea împăcare cu mine însămi. Un proverb spune: „Cu cât fugi mai mult de tine, cu atât eul tău
aleargă în goana mare după tine!”.

Simţeam că sunt neîmplinită şi nu ştiam unde să găsesc împlinire. La începuturile
căutărilor mele spirituale am dat peste antropozofia lui Rudolf Steiner.

Reporter:
Aţi început cu un autor negativ - Rudolf Steiner - şi cu antropozofia (doctrină religioasă

în care Dumnezeu este înlocuit cu omul, n.a.) care duce la distrugere spirituală...

Marieta Prundeanu:
Am fost peste tot unde credeam că pot găsi spiritualitate. Am practicat şi yoga, dar am

constatat că nu era ceea ce căutam. Am înţeles că pentru a pătrunde şi comunica cu lumea
spirituală, trebuie să faci ceva.

Am realizat că dacă nu voi ajunge să comunic cu această dumnezeire, viaţa mea va fi
totalmente lipsită de sens. Profesia şi familia nu vor putea niciodată să înlocuiască nevoia mea
acută de Dumnezeu.

Eram hotărâtă să plec în Tibet sau în Nepal, unde să-mi găsesc un maestru şi să încep un
curs de iniţiere, prin care să-mi împlinesc nevoia grozavă de spiritualitate. Domnul n-a îngăduit
să-mi părăsesc familia şi să merg acolo.

O prietenă m-a invitat la Biserica Penticostală. I-am spus: „Merg, dar să nu vă
imaginaţi că mă las păcălită!”. Cuvântul „pocăit” îmi sugera doar lucruri rele.

Din necunoştinţă, mulţi cred că „pocăiţii” sunt o tagmă aparte, dar nu în sensul bun, ci
nişte oameni care s-au zăpăcit la cap, care au luat-o pe nişte drumuri greşite şi care cu siguranţă
vor ajunge în iad. Asta ştiam despre „pocăiţi”.

Când am ajuns în acea Biserică, am avut impresia că totul fusese organizat pentru mine,
cu toate că erau peste 3000 de oameni acolo. Cuvântul lui Dumnezeu m-a străpuns.

Oamenii aceia m-au copleşit de-a dreptul. M-au făcut să mă simt un om pierdut şi regăsit
în mijlocul unui popor care avea un Dumnezeu deosebit. Un popor care deţinea ceva ce mie-mi
scăpa.

Acolo am întâlnit feţe senine şi ochi prietenoşi, oameni care parcă mi-au pus diagnosticul
deja de la uşă. Eram rănită, eram lovită, eram aşa cum eram. Eram un om de lume, dar ei m-au
primit cu o dragoste deosebită.

M-a impresionat extraordinar Cina Domnului.          Mi-am plâns cu lacrimi amare toată
starea mea. Mă gândeam: „Doamne, ce fericiţi şi ce bucuroşi sunt ei!”.

Reporter:
În Bisericile neoprotestante, Cina Domnului este un act care se practică în mod simbolic,

în amintirea morţii şi învierii Mântuitorului Isus Cristos. Creştinii se împărtăşesc cu pâine şi vin,
care reprezintă trupul Mântuitorului nostru Isus Cristos, mort în locul nostru, şi sângele Lui, care
a fost vărsat pentru iertarea păcatelor noastre.

Marieta Prundeanu:
Înainte de a merge în acea Biserică Penticostală, am cunoscut yoghini, care făceau anumite

ritualuri depurificare.
Dorinţa fierbinte a inimii mele era să ajung să comunic cu Dumnezeu, să-L aud, să-L

înţeleg, să-L simt. Să se întâmple ceva care să mă facă să spun: „Da, aici este Dumnezeu!”. Spre
dezamăgirea mea, am constatat că în yoga NU era Dumnezeu.

Când ai harul de la Domnul şi primeşti lumina să poţi discerne lucrurile, este o adevărată
fericire. Mie mi s-a făcut harul să constat că yoga nu este originalul pe care-l căutam. Yoga era
doar un surogat, o copie falsă, o minciună.



Dumnezeu n-a intrat cu bocancii în viaţa nimănui şi n-a forţat uşa nimănui. El este de o
gingăşie şi de o delicateţe pe care n-am întâlnit-o la nimeni pe pământ.

Toată viaţa am jinduit după delicateţe, după gingăşie, după aceea frumuseţe care nu
epatează şi care se impune prin aristocraţia ei, prin sublimul ei. Doar Domnul este aşa !

Mai târziu mi-am dat seama că yoga era, de fapt, un curs de idolatrie în toată splendoarea.
Revenind la antropozofia lui Rudolf Steiner, mi se deschidea perspectiva unor lumi

spirituale, a unor lumi    sublime, a unor lumi care nu acceptau compromis. Dar cum să ajungi
acolo, cum să deschizi o poartă pe care nu o puteai deschide cu nici o cheie din cele ştiute?

Cum să intri în comunicare cu nişte lumi care rămâneau inaccesibile, atâta vreme cât tu
rămâneai un om păcătos şi acele păcate nu ieşeau din tine cu nici un chip?

Am încercat să citesc Biblia, dar parcă nu mi se deschidea. Mai târziu am înţeles că
această Carte a Cărţilor nu se va deschide niciodată cu adevărat unui om decât atunci când va fi
citită prin Duh, NU prin minte sau prin firea omului.

Domnul m-a făcut să înţeleg că niciun om şi nicio metodă omenească nu vor putea să schimbe şi
să restructureze fiinţa umană aşa încât să fie vrednică să comunice cu lumea plină de sfinţenie şi
de neprihănire a lui Dumnezeu.

Reporter:
A fost un har din partea lui Dumnezeu că n-aţi intrat în legătură cu acele lumi spirituale,

pentru că lumile spirituale care nu se supun lui Dumnezeu sunt de la cel rău şi sunt distructive
pentru oameni.

Doar prin Duhul Sfânt şi prin Fiul lui Dumnezeu - Isus Cristos - avem acces la
Dumnezeu. Cine intră altfel în legătură cu lumea spirituală - şi adevărul este că se poate intra - va
fi distrus de lumea spirituală negativă a Diavolului.

Marieta Prundeanu:
Da, pentru că nu ai de unde să ştii cu ce entitate te întâlneşti, iar acele duhuri pot să-ţi

dărâme viaţa. De aceea Dumnezeu a lăsat omului o cale absolut sigură, uşoară şi accesibilă.
Această Cale - Isus Cristos - este permisă oricărei fiinţe de pe pământul acesta.

Prin Domnul Isus Cristos şi prin jertfa Lui de pe cruce, orice om, de orice neam sau statut
social ar fi, are acces la Dumnezeu.

Tot ce este scris în Biblie se împlineşte. Aşa cum scrie în Evanghelia după Ioan: „Am
primit din plinătatea Lui şi har după har”, aşa s-a întâmplat şi în viaţa mea.

Am spus: „Doamne Dumnezeule, Tu Însuţi Te ocupi de om. Nu omul ţine în mâinile lui
frâiele altor oameni, ci Tu Însuţi, Doamne, stai de vorbă cu fiecare. Este incredibil că Tu,
Creatorul, Te apleci către fiecare fiinţă cu atâta iubire, cu atâta gingăşie şi dăruire”.

Tot ce îmi dorisem - toată acea gingăşie, toată acea plinătate, toată acea frumuseţe - le-am primit
de laDumnezeu.

Pe mine Dumnezeu m-a umplut cu El Însuşi. Golul acela imens din inima mea L-a
umplut El şi m-a făcut să înţeleg că nici profesia, nici succesul în viaţă, nimic nu se compară cu
acest ŢEL SUPREM AL VIEŢII: ÎNTÂLNIREA  CU  DUMNEZEU.

Umblarea noastră pe pământ are un scop unic, şi anume întâlnirea cu Dumnezeu.
Dumnezeu este o persoană. El a creat întregul Univers şi ţine în mâna Lui toate lucrurile.

Suntem într-adevăr oameni fericiţi să putem să ne adresăm Lui cu acest apelativ: TATĂ.
Iar pocăinţa nu înseamnă că ai intrat într-un cult de nebuni, de habotnici, de oameni care

şi-au pierdut direcţia şi care caută soluţii disperate la problemele lor disperate.
Pocăinţa înseamnă să accepţi liber să te dăruieşti lui Dumnezeu şi să-L iubeşti pe El.

Pocăinţa înseamnă să cunoşti un Dumnezeu viu şi atotputernic, plin de înţelepciune şi pricepere,
plin de mărinimie şi înţelegere.

Reporter:



Intenţia lui Dumnezeu NU este neapărat să-mi meargă mie bine pe acest pământ, să fiu
fericit şi să am tot ce-mi doresc, ci intenţia Lui este să mă ducă în Împărăţia Lui veşnică. Acesta
este PLANUL Lui.

Din această perspectivă, evenimentele  dureroase din punctul nostru de vedere - pierderea
unei fiinţe iubite, pierderea unor lucruri materiale sau a sănătăţii - concură la atingerea scopului
lui Dumnezeu: să ajungem într-o stare după voia Lui, ca să putem intra în Împărăţia Lui veşnică.

Marieta Prundeanu:
Eu am doi copii mari. Credeţi, stimaţi cititori, că aţi putea să ţineţi în mâinile voastre

soarta copiilor voştri? Credeţi că le puteţi da ca zestre fericirea? Eu nu cred. Nimeni nu-i poate
opri de pe drumul pierzării, al destrăbălării, al degradării.

Singurul lucru pe care poţi să-l faci ca părinte este să-i îngrijeşti cu iubire, să le fii prieten
şi apropiat. Dar Cel ce-i ţine în curăţenie şi în sfinţenie este doar Dumnezeu.

Copiii mei sunt în grija Domnului. Astăzi băiatul şi fata sunt căsătoriţi şi plecaţi la casele
lor. Credeţi că le pot oferi eu vreo protecţie? Ştiu eu dacă vor consuma sau nu droguri? Dacă se
vor destrăbăla sau nu? Sau dacă vor face alte lucruri păcătoase? N-am de unde să ştiu şi nici nu aş
avea cum să-i opresc. Dar Domnul ştie şi i-am dat în grija Lui. Ei sunt bine şi sunt binecuvântaţii
Lui, sunt la locul lor.

Sunt o mamă fericită şi le doresc tuturor mamelor să trăiască astfel de momente cum
trăiesc eu.

Apoi, ştiţi că nu este cu putinţă ca într-o căsnicie să nu intervină disensiuni. Pe cel ce
spune că în viaţa lui n-a cunoscut certurile sau poate mai mult... eu nu-l cred. Dar azi pot afirma
cu toată certitudinea şi cu toată încredinţarea că în familia şi între soţii unde este Cristos Isus,
acolo există unitate, armonie, iubire şi înţelegere, acolo există Dumnezeu.

Este o uşurare inimaginabilă să nu mai porţi tu, ca om, aceste poveri de nesuportat.
O familie de intelectuali, care au 2 copii, m-au întrebat dacă eu nu-mi fac probleme

pentru copiii mei. Le-am răspuns: „Nu, deoarece ei sunt o sarcină mult prea mare ca să o pot
duce eu, aşa că am încredinţat-o Domnului”.

Am zis: „Doamne, sunt copiii Tăi, Te rog ia-i Tu în grija Ta şi poartă-le Tu de grijă”.
Asta nu înseamnă însă că eu nu-i iubesc, că nu le dau ca om ceea ce pot eu să le dau. Dar m-am
degrevat de o sarcină care mă copleşea.

COSMIN  ARJAN

NU-MI  ADUC  AMINTE  SĂ FI  ŞTIUT  PÂNĂ  ATUNCI  DE  NUMELE  LUI ISUS
CRISTOS.

Cosmin a fost rocker, îi plăcea să asculte Pink Floyd şi Led Zeppelin. Era şmecher,
dependent de ţigări, dar pe de altă parte religios - spune el.

În liceu fetele îmi spuneau: „Măi Cosmin, ce băiat frumos eşti tu. Dacă ai fi cu un cap
mai înalt, ar fi excelent!”.

Cosmin Arjan:
Eu am iubit mult muzica rock. Când mă gândeam la înmormântarea mea, aş fi vrut să

cânte Pink Floyd...

Reporter:



... „The Wall”...

Cosmin Arjan:
...Da, şi „The Wall”, dar să cânte Pink Floyd. Eram rocker, nonconformist, cu pantalonii

rupţi, iar colegii mă cunoşteau ca omul care purta lesa de câine la gât. Eu mă mândream că aveam
o lesă de câine la gât, dar ei râdeau.

Cu toate că arătam astfel, aveam frică de Dumnezeu şi aproape în fiecare seară mă rugam
lui Dumnezeu.

Reporter:
Ce îţi plăcea din muzica rock? Te împlinea?

Cosmin Arjan:
Îmi dădea senzaţia că umple golul din inima mea. Chitara vibra puternic în sufletul meu,

iar stilul de muzică Pink Floyd, fiind mai ieşit din comun, s-a lipit de mine.

Reporter:
Când ascultai Led Zeppelin, uneori îţi venea să „te tai la vene”. De ce ai renunţat la acest

gen de muzică?

Cosmin Arjan:
În campusul unde locuiam, au venit nişte studenţi care discutau despre lucruri spirituale.

Cu toate că eu şi colegul meu eram amândoi rockeri, unul dintre acei studenţi a venit în camera
noastră, ne-a acceptat aşa cum eram - fumam, beam o Cola împreună - şi atunci pentru prima dată
el ne-a întrebat: „Ce credeţi despre Isus Cristos?”. Sincer să vă spun, nu-mi aduc aminte să fi
ştiut de numele lui Isus Cristos. De Dumnezeu da, dar de Isus n-am auzit.

Reporter:
Pur şi simplu n-ai auzit de numele ISUS  CRISTOS?

Ce ai răspuns la întrebarea: „Ce crezi despre Isus Cristos”?

Cosmin Arjan:
I-a răspuns colegul meu ce crede. Eu am fost foarte impresionat când el ne-a spus că

pentru a ajunge la Dumnezeu, Biblia spune că există o singură cale, şi anume MÂNTUITORUL
ISUS  CRISTOS. Doar prin El poate cineva să-L cunoască pe Dumnezeu cu adevărat.

Aceasta a fost pentru mine o revelaţie şi un şoc în acelaşi timp, pentru că nu m-am gândit
niciodată şi n-am ştiut niciodată că trebuie să-I cer iertare Domnului pentru păcatele mele. Doar
El îmi iartă păcatele.

Şi chiar atunci am recunoscut: „Da, sunt păcătos şi am nevoie să fiu iertat”. Acel student
mi-a spus: „Poţi să te rogi lui Dumnezeu, şi să-L primeşti pe Isus în viaţa ta”.

M-am rugat chiar atunci cu el, dar nu m-am aşteptat să se întâmple ceva şi nici nu mi-am
imaginat că se va întâmpla ceva în viaţa mea. Însă mi s-a părut normal că sunt păcătos şi că am
nevoie să fiu iertat. Dar la scurt timp s-au întâmplat nişte lucruri absolut uimitoare.

După ce am făcut rugăciunea aceea, nu am mai simţit nevoia să fumez. Eu eram
dependent de ţigări şi am încercat de mai multe ori să nu mai fumez, dar n-am putut pentru că
presiunea anturajului m-a depăşit întotdeauna. Însă de atunci nu am mai simţit nevoia să fumez.

Cineva mi-a oferit o ţigară, dar i-am spus: „Nu mai pot să fumez. Aş face ceva împotriva
voinţei mele. Nu mai simt nevoia aceasta”.

A fost prima schimbare pe care am văzut-o în viaţa mea şi pentru care nu am depus nici
un efort ca să se întâmple. Mi-am zis: „Probabil că Isus a venit în viaţa mea”.

A doua schimbare care s-a petrecut a fost că de atunci am avut dorinţa de a citi Biblia.
Până atunci nu am         deschis-o niciodată, nu m-a interesat niciodată. Dar în vara aceea am luat
Biblia sorei mele, şi chiar i-am spus: „Şi eu  L-am primit pe Isus în viaţa mea”.



Am început să citesc din Biblie. Aveam senzaţia că acolo erau nişte cuvinte care parcă
dintotdeauna au fost scrise pentru mine, dar eu nu le descoperisem până atunci.

A treia schimbare a fost că după câteva luni nu am mai simţit nevoia să mai ascult muzică
rock. Pur şi simplu acea muzică nu mai reprezenta pentru mine ceea ce reprezentase înainte. Dacă înainte mă
relaxam când ascultam muzică rock - mă împlinea oarecum şi îmi dădea un fel de satisfacţie -
acum nu îmi mai dădea nici un fel de satisfacţie sau împlinire.

Eu NU am renunţat la Led Zeppelin şi la Pink Floyd pentru că Dumnezeu sau Biblia mi-
ar fi spus asta - nimeni nu mi-a spus asta niciodată - ci am renunţat deoarece nu mai reprezenta
nimic semnificativ pentru mine. Acum ascult muzică creştină.

Nu am mai ascultat de atunci muzică rock pentru că pur şi simplu nu mă mai împlineşte.
Acesta a fost al treilea semn că Isus este în inima mea şi că El mi-a schimbat viaţa.

Reporter:
A fost o schimbare clară şi categorică în viaţa ta. Ce au spus apropiaţii tăi despre această

schimbare?

Cosmin Arjan:
Mama a reacţionat surprinzător şi dur, cu toate că nu m-am dus să-i spun: „Eu am crezut

în Domnul Isus, I-am cerut iertare şi L-am primit în viaţa mea ca Salvator”.

Reporter:
Ştiai că Biblia numeşte această schimbare pocăinţă?

Cosmin Arjan:
Da. De fapt aceasta este pocăinţa adevărată - are loc la nivelul inimii, este schimbarea

inimii şi a minţii. Iar eu am făcut asta sincer în inima mea.
Dar când am ajuns acasă, fără să-i spun nimic mamei, ea a văzut din comportamentul

meu că sunt altfel. Vedea că citesc Biblia şi asta era pentru ea uimitor, astfel încât mi-a spus: „Ce
ţi s-a întâmplat? Te-ai prostit. Cine  te-a păcălit? Cine ţi-a spălat creierul? Tu mergeai cu
prietenii şi te distrai, iar acum stai acasă liniştit şi citeşti...”.

Atunci i-am explicat ce s-a întâmplat cu mine, dar ea şi tatăl meu nu au putut să înţeleagă.
A fost enorm de greu, dar au văzut schimbarea în bine din viaţa mea.

Apoi colegii au observat că sunt altfel, că vorbesc despre Dumnezeu şi că particip la
întâlnirile grupului Alege Viaţa, dar încă nu le venea să creadă. Au crezut că este ceva trecător sau
că merg acolo pentru că beneficiez de ceva. Au văzut schimbarea, dar pur şi simplu nu le venea să
creadă.

Reporter:
Pink Floyd şi Led Zeppelin au puţin „iz de naftalină” pentru cei mai tineri. Dar

fiecare caută să-şi împlinească acel gol din inimă, să se simtă important, împlinit, bucuros şi
fericit. Ce sfat le-ai da cititorilor?

Cosmin Arjan:
Nu cred că este greşit să ascultăm muzică. Cred că Dumnezeu a creat muzica şi ne-a creat

pentru muzică. Eu aveam un anumit mod de viaţă înainte, iar semnificaţia şi valoarea îmi erau
date de modul meu nonconformist de viaţă.

Pe mine nu m-a satisfăcut niciodată pe deplin acel mod de viaţă. Când mă îmbătam şi
eram şmecher, mă simţeam satisfăcut pe moment, mă credeam foarte tare şi important. În acele
momente mă supăram pe fete şi le înjuram, dar niciodată beţiile nu mi-au adus o satisfacţie reală.

Aveam un complex de inferioritate. Eu sunt mai mic de înălţime şi asta mi-a creat un
complex de inferioritate.

La liceu fetele îmi spuneau: „Măi Cosmin, ce băiat frumos eşti tu. Dacă ai fi cu un cap
mai înalt, ar fi excelent!”.



Asta mă rănea aşa de tare încât am început să mă izolez, dar nimeni nu ştia de complexul acesta
din viaţa mea. Aveam prieteni şi păream fericit, dar în inima mea îmi lipsea ceva.

Mi-aş fi dorit să mă pot accepta pe mine însumi, dar nu puteam. Doar în momentul în
care I-am cerut lui Isus iertare pentru păcatele mele şi L-am invitat să fie Stăpânul vieţii mele,
doar atunci m-am simţit împlinit. De atunci am putut să mă accept şi să fac pace cu mine
însumi.

Am înţeles că El mă iubeşte aşa cum sunt şi că m-a creat o făptură minunată, iar eu
trebuie să mă accept aşa cum sunt. Din momentul acela nu am mai avut probleme cu imaginea de
sine sau cu înălţimea mea, ci am ştiut că sunt bine aşa cum sunt. Sunt mulţumit şi chiar mă bucur.
Complexul de inferioritate mi-a dispărut de atunci.

Eu cred că toţi cei care nu L-au cunoscut niciodată pe Isus într-un mod personal sunt
nefericiţi în diferite aspecte.

Reporter:
Unii cred că sunt prea scunzi, alţii prea înalţi, unii prea graşi, alţii prea bruneţi, prea

blonzi, cu prea  multe coşuri pe faţă, cu nasul prea lung, cu ochii prea căprui etc.

Cosmin Arjan:
Exact! Mulţi au un complex de inferioritate, iar unii ajung la droguri şi beţie tocmai din

cauza imaginii de sine.
Eu am început să fumez datorită presiunii colegilor mei. Vedeam că ei fumează... şi m-

am simţit ciudat că eu nu fumez. Am început şi eu şi am ajuns dependent. Dar rădăcina era lipsa
de acceptare şi de semnificaţie. Când L-am cunoscut pe Isus Cristos, El a umplut aceste goluri din
sufletul meu.

Aceasta nu este o poveste, ci este o experienţă adevărată, care mi-a dat semnificaţie şi
scop în viaţă. De atunci pot să spun cu toată inima: „Da, acum sunt fericit!”.

Când L-am primit pe Isus Cristos în inima mea, aveam o prietenă. După un an de zile, ne-
am despărţit. Pentru mine a fost foarte grea despărţirea. Am fost foarte supărat, parcă a căzut
pământul peste mine.

M-am pus în genunchi în camera mea şi m-am rugat: „Doamne, ajută-mă să trec peste
momentul acesta!”. Atunci am învăţat să mă rog cu toată fiinţa. Acela a fost momentul în care
mi-am dăruit viaţa pe deplin, necondiţionat şi totalmente lui Isus Cristos, ca El să fie Stăpânul
vieţii mele. M-am rugat astfel: „Doamne, nu pot merge singur mai departe. Acum
realizez cu adevărat că doar Tu meriţi viaţa mea şi vreau să fiu al Tău pentru totdeauna”.

După ce m-am rugat astfel şi m-am abandonat totalmente în mâna lui Dumnezeu, s-a
întâmplat ceva extraordinar - am experimentat înăuntrul meu o putere şi o viaţă de victorie cum
nu am avut niciodată până atunci.

Apoi am înţeles că trebuie să merg şi să le spun studenţilor despre dragostea Domnului.
Am auzit clar glasul Lui în inima mea, am înţeles această chemare şi de atunci a curs pasiune din
inima mea pentru El şi pentru studenţii care încă nu-L cunosc pe Cristos.

Dar mama mi-a spus: „Dacă tu te faci misionar, eu mă sinucid”. Tatăl meu a fost şi el
foarte supărat şi mi-a spus: „Te dezmoştenesc!”. Au fost săptămâni de groază, dar am ştiut foarte
clar ce trebuie să fac. Şi am făcut.

Am devenit misionar, dar mama nu s-a sinucis, ci din contră, s-a apropiat mai mult de-a
lungul anilor de Domnul. După câţiva ani, stând de vorbă cu ea, i-am spus: „Mami, noi trebuie
să-L iubim pe Domnul Isus mai mult decât orice”. Ea mi-a spus: „Cosmin, ştiu că tu-L iubeşti
mai mult decât orice pentru că tu mi-ai dovedit asta. L-ai ascultat pe El mai mult decât m-ai
ascultat pe mine”.

........................................................................................

Acum, şi eu şi soţia mea îi iubim pe studenţi şi îi ajutăm să-L cunoască pe Isus şi să ducă
vestea bună a dragostei şi iertării lui Dumnezeu în România şi până la marginile pământului.



LOREDANA  RADU

NU  AVEAM  ACEA  PACE  INTERIOARĂ: PACE CU  MINE ŞI  PACE  CU
DUMNEZEU.

Relaţia cu Dumnezeu mă împlineşte şi-mi dă sens.
Prin tot ce fac vreau să strălucească şi să se vadă El.

Am fost uimită că soluţia lui Dumnezeu era o cale ciudată pentru mine, şi anume: în locul meu a
murit Cristos - Fiul Său.

Loredana Radu este medic. Este o fire veselă, optimistă şi dinamică. A avut în viaţă
momente dramatice înainte de a-L accepta pe Isus Cristos ca Domnul şi Mântuitorul ei personal,
înainte de schimbarea vieţii ei.

Loredana Radu:
Mama a decedat când eu aveam 7 ani. Cu ajutorul tatălui meu şi cu educaţia lui de a

lupta, am depăşit momentul.
La sfârşitul liceului nu găseam răspunsuri la întrebările care mă frământau: Cine sunt? De

unde vin şi încotro mă duc? Simţeam tot mai des un gol în sufletul meu.
După ce L-am întâlnit pe Isus Cristos cel viu, viaţa mea s-a schimbat radical. Am înţeles

cine sunt, încotro mă îndrept, care este sensul vieţii mele şi care este identitatea mea cea nouă.

Reporter:
Cine eşti? Încotro te îndrepţi? Care este sensul vieţii tale şi care este identitatea ta cea

nouă? 

Loredana Radu:
Am aflat cu mare uimire şi bucurie că sunt creaţia lui Dumnezeu şi că m-a creat după

chipul şi asemănarea Sa. M-a creat ca să trăiesc în relaţie cu El, să-L cunosc pe El şi să-L fac
cunoscut şi altora. Mă îndrept înspre El.

Nu ştiu tot ce este dincolo, în Cer. Ştiu doar o fărâmă pe care Isus ne-a descoperit-o când
a fost pe pământ, dar cred din toată inima că toate promisiunile Lui sunt reale. Vreau să rămân cu
El până la capăt şi vreau să ajung la El.

Reporter:
Ai fost învăţată la facultate că NU eşti o creaţie a lui Dumnezeu, ci eşti un produs al

evoluţiei?
Din păcate, încă se mai învaţă în majoritatea şcolilor româneşti această minciună a

diavolului: că provenim      dintr-o evoluţie oarbă şi că nu suntem creaţi de Dumnezeu.

Loredana Radu:
Cea mai dură confruntare am avut-o când mi-am pregătit lucrarea de diplomă din

„Complicaţiile imediate şi precoce ale avortului la cerere”. Discutând despre valoarea omului şi
a fiinţei umane, colegii mei susţineau foarte ferm că până la vârsta de 3 luni fătul nu este o fiinţă
umană.

Reporter:



De ce au ales vârsta de 3 luni? De ce nu au ales vârsta de 2 luni şi jumătate sau de 7 luni
şi o zi? 

Loredana Radu:
Unii, sub influenţa faptului că avortul este legal în România până la trei luni, alţii

spuneau că primele faze sunt identice cu dezvoltarea la reptile şi alte explicaţii din evoluţie.

Reporter:
Legat de raportarea valorilor noastre morale şi etice la legi omeneşti şi la cei care fac

legile, într-un interviu pe tema legalizării concubinajului am întrebat-o pe o doamnă deputat:
„Cum se raportează parlamentarii din România la Biblie şi la Dumnezeu atunci când votează
legi?”. Pur şi simplu n-a avut răspuns.

Nu ne putem raporta valorile morale şi etice la legi date de oameni, care se schimbă de
seara până dimineaţa. Chiar dacă ei spun că până la 3 luni fătul poate fi omorât prin avort, tot
CRIMĂ se numeşte. Ei au legalizat o crimă !

Loredana Radu:
Ştiinţa recunoaşte clar că viaţa începe în momentul concepţiei şi mulţi oameni cunosc

acest adevăr. Dar este foarte avantajos să se perpetueze o minciună în sistemul medical, deoarece
adevărul este dezavantajos şi ar duce la pierderi financiare pentru medicii care efectuează
avorturi.

Unii preferă să creadă o minciună, chiar dacă ei cunosc şi ştiu adevărul. Ei vor suferi
consecinţele faptului că neagă şi refuză adevărul.

Reporter:
Prima lege dată chiar în noaptea Revoluţiei din 1989 de însuşi Ion Iliescu, a fost chiar

legea liberalizării avorturilor în România - lege prin care mamele puteau să-şi ucidă copiii, iar
medicii puteau să ucidă copiii altora. Dar să revenim...

Loredana Radu:
Moartea mamei mele a zguduit universul meu de copil şi a avut un mare impact

emoţional asupra mea. Dar fiind o fire luptătoare şi veselă, am rezistat.

Reporter:
Dacă erai o fire veselă şi dinamică, de ce ai avut nevoie de această schimbare uriaşă şi de

Cristos în viaţa ta?

Loredana Radu:
Pentru că, deşi aparent îmi mergea bine şi cei din afară nu puteau intui nevoia mea de

Cristos sau nevoia de a mă pocăi, aveam momente în intimitatea mea când mă întrebam: „Care
este rostul meu în viaţă? Ce direcţie am?”. Nu găseam nici un sens şi nici un rost în toate acestea.

M-am implicat şi în yoga pentru că intuiam că întrebările mele au răspunsuri legate de
Dumnezeu, dincolo de ce pot înţelege eu.

Reporter:
Yoga spune: „Goleşte-ţi mintea de orice, nu te gândi la nimic, trezeşte şarpele Kundalini

din tine şi vei fi fericit!”. Apoi vine diavolul şi pune stăpânire pe mintea ta...
În creştinism însă, Dumnezeu nu este o forţă sau o energie impersonală, ci este o

Persoană reală, cu care comunicăm şi al cărui Fiu - Isus Cristos -a murit în locul nostru.

Loredana Radu:
În yoga ţinta este să te detaşezi de realitate, să te pierzi undeva în Nirvana, într-un fel de

dumnezeu al lor, care este o forţă cosmică impersonală şi neimplicată în istorie.

Reporter:



Să îţi anulezi raţiunea şi personalitatea ca să atingi culmi spirituale. Iar diavolul şi o
armată de demoni tocmai asta aşteaptă: să-ţi blochezi raţiunea ca să preia ei controlul.

Din această cauză Dumnezeu ne spune în I Petru 5: „Fiţi treji şi vegheaţi! Pentru că
potrivnicul vostru, diavolul, dă târcoale ca un leu care răcneşte şi caută pe cine să înghită”.

Loredana Radu:
Ai mei erau neliniştiţi cu privire la mine - mă detaşam de ei şi de prieteni, nu mai eram

sensibilă la suferinţele celorlalţi. Eram cu universul meu şi cu ţelurile mele.
Dar prietena mea cea mai bună a început să înţeleagă tot mai mult mesajul Bibliei. În

entuziasmul ei a început să-mi spună şi mie ce descoperea ea.
O vedeam că se schimbă şi că înţelege Biblia, pe care eu n-o pricepeam. Am început

cândva să citesc Biblia, dar am început cu Geneza şi când ajungeam pe la înşiruiri de nume
ziceam: „Gata, nu-i de mine! Nu pricep nimic!”. Şi renunţam. Ar fi trebuit să încep cu
Evanghelia după Ioan.

L-am întrebat odată pe un coleg: „Tu crezi că există Dumnezeu?”. Spre uimirea mea, el a
răspuns: „Dumnezeu nu există! E doar o scornire a omului”. El era ateu convins.

Reporter:
Mulţi oameni vorbesc despre Dumnezeu. În yoga, în islamism, în budism, în hinduism, în

orice religie se vorbeşte despre Dumnezeu. Dar diferenţa este că în creştinism Isus Cristos este
Cel care ni L-a descoperit pe Tatăl, pe Dumnezeul cel adevărat şi viu, iar restul sunt doar
născociri ale oamenilor. Doar Dumnezeul Bibliei este Cel viu şi adevărat - este o Persoană cu
care putem comunica.

Loredana Radu:
Acelaşi coleg mi-a spus: „Ai 20 de ani şi nu ştii ce crezi! Stai pe marginea unei bălţi şi încerci

apa cu piciorul”.
Atunci m-am gândit: „Eu ce cred? Cum îmi conduc viaţa? Cine mă ghidează? Încotro

mă duc?”.
Am renunţat la yoga şi am dorit să înţeleg creştinismul: cine este Dumnezeu şi ce vrea El

de la mine.
Mi-am dat seama că am nevoie de claritate, de un crez şi de principii pe care să-mi zidesc

viaţa. Mi-a fost foarte clar că yoga n-a putut să-mi ofere lucrul acesta pentru că golul din sufletul
meu era încă prezent. Nevoia mea de semnificaţie, de împlinire şi de sens nu dispăruse.

Atunci am zis: „Nu prea ştiu cum este creştinismul şi nu pricep Biblia. Eu merg rar la
biserică şi nu-L cunosc pe acest Dumnezeu. Despre Isus Cristos nu ştiu mai nimic. Dar vreau să
merg pe calea aceasta!

Dacă Tu eşti Dumnezeu şi exişti, şi dacă Biblia este Cuvântul Tău, eu vreau s-o înţeleg!
Ajută-mă s-o înţeleg şi ajută-mă să Te cunosc pe Tine!”.

Pentru mine păcatul era o noţiune destul de vagă, pentru că am fost crescută moral şi n-
am făcut rele: n-am omorât pe nimeni, n-am fost implicată în relaţii păcătoase. Eu consideram că
nu am probleme în domeniul acesta.

Dar citind şi continuând să mă rog şi să cer de la Dumnezeu să mă lumineze, mi-am dat
seama că El defineşte ca păcat chiar şi indiferenţa şi nepăsarea faţă de El. Am înţeles că păcat este
orice tendinţă din mine de a face rău, chiar şi numai de a gândi rău, de a nu mă potrivi cu
standardele şi cu planul pe care El îl are pentru mine.

Am fost uimită să-mi dau seama că asta înseamnă păcat. Şi dacă asta înseamnă păcat, eu
mă încadram. Eu nu-L cunoşteam pe Dumnezeu şi nu ştiam ce vrea de la mine. Viaţa mea nu era
împlinită. Simţeam că am o problemă.

Reporter:
Aveai „punctajul” pentru o „viză” pentru iad. 



Loredana Radu:
Eram aproape.  Mai mult, m-a copleşit gândul că dacă voi muri în clipa următoare, eu

nu sunt pregătită să dau ochii cu un Dumnezeu care este Sfânt şi care are anumite standarde şi
anumite cerinţe pentru viaţa mea. Aproape că eram disperată şi mă întrebam: „Ce-i de făcut?”.

Dar mă bucur foarte mult că tot în Biblie şi în cărţile despre Biblie, pe care le-am citit ca
să o pot înţelege, am văzut că Dumnezeu pregătise o Cale.

Mi s-a dărâmat şi concepţia că Dumnezeu este un poliţai care stă după mine să-mi vâneze
toate micile greşeli. Am fost uimită să aflu că mă iubeşte foarte mult şi că intenţia Lui cu mine
este să-L cunosc, să mă bucur, să am o viaţă plină de semnificaţie şi de sens, să trăiesc o viaţă din
abundenţă aici pe pământ.

Am fost uimită că soluţia lui Dumnezeu era o cale ciudată pentru mine, şi anume: a murit
Cristos în locul meu.

Când citeam din Evanghelii viaţa Domnului Isus, mă întrebam: „Omul acesta n-a făcut
nici un rău, n-a avut nici un păcat. De ce-a fost crucificat?”.

Până la urmă am înţeles. Am înţeles că A  MURIT PENTRU MINE  ŞI  ÎN  LOCUL
MEU. Şi am înţeles că este singura modalitate prin care relaţia mea cu Dumnezeu se poate
restabili şi pot vedea clar cine sunt eu, cine e Dumnezeu, ce-a pregătit El pentru mine aici pe
pământ şi dincolo, în Cer.

Am înţeles că e nevoie SĂ-L  INVIT  PE  ISUS ÎN  VIAŢA  MEA, ceea ce am şi făcut,
pentru că-mi doream toate promisiunile şi toată viaţa pe care o întrezăream.

În ’97 am mers într-o tabără creştină, organizată de pocăiţi. Nu ştiam exact ce înseamnă
aceasta, eu nu mă consideram pocăită. Aveam multe prejudecăţi despre ei: că nu sunt intelectuali,
că nu se ştiu distra, că toată ziua stau cu nasul în Biblie şi se roagă.

Spre uimirea mea, acei tineri erau toţi studenţi la medicină, din toată ţara. Erau veseli şi
foarte liberi în manifestare. Am făcut drumeţii împreună, am spus glume. Toate erau făcute curat.
N-am auzit un cuvânt vulgar şi m-a impresionat foarte mult lucrul acesta.

I-am întrebat pe mulţi dintre ei: „Ce s-a întâmplat în viaţa ta? Cum ai devenit aşa? Te-ai
născut într-o astfel de familie sau ai devenit ulterior creştin născut din nou?”.

Mare mi-a fost uimirea să constat că toţi aveau un element comun, deşi unii proveneau
din familii de pocăiţi, iar alţii nu. Toţi şi-au înţeles nevoia de iertare, nevoia de împăcare cu
Dumnezeu, nevoia de Isus Cristos. Toţi au avut un moment în viaţă când au spus: „Da!” şi au
luat o decizie.

Unii au experimentat o transformare emoţională sau raţională, alţii au avut certitudinea,
pe baza Scripturii, că viaţa lor va fi altfel din acel moment.

Reporter:
Elementul acesta comun este descris de profetul Isaia: „Pedeapsa care ne dă pacea a

căzut peste El” - peste Domnul Isus Cristos - „şi prin rănile Lui suntem tămăduiţi”. Atunci când
un om păcătuieşte, îşi pierde pacea. Iar ca să aibă din nou pace, are nevoie

sau de pedeapsă,
sau de iertare.

Dumnezeu ne oferă în dar iertarea, iar pedeapsa a primit-o Fiul Său - Isus Cristos.
Acei tineri au acceptat IERTAREA pe care o oferă Dumnezeu, ca să primească în dar

PACE cu Dumnezeu.

Loredana Radu:
Au acceptat iertarea şi apoi au acceptat conducerea Lui în viaţa lor. Am făcut şi eu acelaşi

lucru. Am spus:
„Doamne, mă căiesc de stilul meu de viaţă şi înţeleg ce înseamnă pocăinţa. Mă căiesc că

am fost indiferentă faţă de Tine, Dumnezeul real, faţă de Fiul Tău şi de soluţia Ta pentru mine.
Mă căiesc de faptul că mi-am urmat pornirile mele, ambiţiile şi planurile mele.



Îţi mulţumesc că ai plătit Tu pentru păcatele mele. Îţi mulţumesc că ai înviat ca să învii în
mine o nouă viaţă şi o altă perspectivă. Vreau să Te cunosc şi să Te urmez!”.

Familia a fost şocată de decizia mea. Aveau multe prejudecăţi. Cea mai mare neînţelegere
a lor a fost: ce dezamăgire profundă am avut eu? Ce suferinţă imensă am avut eu astfel încât a
trebuit să mă pocăiesc? Există încă prejudecata că doar atunci când ţi se întâmplă un necaz ai
nevoie să te întorci la Dumnezeu ca să te ajute.

Le-am explicat că n-am avut vreo dezamăgire profundă sau suferinţă mare. Viaţa îmi era
echilibrată, dar neîmplinită. Aveam acele întrebări care nu-mi dădeau pace.

Am intrat în Biserică şi am întâlnit oameni care       mi-au oferit răspunsuri. M-am
îndrăgostit cu totul de Isus. Eu n-am mai întâlnit pe nimeni ca El. Tot ceea ce spune El în Biblie
se împlinea în viaţa mea practică. Rugăciunile mele căpătau răspuns şi m-a cucerit cu totul.

Fiind o fire entuziastă, le spuneam tuturor ce-am descoperit, cum s-a schimbat viaţa mea
şi ce mi-a dat Isus. Pentru familia mea m-am rugat aşa: „Doamne, nu vreau să piară! Vreau să Te
cunoască şi ei, să experimenteze şi ei bucuria iertării şi siguranţa că vor ajunge la Tine!”.

Reporter:
Dorinţa de a spune imediat şi altora, pe autobuz, în tren, în familie, oriunde ai fi, poate fi

exemplificată astfel: dacă am şti că blocul în care ne aflăm, peste 3 minute se va dărâma din
cauza unei bombe sau a unui cutremur, am fugi şi am bate la toate uşile: „Fugiţi repede în stradă.
Clădirea cade în 3 minute. Veţi muri cu toţii dacă nu ieşiţi!”.

Aşa se întâmplă când un om se întoarce la Dumnezeu şi le spune şi altora. Le spune că
vor muri şi vor merge în iad dacă nu-L primesc pe Dumnezeu ca stăpân al lor.

Loredana Radu:
Dumnezeu mi-a spus: „Începe să trăieşti ce spui!”.
Viaţa mea se schimbase. A fost un proces care a început atunci când L-am acceptat pe

Cristos ca Domn şi Mântuitor, ca şi Conducător al meu. Este ceva similar cu naşterea, creşterea şi
dezvoltarea unui copil.

Argumentul decisiv pentru mine a fost când am avut de ales între următoarele variante:

1. Isus Cristos a fost un mincinos şi El a dus în eroare miliarde
de oameni.

2. Isus Cristos a fost nebun şi S-a înşelat pe Sine şi
i-a înşelat şi pe alţii.

3. Isus Cristos este FIUL LUI DUMNEZEU, şi tot ce a spus este adevărat şi se va
împlini.

Văzându-I viaţa şi integritatea, văzând că nu se încadra nici în prima alternativă, cea de a
fi un mincinos, nici în a doua, de a fi nebun, a rămas doar a treia alternativă: că este Fiul lui
Dumnezeu care a venit la noi să ni Se descopere, să ne arate inima lui Dumnezeu, caracterul Lui,
planurile Lui pentru noi. Sunt convinsă de acest adevăr.

Nu-I pot mulţumi îndeajuns lui Dumnezeu că mi-a deschis ochii să-L găsesc chiar din
tinereţe. De multe ori spun: „Doamne, ce frumoasă-i tinereţea cu Tine! Ce sănătos ai plănuit să
trăiască omul în viaţă, să fie împlinit, să aibă speranţă, să aibă o călăuză pe pământul acesta”.

Puterea care mă ţine este promisiunea lui Cristos: „Eu mă duc să vă pregătesc un loc. Şi
după ce Mă voi duce şi vă voi pregăti un loc, Mă voi întoarce şi vă voi lua cu Mine, ca acolo
unde sunt Eu să fiţi şi voi”.

N-aş schimba cu nimic starea mea de acum, speranţa pe care o am şi puterea de a face
faţă vieţii.

Reporter:



Cel mai important moment va fi când se vor citi numele, când vom sta în faţa lui
Dumnezeu şi se va deschide Cartea Vieţii. Avem certitudinea încă de acum că numele noastre
sunt deja scrise în Cer. Ce fericiţi vom fi când ne vom auzi strigaţi acolo.

Dar până atunci, avem posibilitatea şi datoria să trăim ca şi cetăţeni demni ai Cerului, ca
oameni care-L avem pe Cristos în noi şi ale căror trupuri sunt temple vii. Noi suntem Templul
Duhului Sfânt.

Noi toţi, cei care L-am acceptat pe Cristos ca Domn şi Stăpân în viaţa noastră, alcătuim
Biserica Lui - acest   organism viu, format din oameni, NU din pietre, nici din smoală. Din
oameni care sunt „pietre vii”.

Loredana Radu:
Am descoperit în Cristos o libertate extraordinară: libertatea RELAŢIEI  PERSONALE

cu El şi faptul că atunci când Îl iubesc pe Dumnezeu pot să fiu liberă.
Relaţia cu El mă împlineşte şi-mi dă sens, deoarece am înţeles că sunt chemată să-L

cunosc şi să-L fac cunoscut, să fiu o ambasadoare a Lui aici pe pământ. Oriunde merg, să trăiesc
ca o fiică a Lui, să fiu integră, să nu permit compromis în viaţa mea. Prin tot ce fac eu, să strălucească şi să
se vadă El.

Reporter:
Eşti deja „cetăţean” al Cerului. Ai „paşaportul” în buzunar, prin faptul că L-ai acceptat

pe Isus Cristos ca Domn, Stăpân şi Mântuitor al tău. Doar că încă nu trăieşti în ţara pe care El a
promis-o. Dar în acea dimineaţă frumoasă, când vom trece „dincolo”, atunci ne vom intra în
drepturi şi vom beneficia de tot ceea ce ne-a pregătit Dumnezeu.

Biblia este un fel de „carte de instrucţiuni” pentru cetăţeni ai Cerului, care încă mai sunt
pe acest pământ.

Dragul nostru cititor, îţi dorim să experimentezi dragostea lui Dumnezeu, pacea lui
Dumnezeu care întrece orice pricepere. Şi apoi să ne ocupăm fiecare locurile pe care Dumnezeu
ni le-a pregătit în Cer. Nu datorită faptului că noi am fi sfinţi, sau că unii ar fi mai sfinţi decât
alţii, ci datorită faptului că pentru fiecare dintre noi a murit Domnul Isus Cristos, Fiul lui
Dumnezeu.

VALENTIN

SUNT UN OM FERICIT!

TOATE  POVERILE  CARE  MĂ  APĂSAU,  TOATĂ  URA,  MÂNDRIA  ŞI DORINŢA  DE
A  FI  CINEVA  AU  CĂZUT.

Mă simţeam un om bătrân, chiar dacă aveam doar 20 de ani.

Nu aveam o imagine bună despre mine şi căutam să atrag atenţia în exterior, prin îmbrăcaminte
şi comportament.

Vali a absolvit Facultatea de Relaţii Economice Internaţionale.

Valentin:
Am început facultatea cu dorinţe şi ambiţii materialiste. Doream să devin un om de

afaceri, să am mulţi bani şi să nu depind de nimeni. Caracterul meu puternic îmi spunea că pot să



reuşesc. Mă consideram un fel de spărgător de gheaţă şi nu-mi era teamă. Eram sigur că voi
ajunge sus.

Acum vreau să-L urmez pe Dumnezeu şi să ascult de El. Sunt un om fericit şi numai
Dumnezeu a făcut asta în viaţa mea. Apoi vreau să le spun şi altora despre Dumnezeu.

Reporter:
Nu sunt mulţi oameni fericiţi! Cum ai ajuns tu fericit?

Valentin:
În liceu mi-a plăcut muzica rock şi eram rocker. Aveam păr mare, purtam lanţuri şi blugi

jerpeliţi. Nu aveam o imagine prea bună despre mine şi căutam să atrag atenţia prin îmbrăcăminte
şi comportament.

Reporter:
Era o refulare a unor sentimente înăbuşite, a unor complexe, sau chiar simţeai plăcere în

stilul acela de viaţă?

Valentin:
Era şi o plăcere, dar şi o refulare a unor tensiuni. Voiam să fiu cineva, iar oamenii să mă

admire. De aceea şi doream să fiu un om de afaceri, iar alţii să depindă de mine.
„Idolii” mei în muzica rock erau Slayer, Metallica şi alţii, dar mi-am dat seama că versurile care

însoţesc muzica rock n-aduc pace sufletului, de aceea am renunţat să mai ascult formaţiile care promovează astfel
de versuri, pentru că nu fac bine deloc. Prefer să ascult muzică creştină, care aduce cu adevărat
pace sufletului meu.

Reporter:
Ce simţeai când ascultai muzică rock?

Valentin:
Libertate. Părul mare, dai drumul la muzică, te urci pe motocicletă şi te duci încotro vezi

cu ochii. Voiam să fiu liber şi asta însemna libertatea pentru mine. Credeam că sunt un om liber,
până am cunoscut altceva şi pe Altcineva...

Acum sunt liber să aleg între bine şi rău, între Dumnezeu şi păcat, între voia mea şi voia
lui Dumnezeu. Acum libertate înseamnă să fac ceea ce aşteaptă El de la mine.

O maşină funcţionează bine doar în condiţiile pentru care a fost construită. La fel şi noi,
doar trăind o viaţă creştină, aşa cum ne-a creat Dumnezeu, suntem fericiţi şi liberi.

Reporter:
Ce le-ai spune celor care apreciază muzica rock şi caută în rock libertatea, împlinirea şi

satisfacţia personală?

Valentin:
Dragii mei, există ceva mult mai bun şi pot să vă spun că am gustat din aceasta. Ceea ce

îmi plăcea mie înainte a fost amar, de aceea am renunţat şi nu regret deloc.
Eu credeam în existenţa lui Dumnezeu şi aveam o oarecare teamă faţă de El. Mergeam

uneori la biserică şi ştiam că Dumnezeu e undeva acolo sus, dar nu ştiam că pot să-L implic în
viaţa mea şi că El poate avea o influenţă decisivă în viaţa mea. Seara mă rugam „Înger, îngeraşul
meu” şi „Tatăl nostru”.

Am început facultatea cu ambiţii şi dorinţe materialiste, dar încet, încet, imoralitatea din
cămine mi-a afectat viaţa. În anul I de facultate mă simţeam deja foarte singur.

Mă simţeam un om bătrân, chiar dacă aveam doar 20 de ani. Nu doream să merg la
chefuri, dar mergeam şi încercam să mă distrez, însă ceva în inima mea nu era împlinit. Era bine
când eram cu colegii, dar după aceea se termina. Mergeam ca să nu stau singur, dar nu mă
împlinea.



Cel mai trist lucru s-a petrecut spre sfârşitul anului III de facultate, când relaţia cu fratele
meu s-a stricat. Şi el era student, stăteam în acelaşi cămin, pe acelaşi palier, dar am început să
locuim în camere diferite.

Ştiam că nu este bine să-mi stric relaţia cu fratele meu, dar nu puteam să o repar. El ducea
o altfel de viaţă; eu eram mai disciplinat, mai calculat cu banii, el fuma şi îi plăcea să stea cu
prietenii la o bere şi să petreacă nopţile.

Era foarte trist pentru părinţii mei când ajungeam acasă şi mă întrebau ce mai face fratele
meu, iar eu nu ştiam ce să le spun.

Reporter:
Din ce cauză aţi ajuns la această ruptură?

Valentin:
Îl consideram pe fratele meu un „pierde-vară”. Eu eram un om foarte mândru şi ştiam ce

vreau. El nu ştia ce vrea şi mă enerva la culme. Îşi cheltuia repede banii şi venea să-mi ceară mie.
Îi spuneam că n-am, îl minţeam, iar el îmi adresa nişte „adjective” drăgălaşe.

Apoi prietena lui îl minţea în legătură cu o anumită problemă care mă privea şi pe mine.
Pentru mine era trist că el nu mă credea pe mine, ci credea minciuna ei.

Ura faţă de fratele meu şi prietena lui a început să devină aşa de mare încât nu puteam să dorm
noaptea de ură.

Eram plin de furie. Îmi imaginam cum o prind pe prietena lui şi o calc în picioare pe
holul căminului; sau mă gândeam cum ajung eu bogat şi el vine să-mi ceară bani...

Sufletul meu era inundat de o mare tristeţe pentru că mă gândeam că vom fi ca doi străini
şi poate doar de sărbători ne vom da câte un telefon. Eram foarte trist.

„Spărgătorul de gheaţă”, cum mă consideram la început, s-a lovit de un iceberg şi n-am
putut să merg mai departe, n-am mai ştiut ce să fac. Aceasta a fost criza care m-a făcut să strig
către Dumnezeu.

Atunci am citit ceva care m-a surprins: „Problemele se rezolvă cu dragoste, nu cu ură!”.
Aşa că am început să mă rog: „Doamne, ajută-l pe fratele meu să scape de fata asta şi pe ea ajut-
o să nu mai mintă”.

Am început să mă rog tot mai des şi prima minune din viaţa mea a fost să văd cum
această ură adâncă a început să se transforme în dragoste.

Înainte am încercat prin voinţa mea să-mi spun: „Nu e bine să-l urăsc pe fratele meu”,
dar n-am putut. Însă atunci când m-am rugat lui Dumnezeu, pur şi simplu am văzut cum ura mi se
schimbă în dragoste.

Reporter:
De ce te-ai rugat? Ştiai despre puterea rugăciunii?

Valentin:
Înainte să încep să mă rog şi înainte de toată această transformare din viaţa mea, doi tineri

de la organizaţia Alege Viaţa mi-au vorbit despre Dumnezeu. Mi-au spus ce înseamnă să ai o
relaţie personală cu Dumnezeu - o idee pe care n-am mai auzit-o. Ei m-au întrebat: „Ai vrea să te
rogi şi să-I deschizi uşa vieţii tale lui Isus Cristos, ca El să vină în viaţa ta?”, iar eu am răspuns:
„Da”.

M-am rugat atunci cu ei şi după câteva luni am început să mă rog pentru criza din relaţia
cu fratele meu. Tonul vocii mele a început să se schimbe când fratele meu venea să-mi ceară ceva
şi chiar el spunea că m-am schimbat.

Am început să caut Lumina, să umblu mai mult după valori ca bunătate şi dragoste.
Vedeam că dragostea mă face să am pace şi să nu mai fiu aşa de zbuciumat.

Acei tineri studiau în mod regulat Biblia. Am început şi eu să citesc Biblia. A fost o
schimbare extraordinară!



TOATĂ  VIAŢA  MEA  A ÎNCEPUT  SĂ  CAPETE  UN  ROST, să funcţioneze, să
aibă armonie, să prindă gust şi culoare. Dintr-o dată m-am simţit mai tânăr.

Toate poverile care mă apăsau, toată ura, mândria şi dorinţa de a fi cineva au început să
cadă.

Reporter:
Domnul Isus Cristos spune: „Trebuie să vă naşteţi din nou! [...] Dacă nu se naşte cineva

din apă şi din Duh, nu poate să intre în Împărăţia lui Dumnezeu”.

Valentin:
Da, asta s-a întâmplat cu mine: am devenit o persoană nouă şi am început să merg pe un

drum pe care nu mai umblasem niciodată. Totul a început să capete armonie.
Fratele meu a devenit şi el un copil al lui Dumnezeu, iar prietena lui şi-a recunoscut

greşelile şi s-au despărţit.

Reporter:
Prin efortul tău ai dobândit bunătatea şi dragostea?

Valentin:
Nu, nici vorbă. Am încercat asta prin voinţa mea, şi cu toate că sunt un om cu voinţă

puternică, n-am putut... A fost doar harul lui Dumnezeu. Numai El poate da dragoste, pentru că El
este dragoste. Doar El a putut să înlocuiască în inima mea ura cu dragostea. Eu singur n-am putut.

Reporter:
Ce versete din Biblie ţi-au vorbit ţie personal?

Valentin:
Evanghelia după Ioan mi-a plăcut mult şi chiar i-aş îndemna pe cei care vor să citească

Biblia, să înceapă cu Ioan. Este extraordinar şi pur şi simplu merge direct la inimă.
Citez din Evanghelia după Ioan:

„Tuturor celor ce L-au primit, adică celor ce cred în Numele Lui, Le-a dat dreptul să se facă copii ai lui
Dumnezeu”.

Un alt text descrie cum vine Nicodim la Isus şi Îi spune: „Învăţătorule, ştim că eşti un
Învăţător venit de la Dumnezeu, căci nimeni nu poate face semnele pe care le faci Tu dacă nu
este Dumnezeu cu el.

Drept răspuns, Isus i-a zis: ‘Adevărat, adevărat îţi spun că dacă un om nu se naşte din
nou, nu poate vedea Împărăţia lui Dumnezeu’.

Nicodim i-a zis: ‘Cum se poate naşte un om bătrân? Poate el să intre a doua oară în pântecele
maicii sale şi să se nască?’.

Isus i-a răspuns: ‘Adevărat, adevărat îţi spun că dacă nu se naşte cineva din apă şi din
Duh, nu poate să intre în Împărăţia lui Dumnezeu’ ”.

Un alt verset, din care am înţeles ce înseamnă adevărata libertate, este Ioan 8:32: „Veţi
cunoaşte adevărul şi adevărul vă va face slobozi”. Am gustat adevărata libertate, cunoscându-L
pe Cristos - Adevărul lui Dumnezeu.

Libertatea adevărată vine din interior, din inimă, ca un izvor de apă care susură şi curge
curat. Aşa este Cristos şi Cuvântul Lui - izvorăşte din inima ta şi se revarsă sprealţii.

Reporter:
După ce ai hotărât să-L urmezi pe Dumnezeu, cu siguranţă au fost lucruri la care ai

renunţat. Ce ai pus în loc?

Valentin:



Credeam că dacă mă întorc la Dumnezeu, viaţa mea va fi terminată. Nu voi mai putea să mă
distrez, va trebui să mă îmbrac într-un fel anume şi să mă izolez de ceilalţi. Credeam că a trăi
conform Bibliei este imposibil în societatea noastră şi mi-a fost teamă.

Dar cu cât m-am apropiat de Dumnezeu, cu atât am devenit mai liber, mai bucuros şi mai
vesel, însă este o bucurie şi o veselie curată si frumoasă.

Am descoperit că există şi altfel de distracţie, un mod curat de a te distra. Înainte am
căutat să mă distrez cu ajutorul băuturii şi cu altele... Teama mea că apropiindu-mă de Dumnezeu
viaţa mea va fi tristă, a dispărut, pentru că acum sunt, de fapt, cu adevărat fericit şi împlinit.

Reporter:
Am văzut undeva o imagine cu un omuleţ mic în mijlocul unei jungle, iar din pomii din

junglă ieşeau tot felul de capete hidoase de monştri cu dinţi mari, cu gurile deschise, care îl atacau
pe acel omuleţ micuţ, încercând să-l mănânce.

Probabil că aşa te-ai simţit şi tu când ai luat viaţa în piept. Ai ales calea spre Dumnezeu,
să-ţi dedici viaţa lui Dumnezeu, ca un fel de fugă din faţa grozăviei „junglei” din jur, în care tu
voiai să devii un om „mare”?

Valentin:
Nu, deoarece caracterul meu puternic îmi spunea că pot să rezist. N-am fost un om slab,

care spune: „Eu nu pot reuşi în viaţă, aşa că mă abandonez în braţele lui Dumnezeu”. Sau să fiu
într-o depresie şi să spun: „Vai ce viaţa am!”. Nu! Pur şi simplu mi-am dat seama că nu pot
rezolva unele situaţii prin voinţă sau prin eforturi personale. Asta m-a făcut să-L
caut pe Dumnezeu şi cunoscându-L pe El sunt fericit şi împlinit. Pentru că aşa suntem creaţi - SĂ
AVEM  O  RELAŢIE  PERSONALĂ  CU  DUMNEZEU,  iar până nu-L cunoaştem pe El,
sufletul nostru nu-şi găseşte liniştea şi împlinirea.

Reporter:
Ai fost dezamăgit de viaţa pe care ai dus-o înainte?

Valentin:
Da. În facultate credeam că un mediu de afaceri te împlineşte pentru că ai de-a face cu

oameni „de clasă”.
Privind clădirile de sticlă şi oţel, maşinile cu reclame frumos colorate şi firme luminoase

care se aprind noaptea, totul părea frumos din afară. Dar când am ajuns în spatele acestor clădiri
de sticlă şi oţel, care lucesc în soare, şi în spatele acestor lucruri frumos colorate, mi-am dat
seama că acolo sunt oameni şi că problema se află în oameni, iar problema este PĂCATUL.

Mi-am dat seama că oamenii sunt cei care au nevoie să fie schimbaţi, pentru că oricât s-
ar înconjura de lucruri frumoase, care arată bine pe exterior, atâta timp cât în ei nu se petrece o
SCHIMBARE, totul este degeaba.

M-au ajutat mult noii mei prieteni, iar caracterul meu a început să se dezvolte pe o
temelie nouă şi solidă.

Reporter:
Ai intrat într-un alt fel de „afacere” - „afacerea” lui Dumnezeu. Planul lui Dumnezeu sau

finalul acestei „afaceri” este să îi scape pe oameni de iad şi să-i ducă în Împărăţia Fiului dragostei
Sale. Oamenii îşi aleg singuri iadul sau raiul.

Valentin:
Înainte mă gândeam să încep o afacere. Azi mă gândesc: „Acum am într-adevăr cea mai

tare ofertă pe care pot să le-o prezint oamenilor. Şi în plus, este pe gratis”. Pentru că darul lui
Dumnezeu - Isus Cristos - se primeşte gratis şi numai cine doreşte Îl poate avea.



M-am gândit tot în termeni economici: „Ce ‘afacere’ interesantă: Îi dau lui Dumnezeu
tot ce este urât, toate păcatele mele, iar El îmi dă în schimb dragoste, bunătate, credincioşie şi
pace. Extraordinar”.

Mă bucur că ceea ce fac eu acum are un mare impact. Mă uit în urma mea şi văd vieţi
transformate, iar asta mă împlineşte şi mă bucură. Văd că şi alţi oameni pot să-L cunoască pe
Dumnezeu şi să aibă o viaţă transformată, ca şi mine.

Ştiu bine că nu o religie anume mă salvează, ci numai credinţa în Isus Cristos. Şi ştiu că
atunci când oamenii vor sta înaintea lui Dumnezeu, la judecată, nu o să-i întrebe din ce religie au
făcut parte şi nici nu o să le spună: „A, tu ai fost din religia aceasta! Vino în Împărăţia Mea!”.

Ştiu sigur că numai credinţa în Isus Cristos te poate mântui şi te poate salva. Numai o
relaţie personală cu Dumnezeu, devenind copilul lui Dumnezeu, poate într-adevăr să te ducă în
Împărăţia Tatălui nostru ceresc.

După ce L-am cunoscut pe Dumnezeu, am înţeles cu adevărat rugăciunea „Tatăl nostru”.
Eu sunt copilul Lui aici pe pământ şi Mă rog Lui ca unui tată. Stau de vorbă cu Tatăl meu

din ceruri şi este o relaţie extraordinară.

Reporter:
La final, ce gând ai pentru cititori?

Valentin:
Vă spun din toată inima mea să nu vă fie teamă să vă apropiaţi de Dumnezeu! Poate

credeţi că viaţa voastră va fi gri şi veţi pierde fericirea, dar nu este adevărat.
Pot să spun asta din perspectiva unui om care s-a temut să se apropie de Dumnezeu şi

care a crezut că prin Dumnezeu nu poţi avea o viaţă împlinită şi fericită. Deci, nu vă fie teamă să
vă apropiaţi de Dumnezeu.

În cartea Proverbe, în Biblie, scrie: „Cine cugetă la Cuvântul Domnului găseşte fericirea
şi cine se încrede în Domnul este fericit.[...] Fiule, dă-mi inima ta şi să găsească plăcere ochii tăi
în căile Mele”.

Reporter:
Vali, eşti un om fericit?

Valentin:
Da, şi pot să le spun şi celor care citesc aceste rânduri că sunt fericit, dar nu prin ceea ce

oferă această lume, ci prin Isus Cristos. El este cel care mi-a dat fericirea. DA,  SUNT  UN  OM
FERICIT!

Reporter:
Dumnezeu este susţinătorul, sursa, generatorul şi dătătorul vieţii, al fericirii şi al

împlinirii, iar sufletul nostru nu-şi va găsi odihna până nu se va odihni în Dumnezeu, acolo unde
vom găsi fericirea eternă.

PETRICĂ  VRĂBIORU

MĂ  ÎNTORCEAM  DE  LA  DISCOTECĂ  NOAPTEA  FOARTE  TÂRZIU,  OBOSIT  ŞI
MIROSIND  A  ŢIGARĂ ŞI  ALCOOL.

În sufletul meu eram dezamăgit de fiecare dată când făceam un păcat: fie că era vorba de ţigară,
alcool, discotecă sau alte aventuri tinereşti.



Nimic din toate acestea nu-mi aducea o satisfacţie reală. Chiar dacă îmi ofereau o doză de
plăcere momentană, la final mă lăsau cu un gust amar.

Reporter:
Petrică Vrăbioru se autodefineşte ca fiind un „păcătos obişnuit”. Nu a făcut lucruri

exagerate: nu a omorât pe nimeni,  nu a spart casa nimănui, ci a trăit o viaţă de adolescent liniştit.

Petrică Vrăbioru:
Mă gândesc la versetul din Isaia, capitolul 51: „Priviţi [...] spre gaura gropii din care aţi

fost scoşi” şi mă întorc cu multă recunoştinţă la Dumnezeu, văzând groapa păcatului din care m-a
scos.

În familia mea creştinismul era ceva foarte confuz. Primele ţigări le-am fumat chiar din
pachetul tatălui meu. Faptul că trăiam într-un mediu oarecum religios nu mi-a dat posibilitatea să-
L cunosc cu adevărat pe Dumnezeu.

Viaţa mea a fost o alergare după păcatele care păreau mai interesante, dar care, fără excepţie, m-
au dezamăgit.

Reporter:
Cum definiţi păcatul, privind în urmă la acele fapte?

Petrică Vrăbioru:
Atunci nu ştiam ce este păcatul şi nici măcar nu conştientizam faptul că trăiam în păcat.

Dar acum, privind în urmă, aş putea să dau o definiţie foarte simplă: păcatul este orice îndepărtare
de voia lui Dumnezeu, greşirea adevăratei ţinte pe care El ne-a pus-o în faţă.

Dumnezeu l-a chemat pe om la o eternitate trăită împreună cu El şi ori de câte ori omul
păcătuieşte, el ratează această ţintă şi eşuează lamentabil.

Dar, aşa cum s-a întâmplat şi cu mine, orice om are şansa binecuvântată de a se întoarce la
Dumnezeu şi de a primi iertarea de păcate.

Reporter:
Mulţi spun: „Dacă nu fac păcate mari, dacă şi ei/lui îi place sau dacă nu supăr pe

nimeni, de ce să-mi schimb viaţa?”. Dumneavoastră de ce v-aţi schimbat viaţa?

Petrică Vrăbioru:
Viaţa mea era o alergare după senzaţii tari, după ceea ce Scriptura numeşte „plăcerile de-

o clipă ale păcatului”. Dar eram dezamăgit de fiecare dată când făceam un păcat, fie că era vorba
de ţigară, alcool, discotecă sau alte aventuri tinereşti. Nimic din toate acestea nu-mi dădea nici
satisfacţie reală şi nici împlinire autentică, de durată.

Chiar dacă îmi ofereau o doză de plăcere momentană,  în final toate aceste lucruri mă
lăsau cu un gust amar, cu o dezamăgire totală, cu o foame şi o sete după ceva mai bun, cu o
aspiraţie după ceva ce îmi lipsea.

Inima îmi spunea că trebuie să existe şi ceva mai bun, dar nu aveam termen de
comparaţie ca să înţeleg ce putea fi acel „ceva”.

În căutările mele după fericire, după aventuri, după distracţii, de fiecare dată când
rămâneam din nou cu sufletul gol, îmi puneam în mod serios problema dacă există cu adevărat
ceva de calitate, care să îmi dea o bucurie şi o fericire de durată, care să nu se consume foarte
repede.

Reporter:
Pur şi simplu v-aţi gândit că aţi dori ceva mai mult sau a fost cineva care v-a deschis

apetitul pentru o altă lume?
Petrică Vrăbioru:



Au fost mai mulţi factori. Pe de o parte sufletul şi conştiinţa mea îmi spuneau tot timpul
că ceea ce fac nu este bine, măcar că nu ştiam care era legea morală la care să mă raportez, pentru
că nu aveam nici o noţiune despre Biblie, despre Cuvântul lui Dumnezeu.

Pe de altă parte, nişte colege credincioase de facultate, pe care le ironizam când îmi
vorbeau despre lucruri spirituale şi pocăinţă, mi-au adus câteva cărţi creştine.

Aşa că am început să citesc o carte deosebită: „Graiul prorociilor”, scrisă de Petru
Popovici. Autorul arăta modul în care s-au împlinit profeţiile prezentate de Sfânta Scriptură.
Arăta, cu multe detalii, timpul, locul şi cultura în care s-au împlinit aceste profeţii. Şi, de
asemenea, arăta alte profeţii care încă nu s-au împlinit.

Apoi aducea argumentul că dacă toate acele profeţii s-au împlinit deja, cu siguranţă că şi
celelalte, care sunt menţionate pe paginile Scripturii, urmează să se împlinească la fel de clar cum
s-au împlinit şi acestea.

Eu nu eram atât de uşor de înduplecat sub aspect emoţional, aşa încât să-mi schimb viaţa
doar pe baza câtorva sentimente religioase. Pentru mine a fost un impact raţional - am început să
gândesc şi să fiu dezarmat de aceleargumente foarte convingătoare pe care le aducea Petru Popovici.

A trebuit să admit că era imposibil ca o minte omenească să prevadă nişte evenimente de
asemenea proporţii, cum erau toate acele profeţii specificate în Biblie.

Mi-am dat seama că există un Dumnezeu care guvernează istoria, care ţine în control
universul acesta, care a rostit un cuvânt şi urmăreşte în timp ca acest cuvânt al Lui să se
împlinească.

Încă nu ştiam detalii despre modul în care S-a descoperit Dumnezeu, despre persoana
Domnului Isus Cristos, dar cel puţin mi-am dat seama că trebuie să fac şi eu ceva şi să-L cunosc
mai bine şi mai îndeaproape pe acest DUMNEZEU.

Apoi am citit cartea: „Isus, destinul nostru” de Wilhelm Busch. Predicile scrise în acea
carte, într-o manieră foarte simplă şi practică, se adresau exact vieţii mele.

Chiar dacă nu eram un păcătos excentric, deosebit de ceilalţi, eram totuşi păcătos. Mi-am
dat seama că viaţa mea era infectată de tot felul de păcate. Păcatul săpase în mine, în caracterul
meu. Când mă întorceam de la discotecă, noaptea foarte târziu, eram obosit şi miroseam a ţigară
şi alcool.

Reporter:
A ţigară, a alcool şi... a spray sau parfum...

Petrică Vrăbioru:
De obicei în discotecă... amestecul acesta aşa de...
În sufletul meu eram dezamăgit de petrecerile pe care le vedeam inutile şi

nesatisfăcătoare. Atunci am decis să merg la biserici, să văd dacă există o altă alternativă de a-mi
trăi viaţa, într-un alt mod, mai satisfăcător, mai bun.

M-am asociat cu un prieten de la discotecă, unul care a început să gândească la fel ca
mine, care trăia şi el aceleaşi frustrări şi nemulţumiri.

Am mers pe la diferite biserici, să vedem ce se vorbeşte, ce se cântă, cum este atmosfera
aceea religioasă. Am vizitat biserici de diferite nuanţe: Baptiste, Creştine după Evanghelie,
Penticostale, Catolice şi Ortodoxe.

La sfârşit, atât eu cât şi prietenul meu am tras concluzia că suntem păcătoşi. Am ajuns să
admitem faptul că trebuie să facem ceva cu viaţa noastră, să facem o schimbare, că nu se mai
poate aşa. Efectiv nu eram fericiţi.

Însă toate discuţiile pe care le purtam cu acel prieten al meu tindeau să devină doar un fel
de filozofie. Stăteam cu el la un pahar de vin, discutam, trăgeam din ţigară, ne uitam unul la
celălalt şi spuneam: „Nu mai merge aşa! Trebuie să ne schimbăm viaţa!”.

Reporter:
Şi ideile deveneau din ce în ce mai înceţoşate...



Petrică Vrăbioru:
Exact. Nu ştiam cum să facem concret primii paşi spre schimbarea vieţii şi eliberarea de

toate lucrurile rele.

Reporter:
Este extraordinar faptul că Dumnezeu a pus în inima omului chiar şi gândul veşniciei. A

săpat în conştiinţa noastră dorinţa după veşnicie, după curăţie, după lipsă de păcat, după voia Lui
în viaţa noastră.

Petrică Vrăbioru:
În primăvara anului 1991 am luat decizia în inima mea. Eram acasă, în cămăruţa mea,

când m-am simţit zdrobit de prezenţa lui Dumnezeu. Atunci am devenit conştient de starea de
păcat, am înţeles că nu e normal şi nu e frumos  să-mi continui viaţa aceea de păcat.

Acolo m-am rugat lui Dumnezeu astfel: „Doamne, acesta sunt! Sunt un adolescent legat
de multe vicii şi patimi, care s-au sedimentat în viaţa mea. Doamne, sunt legat de ţigară şi de
alcool. Îmi plac toate distracţiile, dar văd că ele nu mă fac fericit, ci doar îmi îmbătrânesc
sufletul şi viaţa. Doamne, Te rog să mă scapi de toate acestea şi să-mi dai puterea şi voinţa
necesară să ies din mediul în care am trăit până acum”.

În cele din urmă am ajuns la Biserica Penticostală „Sfântul Ilie” din Suceava. Prezenţa
Duhului Sfânt m-a atins într-un mod atât de puternic încât am zis în inima mea: „Mă voi ridica în
picioare şi mă voi hotărî să-L slujesc şi eu pe Dumnezeu în felul în care Îl slujesc aceşti oameni”.

Dar parcă un duh rău venea în mintea mea şi-mi spunea: „Tu iei o decizie pe care nu o
vei putea ţine! Cum să te laşi de ţigară? Ai fumat de mic copil. Ai mai încercat să te laşi de ţigară
şi n-ai reuşit. Experienţa ţi-a demonstrat asta. Crezi că vei reuşi acum?” îmi spunea gândul
acesta rău. „Nu vei reuşi să-ţi ţii hotărârea şi o să-i faci de râs şi pe oamenii aceştia. Mai bine
renunţă!”

În mintea mea era o vâltoare de asemenea gânduri rele, ca nişte influenţe străine, nişte
duhuri rele care veneau din partea vrăjmaşului şi care încercau să mă ţină legat ca să amân
momentul acela al deciziei.

Însă, pentru că Îl căutam sincer pe Dumnezeu şi eram sătul de viaţa aceea de păcat, a
intervenit Însuşi Dumnezeu. Am simţit o putere care a venit din afara mea şi m-a ajutat să
îndepărtez toate acele influenţe negative, să mă ridic în picioare şi să iau decizia de a-L urma
şi eu pe Domnul Isus Cristos.

Ştiam că sunt păcătos şi am nevoie de ajutorul lui Dumnezeu ca să ies din impasul
spiritual în care mă găseam.

Reporter:
Încercăm să facem binele, dar răul stă lipit de noi! Însă mulţumiri fie aduse lui Dumnezeu

că Cel care este în noi este mai tare decât cel care este în lume. Domnul Isus Cristos este mai tare
decât diavolul sau Satan.

Domnul Isus Cristos a fost Cel care v-a smuls din împărăţia întunericului şi v-a pus în
Împărăţia Luminii.

Nu regretaţi decizia luată atunci? Nu vă pare rău pentru timpul în care v-aţi fi putut
distra? Aţi fi putut gusta tot ce oferă lumea de astăzi, a cărei „religie” - aş spune eu - este sexul.
Suntem bombardaţi continuu cu imagini lascive, de natură sexuală.

Petrică Vrăbioru:
Îmi pare rău doar de faptul că nu m-am hotărât mai repede să-L slujesc pe Domnul Isus

Cristos. Aşa aş fi fost scutit de efectele provocate de mediul viciat al păcatului.
Îi mulţumesc lui Dumnezeu şi sunt plin de recunoştinţă că El mi-a dat adevărata fericire,

aşa cum citim în Psalmul 34: „Gustaţi şi vedeţi ce bun este Domnul!”.



Nu este suficient doar să ştim ceva despre Dumnezeu şi să avem doar o teorie sau o
filozofie religioasă despre El. Abia din momentul în care omul gustă experienţa unei trăiri zilnice,
personale şi constante cu Dumnezeu, abia atunci omul poate trăi o fericire autentică.

Fericirea pe care ne-o dă Dumnezeu nu ne scuteşte de necazuri. Ea nu depinde de
circumstanţele exterioare, nu depinde de banii pe care-i avem sau nu în buzunarul nostru, nu
depinde nici măcar de sănătatea noastră trupească, ci depinde doar de un singur lucru: de părtăşia
noastră cu Dumnezeu. În această părtăşie există întotdeauna bucuria pe care ne-o dă El.

Reporter:
Poate unii cititori trec prin aceleaşi frământări: nu sunt împliniţi şi mulţumiţi, nu sunt

fericiţi şi au o problemă de păcat în viaţa lor. Ce le-aţi spune?

Petrică Vrăbioru:
Doresc ca toţi să aibă tăria de caracter de a da la o parte orice piedică şi de a veni la

Domnul Isus Cristos. El ne primeşte pe toţi aşa cum l-a primit tatăl pe fiul risipitor, din pilda
biblică. După ce fiul a fost acceptat, chiar în condiţia mizerabilă în care se afla, tatăl i-a dat o
haină nouă, i-a dat încălţăminte în picioare şi a făcut o sărbătoare în cinstea acestui fiu care a fost
recuperat.

De fiecare dată când un păcătos se întoarce la Dumnezeu, în Cer este sărbătoare. Se
bucură Tatăl, se bucură Fiul, se bucură îngerii şi se bucură şi omul în cauză.

Famenul etiopian, venit să se închine la Ierusalim, după ce a înţeles Cuvântul lui
Dumnezeu, după ce a luat decizia să trăiască în viaţa lui acest Cuvânt şi a fost botezat în apă de
evanghelistul Filip, şi-a văzut mai departe de drum PLIN DE BUCURIE.

Dacă până atunci drumul lui fusese un drum al îndoielilor, al tristeţii, al necazurilor, al
frământărilor, al stresului, din momentul în care L-a primit pe Isus Cristos ca Domn şi Mântuitor
în viaţa lui, el şi-a continuat drumul PLIN DE BUCURIE.

Aşa s-a întâmplat şi în viaţa mea şi doresc să se întâmple în viaţa tuturor celor care încă n-
au experimentat harul lui Dumnezeu.

TITEL  MALNAŞI

AM  FOST  DEPENDENT DE  DROGURI.

Mama a murit când aveam 3 ani, iar la 12 ani mi-am urmat tatăl, care fugise în America.

Devenisem atât de dependent de droguri încât chiar şi în toaleta bisericii mergeam şi luam
cocaină când nu mai rezistam.

În depresia şi în starea mea de dependenţă de droguri, am început să plâng şi am spus:
„Doamne, dacă vrei scapă-mă!”.

Reporter:
La un moment dat era pe marginea unei clădiri înalte, gata să se arunce jos. A vrut să se

sinucidă. Drogurile şi diavolul nu te pot duce la altceva.
Dar a venit o zi binecuvântată, când Titel L-a cunoscut pe Dumnezeu şi a văzut mâna

Lui, care l-a prins de guler, l-a ridicat în sus şi i-a pus piciorul pe stâncă.

Titel Malnaşi:



M-am născut într-o familie de credincioşi penticostali în oraşul Turda. În America
slujeam în Biserică şi am avut următoarea vedenie: în faţa mea erau două căi - calea lumii şi calea
sfinţilor. Eu mergeam cu un picior pe calea sfinţilor iar cu celălat pe calea lumii.

Dumnezeu a zis: „Dacă-ţi vei lua piciorul de pe calea lumii şi vei merge pe calea
sfinţilor, vei avea mari binecuvântări. Dar dacă-ţi vei lua piciorul de pe calea sfinţilor şi vei
merge pe calea lumii, un înger cu sabia scoasă îţi va sta înainte”.

Fiind singur acasă, am început cu pornografie, vizionam filme interzise minorilor şi
consumam alcool. Îmi plăcea să fiu în centrul atenţiei, cu bancuri şi glume proaste.
Reporter:

Când te uitai la revistele şi filmele respective, ştiai că nu este bine. De ce o făceai totuşi?

Titel Malnaşi:
Era o satisfacere a ochilor, a poftei, a curiozităţii. La 17 ani am fost exmatriculat din

şcoală. Din cauză că nu aveam un părinte care să mă supravegheze, lipseam mult de la şcoală, şi
îmi motivam eu absenţele în locul tatălui meu.

A urmat o nouă vedenie pentru mine. Se făcea că eram pe un munte, iar în vale era o
ceaţă neagră. Eu am început să cobor în ceaţa aceea neagră. O persoană în alb mi-a ieşit înainte şi
m-a întrebat: „Titel, de ce cobori? Unde te duci?”, însă eu n-am băgat-o în seamă şi mi-am
continuat drumul. M-am supărat pe nişte fraţi şi am decis să nu mai merg la Biserică. Am
început o viaţă de alcool şi destrăbălare.

Reporter:
În situaţia în care ai ajuns, ai cerut ajutor cuiva?

Titel Malnaşi:
Nu, însă toţi şi-au dat seama de starea mea. Am început să merg la cazinouri, la jocuri de

noroc; am cheltuit zeci de mii de dolari.
Am ajuns într-o depresie foarte puternică. Urma să mă căsătoresc cu o fată din Biserică,

dar când ea a aflat că mă droghez, relaţia noastră s-a rupt.
Am început să fumez marijuana, după care am trecut la cocaină, apoi la crack. De droguri

injectabile m-am ferit,  ştiind că pot să iau SIDA. Am încercat cocaina şi am observat că mă ţine
neutru faţă de probleme, că nu mai sunt aşa stresat.

Reporter:
Ce simţeai când luai droguri?

Titel Malnaşi:
Marijuana îţi provoacă o stare ca beţia, numai că eşti mai lucid. Alcoolul te duce la faza

în care nu mai ştii de tine, dar marijuana te face să râzi, îţi dă o stare de euforie.
Reporter:

Este un fel de bucurie sau doar un râs mecanic?

Titel Malnaşi:
Este un râs mecanic uneori, dar este şi o bucurie, o satisfacţie interioară. Cocaina îţi

măreşte bătăile inimii şi nu poţi să dormi, nu ai somn şi eşti foarte activ la lucru.

Reporter:
3-4 zile nu mai dormi?

Titel Malnaşi:
Cât timp consumi, nu poţi să dormi. Pentru mine recordul a fost de 6 zile fără somn.

Eram mereu pe droguri. Deja trupul îmi tremura. Era să intru în stare de şoc.



Odată m-a arestat poliţia din maşină, în faţa casei. N-am apucat să-mi găsesc ţeava prin
care trăgeam drogul şi am adormit cu piciorul pe frână şi cu farurile aprinse. Vecinii au sunat la
poliţie. Era ora 3 dimineaţa când m-au arestat.

Am fost arestat de vreo 30 de ori. Arestarea îmi dădea timp să mă recuperez. Fiind câte 2-
3 zile în puşcărie, mâncam şi dormeam. Altfel aş fi fost mort din cauza supradozelor de droguri.
Datorită depresiei am ajuns la droguri.

Reporter:
De ce ai ajuns la depresie?

Titel Malnaşi:
Pentru că am început să duc o viaţă fără reguli. De la vârsta de 15 ani, când am început să

trăiesc pe cont propriu, n-am mai băgat în seamă regulile.
În depresiile în care am ajuns, nimeni nu mai ştia de mine. Am pierdut totul: maşină,

mobilă, haine, aparatură electronică. Am ajuns la o greutate sub 55 de kilograme, slăbit, nespălat.
Dormeam prin case de drogaţi, prin maşini, pe unde apucam.

Într-o duminică seara, fiind într-o casă de drogaţi, mi-am adus aminte că tinerii sunt la
Biserică şi se roagă. M-am uitat la starea mea şi m-am gândit că pentru mine
nu mai există şanse de scăpare. În depresia şi în starea mea de dependenţă de droguri, am început
să plâng şi am zis: „Doamne, dacă vrei scapă-mă!”.

Odată m-am urcat pe un hotel înalt şi mă uitam în jos, întrebându-mă: „Mai are rost să
trăiesc?”. Nu mai vedeam nici un rost să trăiesc viaţa aceasta.

Vedeam că depresiile, dependenţele în care eram şi problemele mele nu se pot rezolva. Şi
Satan se lupta la nivelul gândului ca să mă arunc jos. Am pus mâinile pe balustradă, m-am uitat în
jos, am închis ochii şi căutam secunda aceea... să nu mă mai gândesc la nimic, să-mi dau
drumul...

Am încercat să mă pun în situaţia unui om care se sinucide. Însă atunci mi-am adus
aminte cât a suferit tatăl meu în urma morţii mamei mele şi m-am oprit.

Nu am mai consumat droguri, dar trupul îmi era chinuit din cauza dependenţei. M-am
lăsat de droguri fără ajutorul unei instituţii de ajutorare. Fumam încontinuu. Starea mea era o
stare depresivă.

Oamenii nu mă suportau pentru că tot timpul vorbeam despre problemele mele. Aveam
ticuri nervoase din cauza drogurilor. Însă au fost şi oameni gata să mă ajute.

Reporter:
Cum sunt vânzătorii de droguri? Îi recunoşti după ochi, după haine? Se uită la tine altfel?

Titel Malnaşi:
O persoană care nu consumă droguri nu poate să-şi dea seama, însă noi, care cumpăram

şi chiar vindeam uneori ca să facem bani, îi sesizam foarte repede după îmbrăcăminte, după maşini, după
felul cum se uită, după felul cum vorbesc.

Am avut prieteni pe care părinţii îi internau în instituţii ca să îi scape de droguri. Îi ţineau
1 an sau chiar 2 ani acolo, dar când ieşeau afară, ajungeau iarăşi la droguri.

Mă număr printre cei câţiva tineri care am scăpat de droguri prin îndurarea lui
Dumnezeu. El ne-a ajutat şi am scăpat.

Reporter:
Ce visai noaptea? Aveai coşmaruri cu diavolul?

Titel Malnaşi:
Da. Visam cu demoni, avem coşmaruri cu duhuri, eram chinuit toată noaptea. Seara

simţeam că sunt singur pe lumea asta şi că societatea nu mai are nevoie de mine. Într-o zi, m-am
pus pe genunchi şi am spus:



„Doamne, am falimentat!
Tot efortul meu a fost în zadar.
Dacă Tu mă scapi de toate chinurile acestea,
dacă Tu-mi dai o viaţă nouă,

de azi înainte eu Te voi sluji!
Dar numai dacă Tu mă ajuţi, că eu singur nu pot.
Dacă mă ajuţi, de azi înainte în gura mea nu va

mai intra alcool, droguri sau ţigări!”.
Am ieşit afară şi am rupt ţigările. Când am intrat înapoi în casă, am simţit un curent, un

fior care a intrat în mine. Şi pe loc am simţit linişte şi pace înăuntrul meu. DUMNEZEU  M-A
ELIBERAT. Am simţit o linişte cum n-am simţit niciodată până atunci. Cu toate că tremuram
din cauza oboselii prin care am trecut, am început să cânt.

Am sunat la un prooroc, care mi-a spus: „Am văzut o cameră neagră, care reprezenta fiinţa ta. O
luminiţă, ca o săgeată, a intrat în ea şi a început să lumineze până a luminat toată camera. Dumnezeu
a zis că-ţi mai dă o şansă!”. A fostcea mai glorioasă zidin viaţa mea.

Am deschis Biblia la Isaia 55, unde scrie: „Să se lase cel rău de calea lui şi omul
nelegiuit să se lase de gândurile lui, să se întoarcă la Domnul care va avea milă de el, la
Dumnezeu nostru, care nu oboseşte iertând”.

Apoi se făcea că eram împreună cu Domnul Isus şi în faţa noastră s-a prezentat un drac
mic, care râdea, spunând: „Păi, dintre toate hotărârile pe care le-a luat Titel până acum, n-a
ţinut niciuna! Nici pe asta n-o va ţine!”. Atunci Domnul Isus i-a poruncit să plece şi i-a zis: „De
data asta o va ţine pentru că Eu îl voi ajuta!”.

Au fost timpuri grele, în care Dumnezeu m-a modelat şi m-a curăţat. Spre uimirea mea,
El mi-a dat şi vindecare psihică şi am ieşit din depresiile în care eram, fără ajutorul vreunui
psihiatru. Dumnezeu mi-a dat harul să mă numesc copil al Lui.

Păcatul te îndepărtează mai mult decât te-ai
gândit că te va îndepărta,

Păcatul te va ţine legat mai mult decât te-ai
gândit că te va ţine şi

te va costa mult mai mult decât te-ai gândit că te
va costa.

Reporter:
Te-ai mai întâlnit de atunci cu vânzători de droguri? Nu ţi-a mai venit pofta de drog?

Titel Malnaşi:
M-am mai întâlnit odată cu un vânzător de droguri care mi-a spus: „Am crezut că eşti

mort, dar arăţi bine. Poate ne mai întâlnim...”. I-am răspuns: „Nici gând! Totul s-a terminat! Eu
am început o viaţă nouă!”.

Însă gândul să mă droghez mi-a revenit de multe ori în minte. La 2 ani după ce am fost
eliberat de Dumnezeu, am închiriat o maşină care tocmai fusese folosită de nişte băieţi care se
drogau. Am găsit jos, după scaun, o ţeavă prin care se fuma crack. Când am văzut-o, am luat-o în
mână, m-am uitat la ea şi mi-a venit în minte toată viaţa mea de dinainte.

Am retrăit momentele când mă drogam. Mi-a venit gândul să mă apuc să fumez din nou.
Cu cantitatea care era pe ea puteau să se drogheze foarte bine 6 persoane. Însă Dumnezeu mi-a
dat puterea să o arunc în ocean şi I-am mulţumit lui Dumnezeu: „Doamne, Îţi mulţumesc că m-ai
scăpat de unde m-ai scăpat!”.

Sunt perioade când parcă din aer şi din senin îmi vine miros de marijuana şi de crack.
Atunci tresar. Diavolul vrea să mă ispitească din nou, să mă neliniştească, însă puterea lui
Dumnezeu e mai mare decât puterea întunericului.
Reporter:



Ce le-ai recomanda celor prinşi în această luptă groaznică şi cumplită - lupta cu
dependenţa: dependenţă de pornografie, de ţigară, de alcool, de sex, de droguri? În cazul tău a
fost o eliberare miraculoasă, supranaturală.

Titel Malnaşi:
Eu am falimentat de multe ori pentru că am amânat: „Mă las mâine, asta-i ultima dată,

n-o să mai consum. Data viitoare voi evita! Voi mai lua numai de data asta!”.
Amânarea te duce la CIMITIR.
Amânarea te bagă în SICRIU.
Amânarea te duce în IAD.

Când simţi că Dumnezeu îţi vorbeşte la nivelul cugetului, fă tot ce-ţi stă în putinţă să-L asculţi,
oricât te va costa.

Cere ajutor, du-te la instituţii! În special vă recomand să mergeţi la cercurile de
rugăciune, la oameni ai rugăciunii, care-L cunosc pe Dumnezeu. Faceţi orice efort.

Cei care cunoaşteţi astfel de persoane,apropiaţi-vă de ei şi ajutaţi-i. Nu le daţi bani, că banii le
fac mai rău. Pe mine nu mă mai interesa dacă trăiesc sau mor, nu mă mai interesa nici de problemele cu
poliţia, nici de sănătatea mea.

Reporter:
Dar de ce tu, ca tânăr crescut în Biserică, lângă Biblie şi lângă Dumnezeu, ai ajuns într-un

asemenea hal?

Titel Malnaşi:
Din cauză că am ignorat relaţia cu Dumnezeu. Mergeam la Biserică doar de formă. Eram

ispitit, însă nu făceam nimic ca să scap de pofte. Ziceam şi eu ca alţii: „Este ceva normal şi
carnal. Este ceva obişnuit”.

DIAVOLUL  ARE  ACCES  ACOLO  UNDE EXISTĂ  PĂCATE  ASCUNSE. Există
oameni care trăiesc cu păcate ascunse, dar, de ochii lumii, de ochii familiei, ca să nu-şi piardă
prestigiul, fac slujbe pe care n-ar trebui să le facă. Ei nu mai cred în pedeapsa lui Dumnezeu, nu
cred că pot să ajungă dependenţi şi să-şi piardă sufletul.

ADRIAN  BURGHELEA

TÂLHĂREAM  OAMENI  PE  STRADĂ,  LA
ÎNTUNERIC,  ŞI  LE FURAM  LUCRURILE.

A plecat de acasă pentru că nu se mai înţelegea cu părinţii. A dormit pe străzi, sub cerul liber şi
în subsoluri de blocuri. A început să fure.

Când îmi strig fetiţa, eu fac afirmaţia:„Dumnezeu este izvorul oricăror bucurii şi fericiri!”.

Reporter:
La ce te-ai gândi, dragul nostru cititor, dacă ai fi legat cu cătuşe de un calorifer, în sediul

poliţiei?
Adrian Burghelea a fost arestat şi închis în urma furturilor pe care le-a comis.

Adrian Burghelea:
Fiind acolo încătuşat, mi-a venit în minte scena răstignirii Mântuitorului. Atunci am fost

îngrozit de faptul că Dumnezeu va scoate într-o zi la iveală tot ceea ce am făcut.



Chiar acolo mi-am mărturisit viaţa păcătoasă înaintea lui Dumnezeu şi L-am rugat pe
Domnul Isus Cristos să vină în viaţa mea şi să-mi conducă El viaţa. Mi-am încredinţat viaţa în
mâna Lui şi am recunoscut că pentru faptele pe care le-am făcut merit să mor, aşa cum au murit
tâlharii răstigniţi pe cruce.

L-am rugat pe Domnul ca, dacă a avut milă şi S-a îndurat de un tâlhar care s-a recunoscut
păcătos înaintea Lui, şi l-a iertat, să-mi dea şi mie iertarea de păcate pentru povara pe care o
aveam pe suflet.

Imediat am simţit că sunt iertat, că am o viaţa nouă, şi aceasta numai pentru că Dumnezeu
a avut milă de mine.

Reporter:
Înainte de aceasta, fiind la un prieten acasă, aţi dat peste o Carte care vorbea despre o

persoană - despre Cristos.

Adrian Burghelea:
Am avut această ocazie deosebită să mă întâlnesc cu Dumnezeu. Spun „să mă întâlnesc

cu Dumnezeu” pentru că eu nu L-am cunoscut pe El şi, ca urmare, am trăit în păcat, în nelegiuire
şi le-am făcut ruşine părinţilor.

Reporter:
Ce v-a făcut să intraţi în conflict cu părinţii?

Adrian Burghelea:
Am căutat să-mi iau viaţa în propriile mele mâini şi să o conduc după cum voiam eu şi

cei din anturajul meu. Lucrurile acestea au intrat în conflict cu valorile pe care părinţii mi le-au
insuflat în viaţă.

Tatăl meu mi-a zis: „Băiatule, voi face tot ce-mi stă în putinţă ca atunci când vei fi mare
să fii un om de cinste. Tu caută să înveţi, iar eu voi munci cu mâinile mele pentru tine”. Şi tata a
muncit uneori şi 12 şi 15 ore pe zi ca eu să am totul la dispoziţie, să pot să învăţ.

Însă eu am ales anturajele în care fumam, consumam alcool, practicam jocuri de noroc şi
m-am afundat tot mai mult în păcat şi în nelegiuri.

Reporter:
Era o dorinţă normală de acceptare din partea grupului, dar, din nefericire, v-aţi ales un

grup greşit de la care doreaţi să obţineţi acceptarea.

Adrian Burghelea:
Anturajul pe care l-am ales a făcut ca viaţa mea să se îndrepte tot mai mult spre întuneric,

fără să-mi dau seama că ceea ce fac este întuneric, păcat şi nelegiuire.
Îi spuneam tatălui meu: „Tu ai trăit într-o epocă, dar acum eu trebuie să-mi trăiesc viaţa

aşa cum vreau”.
Mai întâi am început să fur din casă. Am zis: „De unde să încep prima dată decât din

casa părinţilor?”. Şi astfel am furat banii care erau aduşi cu multă trudă în casă spre folosul şi
spre binele familiei.

După multe nopţi nedormite şi multă ruşine din cauza mea, părinţii mei au ajuns la
disperare. Atunci mi-au zis: „Mai bine pleacă tu de acasă, ca să nu anunţăm noi poliţia”.

Am plecat de acasă. O parte dintre prieteni m-au primit atâta timp cât puteam să produc
bani. Banii aceştia veneau din furt, din spargeri de apartamente, din tâlhării. Tâlhăream oameni pe
stradă, la întuneric, şi-i deposedam de tot ce aveau.

Când nu mai aveam bani, chiar şi acei prieteni mă respingeau. Astfel am ajuns să dorm în
subsoluri de blocuri sau pe faleza Dunării, în Galaţi, sub cerul liber.



Într-o zi, fiind singur în garsoniera unui prieten, am avut şansa să mă întâlnesc cu
Cuvântul lui Dumnezeu. Era o broşură cu Evanghelia după Luca şi cu imagini din filmul despre
viaţa Domnului Isus Cristos.

Aveam planificată o spargere pentru ziua respectivă, însă când am luat broşura aceea în
mână, am fost captivat de ea şi când am terminat de citit, nu m-am mai dus.

O imagine a rămas în inima mea şi de atunci sunt profund marcat: Isus Cristos, Fiul lui
Dumnezeu, care a fost răstignit între doi tâlhari. Eu m-am identificat foarte bine cu acei doi
tâlhari. N-am fost cu nimic mai presus decât ei - am făcut rău şi am adus nenorocire, amar şi
suferinţă familiei mele şi celor care m-au cunoscut.

Unul dintre tâlhari s-a unit cu norodul şi a început şi el să-L batjocorească pe Isus, spunând: „Nu
eşti Tu Cristosul? Mântuieşte-Te pe Tine Însuţi şi mântuieşte-ne şi pe noi”.

Însă celălalt tâlhar, deşi sfâşiat de chinurile de pe cruce, a avut putere să recunoască cine
era el, de fapt. Ba chiar l-a mustrat pe colegul lui şi i-a spus: „Pentru noi este drept, căci primim
răsplata cuvenită pentru fărădelegile noastre; dar omul acesta n-a făcut niciun rău”.

Pentru ceea ce am făcut în trecut, şi eu meritam să fiu pedepsit de Dumnezeu. Însă
Dumnezeu S-a atins de viaţa mea în locul acela. Tâlharul pocăit a spus: „Doamne,         adu-Ţi
aminte de mine când vei veni în Împărăţia Ta!”.

În timp ce eram arestat, mi-am dat seama că pe poliţişti puteam să-i mint, puteam să
ascund de ei ceea ce am făcut, dar de Dumnezeu nu voi putea fugi la nesfârşit.

Ştiam că viaţa mea, prin mila lui Dumnezeu nu va mai fi aceeaşi.

Reporter:
Poliţiştii au văzut această schimbare?

Adrian Burghelea:
Înainte de a fi încătuşat am fost foarte refractar şi foarte distant cu ei. Însă în urma acelui

eveniment deosebit din viaţa mea, în urma întâlnirii, acolo încătuşat, cu Isus Cristos, am simţit
pacea lui Dumnezeu care mă învăluia. Şi dintr-o dată m-am simţit liniştit.

Am cerut imediat hârtie şi am mărturisit tot ce am făcut, chiar şi ce ei nu ştiau. Unul
dintre ofiţerii de la anchetă, foarte mare şi foarte puternic la statură, mi-a zis: „În seara asta va fi
vai ş-amar de tine! Vom scoate tot de la tine!”.

Când am cerut foaia de scris ca să mărturisesc ce am făcut, omul acela s-a schimbat dintr-
o dată şi s-a împrietenit cu mine. I-am spus că m-am întâlnit cu Isus Cristos în urma citirii
Cuvântului lui Dumnezeu şi că vreau să mărturisesc totul.

Reporter:
Au urmat anii de închisoare?

Adrian Burghelea:
Am primit 8 ani şi 4 luni pentru furt şi tâlhărie, dar perioada mi s-a redus la 5 ani, pe care

i-am executat zi la zi.
Eram într-o cameră cu 100 de deţinuţi când grefierul a venit să-mi anunţe sentinţa. Atunci

eu I-am mulţumit lui Dumnezeu cu glas tare. Cei din cameră au zis: „Tu eşti nebun! Să-I
mulţumeşti lui Dumnezeu că eşti la puşcărie!”.

Dar eu ştiam că perioada care urma avea să fie o perioadă deosebită în viaţa mea. O
perioadă în care dacă eu voi fi cu luare aminte la voia lui Dumnezeu, la Cuvântul Său, viaţa mea
va fi întocmai cum este gogoaşa (coconul) pentru omidă. Omida nu are nimic frumos, însă, după
ce ea stă un timp în acea gogoaşă, iese din ea un fluturaş aşa de frumos şi de colorat, cu un zbor
aşa de plăcut.

Şi eu, înainte de a mă întâlni cu Cristos, eram asemenea unei omizi. Nimeni nu găsea
nimic bun în mine. Toţi m-au respins. Însă ştiam că perioada aceea de ani grei pentru mine, la
urmă va aduce binecuvântare.



Am întâlnit în acea perioadă oameni care veneau şi ne aduceau Vestea Bună a
Evangheliei, pentru ca şi noi, cei care eram închişi, să auzim despre dragostea lui Dumnezeu,
despre Isus Cristos care a venit să ne mântuiască chiar şi pe noi, care eram la închisoare.

Cuvântul lui Dumnezeu spune în Evanghelia după Ioan: „Fiindcă atât de mult a iubit
Dumnezeu lumea, că a dat pe singurul Său Fiu, pentru ca oricine crede în El să nu piară, ci să
aibă viaţă veşnică”. Mi-am dat seama că şi noi, cei care am comis acele fapte, facem parte din
„lumea” aceasta iubită de Dumnezeu, şi noi avem nevoie de iertarea lui Dumnezeu, şi pentru noi
a murit Isus Cristos.

Înainte de a ieşi din penitenciar, am trecut printr-o încercare foarte grea. Tatăl meu a avut
un accident datorat exploziei unui rezervor de benzină. Am primit vestea aceasta cu mare durere,
însă n-am putut să fac nimic pentru el.

Eram asemenea unui om care nu ştie să înoate şi lângă el moare înecat un om. M-am
rugat lui Dumnezeu astfel: „Doamne, dacă Tu îngădui lucrul acesta, dă-mi inimă ca să primesc
totul ca din partea Ta!”. Nu ştiu dacă tatăl meu a murit împăcat cu Dumnezeu sau nu.

Am primit vestea aceasta cu mare durere. După deces am primit o scrisoare care fusese
scrisă de tata cu o zi înainte de moarte. El scria: „Băiatule, eu cred că nu se mai poate face nimic
bun cu tine şi pentru tine!”.

În clipele acelea am căutat alin şi mângâiere în singurul loc care putea să-mi dea lucrul
acesta: în Cuvântul lui Dumnezeu, Biblia, pe care o aveam cu mine acolo.

Am deschis la Evanghelia după Marcu, capitolul 10, versetul 27: „Toate lucrurile sunt cu
putinţă la Dumnezeu”.

Mi-am dat seama că dacă tatăl meu n-a putut să mă schimbe, Dumnezeu, care are putere
în cer şi pe pământ să schimbe vieţile oamenilor, are putere să schimbe şi viaţa mea. Şi
Dumnezeu a schimbat şi viaţa mea.

Mama şi sora mea au văzut că eu - cel dinainte de întâlnirea cu Isus Cristos - nu mai eram
acelaşi. Salvarea din viaţa de păcat i-o datorez numai lui Dumnezeu.

Cuvântul lui Dumnezeu spune: „Căci dacă este cineva în Cristos, este o făptură nouă.
Cele vechi s-au dus: iată că toate lucrurile s-au făcut noi”.

........................................................................................

Acum sunt căsătorit, soţia mea se numeşte Aurora, este o soţie minunată şi un ajutor
deosebit pentru mine. Ea mi-a spus: „Dacă Dumnezeu a şters trecutul tău, cine sunt eu ca să
privesc în urmă?”.

Avem şi o fetiţă, care se numeşte Abigail. Acest nume înseamnă: „Dumnezeu este izvorul
oricăror bucurii şi fericiri!”. Dumnezeu este cu adevărat izvorul oricăror bucurii şi fericiri pentru
viaţa mea de familie şi pentru mine - un păcătos care am cunoscut harul lui Dumnezeu. Ori de
câte ori îmi strig fetiţa, eu fac afirmaţia: „Dumnezeu este izvorul oricăror bucurii şi fericiri!”.

În lumea aceasta, încercată de atâtea nevoi şi neîmpliniri, în lumea aceasta atât de
zbuciumată, noi, oamenii, trebuie să-L cunoaştem pe Dumnezeu, pe Cel care vrea cu adevărat să
ne dea fericire în viaţă.

Uneori Dumnezeu Îşi revelează voia prin necazuri, prin suferinţe, prin nenorociri, dar
omul nu acceptă, în acele situaţii, voia lui Dumnezeu cu toată inima.

Doar o inimă liniştită, care-L cunoaşte pe Dumnezeu, care ştie că Dumnezeu pregăteşte
totul şi face tot ceea ce este mai bine pentru om, numai acea inimă acceptă voia lui Dumnezeu.

SIMONA  ALBU  (TĂLPĂU)

AM CĂUTAT  ÎNTOTDEAUNA  CEVA.



„Acum, dar, rămân acestea trei: credinţa, nădejdea şi dragostea; dar cea mai mare dintre ele
este  dragostea”.

Fusesem într-o trupă de dansatoare, cu multe fete frumoase, înalte şi bine făcute, care doreau să-
şi etaleze frumuseţea cu orice chip.

Simona a crescut în Constanţa, a absolvit Arte Plastice la Timişoara, este căsătorită cu
Daniel şi are 2 fete.

Reporter:
Cum L-ai cunoscut pe Dumnezeu în mod personal?

Simona Albu (Tălpău):
Mult timp am căutat ceva consistent şi real, dar nu ştiam ce anume poate fi. Doream din

tot sufletul să găsesc „ceva”-ul acela pe care-l căutam.
Am fost o vreme plecată din ţară, iar când m-am întors am găsit-o pe mama complet

schimbată. Ea mi-a spus despre relaţia ei nouă cu Dumnezeu, dar nu am înţeles-o. În schimb, prin
modul ei de viaţă vedeam că este schimbată. Era altfel, dar atunci nu ştiam ce înseamnă
schimbarea pentru ea şi nu i-am înţeles nici motivele.

Apoi am întâlnit în Constanţa o femeie deosebită, credincioasă - doctoriţa Gavrilă. Mi-a
plăcut comportamentul ei - tot ceea ce făcea, făcea foarte bine - şi era ceea ce-mi doream şi eu să
fiu: să fiu un om moral, să am copii, să am familie, să iubesc, să pot face lucruri bune şi
adevărate. Nu era nimic superficial în ea.

Pentru că era aşa de diferită, mi-am zis: „Aş vrea să fiu şi eu ca ea!”. Doamna Gavrilă
mi-a vorbit despre relaţia ei cu Dumnezeu, dar totul era ca un vis pentru mine.

Reporter:
Mă bucur dacă se poate spune în vremea noastră despre cineva că este un model.

Apostolul Pavel spunea: „Călcaţi pe urmele mele, întrucât şi eu calc pe urmele lui Cristos”.

Simona Albu (Tălpău):
Da, şi spre surprinderea mea, am găsit mai multe modele în lumea în care trăiesc acum şi

mă bucur că sunt înconjurată de oameni deosebiţi, care au o viaţă adevărată.
Am mers la biserică şi mi-a plăcut acolo. Toţi oamenii radiau de voie bună. Eu veneam

dintr-o lume unde era mult egoism. Fusesem într-o trupă de dansatoare, cu multe fete, şi nu e tocmai
bine să lucrezi cu atâtea fete frumoase, înalte şi bine făcute, care doreau să-şi etaleze frumuseţea
cu orice preţ. Nu conta că exişti şi tu pe lângă ele.

Nu mi-a făcut deloc bine legătura cu ele. Eram foarte sensibilă şi tot timpul eram frustrată
de relaţiile lor. Mă simţeam murdară când ele se murdăreau. Mă dominau de multe ori, pentru că
eram cea mai mică dintre ele şi întotdeauna trebuia să ascult de ele. Întotdeauna ele se credeau
mult mai deştepte. Nu a fost deloc bine. Din cauza aceasta simţeam că trebuie să renunţ, că nu-mi
făcea bine.

Reporter:
Sufleteşte te simţeai împlinită?

Simona Albu (Tălpău):
Nu. Eram cea mai mică la înălţime şi la ani, iar în trupele acestea de dansatoare trebuie să

fii înaltă, să araţi foarte bine. Eu nu aveam un fizic nemaipomenit. A trebuit să muncesc din greu
ca să mă etalez prin muncă, prin dans. Eram neîmplinită pentru că eram mai mică decât ele.

Apoi compania lor nu-mi plăcea. Oamenii care veneau la spectacol nu veneau ca să
aprecieze arta, ci pur şi simplu să se uite la fizicul tău. Iarăşi eram dezamăgită.



Între repetiţii era un timp lung de stat în cameră, cu program strict, şi atunci fumam foarte
mult. Mă îngrozea gândul că voi înnebuni dacă voi mai rămâne în starea aceea. Aşa de rău
ajunsesem în acea perioadă.

Dar slavă Domnului că El m-a găsit, Şi-a întins mâna şi m-a ridicat.

Reporter:
Revenind la cei pe care i-ai întâlnit la biserică...

Simona Albu (Tălpău):
Era deosebit acolo. Era ceea ce aşteptam şi ce mi-am dorit: oameni plini de bucurie şi

dragoste. Întotdeauna am crezut că există dragoste adevărată, dar n-am găsit-o. Toate relaţiile
mele eşuau şi mă gândeam că poate cer prea mult, poate nu ştiu că nu există dragoste adevărată.
Mă gândeam că poate era firesc cum se purtau ceilalţi.

Când am început să merg la Biserică şi am văzut că oamenii aceştia iubesc, sunt plini de
dragoste şi o fac dezinteresat, mi-am zis: „Cred că totuşi există!”. Apoi, când am citit în Biblie
capitolul 13 din 1 Corinteni, am fost într-adevăr fericită pentru că am găsit exact ceea ce căutam.

Reporter:
Revenind la ideea cu lumea din care ai ieşit şi lumea în care ai intrat în Biserică, între

creştini care se străduiau  să-şi trăiască viaţa după voia lui Dumnezeu, m-am gândit la următoarea
asemănare: o scenă de teatru. Toată sala este în întuneric, inclusiv actorii de pe scenă. Totul este
în întuneric. Dintr-o dată pe unul dintre actori se proiectează o lumină. Cam aşa ţi s-a întâmplat
ţie. „Actorul” respectiv ai fost tu şi ai venit în lumina lui Dumnezeu.

Simona Albu (Tălpău):
Da, într-adevăr, Dumnezeu m-a luminat. De atunci pot trăi fericită. Cu adevărat este real tot

ceea ce se întâmplă cu mine şi tot ceea ce fac. Este deosebit să trăieşti cu Dumnezeu.

Reporter:
Acum te simţi împlinită cu adevărat?

Simona Albu (Tălpău):
Da. Este exact ceea ce căutam. Pastorul Doru Hnatiuc  m-a influenţat foarte mult, în mod

pozitiv. El a fost un model pentru mine. Apoi fraţii şi surorile pe care i-am cunoscut ulterior sunt
deosebiţi.

Reporter:
Care este diferenţa dintre prietenii tăi de acum şi cei de dinainte?

Simona Albu (Tălpău):
Am prieteni adevăraţi, în care mă pot încrede şi pe care mă pot sprijini oricând. Nu

trebuie să ai prieteni numai la nevoie, ci să fie o plăcere să te întâlneşti cu ei oricând.
Eu am fost un copil sensibil. Noi eram trei surori la mama, iar tatăl meu lucra pe şantier şi

nu avea timp de noi. Mama trebuia să ţină o gospodărie mare, să aibă grijă şi de trei fete, dintre
care cea mică a fost tot timpul bolnăvicioasă şi îi crea probleme. Eu fiind mijlocia, ştiam că sora
mea cea mică are nevoie de mama şi întotdeauna am fost puţin... Dar mama ne-a
iubit întotdeauna la fel, doar că eu doream puţin mai multă afecţiune din partea ei sau mai mult
timp cu ea, dar ea nu avea timp.

Aveam o prietenă a cărei mamă mergea duminică de duminică la biserică. Mergeam şi
noi să vedem cum e, să aprindem o lumânare. Aveam unde să mergem şi cu timpul chiar mi-a
plăcut să merg. Am început chiar să mă rog.

Însă, după ce am crescut, nu mi-am mai dorit să merg la biserică, ci ziceam: „Mai bine
merg la discotecă, de ce să merg la biserică?”.



Am căutat întotdeauna ceva. Fiind mediocră la şcoală, am căutat să excelez în ceva
anume. După absolvire am vrut să fiu cineva prin profesie, dar la atelierul de creaţie unde m-am
angajat nu se făcea nimic - efectiv toată lumea stătea. Eu eram plină de energie, voiam să fac
ceva, voiam să lucrez. Atunci am dat examen de balerină la Teatrul Fantasio, însă nici acolo nu
m-am simţit împlinită.

Am plecat cu un contract de dansatoare în Turcia. Cu toate că munceam mult acolo,
pentru că fetele aveau deja vreo lună de zile de antrenament, iar eu trebuia să prind din zbor toate
dansurile, eram mulţumită pentru că aveam un salariu bun. Aveam bani, dar nu ştiam să-i
chivernisesc. Îi aruncam cum gândeam eu, după plăcerile mele.

........................................................................................

De acolo m-am întors în ţară şi am văzut schimbarea din mama, după care a urmat
transformarea vieţii mele.

Reporter:
Înainte de a-L întâlni pe Dumnezeu nu erai mulţumită şi voiai să te afirmi prin munca ta.

Care este acum scopul tău în viaţă?

Simona Albu (Tălpău):
Apostolul Pavel spune: „Şi să-L cunosc pe El şi puterea învierii Lui”. Acesta este scopul

meu acum: să-L cunosc pe El, pe Dumnezeu. Cu cât Îl cunosc mai mult, cu atât îmi dau seama că
nu ştiu mai nimic. Şi aşa de mult îmi doresc să cunosc mai mult şi mai mult. Este ca o adâncă
taină pe care probabil o s-o cunoaştem la înviere.

Reporter:
Cred că va fi un moment extraordinar când Îl vom vedea faţă-n faţă pe Dumnezeu.

Simona Albu (Tălpău):
Da. Uneori aştept cu nerăbdare să-L văd. Eu am căutat întotdeauna ceva real, o

dragoste adevărată. Acum le pot spune cititorilor că ACEASTĂ dragoste adevărată
EXISTĂ. Dumnezeu o oferă oricui vrea să se încreadă în El. Aş vrea să-i îndemn să-L
caute pe Dumnezeu şi să le spun că singurele lucruri care au valoare sunt cele scrise în 1
Corinteni 13: „Acum, dar, rămân acestea trei: credinţa, nădejdea şi dragostea, dar cea mai
mare dintre ele este dragostea”.

ANI  TOMECI

DACĂ  AŞ  FI  MURIT ATUNCI,  NU  ŞTIAM UNDE  VOI  AJUNGE.

Căsnicia noastră s-a transformat radical din momentul în care noi L-am ascultat pe Dumnezeu.

Dumnezeul pe care eu L-am descoperit este dragostea deplină.

Ani Tomeci:
Eram într-o permanentă căutare după ceva - aveam un gol în suflet pe care doream să-l

umplu cu ceva. Studenţia nu mi-a umplut acel gol, cu toate că învăţam foarte bine.
Nici căsătoria nu mi-a umplut golul din suflet, ci au început problemele. Mă certam cu

soţul meu din orice.
Apoi îmi era frică de moarte. Dacă aş fi murit atunci, nu ştiam unde voi ajunge. Această

întrebare mă frământa.



Într-o zi am spus: „Doamne, vreau să mă întorc la Tine şi să mă împac cu Tine, dar nu
ştiu cum”. După câteva zile, o colegă m-a întrebat dacă aş vrea să ştiu mai multe despre
Dumnezeu. Era  EXACT ceea ce căutam.

Ea m-a întrebat: „L-ai primit pe Domnul în inima ta?”. Nu ştiam ce înseamnă asta, dar ea
mi-a spus: „Roagă-L pe Dumnezeu să vină în viaţa ta, să-ţi schimbe viaţa şi să te ierte”. M-am
rugat împreună cu soţul meu această rugăciune simplă, dar care a avut un mare efect. L-am rugat
pe Domnul să vină în viaţa mea, şi viaţa mea     s-a schimbat.

Reporter:
Ziua în care te-ai hotărât să te întorci la Dumnezeu ţi s-a părut mai deosebită, mai

luminoasă, mai altfel?

Ani Tomeci:
Aş putea spune că da. Când eram copil, o admiram pe mama pentru că era o femeie foarte

evlavioasă. Mergeam şi eu cu ea la biserică şi la mănăstire, dar nu găseam împlinire.
În ziua când L-am invitat pe Cristos în viaţa mea, am fost fericită că în sfârşit pot să-L

înţeleg şi eu puţin pe Dumnezeu. Până atunci îmi imaginam că Dumnezeu este un dictator, departe de
mine, care stă în Cer şi aşteaptă să greşesc ca să mă pedepsească. Aveam o teamă teribilă de El.

Am fost foarte fericită când am auzit că Dumnezeu este dragoste, că El îmi vrea binele şi
că toată dragostea Lui se revarsă prin Isus Cristos, care aduce Harul şi nu Legea.

Le spuneam tuturor celor pe care îi întâlneam: „Eu L-am găsit pe Dumnezeul cel
adevărat, nu cel despre care ştiam până acum”. Cei din familie mi-au spus: „Ai înnebunit! Ţie
nu-ţi mai place să te distrezi, să mergi la discotecă”. Le-am răspuns: „Nu am înnebunit, ci
Dumnezeul pe care L-am descoperit eu acum este dragostea deplină”.

Mi se părea atât de frumos să ai pe Cineva care să te iubească necondiţionat, care, chiar
dacă greşeşti, să te primească înapoi şi să-ţi spună: „Te iert!”.

Era atât de minunat să ştiu că există Cineva care se îngrijeşte de mine, de nevoile mele,
Căruia pot să-I spun orice problemă fără nici cea mai mică frustrare sau sentiment de vinovăţie.
Aşa L-am înţeles eu pe Dumnezeu.

Reporter:
Ce te face să crezi că Dumnezeu este aşa cum L-ai înţeles tu? Dacă Dumnezeu NU

există? Dacă este doar o idee, o noţiune abstractă de care unii se agaţă tocmai pentru a-şi amăgi
această nevoie de a fi iubiţi necondiţionat?

Ce argumente ai că Dumnezeu este o Persoană cu care poţi discuta şi care-ţi răspunde la
rugăciuni?

Ani Tomeci:
Prin experienţa cu Domnul, de peste zece ani, am putut să-L cunosc pe El şi să gust din

bunătatea Lui.
Pacea care mi-a inundat inima când L-am cunoscut a fost o mărturie că Dumnezeu este în

viaţa mea. Toate problemele am început să le privesc dintr-un alt unghi.
Fiind proaspăt căsătoriţi, aveam un început de căsnicie mai dificil. Fiind şi fără

Dumnezeu, nu vedeam nici o soluţie. În momentul în care am spus: „Doamne, vrem să fii TU
Stăpânul vieţilor noastre!”, am putut să ne rezolvăm problemele din familie, care ne afectau viaţa
şi căsnicia.

Viaţa noastră de căsnicie s-a transformat radical din momentul în care noi L-am ascultat
pe Dumnezeu.

Dragostea Lui e ceva care se revarsă din plin în momentul în care-L cunoşti. Când ajungi
să ai o relaţie personală cu Dumnezeu, atunci poţi cu adevărat să cunoşti puterea, harul, dragostea
şi grija Lui.

Reporter:



Vorbeai despre a-L cunoaşte şi a-L gusta pe Dumnezeu. Mi-amintesc o întâmplare în
care un renumit profesor ţinea o conferinţă, spunându-le participanţilor că învierea lui Isus Cristos
nu a fost adevărată, ci a fost un fals.

El a citat mulţi filozofi, iar la sfârşit a tras concluzia că învierea nu a existat din punct de
vedere istoric, iar creştinismul se bazează doar pe emoţii, invenţii şi înşelătorii.

„Baza creştinismului este o RELAŢIE  PERSONALĂ A  CREŞTINULUI  CU UN  ISUS
CRISTOS  ÎNVIAT, care, de fapt, niciodată nu a înviat din morţi, în sens literal”, spunea acel
profesor ateu.

La sfârşit, un bătrânel s-a ridicat în picioare, undeva în spatele sălii, şi a spus: „Domnule
profesor, aş avea o întrebare”. A luat un măr şi a început să muşte din el.

„Domnule profesor”, spunea el muşcând din măr, „eu nu am citit cărţile pe care  le-aţi
citit dumneavoastră” şi continua să muşte din măr, „nici nu pot să citesc Biblia în greacă sau
ebraică şi nici nu ştiu cine au fost Nietzsche sau Heidegger” a spus bătrânul terminând mărul de
mâncat.

Apoi a zis: „Întrebarea mea este: ‘Ce gust a avut mărul pe care tocmai l-am terminat de
mâncat?’ ”.

„Domnule, nu pot răspunde la această întrebare pentru că nu am gustat din acel măr” a
spus profesorul.

Bătrânul s-a uitat ţintă la profesor şi i-a spus calm: „Domnule, niciodată nu L-aţi gustat
pe Isus al meu!”.

Nu vreau să absolutizăm experienţa ta - doar Dumnezeu este absolut - dar exemplul pe
care l-ai dat - a-L gusta pe Dumnezeu, a trăi în fiecare zi cu El - este o mărturie extraordinară a
ceea ce face Dumnezeu în viaţa noastră.

Până la urmă, golul din sufletul tău a fost umplut?

Ani Tomeci:
Când eram copil, mergeam des la biserica din sat. Preotul chiar spunea că este mândru de

mine, însă eu nu eram mulţumită în suflet, pentru că nu mă simţeam împlinită.
Pe mama o vedeam foarte aproape de Dumnezeu şi spuneam: „Aş vrea să am şi eu o

inimă sinceră, să spun şi eu: ‘Doamne, sunt mulţumită de Tine’ ”, dar nu puteam.
Eram egoistă şi rea. La liceu, unde era o luptă şi mai mare, răutate şi mai multă, am zis:

„Ori nu există Dumnezeu, ori omul nu are habar cum este Dumnezeu”.
În inima mea am spus: „Nu mă simt bine, nu mă simt împlinită, simt că-i gol, simt că

totul este doar de suprafaţă şi nu-mi place”. Tânjeam tot timpul după ceva.
Mi-era frică de moarte, pentru că mă gândeam: „Dacă voi muri, sigur voi ajunge în

iad!”. Toţi îmi spuneau: „Nu există iad”, dar sufletul meu îmi spunea: „Ba există şi eu acolo o să
merg!”. Mi-era groază.

Vreau să subliniez că NU m-am întors la Domnul pentru că îmi era frică de iad, ci pentru
împlinirea sufletului meu, ca să am bucurie şi fericire, să pot spune: „Cunosc pe Cineva care este
Atotputernic şi care are toată puterea în Cer şi pe pământ să-mi salveze sufletul şi viaţa şi să-mi
dea bucuria de care am atâta nevoie”.

Aceasta era cea mai mare nevoie a mea: să găsesc bucurie şi fericire, să pot spune: „Am
un Stăpân care este şi Tatăl meu, care este îngăduitor cu mine, are Har faţă de mine şi mă
iubeşte necondiţionat! Cu toate slăbiciunile mele, El mă acceptă”. Mulţi suferă de neacceptare,
până când găsesc dragostea reală a lui Dumnezeu.

Reporter:
Cum comunici tu zilnic cu Dumnezeu? Cum simţi acceptarea şi dragostea lui Dumnezeu pentru

tine în fiecare zi?

Ani Tomeci:



Pentru mine este ca o hrană fizică. Dacă nu avem zilnic hrană fizică, trupul nostru va
muri. Aşa este şi relaţia cu Dumnezeu: dacă nu avem zilnic hrană spirituală, o relaţie şi o părtăşie
personală cu Dumnezeu, dacă nu vorbim zi de zi cu Isus ca şi cu cel mai apropiat prieten al
nostru, ne uscăm şi ajungem să murim spiritual.

Trebuie să avem zilnic un timp în care să stăm numai noi şi Domnul, DOAR  NOI  DOI,
în care să comunicăm cu El şi să-I spunem frustrările şi bucuriile noastre, tot ce avem pe suflet.
Dacă eu nu am această comunicare zilnică cu Domnul, pur şi simplu mă secătuiesc pe zi ce trece.

Pentru mine citirea Bibliei este foarte importantă. Dacă citesc Biblia, mă rog şi am un
timp personal cu Domnul, atunci e bine, altfel viaţa mea se usucă şi nu are nici un rost.

Reporter:
Într-o lume „nebună, nebună, nebună”, cum poţi tu să-ţi faci timp în fiecare zi să stai să

citeşti Biblia şi să te rogi? Pentru unii ar fi pierdere de timp. Pentru tine, dimpotrivă, acesta este
cel mai important timp al zilei.

Ani Tomeci:
Poate pentru unii pare o nebunie, dar când Îl cunoşti pe Domnul, îţi dai seama că ai

nevoie de El, că vrei să stai lângă El şi să comunici cu El.
Ca să am timp cu Domnul, mă trezesc de dimineaţă, şi pentru mine este foarte important

să mă întâlnesc mai întâi cu Domnul. Stau doar eu personal cu El, citesc Biblia, mă rog, Îi cer
ajutor şi-L chem să fie lângă mine.

Apoi avem un timp ca familie, împreună, ne rugăm cu cei 2 copii ai noştri înainte ca ei să
plece la şcoală.

Orice fac sau lucrez, eu vorbesc cu Domnul în mintea mea, aşa cum ne învaţă Biblia:
„Rugaţi-vă neîncetat!”. Este minunat să te rogi tot timpul lui Dumnezeu.

Reporter:
Sunt foarte multe cazuri în care copiii sunt crescuţi de un singur părinte, ceea ce

înseamnă că s-au înmulţit şi divorţurile. Cum s-a schimbat în bine viaţa voastră de căsnicie, într-o
lume în care tendinţa este negativă?

Ani Tomeci:
În copilărie nu am avut un exemplu bun în familie. Am intrat cu multe frustrări în viaţa

de căsnicie. Avem tendinţa să repetăm în căsnicie unele modele negative pe care le-am văzut în
familiile în care am crescut...

Vorbeam foarte uşor despre divorţ. Spuneam: „Dacă e să divorţăm, divorţăm”. Din
momentul în care ne-am întors la Domnul, în casa noastră nu s-a mai auzit cuvântul „divorţ”.
Căsnicia noastră s-a schimbat radical.

Am acceptat că într-adevăr soţul este soţ în familie, soţia este soţie, şi că trebuie să învăţ,
ca soţie, să mă supun. Am acceptat, chiar dacă nu mi-a fost uşor, pentru că tatăl meu a fost beţiv,
iar eu întotdeauna am spus: „Când mă voi căsători, vreau ca soţul meu să mi se supună”.

Reporter:
Nu eşti prima. De vreo 2000 de ani, de când Pavel a spus: „Soţilor, iubiţi-vă soţiile!” iar

soţiilor le-a spus: „Supuneţi-vă soţilor voştri!”, problema este aceaşi: soţii      nu-şi iubesc soţiile,
iar soţiile nu se supun soţilor lor.

Ani Tomeci:
Soţul meu mă iubeşte, dar eu nu voiam să mă supun lui. Spuneam: „Vreau ca eu să fiu

stăpână şi să comand! Nu vreau ca soţul meu să fie ca tatăl meu şi să mă conducă!”.
Dar după ce m-am întors la Domnul, am înţeles care este rolul meu ca soţie, iar căsnicia

noastră a decurs altfel. Acum trăim o altă viaţă. Ne bucurăm să mergem împreună, alături de
Domnul.



ALEXANDRU  PRUNDEANU

DACĂ NU CREZI ÎN DUMNEZEU, EŞTI CONDAMNAT SĂ FII TU ÎNSUŢI  DUMNEZEU.
ATUNCI  VREI  SĂ  FII  UN  IDOL  PENTRU CEILALŢI,  SĂ  FII APRECIAT  ŞI
ADMIRAT.

Pentru ce merită să trăieşti? Există ceva pentru care să trăieşti, astfel încât la sfârşitul vieţii să
spui că n-ai trăit degeaba?

Medicul Alexandru Prundeanu a absolvit Facultatea de Medicină din Cluj, ca şef de
promoţie, şi este specialist în ortopedie şi traumatologie.  A fost campionul ţării la şah, la juniori,
în anul 1969, la Galaţi.

Alexandru Prundeanu:
Nu credeam în Dumnezeu, nu eram nici superstiţios şi nu credeam în nimic din

spiritualitatea veche sau modernă. Eu aveam o filozofie a mea, despre care credeam eu că e bine
întemeiată.

Dar în numele unui anumit „bine” au făcut Hitler şi Stalin ceea ce-au făcut. Fiecare
spunea că va da fericirea propriului său popor. Dar aceşti dictatori au făcut mult mai nefericite
popoarele respective.

Problema este: care e binele? Dacă nu-L avem pe Dumnezeu, ne rătăcim şi ne batem între
noi, pentru că fiecare vede un alt bine şi un alt adevăr.

Reporter:
„Ce este adevărul?” L-a întrebat Pilat pe Cristos, dar a rămas fără răspuns. Cristos a spus

ce este adevărul, dar nu lui Pilat, pentru că Pilat nu era deschis să priceapă şi să primească. Cu
altă ocazie, Mântuitorul a spus: „Eu sunt Calea, Adevărul şi Viaţa!”.

Alexandru Prundeanu:
Nu există răspuns bun la întrebări greşite. Dacă întrebarea conţine deja un răspuns greşit,

nu vei putea da un răspuns bun la acea întrebare. Dacă cineva m-ar întreba de ce-am furat obiectul
cutare din magazinul cutare, eu nu-i voi putea spune de ce câtă vreme n-am făcut-o.

Pilat a întrebat: „Ce este adevărul?”. Întrebarea conţinea deja un răspuns, şi anume că
adevărul este ceva. Dar adevărul esteCINEVA, de asta n-a primit niciun răspuns.

Reporter:
În ce mediu aţi crescut?

Alexandru Prundeanu:
Eu eram foarte mândru că făceam parte dintr-o familie de intelectuali, cu tradiţie.

Străbunicul meu a fost preot de ţară, bunicul învăţător, iar tata a fost medic militar.
Când m-am înscris la Facultatea de Medicină, eram întrebaţi: „De ce ai ales Facultatea

de Medicină?”. Unii răspundeau: „Ca să ajut omul în suferinţă, să pot fi de folos cuiva”. Eu am
răspuns: „Ca să particip la progresul ştiinţei”. Nu pot să nu zâmbesc acum, când îmi amintesc.
Era tentaţia firească, urmare a unei filozofii materialiste.



Noi învăţasem că omul se trage din maimuţă şi că ceea ce are el mai bun este inteligenţa.
Ca atare, dacă eu am inteligenţă mai multă, trebuie să fiu mai mândru şi mai bucuros că o posed
şi înseamnă că m-am tras din maimuţă mai bine, pe când ceilalţi nu s-au tras de tot...

Reporter:
...nu s-au dat de tot jos din copac 

Alexandru Prundeanu:
Filozofia mea de viaţă era cea a lui Darwin - selecţia naturală, evoluţia omului etc.
Nu agream filozofia comunistă din orgoliu, pentru că mă gândeam: cum să ne conducă

muncitorii pe noi, intelectualii? Aveam o filozofie materialistă, de tip umanist, în care omul era
proslăvit -credeam în calităţileomului şi în progresul pe care omul avea să-l aducă cu mintea lui.

Tata, deşi era nepot de preot, era ateu. El nu credea în Dumnezeu, ci credea că prin ştiinţă
omenirea va putea să progreseze. De aceea părinţii s-au străduit să-mi asigure o educaţie cât mai
completă, cu limbi străine, muzică etc.

Astăzi îmi dau seama de adevăratele valori, în lumina Cuvântului Domnului, care spune:
„Chiar dacă aş cunoaşte toate tainele şi toată ştiinţa şi n-aş avea dragoste, nu sunt nimic”. Şi eu,
chiar dacă aş fi ajuns un academician sau preşedinte al Academiei, tot nimic aş fi fost şi strădania
mea ar fi fost zadarnică.

Tot Cuvântul lui Dumnezeu - Biblia - spune: „Chiar dacă aş vorbi în limbi omeneşti şi
îngereşti şi n-aş avea dragoste, sunt o aramă sunătoare şi un chimval zăngănitor”. Degeaba am
învăţat eu germană, franceză, engleză, dacă nu adaug la aceste lucruri şi dragoste.

Reporter:
Ce modele aveaţi? Care erau eroii dumneavoastră?

Alexandru Prundeanu:
Erau modele omeneşti. Aveam două tipuri de eroi: omul de ştiinţă care sacrifică, jertfeşte

timp şi bani, îşi jertfeşte chiar viaţa lui pentru progresul ştiinţei şi al omenirii.
Apoi alte modele erau eroii duri ai filmelor din vremea aceea, care nu-şi permit să aibă

sentiment, de teamă să nu fie răniţi. Şi cu cât erau mai departe de orice sentiment, cu cât aveau o
carcasă împrejurul lor care să-i ferească de suferinţă, cu atât erau mai tari şi mai demni de
admirat.

Reporter:
...omul cu masca de fier...

Alexandru Prundeanu:
Omul cu masca de fier... Şi eu, ca medic, şi poate mulţi au gândit în felul acesta: trebuie

să înlături partea de compasiune şi de milă. Trebuie să fii cât mai dur. Colegii sau colegele care
leşinau la vederea unui cadavru sau la vederea sângelui erau luaţi în râs, erau batjocoriţi.

Când făceai o injecţie trebuia să nu compătimeşti, ca să poţi să o faci. Să nu mai vorbim
de o intervenţie chirurgicală. Am căutat să ne înlăturăm această parte de sentiment, de
compasiune, în mod deliberat.

Pentru mine un bolnav putea să fie o fractură de femur, dar în nici un caz un om în
totalitate. Nicidecum să mă ocup şi de sufletul lui. Cel mult să-i dau un calmant. Şi totul se
petrecea cu răceală şi nu cu o dragoste adevărată. Acesta era omul cel vechi.

Dacă întrebăm orice om de pe stradă, el ştie politică, ştie ce-ar trebui să facă ceilalţi, cine
ar trebui ales, ce-ar trebui înlăturat, ce lege ar trebui să se dea, cum ar trebui să se poarte vecinii
cu el, dar prea puţin îşi pune problema          ce-ar trebui schimbat la el însuşi. Aşa eram şi eu.

Crezând că succesele mele veneau din forţele proprii, mă credeam mai bun decât alţii. Şi
gândind astfel, este cu neputinţă ca între colegi să nu apară gelozie, disensiuni sau discuţii pe



aceste teme. Crezându-mă mai bun decât alţii, n-am avut niciun câştig, dimpotrivă am avut de
pierdut.

Una din cele mai mari transformări care pot să fie vizibile în viaţa unui astfel de om este
tocmai faptul că descoperă că neregula e la el însuşi, nu la cei din jurul lui. Şi că acolo trebuie
luptat, în interior.

Reporter:
Cum aţi descoperit lucrul acesta?

Alexandru Prundeanu:
Am dorit să fiu un om de succes. Dar, dacă nu crezi în Dumnezeu, eşti condamnat să fii

tu însuţi dumnezeu. Şi atunci vrei să fii un idol pentru ceilalţi, să fii tu însuţi un om admirat, un
model, un exemplu pentru alţii.

La facultate erau colegi mai inteligenţi decât mine, alţii erau mai vioi la minte. Cu toate
acestea, nu ei au luat acel prim loc, acea cunună care se poate veşteji, ci eu.

La fel şi la şah. Când eu am ieşit campion al ţării la juniori, erau câţiva care puteau să
ajungă înaintea mea. S-a ştiut atunci la Cluj că eu am luat acest titlu? Câţi au ştiut? Eu cred că
dintre toţi clujenii numai eu mai ţin minte că în 1969 am fost campion al ţării. Cei mai mulţi nu
mai ştiu, nu-şi mai amintesc acest lucru sau nu-i dau nici o importanţă.

Ce dacă am fost eu campionul ţării la juniori? Sunt oameni care au fost campioni ai lumii
şi astăzi reprezintă nişte jucători oarecare. Gloria este un lucru trecător. Nu merită să ne luptăm
pentru ea, pentru că păleşte într-o zi.

Reporter:
Calea crucii, pe care aţi ales-o, nu pare o nebunie pentru un om cu succese deosebite?

Vorbesc în felul lumii.

Alexandru Prundeanu:
Pe vremea aceea mie mi se părea o nebunie să crezi în Dumnezeu, pentru că aveam atâtea

probe că Dumnezeu nici măcar nu poate să existe.

Reporter:
Pentru ce merită să trăieşti? Există ceva pentru care merită să trăieşti, astfel încât la sfârşitul vieţii să spui că

n-ai trăit degeaba?

Alexandru Prundeanu:
Este sigur că acel lucru nu sunt titlurile, nici valorile trecătoare.
Mă preocupau probleme legate de moarte şi de reanimare, am citit cărţi cu oameni în

comă, cu ieşiri din corp. Pe vremea aceea, explicaţiile pe care le dădeam eu erau pur materialiste:
descărcări de fotoni în creier, scurt-circuite într-un creier în hipoxie. Nişte explicaţii pe care eu nu
le credeam în totalitate, dar nici nu ştiam ce să cred.

Când am fost elev, am încercat şi eu să citesc Biblia şi mi-am pus întrebări de genul:
„Cum este posibil să împaci creaţia lui Dumnezeu, care este descrisă în Biblie, cu adevărul
ştiinţific? Dacă există Dumnezeu, de ce există Satan?”. Câtă vreme nu credeam în Dumnezeu, nu
puteam crede nici în Satan. Aceasta nu-i împiedica nici pe unul, nici pe altul să existe şi să
lucreze în viaţa mea.

Apoi: „De ce există răul în lume? Cum se poate că unii copii la 1 an sau la 2 ani se
chinuie în chinuri cumplite şi mor de cancer?”. Ei n-au avut vreme să păcătuiască. „De ce aşa
ceva?”. Spuneau unii: „Pentru pedepsirea părinţilor!”. „Da, da, dar atunci unde este dreptatea
faţă de copil?”.

Apoi: „De ce există războaie? Dacă Dumnezeu are controlul, de ce se întâmplă lucrurile
acestea rele?”.



Pentru că nu puteam să-mi explic şi să răspund la aceste întrebări, nu puteam să cred într-
un Dumnezeu al tradiţiei, într-un Dumnezeu descris de unii sau de alţii, mai ales când ei nu trăiau
în Dumnezeu. Ei Îl descriau teoretic, dar erau pe dinafara Lui. Pentru ei era doar de faţadă.

.......................................................................................

Eu am fost ateu până după 40 de ani. Apoi, timp de 1 an, Dumnezeu mi-a pus în mână
cărţi creştine care îmi desfiinţau întrebările la care eu nu puteam răspunde.

În final m-am întâlnit cu Dumnezeu, prin prezenţa Duhului Sfânt, în Biserica Penticostală
Elim din Timişoara. I-am cunoscut pe acei oameni, prin care Dumnezeu a lucrat, şi  AM  SIMŢIT
că Dumnezeu este prezent acolo.

Am cunoscut lucrarea lui Dumnezeu, am auzit lucruri deosebite, minunate. Fără nici o
prejudecată, m-am dus acolo unde masa pentru suflet era întinsă, bucatele Duhului erau pregătite,
iar eu m-am aşezat la acea masă spirituală.

Hrana aceasta a sufletului, pe care am primit-o prin intermediul trimişilor lui Dumnezeu,
M-A  FĂCUT  SĂ  MĂ întorc la Domnul şi am fost complet transformat.

Familia noastră a devenit un loc al armoniei. Nu mai este un loc al contradicţiilor, al
opiniilor diferite, ci un loc unde ne întâlnim în pace, un loc al transformării, unde şi copiii au
crezut, pentru că au văzut.

Am crezut Cuvântul lui Dumnezeu, am primit Duhul Sfânt şi am acceptat botezul în apă.

CHRISTA LOVAŞI

M-AU  IMPRESIONAT  PRIN  DRAGOSTEA  LOR  ŞI  PRIN  FAPTUL  CĂ SE  OCUPAU
DE  MINE.

Mă gândesc la Dumnezeu ca la un părinte care mă cunoaşte, care îmi cunoaşte defectele şi
calităţile şi care-mi doreşte numai binele.

Dumnezeu mă iubeşte foarte mult şi pot să vin întotdeauna la El cu orice problemă.

Christa a absolvit Facultatea de Informatică. Dacă în timpul liceului era atee şi avea o
concepţie foarte liberă despre viaţă, în timpul facultăţii concepţia ei a devenit cu totul alta.

Christa Lovaşi:
La un moment dat am început să-mi pun întrebări legate de existenţa lui Dumnezeu şi de

felul cum a apărut viaţa pe pământ, dar nu am găsit răspunsurile dorite.
Datorită faptului că în şcoală am fost îndoctrinaţi cu Teoria evoluţiei, care ni se prezenta

ca fiind foarte plauzibilă şi foarte logică, am început să o accept şi am început să-L exclud pe
Dumnezeu din viaţa mea. Chiar dacă mergeam la biserică, mergeam doar din obişnuinţă.

La facultate am avut o discuţie cu un prieten şi i-am pus toate întrebările care mă
nelinişteau şi mă frământau. Culmea a fost că a avut răspuns la ele. Atunci am început să mă
gândesc că poate am greşit când am acceptat Teoria evoluţiei - că am evoluat din maimuţă.

Am început să studiez şi să citesc. Treptat-treptat am realizat că Dumnezeu există şi că El
e viu şi puternic.

Reporter:
Cum ai găsit linişte în faţa întrebărilor tale?

Christa Lovaşi:



Cartea care m-a convins pe mine a fost Creştinismul redus la esenţe, de C.S.Lewis. M-a
convins că Isus Cristos a fost un personaj istoric, ceea ce până atunci eu nu credeam - efectiv
nu credeam că Isus Cristos a existat. Dar nici n-a fost nimeni care să-mi spună că există dovezi şi
documente istorice, care atestă faptul că El a trăit pe pământ.

Apoi am mai aflat că El este Dumnezeu. În cartea respectivă erau prezentate 3 alternative,
şi anume că Isus Cristos s-ar putea să fi fost:

1. mincinos şi înşelător (ştia că El nu este
Dumnezeu, dar minţea);
2. nebun (se credea Dumnezeu, dar nu era);
3. ERA  ÎNTR-ADEVĂR  DUMNEZEU.

Singura alternativă care mi s-a părut plauzibilă şi care le exclude pe celelalte două este că Isus
Cristos este într-adevăr Dumnezeu, aşa cum a pretins şi El.

Am început să citesc Biblia singură, gândindu-mă că este o carte ca oricare alta. După ce
am devenit creştină, am intrat într-un grup de studiu biblic cu nişte prietene. Astfel am crescut
foarte mult în credinţa în Dumnezeu. Am studiat metodic şi sistematic, începând de la lucrurile
simple, de bază, până la cele profunde.

Reporter:
Care a fost momentul întoarcerii tale la Dumnezeu?

Christa Lovaşi:
Pasul decisiv a fost când am început să mă conving de faptul că Dumnezeu există.
Citisem deja Evangheliile, aflasem mai multe despre Isus Cristos, despre mântuirea prin

El, despre faptul că prin moartea Lui noi putem avea acces la Dumnezeu, dar trebuie ca noi să
decidem acest lucru. La un concert de Crăciun am ascultat o predică, şi aceasta m-a mişcat foarte
mult.
Reporter:

Care era subiectul acelei predici?

Christa Lovaşi:
Era vorba despre Isus Cristos şi despre diavolul, care nu pierde nici o ocazie să ne

„înţepe” şi găseşte întotdeauna o portiţă deschisă ca să ne necăjească.
Atunci predicatorul a întrebat: „Cine vrea să-şi predea viaţa lui Dumnezeu, ca să fie

salvat de El?”. Eu    m-am gândit: „Acum a venit momentul!”, dar parcă ceva îmi spunea: „N-o
face încă! Lasă că mai ai timp! Ştii că o să mai fie şi alte ocazii! De ce chiar acum?”.

Ceva mă îndemna să n-o fac şi a fost o luptă în mine. Dar, până la urmă, Dumnezeu a
câştigat şi m-am predat Lui.

Reporter:
Cum ai fost educată în privinţa existenţei lui Dumnezeu, a divinităţii lui Isus Cristos, a

creştinismului?

Christa Lovaşi:
Chiar dacă mergeam la biserică de mic copil, când am devenit adolescentă aveam nevoie

de altfel de explicaţii, nu cele de genul: „Trebuie să mergi la biserică. Dumnezeu există! Cristos
există!”. Eu aveam nevoie de dovezi clare.

Reporter:
Este foarte bine să fii convinsă de ceea ce crezi. Pe vremea comunismului era răspândită

ideea că în Biblie scrie: „Crede şi nu cerceta!” - ceea ce e cu totul fals! Din contră, Biblia spune:



„Cercetaţi toate lucrurile şi păstraţi ce este bun!”, adică să fim oameni raţionali. Biblia nu ne cere
nicidecum să fim iraţionali.

Care erau relaţiile tale cu familia şi cu prietenii, înainte de a-L cunoaşte în mod personal
pe Dumnezeu?

Christa Lovaşi:
Simţeam un gol imens în viaţa mea, mai ales când eram la liceu. Cu toate că aveam

prieteni şi mă înţelegeam bine cu colegii, ajunsesem totuşi o fiinţă destul de egoistă, centrată mai
mult pe mine şi mai puţin pe ceilalţi.

După ce am devenit creştină, mi-am schimbat felul de a gândi şi priorităţile. Am observat
că nu-mi mai plăcea să frecventez locurile pe care le frecventam înainte. Dacă înainte credeam că
acele locuri mă împlinesc, mi-am dat seama că nu era adevărat - nu eram împlinită acolo.

Înainte, mergeam la câte un chef sau la o petrecere şi mă simţeam bine uneori, dar după
ce veneam acasă aveam senzaţia că iarăşi am pierdut vremea aiurea şi că ar fi fost mai bine să dorm
sau să citesc o carte decât să mă ducacolo.

După ce am devenit creştină, am simţit că locul meu nu mai este acolo şi că eu, de fapt, n-
am ce căuta acolo. Aşa simţeam eu, aşa percepeam eu lucrul acesta.

Reporter:
Ţi-a sugerat cineva să ai această atitudine?

Christa Lovaşi:
Nu! Prietenii mei îmi spuneau: „Ce se întâmplă cu tine? Înainte veneai cu noi, dar acum

nu mai ai chef să vii”. Le-am spus: „Nu cred că locul meu mai este aici”.
Cu familia relaţiile erau bune, nu aveam disensiuni cu ei, poate şi datorită faptului că eu

nu sunt o fire certăreaţă.

Reporter:
Cum a fost relaţia ta cu Dumnezeu, după ce ai înţeles că El este într-adevăr viu şi că poţi

să comunici cu El?

Christa Lovaşi:
Am realizat că tot sistemul meu de gândire se duce la fund, se prăbuşeşte. În primul rând

L-am recunoscut pe Dumnezeu, I-am recunoscut poziţia şi autoritatea.
L-am recunoscut ca Dumnezeu adevărat, Creator al Universului şi Creatorul meu. Am

înţeles că eu sunt creaţia Lui şi am ales să ascult de El.
Mi-am cultivat relaţia cu El prin faptul că am început să citesc Biblia, Cuvântul Lui, şi

am început să aflu ce are El să îmi spună, ce îndemnuri şi principii de viaţă îmi dă.

Reporter:
Ce ai aflat deosebit din Biblie? Dă-ne un exemplu.

Christa Lovaşi:
În primul rând că trebuie să-L iubesc pe Dumnezeu şi după aceea să-mi iubesc aproapele

ca pe mine însămi. La acest capitol eram deficitară. Nu pot să spun că înainte îi uram pe ceilalţi,
dar nu-mi păsa de ei.

Încet-încet, am văzut dragostea noilor mei prieteni creştini, pentru că am intrat într-un
cerc de prieteni care          m-au impresionat prin dragostea lor şi prin faptul că se ocupau de
mine, ceea ce nu mi se mai întâmplase înainte.

Văzându-i pe ei, m-am transformat şi eu. Aş vrea să cresc cât mai mult în credinţa în
Dumnezeu şi în acelaşi timp să-i ajut şi pe alţii să facă acest lucru.

Reporter:
Ce reprezintă acum Dumnezeu pentru tine? Cum Îl percepi pe Dumnezeu?



Christa Lovaşi:
Mă gândesc la Dumnezeu ca la un părinte care mă cunoaşte, care îmi cunoaşte defectele

şi calităţile şi care-mi doreşte numai binele, care mă iubeşte foarte mult şi la care pot să vin
întotdeauna cu orice problemă.

Asta nu dintr-un fel de datorie, ci mă gândesc că dacă avem o relaţie personală cu
Dumnezeu trebuie să-L şi cunoaştem. Şi Îl cunoaştem petrecând timp cu El, ca şi cu un prieten.
Nu poţi să-L cunoşti dacă nu petreci timp cu el.

Aş vrea să le spun cititorilor că Dumnezeu este credincios, ne ascultă toate problemele şi
ne răspunde la rugăciuni. Bineînţeles, dacă cerem după voia Lui.

Aş vrea să citez un verset din profetul Isaia, capitolul  41:10, care mie îmi place foarte
mult şi care este o încurajare pentru mine întotdeauna când mă simt descurajată: „Nu te teme,
căci Eu sunt cu tine; nu te uita cu îngrijorare, căci Eu sunt Dumnezeul tău; Eu te întăresc, tot Eu
îţi vin în ajutor. Eu te sprijinesc cu dreapta mea biruitoare”.

IOAN  BUGNĂRUC

ADÂNCURILE  MELE  ERAU  TULBURI  ŞI  PUSTII  ŞI  NU  AVEAM  CEEA  CE  ÎMI
DOREAM  CEL  MAI  MULT.

L-am studiat pe Mircea Eliade şi mi-am dat seama că dimensiunea religioasă şi sacrul nu este
numai un moment în evoluţia conştiinţei, ci este o dimensiune universală.

Ateismul este lipsit de fundament ştiinţific, iar axiomele pe care se bazează sunt date tot printr-
un fel de„credinţă”,NU pe bazeştiinţifice.

Ioan Bugnăruc a absolvit facultatea de Matematică-Fizică şi facultatea de Sociologie.
Este căsătorit cu Iuliana şi predă ştiinţe socio-umane la liceu.

Ioan Bugnăruc:
Înainte de a-L cunoaşte pe Isus Cristos ca Domn şi Mântuitor, am fost un ateu militant

multă vreme. Căutam cu fiecare ocazie dovezi care să arate că nu există Dumnezeu şi că sufletul
nu este nemuritor. Ori de câte ori aveam ocazia să combat pe cineva, o făceam cu bucurie.

Reporter:
Ce argumente aveaţi împotriva creştinismului şi împotriva lui Dumnezeu?

Ioan Bugnăruc:
Nişte argumente foarte naive, care erau luate din ceea ce ne ofereau comuniştii la vremea

aceea. Mi-e jenă să le spun acum, dar erau susţinute de oameni cu şcoală, mult mai instruiţi decât
mine; eu eram doar un adolescent.

Reporter:
Acei oameni au influenţat atunci mulţi tineri...

Ioan Bugnăruc:
Citisem Biblia pentru credincioşi şi necredincioşi şi tot ceea ce partidul comunist oferea

în educaţia ateistă tinerilor de liceu, eu absorbeam cu plăcere.
Mi-am dat seama ulterior că argumentele pe care le socoteam atunci infailibile, sunt

extraordinar de puerile şi la o analiză ştiinţifică ele nu rezistă.



Reporter:
Care sunt câteva dintre aceste argumente?

Ioan Bugnăruc:
Spuneam şi eu ce spuneau toţi pe vremea aceea - că omul primitiv, din cauză că n-a ştiut

să-şi explice fenomenele care se petreceau în jurul lui, a început să inventeze zei şi să se închine
lor. Am crezut acest argument multă vreme.

Apoi l-am studiat pe Mircea Eliade şi mi-am dat seama că dimensiunea religioasă şi
sacrul nu este doar un moment în evoluţia conştiinţei, ci este o dimensiune universală.

Una dintre concluziile pe care opera lui Eliade a lăsat-o omenirii, a fost aceea că
SACRUL  ESTE  O  DIMENSIUNE  UNIVERSALĂ A  CONŞTIINŢEI. Omul
din toate timpurile are nevoie să se închine la ceva, nu doar omul primitiv. E adevărat, spunea
Eliade, că astăzi, în lumea modernă, sacrul este camuflat în profan, dar, cu adevărat omul are
nevoie să se închine la ceva.

Eu m-am închinat multă vreme unor idei abstracte, lipsite de fundament, dar m-am închinat
la ceva şi eram plin de entuziasm pentru acele idei.

Reporter:
Este ateismul o religie?

Ioan Bugnăruc:
Luând ateismul în sens etimologic, adică „fără Dumnezeu” sau „lipsă de Dumnezeu”, la

prima vedere aş spune că nu este o religie. Dar ateismul este o religie şi mulţi atei au fost dispuşi
să moară pentru religia lor falsă.

Şi pentru că este lipsit de fundament ştiinţific, axiomele pe care se bazează ateismul sunt
date tot printr-un fel de „credinţă”, NU pe baza unui substrat ştiinţific.

Este o „religie” la care se-nchină mulţi oameni; mulţi au militat pentru ateism şi l-au
„propovăduit”cu succes.

Reporter:
Mircea Eliade, alături de filozofii ruşi Evdochimov şi Berdeaev, v-au influenţat gândirea

la un moment dat.

Ioan Bugnăruc:
Aşa este. Cel mai grozav obiectiv pentru viaţa mea era să excelez în cunoaştere.
Imediat după revoluţie au apărut cărţi ale filozofilor ruşi care s-au stabilit în Occident şi

care pentru mine au fost semnificative, pentru că mi-au întors privirea de la lucrurile materialiste
şi atee la lucrurile spirituale. Chiar dacă astăzi mă raportez altfel la ei, atunci au avut rolul de a
mă provoca şi de a mă face să fiu cucerit de spiritualitate, de Dumnezeu.

La început înţelegeam altceva prin „Dumnezeu” şi ajunsesem la un moment în care
Domnul Isus Cristos era pentru mine cel mai mare filozof. Îmi doream extraordinar de mult să fiu
un discipol al Lui, dar pentru mine Mântuitorul era doar un mare filozof.

Reporter:
Care dintre învăţăturile Mântuitorului Isus Cristos v-a marcat în aşa măsură încât să doriţi

să deveniţi un discipol al Lui?

Ioan Bugnăruc:
În primul rând înţelepciunea pe care a demonstrat-o în învăţăturile Lui, care pentru

vremea aceea era cu totul şi cu totul copleşitoare.
Apoi jertfa Lui, care pentru mine era un mare mister şi ceva foarte provocator. Nu-nţelegeam pe

deplin de ce a trebuit să moară, dar mi-am dat seama că moartea Lui a fost cu totul şi cu totul
excepţională.



Eram foarte impresionat de moartea lui Socrate, însă am înţeles că moartea Mântuitorului
a fost mult mai deosebită. Nu pricepeam foarte bine de ce, dar cu timpul am putut să înţeleg de ce
a fost moartea Lui mai deosebită.

Reporter:
Pentru a-L crede pe Domnul Isus Cristos şi a vă apropia de principiile Lui, primul pas era să

recunoaşteţi că El a existat ca persoană istorică: a existat o persoană cu numele ISUS
CRISTOS,  care a influenţat istoria omenirii.

Ateii spun că El nici măcar nu a existat ca persoană istorică, ci este doar un mit.

Ioan Bugnăruc:
Este o dovadă de mare incultură să susţii că Mântuitorul n-a existat din punct de vedere

istoric.
Eram convins că există şi ceva supranatural şi o persoană istorică cu totul şi cu totul

excepţională: Domnul Isus Cristos.
Mi-am dat seama că trebuie să fiu consecvent în afirmaţiile şi în convingerile mele şi că

nu pot să-L socotesc pe Domnul Isus Cristos un mare filozof dacă nu cred afirmaţia Lui că este
FIUL  LUI  DUMNEZEU.

Au fost foarte mulţi factori care au concurat până la urmă la „abdicarea” mea la crucea
lui Cristos. Sunt uimit şi acum de modul minunat în care a lucrat Dumnezeu, în aşa fel încât să
mă smeresc în faţa crucii Lui.

Reporter:
Cum a fost acel moment de neimaginat din viaţa dumneavoastră, când aţi „abdicat” în

faţa crucii lui Cristos?

Ioan Bugnăruc:
Îl socotesc momentul cel mai important al vieţii mele. A fi „născut din nou” este cel mai

important eveniment care i se poate întâmpla unui om.

Reporter:
Naşterea din nou este din Dumnezeu, pentru veşnicie.

Ioan Bugnăruc:
Da, naşterea din nou. Eu şi viitoarea mea soţie - Iuliana - tocmai ne făceam planuri de

nuntă şi ne-am dat seama că avem nevoie de ceva care să întreţină iubirea noastră.
Recunoşteam că resursele noastre afective sunt limitate şi avem nevoie de Cineva care să

ne alimenteze mereu dragostea unul faţă de celălalt şi după căsătorie.
Am simţit chemarea Duhului Sfânt şi am mers la Biserica Baptistă Betel din Timişoara.

Acolo am înţeles că nu trebuie doar să simpatizez cu nişte idei, nu trebuie doar să fiu entuziasmat
de faptul că există un Dumnezeu, ci trebuie să-I fiu dedicat lui Dumnezeu.

Cel mai important lucru este să te hotărăşti să fii al Lui cu totul. Până atunci nu se petrece
nimic semnificativ în viaţă - nu aveam o viaţă împlinită, nu aveam nici o nădejde.

Îi mulţumesc Domnului că m-a condus şi pe mine şi pe soţia mea spre momentul în care
am recunoscut cu toată inima că avem nevoie de El, că drumul pe care mergem este înfundat şi
prăpăstios şi duce spre lucruri foarte sumbre. Acela a fost cel mai important moment al vieţii
noastre.

Reporter:
Este înţeleaptă concluzia că resursele afective ale omului sunt limitate chiar şi în

căsătorie, pentru că multe familii eşuează datorită răcirii dragostei „de la început”.
Dacă partenerii văd că între ei nu mai există acea iubire romantică de la început, că nu se

mai iubesc cum se iubeau atunci când erau îndrăgostiţi, trag concluzia că nu se mai iubesc, ceea



ce nu este adevărat. Îndrăgostirea are timpul ei, apoi dragostea merge pe cu totul alt făgaş. Nu
poţi fi tot timpul îndrăgostit şi cu „capul în nori”, ca la 18 ani.

Ioan Bugnăruc:
Aşa este. Când eram fără Dumnezeu, înjuram cum puţini ştiu să înjure. Eu eram bun la

literatură şi eram creativ chiar şi în domeniul... înjurăturilor...

Reporter:
Nu-mi permit să vă cer câteva exemple... 

Ioan Bugnăruc:
Odată m-am gândit cât de urât şi de groaznic înjuram şi mi-a venit să vomit. Mi-am dat

seama cât de străină îmi este această experienţă faţă de cine sunt eu în momentul de faţă, prin
harul lui Dumnezeu.

Într-adevăr, Duhul lui Dumnezeu locuieşte acum în mine şi nu este de acord cu ce făceam
eu înainte.

Am studiat mult, am citit multe cărţi, mi-am petrecut foarte mult timp în faţa cărţilor, dar
mi-am dat seama că sufletul meu este totuşi pustiu. Tânjeam după o viaţă adevărată, după o viaţă
din belşug, dar nu se arăta.

Toate cărţile pe care le-am citit: Platon, Aristotel, Shakespeare, Dostoievski, mi-au dat
satisfacţii mai ales atunci când am avut ocazia să-mi etalez cultura în faţa altora, să bravez. Mă
simţeam mai stăpân pe mine, pentru că eram un om „cultivat”. Dar adâncurile mele erau tulburi,
erau pustii şi ce îmi doream cel mai mult nu aveam.

La Biserica Baptistă Betel am aflat unde pot găsi cuvintele vieţii veşnice şi am înţeles că
înţelepciunea pe care mi-o doresc eu şi toate cărţile pe care le-am citit nu erau în stare să-mi ofere
aşa ceva.

Au fost perioade extraordinar de tulburi, de căutări. Rugăciunile mele erau ceva de genul:
„Doamne, nici nu ştiu dacă exişti! Poate că exişti, poate că nu exişti! Am văzut că unii iau în
serios faptul că Tu exişti şi Te rog, dacă exişti, să dai un semn şi sufletului meu!”.

Sunt foarte plin de bucurie acum, ştiind de unde         m-a scos Dumnezeu: din ce pustiu
şi lipsă de perspectivă, comparativ cu viaţa din belşug pe care mi-a oferit-o acum.

Reporter:
Rugăciunea dumneavoastră a fost foarte sinceră. Ateii nu acceptă că Dumnezeu există,

pentru că atunci ar fi nevoiţi să-şi schimbe viaţa, deoarece vor da socoteală pentru păcatele lor.

Ioan Bugnăruc:
Eu căutam foarte sincer adevărul, cu multă tensiune şi insistenţă. Dar Dumnezeu m-a

căutat pe mine, chiar dacă eu blestemam şi înjuram cum nu-njura nimeni în lume. Dumnezeu m-a
scăpat de la moarte în multe rânduri şi El   S-a îngrijit şi de viitorul meu.

Însă a venit momentul când mi-am dat seama că Dumnezeu aşteaptă ceva de la mine:
aşteaptă DEDICARE. Trebuie să-ţi dedici viaţa Lui, să cauţi să faci ceva pentru El, cum spune
Scriptura: „Aduceţi trupurile voastre ca o jertfă vie, sfântă, plăcută lui Dumnezeu. [...] Daţi lui
Dumnezeu mădularele voastre ca nişte unelte ale neprihănirii”.

Secretul vieţii din belşug este că Dumnezeu vrea ca eu să fiu o bucurie pentru alţii.
Întotdeauna când am fost dispus să-mi aduc trupul ca o jertfă vie, Dumnezeu m-a răsplătit cu
viaţă din belşug.

Reporter:
Ce sfat aveţi pentru cei care Îl caută sincer şi din toată inima pe Dumnezeu, dar nu-L

găsesc în lume?

Ioan Bugnăruc:



Dumnezeu a promis că îi răsplăteşte pe cei care Îl caută din toată inima, luând în serios
Cuvântul Lui - Biblia. Trebuie să fiu foarte sincer: acolo unde nu pricep şi nu înţeleg,        unde-
mi  este greu să cred, să Îi mărturisesc lui Dumnezeu în rugăciune toate frământările.

Dragul meu cititor, poate ai citit multe cărţi care sperai să-ţi dea bucuria. Există o
CARTE care ÎŢI  DĂ CU  SIGURANŢĂ  BUCURIA. Aceasta este Biblia. Acolo sunt cuvintele vieţii
veşnice, acolo este belşug şibinecuvântare.

Şi orice izvodire a minţii să fie dată la o parte şi doborâtă, în aşa fel încât să ajungem la
crucea lui Cristos.

Noi, cei care spunem că-L cunoaştem pe Dumnezeu, avem responsabilitatea de a-L face
de cunoscut şi altora.

Căutaţi-L pe Dumnezeu din toată inima, pentru că El Se lasă găsit de cei care-L caută
DIN  TOATĂ  INIMA.

DAN  GLAZER

TE  SIMŢI  TRĂDAT  DIN  TOATE  PĂRŢILE.

În liceu aveam coşuri pe faţă şi nu eram agreat de fete.

Aveam prieteni studenţi care s-au întors la Dumnezeu, iar eu credeam despre ei că au înnebunit.

Dan este alpinist, este căsătorit cu Dana şi au doi copii.

Reporter:
Dragul nostru cititor, ai fost vreodată agăţat în corzi, la zeci sau sute de metri deasupra

prăpăstiilor? Ai simţit vreodată plăcerea de a urca pe un vârf de munte sau pe un perete de stâncă?
Pasiunea lui Dan este alpinismul.

Dan, de ce te-ai apucat de căţărat? Când ai spus prima dată: „Vreau să urc pe stânca asta, să ajung
în vârf ”?

Dan Glazer:
Eu am crescut în Deva, oraş situat în apropierea Munţilor Retezat, Apuseni şi Parâng. De

căţărat m-am apucat când aveam 16 ani şi a fost din dragoste pentru munte.

Reporter:
Ai întâlnit vreodată vreo viperă în timp ce te căţărai pe munţi şi pe stânci sau poate la

Cetatea Devei?

Dan Glazer:
Sunt extrem de rare cazurile când întâlneşti vipere pe poteca sau pe grohotişul pe care-l

străbaţi în drum spre peretele de stâncă. La Cetatea Devei nu am întâlnit niciodată

Reporter:
Probabil că în viaţă ai fost muşcat de un alt fel de „viperă” şi anume de păcat. Cum de ai

ajuns să urci pe munţi? Era un fel de evadare din faţa realităţii? De ce nu    te-ai apucat de orice
altceva: discoteci, chefuri, înot, fotbal?

Dan Glazer:
Am jucat şi baschet, am fost şi în discoteci, dar la liceu am avut o mare problemă: eram

plin de coşuri pe faţă şi nu eram agreat de fete. Aşa că sâmbăta şi duminica eu eram cu mingea de



baschet sau cu corzile în rucsac, duhnind a transpiraţie, pe când colegii mei erau îmbrăcaţi
frumos, se plimbau pe centru sau mergeau la discotecă.

Reporter:
Alpinismul era un fel de încercare de a-ţi demonstra puterea, în ciuda coşurilor de pe

faţă?

Dan Glazer:
Sufeream sincer în sufletul meu pentru că eram doar vreo 3 elevi în toată clasa care

aveam problema aceasta.
Niciodată nu m-am înţeles cu părinţii mei. Eram un copil extrem de agitat şi în clasa a V-

a am avut nota 9 la purtare, iar în clasa a VIII-a am avut nota 8 la purtare.
În clasa a V-a am rămas corigent la geografie. Culmea este că acum sunt profesor de

geografie !

Reporter:
Şi Einstein a rămas corigent la fizică, dar apoi a descoperit Teoria relativităţii - baza

fizicii moderne.

Dan Glazer:
Faptul că m-am apucat de căţărat a fost şi o evadare din faţa realităţii, pentru că în clasa a

X-a părinţii mei au divorţat, după aproape 20 de ani de căsnicie. Apoi, un an mai târziu, mama
mea a suferit un anevrism la cap.

Au fost momente foarte marcante pentru mine. Nu mă exteriorizam, dar doream să
evadez din situaţia aceea.

Reporter:
Care a fost cel mai groaznic moment din experienţa ta de căţărător?

Dan Glazer:
Pentru orice căţărător, cele mai groaznice momente sunt căderile de persoană, însă pentru

mine căderile de pietre sunt momentele cele mai cumplite - atunci când iese un bolovan pe care te
sprijini complet. Este dezolant.

Eu atunci mă simt trădat, pentru că în stânca aceea mi-am pus toată nădejdea, abia apoi în
coardă şi în coechipier. Când iese o piatră cu tine, te simţi trădat din toate părţile.

Odată mă căţăram împreună cu un prieten şi el era cap de coardă. După vreo 7-8 metri
după ce el a plecat, s-a desprins o piatră. Nu cu el, el trecuse de piatră. Însă ce-a fost înfiorător era
că acea piatră s-a desprins între coardă şi muntele de stâncă.

Era un fel de dală foarte mare, cam de 2x2 metri şi şansa noastră a fost faptul că nu a
existat nici un piton bătut în acea piatră, pentru că ne-ar fi smuls şi ne-am fi prăbuşit după ea în
adâncuri. A fost cel mai groaznic moment.

Reporter:
Fiind agăţat în corzi, la zeci sau sute de metri deasupra prăpăstiilor, ai simţit vreodată că

există Cineva deasupra ta? Te-ai gândit vreodată acolo la Dumnezeu?
Prin natură, prin măreţia şi grandoarea munţilor, prin gingăşia unei flori găsită undeva în

vârful unei stânci, ai simţit că-ţi vorbeşte Dumnezeu?

Dan Glazer:
Nu, niciodată. Niciodată. Eu am fost un ateu convins şi nu credeam în astfel de lucruri.

Nici nu voiam să mă gândesc la astfel de lucruri, chiar dacă cineva încerca să lege o discuţie cu
mine pe acest subiect.

Reporter:



Stâncile munţilor te-au înşelat. Au fost stânci pe care te bazai, dar care ţi-au plecat de sub
picioare. Între timp ai găsit ADEVĂRATA  STÂNCĂ: ISUS  CRISTOS - Cel care nu Se
schimbă şi nu Se mută niciodată. „Isus Cristos este acelaşi: ieri, azi şi în veci”,spune Biblia.

Cum ai găsit adevărata stâncă - pe Isus Cristos, Fiul lui Dumnezeu?

Dan Glazer:
Aveam prieteni studenţi care s-au întors la Dumnezeu şi eu credeam despre ei că au

înnebunit.
Alţi colegi discutau despre reîncarnări, Dumnezeu, vrăji, iar acele discuţii pe mine mă

depăşeau şi eram complexat, aşa că am început să citesc tot ce găseam pe această temă. Am ajuns
până la Eliade şi Culianu.

Dintre creştinism, hinduism şi islamism am ales creştinismul, ca fiind credibil pentru
mine din punct de vedere intelectual.

Priveam lucurile prin lentila evoluţionismului sau a disciplinelor pe care le studiam în
facultate: paleogeografie, paleontologie, geomorfologie, geologie etc. Iar o dată ales creştinismul,
am căutat să văd dacă acesta este adevărat. Şi am început cu Biblia şi cu diferite cărţi adiacente ei.
Aşa a început căutarea.

Reporter:
De ce ai început să citeşti Biblia? Când ţi-ai spus prima dată: „Ar trebui să citesc această

Carte!”?

Dan Glazer:
Alegând creştinismul, am vrut să văd dacă este adevărat şi astfel am ajuns la Biblie. Am

început să citesc Biblia ca un student, ca pe o  carte oarecare, în grabă, de la cap la coadă, să văd
cam ce conţine.

Reporter:
Atunci când te apuci să citeşti Biblia începând cu anumite cărţi, să spunem

Deuteronomul, Numeri sau Levitic, este ca şi când încerci din răsputeri să descifrezi un curs de la
Geografie, de „paleoontologeomorfologo”... etc. 

Dan Glazer:
Au fost nişte trăiri extraordinare. La ora 1-2 noaptea îmi venea să mă dau jos din pat şi

să-l trezesc pe colegul meu de cameră, să-i arăt Biblia, pasaje din Apocalipsa şi din alte cărţi în
care efectiv găseam ceea ce trăim în prezent.

Reporter:
Ce gândeai când erai ateu şi nu credeai în Dumnezeu?

Dan Glazer:
Mă iubeam foarte mult pe mine însumi. Eram singur la părinţi şi ei mi-au dat cam tot ce

îmi puteam dori.

Reporter:
Cum L-ai întâlnit pe Dumnezeu în mod personal?

Dan Glazer:
Prin dragostea Lui L-am cunoscut pe Dumnezeu. Eu Îi ofeream ceva şi Îi ceream altceva.
Vă dau exemplul cu olarul. Un olar poate să facă dintr-un lut bun o oală. Şi poate că oala

aceasta vrea să fie mai bună şi îi cere olarului să o îmbunătăţească cu un lut foarte bun. Însă, dacă
nu există ceva special, care să fie liantul pe care să-l pui în amestecul acela, nu iese. Acel ceva
special în cazul olarului este apa.



Pentru mine acel ceva special a fost împlinirea pe care mi-a dat-o Dumnezeu. De
exemplu:

Joc baschet - sunt fericit.
Schiez - sunt fericit.
Mă caţăr pe munţi - sunt fericit.

Sunt câteodată în culmea fericirii, dar rămân la atât şi nu sunt împlinit. Însă împlinirea şi liniştea
pe care mi le dă Dumnezeu, depăşesc înţelegerea omenească.

Îţi doreşti foarte mult un lucru şi îl obţii. După un timp însă nu te mai împlineşte şi
doreşti să îl schimbi. Însă împlinirea este cu totul şi cu totul altceva!

Reporter:
Ai un apartament, îţi doreşti o casă. Ai o maşină, îţi doreşti alta. Ai o şcoală, mai vrei

una. Ai un salariu, îl vrei mai mare. Dar împlinirea este,de fapt,Dumnezeu în viaţa noastră.

Dan Glazer:
Viaţa mea s-a schimbat total. Trăiesc cu frică de Dumnezeu.

Reporter:
„Începutul înţelepciunii este frica de Domnul”, spune Biblia. Cum este acum viaţa ta de

familie?

Dan Glazer:
Căutăm să învăţăm mai mult despre familie, cum să ne creştem copiii, cum să ne

înţelegem unii pe alţii. Fără Dumnezeu nu prea reuşim acest lucru.
Avem prin casă afişe de genul: „Azi nu se strigă, mâine da!”. 

Reporter:
Ce antrenamente ar trebui să faci ca să poţi trece acest „pasaj de stâncă” - creşterea unui

copil?

Dan Glazer:
Este greu să creşti un copil, pentru că trebuie să urmăreşti transformarea sa lăuntrică,

pentru ca el să se regăsescă în Cristos. Ceea ce face, să nu facă de frică, pentru că tu eşti
„puterea” - tata, mama - sau că glasul tău este mai tare decât al lui. Copilul trebuie să înţeleagă
că părinţii sunt împuterniciţi de Dumnezeu să-i crească, iar ei sunt daruri pe care Dumnezeu ni le-
a făcut.

Reporter:
Tu ai fost schimbat de puterea lui Dumnezeu, Cel care invită nişte muritori să-I devină fii

şi doreşte să le dea viaţa veşnică. Dar aceştia Îl refuză pentru că au de rezolvat o afacere, au de
zugrăvit apartamentul sau au de dat nişte găuri în pereţi.

Este cumplit pasajul în care Domnul Isus spune: De oricine se va ruşina de Mine şi de
cuvintele Mele [...] Se va ruşina şi Fiul omului, când va veni în slava Tatălui Său, împreună cu
sfinţii îngeri.[...]

Pe oricine Mă va mărturisi înaintea oamenilor, îl voi mărturisi şi Eu înaintea Tatălui
Meu, care este în Ceruri”.

ROMULUS  VOICU

DUMNEZEU  ESTE  CREATORUL  NOSTRU.



SUNTEM  RODUL  GÂNDIRII  LUI  ŞI  AL MÂINILOR  LUI.

Când aveam vreo 20 de ani,
Doamne, ah, ce viaţă mai duceam,
Prin restaurante, baruri, cafenele şi localuri, Doamne, ah, ce viaţă mai duceam.

Mai întoarce-Doamne-o dată roata,
Să-mi mai văd o dată soarta,
Să-mi văd anii tinereţii,
Să-mi văd strălucirea vieţii,
Care, Doamne, fără rost s-au dus.

Romulus este un cântăreţ bun, iar versurile de mai sus sunt interpretate chiar de el. Este
căsătorit şi are o fetiţă.

Romulus a observat că de la un moment dat mesajul scrisorilor primite de la părinţii lui
din Canada era ciudat.

Romulus Voicu:
Am avut o relaţie foarte apropiată cu părinţii mei. Am crescut într-o familie în care era

multă dragoste. Ştiam cum gândeau ei, dar, dintr-o dată nu mai vorbeau despre altceva decât
despre bucuria de a-L cunoaşte pe Isus Cristos.

Asta m-a şocat şi am vrut să ştiu ce i-a făcut să se schimbe aşa, pentru că dacă ei au
cunoscut ceva adevărat, voiam să cunosc şi eu. Am început să citesc Biblia şi aşa am descoperit
că  ISUS  CRISTOS  ESTE  ADEVĂRUL.

Reporter:
Înainte te-ai gândit că ai putea să ai o RELAŢIE PERSONALĂ cu Dumnezeu, să stai şi

să discuţi cu Dumnezeu, să te rogi Lui, să studiezi Biblia şi să comunici cu El, la fel cum
comunică un tată cu fiul lui?

Romulus Voicu:
Nu. Nu ştiam că pot avea o relaţie cu Dumnezeu, aşa cum are un tată cu fiul său. Mă

gândeam la Dumnezeu ca la Cineva care este acolo sus, în Cer, care nu are treabă cu noi şi care
nu poate fi atins. Aşa că îmi trăiam viaţa după pofta inimii, cum doream. Am vrut să iau „totul”
de la viaţă.

Reporter:
Ce era acest „totul” pe care-l voiai de la viaţă?

Romulus Voicu:
Doream să fiu fericit. Căutam plăcere în orice şi oriunde: băutură, femei, fumat. Ştiam să

cânt bine şi cântam la nunţi. Îmi plăcea să fiu în centrul atenţiei, să cânt, să dansez. Am avut tot
ceea ce caută tinerii, toată atenţia celorlalţi.

Am trăit din plin, nu m-am dat înapoi de la nimic şi am făcut toate păcatele care se pot
face.

Reporter:
În aceste condiţii - erai iubit de părinţii tăi, Dumnezeu ţi-a dăruit o voce deosebită, cântai

şi erai în centrul atenţiei - erai împlinit? Erai fericit în adâncul sufletului tău?

Romulus Voicu:
Nu, nicidecum. Dincolo de toate acestea, ştiam că îmi lipseşte ceva. Eram tot timpul în

căutare. Omul este      într-o continuă căutare şi toţi căutăm acel CEVA.
Ştiu că cei care nu-L cunosc pe Isus Cristos sunt în continuă căutare. Dar următorul

adevăr m-a izbit, şi anume cuvintele lui Isus Cristos: „Eu sunt Calea, Adevărul şi Viaţa. Nimeni



nu vine la Tatăl decât prin Mine”. Sunt cuvinte de Dumnezeu, nu de om. Şi Adevărul într-adevăr
este El.

Bucuria de acum nu se compară cu bucuria pe care o aveam în lume. Este o bucurie
diferită, o împlinire a sufletului. Dumnezeu este Creatorul nostru, suntem rodul gândirii şi al mâinilor
Lui. El ştie ce să ne dea ca să fimfericiţi.

Reporter:
Dacă ai avea de ales între o viaţă plină de „lumini şi culoare” - spun „lumini”, nu

Lumină, pentru că Lumina este Isus Cristos - o viaţă plină de strălucirea deşartă a acestei lumi,
sau o viaţă simplă şi fără bucuriile acestei lumi, dar CU Isus Cristos, pe care ai alege-o?

Să nu mergi la petreceri destrăbălate, să nu minţi, să nu furi, să nu-ţi înşeli soţia, să nu, să
nu, să nu... o grămadă de „nu”-uri, ci să te rogi lui Dumnezeu zilnic, să citeşti zilnic Biblia, să
încerci să ai o relaţie bună cu oamenii şi cu Dumnezeu, să fii un om după voia lui Dumnezeu.

Romulus Voicu:
Eu m-am întors la Dumnezeu la 25 de ani. Singurul lucru de care îmi pare rău este că nu

am făcut-o mai devreme. Am pierdut 25 de ani în care am fost mort faţă de Dumnezeu.
De când L-am cunoscut pe Domnul Isus Cristos, trăiesc cu adevărat, pentru că Adevărul

nu se compară cu nimic. Eu ştiu că Isus Cristos este Adevărul şi trăiesc pentru El şi pentru planul
pe care Dumnezeu îl are cu mine.

Până nu Îl cunoşti pe El, totul este doar o căutare după CEVA. Nu aş mai alege niciodată
o astfel de viaţă.

Reporter:
Probabil că ai mai fost invitat să cânţi la diferite ocazii. Ce au spus prietenii despre

alegerea ta, despre faptul că nu mai cânţi spre slava şi gloria ta, ci cânţi DOAR spre slava şi gloria
lui Dumnezeu?

Romulus Voicu:
Îmi plăcea să cânt pentru că aduceam bucurie oamenilor şi îi făceam să se simtă bine şi

asta mă făcea şi pe mine să mă simt bine. Bineînţeles că aceste chefuri...

Reporter:
...trebuiau udate... 

Romulus Voicu:
...toată lumea trebuia să bea ceva, să fumeze, să facă şi alte lucruri... Prietenii mei au fost

supăraţi că eu nu mai cânt pentru lume, ci cânt doar pentru Dumnezeu. Dar Dumnezeu mi-a dat
alţi prieteni, mult mai mulţi.

Multe rude şi prieteni de-ai mei nu au înţeles ce am făcut şi s-au depărtat de mine.
Rugăciunea mea este ca Dumnezeu să le deschidă ochii inimii şi să vadă Adevărul pe care-L
caută fiecare. Sper că într-o zi Îl vor găsi şi Îl vor cunoaşte şi ei pe Cristos.

Reporter:
Cum a fost ziua când tu personal te-ai hotărât să-ţi dedici viaţa lui Dumnezeu?

Romulus Voicu:
A fost ziua în care m-am născut din nou, ziua în care mi s-a umplut pieptul de bucurie,

după ce i-am mărturisit Domnului păcatele şi L-am rugat să mă ierte. Parcă pluteam, parcă nu mai
aveam greutate. Mă simţeam uşor şi liber.

Acest sentiment nu m-a mai părăsit. Până atunci simţeam greutatea păcatelor mele şi
ştiam că ceea ce fac nu este bine înaintea lui Dumnezeu. Din acea zi Dumnezeu      mi-a luat
povara de pe suflet.



Undeva, în inima mea, ştiam că omul trebuie să se pocăiască într-o zi, dar nu voiam să
fac acest lucru.

Reporter:
În ziua când te naşti din nou înţelegi că multe dintre valorile lumii contravin valorilor lui

Dumnezeu şi atunci alegi să respecţi valorile lui Dumnezeu.
Înţelegi că viaţa şi gândirea acestei lumi sunt greşite, dacă nu le raportezi la Dumnezeu.
Vorbind despre naşterea din nou, este ca atunci când într-o familie se naşte un copil, iar

părinţii îi dau un nume. Este un verset în Apocalipsa, care spune că fiecare dintre noi
vom primi un NUME  NOU atunci când vom sta înaintea lui Dumnezeu. Un alt nume, diferit de
cel temporar pe care ni l-au dat părinţii noştri pe pământ. În cer toate lucrurile vor fi noi, inclusiv
numele nostru, iar naşterea din nou este primul nostru pas pe drumul către cer.

Romulus Voicu:
Când am realizat că sunt păcătos, am dorit să-L cunosc pe Dumnezeu. Cea mai mare

problemă a noastră este să recunoaştem că suntem păcătoşi.
Domnul Isus spune: „Nu cei sănătoşi au trebuinţă de doctor, ci cei bolnavi”. Dacă nu

recunoaştem că suntem bolnavi - şi atâta timp cât trăim în păcat suntem bolnavi din punct de
vedere spiritual - Dumnezeu nu ne vindecă.

Eu sunt vindecat, la fel ca orbul care spune: „Eram orb şi acum văd”. Am bucuria pe
care a avut-o ologul care a stat 38 de ani pe pat, fără să se poată bucura de viaţă, şi care a fost
vindecat de Cristos. Aşa sunt şi eu acum: bucuros.

Reporter:
Tu vezi acum pentru că Domnul Isus Cristos s-a atins de ochii minţii tale, de ochii inimii

şi ai sufletului tău şi ai început să vezi adevăratele valori, ai început să vezi bucuria pe care doar
Dumnezeu o poate da, fericirea care se găseşte DOAR în Domnul Isus şi pe care El a dat-o şi
familiei tale.

Romulus Voicu:
Suntem o familie fericită. Suntem căsătoriţi dinainte de a-L cunoaşte pe Dumnezeu şi

acum împreună Îl cunoaştem şi Îi slujim Lui. Nu este fericire mai mare decât să-L ai pe
Dumnezeu în familia ta şi să domnească Isus Cristos în familia ta. Împreună cu soţia mea Îi
mulţumim în fiecare zi lui Dumnezeu că L-am cunoscut.

Reporter:
Printre cititorii noştri s-ar putea să fie oameni care mâine au înfăţişare la procesul de

divorţ, alţii care nu mai ştiu cum să-şi echilibreze familia sau alţii care doresc să poată spune şi ei,
ca şi tine, că au o familie fericită. Care este secretul unei familii fericite?

Romulus Voicu:
Familia fericită este doar în Dumnezeu. Dacă cineva doreşte să aibă o familie fericită, să-

şi încredinţeze viaţa şi familia în mâna lui Dumnezeu, iar El rezolvă toate lucrurile. Secretul este
credinţa în Isus Cristos, care este Fiul lui Dumnezeu şi care ne iubeşte pe toţi cu o dragoste
nemăsurată. Indiferent dacă ai sau nu familie, în orice situaţie ai fi, poţi fi fericit. Secretul este să-
L ai pe Isus Cristos.

Reporter:
După ce te-ai întors la Dumnezeu în mod real, cu adevărat, din adâncul sufletului, cu

toată inima şi cu toată fiinţa ta, au mai fost evenimente dificile în viaţa ta?

Romulus Voicu:



Cu banii de la nuntă am cumpărat o casă de la naşul nostru. Dar el nu ne-a făcut actele pe
ea, apoi a girat cu casa respectivă un împrumut pe care nu l-a mai putut achita şi a trebuit să ieşim
din casă pentru că banca vânduse casa.

După ce L-am cunoscut pe Dumnezeu, m-am dus împreună cu soţia la el şi i-am spus că
Dumnezeu ne-a iertat pe noi şi la fel vrem şi noi să-l iertăm pe el şi vrem să avem în continuare o
relaţie aşa cum am avut înainte, fără nici un resentiment. Asta am înţeles noi că trebuie să facem:
să iertăm aşa cum ne-a iertat şi Dumnezeu pe noi.

Nu i-a venit să creadă, a fost şocat, dar după aceea a continuat să se comporte la fel ca
înainte. Însă noi am lăsat în mâna lui Dumnezeu toate lucrurile.

Mă bucur că Dumnezeu mi-a dat puterea să-l iert pe acel om din toată inima, fără nici un
resentiment. Aceasta mi-a adus pace şi linişte în suflet şi aş sfătui pe oricine are un resentiment
faţă de cineva, să-L dea Domnului şi să ierte, pentru că un resentiment nu ne aduce nimic bun, ci
ne mănâncă şi ne macină.

Reporter:
Când nu iertăm pe cineva, îl cărăm ca o povară pe sufletul nostru. Poate cel care ne-a

greşit nu suferă deloc, ci tot noi înşine suferim cumplit în inima noastră.
Biblia ne învaţă să-i iertăm pe cei care ne greşesc, pentru că şi noi am fost iertaţi. Iertaţi,

chiar dacă aveţi dreptate! Renunţaţi la dreptul vostru de a avea dreptate şi arătaţi dragoste. Şi
spuneţi-i celui vinovat că l-aţi iertat.

ARIANA ROŞIU (MORARU)

ÎN  MOMENTUL  ACESTA UN  CER  ÎNTREG
STĂ, SE  UITĂ  LA  TINE  ŞI  AŞTEAPTĂ.

A venit ziua în care mi-am pus problema sinuciderii.

Am nevoie de linişte, de dragoste şi de fericire.

Prin Cristos mi-am găsit sensul în viaţă.

Esenţa Evangheliei este TRANSFORMAREA.
Întâlnirea unui om în mod personal cu Dumnezeu,
prin Isus Cristos, nu lasă viaţa acelui om neschimbată.

Biblia nu este o sumă de doctrine seci, fără substanţă, sau câteva învăţături morale şi etice
de genul: „Asta să faci, asta nu!”. Biblia este Cuvântul lui Dumnezeu, pornit din inima plină de
dragoste a lui Dumnezeu.

Odată ce L-am întâlnit pe Dumnezeu în mod personal şi am înţeles că Isus Cristos - Fiul
lui Dumnezeu - a fost crucificat pentru păcatele noastre, nu mai putem continua să ne trăim viaţa
în minciună, în curvie, în vrăjitorii, în hoţii, în beţie, în idolatrii şi în altele de felul acesta.

Apostolul Pavel spune: „Căci dacă este cineva în Cristos este o făptură nouă. Cele vechi
s-au dus: iată că toate lucrurile s-au făcut noi”.

........................................................................................

Ariana este medic, este căsătorită cu Adrian şi are 2 copii. A învăţat foarte bine şi era
mereu prima.



Ariana Roşiu (Moraru):
Fiind mereu prima, oamenii m-au izolat puţin, eu m-am izolat şi mai mult şi eram destul

de singură acolo „sus”.

Reporter:
Cum  vedeai tu relaţia cu Dumnezeu?

Ariana Roşiu (Moraru):
Ştiam că există Dumnezeu şi că El a creat lumea, dar pentru mine Dumnezeu era undeva

foarte sus, iar eu eram aici jos. Părinţii mei nu credeau, ci erau atei.
Ştiam că este bine să te rogi des, dar să mă rog eu, cu cuvintele mele, n-am găsit de

cuviinţă. Aveam impresia că aş vorbi singură. Spuneam: „Cine, pereţii să mă audă?”.

Reporter:
Crezi acum că Dumnezeu îţi ascultă rugăciunea? Ce te-a determinat să-ţi schimbi părerea

despre Dumnezeu?

Ariana Roşiu (Moraru):
Sunt convinsă că mă ascultă. La liceu eram foarte singură, nu puteam discuta cu nimeni.

Părinţii mei erau ocupaţi, ca fiecare din ziua de azi, stresaţi, pentru că... trebuia să avem bani în
casă, nu? Iar eu nu puteam vorbi cu nimeni.

Astfel a venit ziua în care mi-am pus problema sinuciderii. Părea că nimic nu mă mai
opreşte s-o fac. Era tot mai rău - mă surprindeam cu diverse obiecte ascuţite în mână. Nu mă mai
interesa nici religia, nici conştiinţa că Dumnezeu mă condamnă pentru asta. Dar ceva mă oprea.

Aveam un coleg care, la un moment dat, era singurul om căruia îi păsa de mine. Aveam
zile în care eram prost dispusă, iar el mă întreba: „Ce mai faci? Cum te simţi?”.

El era pocăit şi asta mă deranja. În mintea mea acesta era locul cel mai de jos pe care-l
poate ocupa un om în societate: SĂ  FII  POCĂIT! Mândria şi orgoliul mă opreau să discut cu un
astfel de om, dar când am avut acele gânduri de sinucidere mi-am călcat orgoliul şi mândria în
picioare şi am stat de vorbă cu el.

Mi-a spus despre Dumnezeu şi m-a întrebat: „Ce ştii tu despre Isus Cristos?”. Ştiam eu
ceva de pe la biserică. Ştiam că este o cruce mare pe care era El răstignit. Dar care era legătura
mea cu crucea? Habar n-aveam...

Aveam o cruce în cameră, dar era doar un obiect frumos la care ţineam ca obiect, dar atât.
Atunci el mi-a spus cam aşa: „Fii atentă! În momentul acesta un cer întreg stă, se uită la

tine şi aşteaptă. Dumnezeu îţi spune: ‘Uită-te la viaţa ta. Încotro mergi? Pentru ce trăieşti? Eu
sunt aici şi te iubesc. Te iubesc atât de mult, încât Mi-am sacrificat propriul Meu Fiu - pe Isus
Cristos - pentru tine!’ ”.

Eu mă întrebam de unde ştie toate astea. Atunci el a scos Biblia. Ştiam că există o carte
numită Biblia, dar... era în bibliotecă şi eu nu aveam nici o legătură cu Biblia...

Mi-a spus: „Dumnezeu îţi oferă posibilitatea să alegi. El, care a creat întregul univers,
îţi spune ţie, care eşti o fărâmă din materia aceasta: Alege! Cu El sau fără El! Cale de mijloc nuexistă !”.

Mi-a fost foarte clar atunci că, dacă Dumnezeu există, nu-mi pot permite să umblu fără El
în lumea aceasta.

Chiar atunci am spus: „Da, Doamne, vreau să fiu a Ta. Fă din mine ceea ce eu n-am fost
în stare să fac! Dă-mi Tu fericirea pe care eu singură nu mi-o pot clădi”.

Reporter:
De ce ai avut nevoie de această schimbare în viaţă?

Ariana Roşiu (Moraru):
Asta n-au înţeles părinţii mei niciodată. Ce mi-a lipsit? Mi-a mers foarte bine şi am avut

tot ce-mi doream.



Discotecile nu m-au pasionat niciodată. Citeam foarte mult şi îmi plăcea să cânt la pian.
Eram un copil cuminte şi ai mei n-au avut probleme cu mine. Învăţam foarte bine şi eram - aşa
cum probabil toţi elevii îşi doresc să fie cel puţin o dată - acolo „sus”. Eu am fost „sus” tot
timpul.

Problema era că şi eu sunt om. Am nevoie de linişte, de dragoste şi de fericire. Aceea a
fost ziua în care mi-am găsit sensul în viaţă. Până atunci mergeam spre nicăieri, dar atunci am
înţeles că Dumnezeu are un plan cu mine.

Reporter:
Mulţi oameni aleargă după diferite lucruri: bani, poziţie socială, titluri şi glorie. Crezi că

acestea pot aduce în viaţa cuiva împlinirea pe care o ai tu, fericirea interioară?

Ariana Roşiu (Moraru):
O, nu. Eu am avut succesul pe care oricine şi-l poate dori. Dar succes nu înseamnă linişte

şi nici împlinire !

Reporter:
Pe de altă parte, după ce L-ai întâlnit pe Isus Cristos şi ai ajuns la o relaţie bună cu

Dumnezeu, crezi că ar trebui să renunţi la dorinţa de a avea o oarecare poziţie socială?

Ariana Roşiu (Moraru):
Nu! Am fost acuzată de multe ori de fanatism, însă ştiu că Dumnezeu ne-a creat şi a pus

în noi dorinţe bune.
A pus în noi dorinţele de bine şi de dragoste, care nu sunt rele în sine. Ele devin, însă,

rele în momentul în care începi să le cauţi unde nu trebuie, sau te implici în lucruri care ai
impresia că-ţi vor aduce fericirea şi echilibrul.

Cuvântul lui Dumnezeu ne spune clar ce e bine pentru noi. Trebuie doar să-l citim şi să-l
credem.

Reporter:
Ce sfat ai pentru cititori, ştiindu-ţi viaţa de acum?

Ariana Roşiu (Moraru):
„Pocăit” nu este noţiunea aceea de care eu m-am ferit şi am fugit. Ce înseamnă a te

pocăi? Înseamnă să te căieşti pentru ceea ce ai făcut, deoarece eşti un om trecător şi păcătos, chiar
dacă nu vrei să recunoşti. Vine ziua în care îţi dai seama că AŞA  NU  MAI  MERGE.

Domnul Isus mi-a spus: „Eu îţi dau viaţa. Şi vreau ca tu să ai viaţă din belşug!”. Aceasta
poate însemna şi să am bunuri materiale, dar fericirea şi belşugul sufletesc nu stau în materie, nu
înseamnă ceva palpabil. Fericirea şi pacea sufletească sunt în sufletul tău şi nu ţi le mai poate lua
nimeni.

Poate sunt oameni care cred că le merge foarte bine fără Dumnezeu şi nu au nevoie de El.
El e bine acolo sus - asta dacă ei cred că există Dumnezeu - şi noi aici, dar nu-i chiar aşa. Mi se
pare important să înţelegi că, pe lângă faptul că te-a creat, El are o mare dragoste pentru tine.

El este permanent lângă tine, mai mult decât părinţii sau familia ta. El îţi ştie fiecare
gând, fiecare dorinţă. Dacă vrei linişte sufletească, numai la Dumnezeu o poţi găsi.

Reporter:
Ce s-a schimbat în relaţiile tale cu familia?

Ariana Roşiu (Moraru):
Când părinţii mei şi-au dat seama că se întâmplă ceva şi că eu merg cam des la Biserică, au

început scandalurile.
Dar a venit şi ziua când a trebuit să învăţ să stau înaintea Domnului şi să vorbesc cu El, să

depind total de El. Apoi am acceptat că părinţii îmi vor binele, chiar dacă nu mă



înţeleg. Am învăţat să-i iubesc şi să mă apropii de ei, să fiu o mărturie bună în casa mea, să fiu eu
lumina.

Reporter:
Crezi că Dumnezeu, care este atât de măreţ şi de minunat, Se implică în micile noastre

probleme şi necazuri?

Ariana Roşiu (Moraru):
Asta mă întrebam şi eu. El fiind acolo sus, atât de mare, ce treabă are cu mine? Cum are

timp pentru un om, din miliardele care sunt pe planeta aceasta? Dar există un verset, în 1 Petru
5:7, care spune: „Aruncaţi asupra Lui” - adică a lui Dumnezeu - „toate îngrijorările voastre, căci El
Însuşi îngrijeşte de voi”.

Mă rog lui Dumnezeu şi vorbesc cu El. Când     accept că Dumnezeu e Tatăl meu, mă şi
comport ca atare.

Reporter:
O relaţie personală cu Dumnezeu înseamnă şi o viaţă diferită de viaţa pe care o trăiesc

majoritatea oamenilor?

Ariana Roşiu (Moraru):
Când te apropii de Dumnezeu, înţelegi că El iubeşte unele lucruri, iar pe altele le dispreţuieşte.

Sunt lucruri în care încercăm să ne găsim refularea în timpurile acestea agitate, dar El ne oferă
singura soluţie eficientă: rugăciunea şi Biblia.

În momentul în care te întorci la Dumnezeu şi îţi predai viaţa în mâna Lui, implicit se
produce schimbarea. Nu mai găseşti plăcere în anumite lucruri de pe pământ.

Reporter:
Când citeşti Biblia? Când te rogi?

Ariana Roşiu (Moraru):
Zilnic. Mai demult citeam doar întâmplător, dar Dumnezeu spune: „Cartea aceasta a

legii să nu se depărteze de gura ta. Cugetă asupra ei zi şi noapte!”.
De ce spune Dumnezeu aşa? Pentru că El ştie ce este cel mai bine pentru noi. El îmi

spune ce am de făcut, chiar dacă am impresia că nu este aşa de important. Acum văd că viaţa mea
e mult mai bogată şi împlinită din ziua în care am început să citesc Biblia şi să mă rog regulat.

Nu mai am zile în care să nu-mi găsesc rostul, să umblu fără sens pe stradă sau să mă
simt singură. Dumnezeu este cu mine mereu, mă întăreşte, mă ajută şi mă încurajează.

Reporter:
Citind Biblia zi de zi, nu te-ai săturat de ea?

Ariana Roşiu (Moraru):
Nu, n-am cum. Mereu găsesc ceva nou, ceva minunat. Ştie Dumnezeu de ce a scris Cartea aşa cum a scris-

o.
Chiar dacă unii cititori acum nu cred, sper să vină ziua când vor înţelege că Dumnezeu

există. El vrea să fie aproape de noi. Chiar dacă acum crezi că n-ai nevoie de El, adu-ţi aminte că
atunci când eşti singur, mai singur ca oricând, când nu mai ai pe nimeni lângă tine, Dumnezeu
este lângă tine. El vrea să intre în inima ta şi să îţi fie aproape, să te învăluie în dragostea Lui.

El ne spune în Isaia, capitolul 41, versetul 10: „Nu te teme, căci Eu sunt cu tine; nu te
uita cu îngrijorare, căci Eu sunt Dumnezeul tău; Eu te întăresc, tot Eu îţi vin în ajutor. Eu te
sprijinesc cu dreapta mea biruitoare”. Doar cu Dumnezeu poţi fi biruitor în viaţa aceasta.

VASILE  FILAT*



*Vasile Filat are 3 copii, este căsătorit cu Anastasia şi este păstor în Chişinău, Republica Moldova.

DACĂ  AR  FI  CINEVA SĂ-MI  SCHIMBE  MINTEA, SĂ  AM  O  MINTE  CURATĂ...

Acel CINEVA, pe care eu nu-L cunoşteam atunci, m-a auzit, mi-a schimbat mintea, mi-a dat o
minte nouă şi m-a făcut o făptură nouă.

Vasile Filat era membru în echipa de tae-kwon-do
(arte marţiale) a Republicii Moldova în momentul
când L-a întâlnit pe Isus Cristos.

Reporter:
Cum L-aţi cunoscut pe Isus Cristos în mod personal, mai mult decât ca o simplă noţiune,

ca un simplu învăţător sau chiar ca un mare învăţător al lumii?

Vasile Filat:
Părinţii mei erau religioşi. Mama avea o purtare evlavioasă şi o dragoste deosebită, chiar dacă nu

cunoşteaBiblia.
Tata mergea la biserică doar ca să se împărtăşească. Înainte de a pleca, el era în stare să o

bată pe mama chiar atunci dimineaţa, apoi să-şi ceară iertare de la noi toţi şi să meargă la
împărtăşanie. După aceea venea acasă şi ştia că nu trebuie să scuipe în ziua respectivă, dar îşi
putea permite s-o bată iar pe mama, tot în ziua aceea. Vă puteţi închipui ce era în casa noastră.

Copil fiind, când vedeam crucea pe care o purtau şi mama şi tata la piept, întrebam: „Ce
înseamnă crucea aceasta şi ce este cu omul acesta răstignit pe cruce?”. Şi nimeni n-a putut să-mi
dea explicaţii la lucrurile acestea. Am aflat doar mai târziu, când am citit Noul Testament, ce este
cu crucea şi ce e cu omul răstignit pe cruce.

Reporter:
Cum aţi ajuns să citiţi Biblia?

Vasile Filat:
Fiind student la Facultatea de Istorie, am studiat Istoria Orientului Antic. La curs,

profesorul ne-a întrebat dacă a citit cineva Biblia. Am râs cu toţii, pentru că noi consideram că
Biblia este o carte pentru băbuţe şi moşnegi şi nu aveam noi ce citi în cartea aceasta.

Dar el ne-a spus să nu râdem pentru că dacă un istoric nu a citit Biblia, nu poate să se
considere istoric, deoarece Biblia este cel mai important document de istorie a Orientului Antic şi
nu numai atât.

Asta m-a determinat să citesc Biblia. Când am început să o citesc, nu vedeam altceva în
această carte decât o carte de poveşti. Şi mai vedeam în Biblie lupta de clasă, despre care ni se
spunea şi la Ateism ştiinţific.

De exemplu, mă indignau foarte mult unele texte, cum ar fi: „Celui ce are, i se va da [...]
iar de la cel ce    n-are se va lua chiar şi ce are”. Aceasta mă indigna foarte mult, pentru că mă
gândeam: „Cum pretinde Biblia că este o carte a dreptăţii, când învaţă aşa ceva?”.

Apoi Domnul Isus spune: „Cine nu este cu Mine, este împotriva Mea”. Asta mă punea pe
jăratic. Eu mă consideram un om care nu era nici cu Isus, dar nici împotriva Lui. Nu aveam nimic
împotriva Lui. De ce se spune aşa în Biblie? Apoi am înţeles de ce şi mă bucur că toate lucrurile
sunt aşa cum sunt ele scrise în Biblie.

Între timp mă antrenam pentru tae-kwon-do şi antrenorul nostru, Ion Cheptene, a început
să ne vorbească ceva din Biblie. Am devenit şi mai curios faţă de Biblie.

Fiind într-un cantonament în Crimeea, făceam tot felul de lucruri urâte, dar antrenorul nostru luase
Biblia cuel.

Aveam antrenamente dimineaţa şi seara, dar în restul zilei stăteam la plajă. Băieţii jucau
cărţi, iar eu citeam Biblia. După ce „oboseam” de citit Biblia, „admiram” costumele de baie ale



femeilor de pe plajă, apoi citeam din nou Biblia. Chiar şi în împrejurările acelea,
Dumnezeu, prin Duhul Sfânt, a lucrat la inima mea.

Exemplul lui Ion Cheptene m-a impresionat. Eram odată împreună cu el la Moscova. El
era cazat la un hotel şi trebuia să coboare să-mi aducă un permis al lui sau al unui prieten de-al
lui, ca să pot intra în hotel fără ca portarul să ştie că nu sunt cazat în acel hotel.

Dar Ion a venit, i-a spus portarului despre mine şi   i-a cerut voie. Portarul mi-a dat voie
doar după ce Ion i-a plătit 25 de ruble. Când am intrat înăuntru, l-am întrebat:
„Ion, de ce nu ai adus permisul cuiva?” El mi-a răspuns:
„Pentru că în felul acesta aş fi minţit”.
„Şi ce-i dacă ai fi minţit?”
„Minciuna este un păcat.”

Atunci nu i-am mai spus nimic, dar în sinea mea   m-am gândit: „Dacă asta numeşti tu
păcat, atunci toate lucrurile pe care le-am făcut eu în Crimeea ce sunt?”.

Timp de trei zile mi-a vorbit foarte mult despre Dumnezeu, din Biblie, dar prea puţin am
înţeles ce-mi spunea.

Reporter:
Ce v-a spus din Biblie?

Vasile Filat:
Mi-a spus despre faptul că Domnul Isus Cristos a murit pentru păcatele mele şi că, ori mă

pocăiesc şi am viaţă veşnică, ori ajung în iad.
Eu nu ştiam mai nimic despre Isus Cristos, dar nu ştiu de ce mi-am închipuit că dacă mă

pocăiesc, atunci va trebui să renunţ la lucrurile cele mai importante pentru mine. În
mintea mea asta însemna că eu mă hotărăsc de bună voie să duc o viaţă de ascet. Şi m-am gândit
că n-o să mai pot glumi, pentru că în închipuirea mea nu puteau să existe glume fără cuvinte
porcoase. Sau alte lucruri. Sau femei. Mi-era teamă că va trebui să mă las şi de tae-kwon-do.

Dar am înţeles că Domnul Isus Cristos a murit pentru mine, iar pentru Cristos merită să
pierd celelalte lucruri. Atunci m-am hotărât să-mi predau inima Domnului Isus.

Într-o seară, am aşteptat până s-au culcat toţi, apoi  m-am pus în genunchi - pentru prima
dată în viaţa mea am stat în genunchi - şi m-am rugat. I-am spus lui Dumnezeu:

„Doamne, dacă într-adevăr e aşa cum spune Ion, dacă într-adevăr Tu l-ai schimbat pe
Ion, aşa cum îl vedem, eu vreau să mă schimbi şi pe mine.

Te rog să-mi ierţi păcatele, să mă cureţi în sângele Domnului Isus Cristos, să faci din mine un
om nou şi să-mi dai putere să trăiesc cum vrei Tu, chiar dacă va fi greu”.

Reporter:
Cum era viaţa dumneavoastră până atunci? Ce aţi făcut rău înainte de a-L ruga pe

Dumnezeu să vă schimbe?

Vasile Filat:
Eu am visat întotdeauna la o viaţă sfântă, la o viaţă curată, la o viaţă frumoasă. Cred că

oricine doreşte asta.
Am rămas orfan de mic, de la 9 ani. Aveam 13 ani când m-am îndrăgostit de soţia mea.

Aveam un sentiment curat, foarte curat pentru ea.
În acelaşi timp, în interiorul meu simţeam nişte porniri rele, despre care am înţeles din Biblie că erau faptele

firii.
Mă simţeam împins la curvie. Deseori în sinea mea am hotărât să nu am relaţii sexuale cu

nici o femeie până când nu o să mă căsătoresc cu fata pe care o iubesc, din respect pentru ea. Dar
nu puteam să rezist la tentaţii.

De fiecare dată când aveam o relaţie sexuală cu o femeie, înainte de a mă căsători, mă
simţeam idiot. Până acolo încât atunci când mă priveam în oglindă îmi venea să mă scuip, să îl
scuip pe cel pe care-l vedeam în oglindă.



Apoi m-am căsătorit. Am o soţie care mă iubeşte mult şi se jertfeşte mult pentru mine.
Chiar atunci când eu am plecat în cantonament în Crimeea şi mă distram, soţia mea era acasă,
însărcinată în luna a şasea. Ea n-a spus nimic, dar i-a fost foarte greu să o las atunci singură.

În timp ce eram în Crimeea, am înşelat-o cu alte femei. I-am mărturisit soţiei mele lucrul
acesta, dar şi azi o doare când îşi aminteşte.

Şi nu spun asta ca să arăt ce om rău sunt eu, cât de rău am fost sau ce mult rău am făcut
altora. Dar vreau să arăt cât de mare este puterea lui Dumnezeu.

Când mă întorceam din Crimeea, apropiindu-mă de casă, am realizat că trebuie să arunc
toate prezervativele din buzunar. Când am ajuns acasă şi mi-am găsit soţia - numai burta era de
ea, aşa de mult slăbise aşteptându-mă pe mine - m-am simţit aşa de idiot că îmi venea să vomit
când mă gândeam la mine. Mai ales când am văzut cât de mult mă iubeşte ea şi ţine la mine, iar
eu mă purtam aşa de urât.

După vreo săptămână-două, iar am început. Mergeam pe stradă cu ea şi capul mi se
întorcea după fuste străine. Eu am simţit că ea e supărată şi i-am zis: „De ce te superi dacă… eu
nu vreau să fiu idiot de două ori. Tu ştii că în lipsa ta eu fac lucrul acesta. De ce ar trebui să mă
ascund acum? Dacă acum mă prefac că nu-s aşa, nu numai că curvesc, dar mă simt şi făţarnic.
Eu nu vreau să fiu idiot de două ori”.

Apoi am continuat: „Dacă ar fi cineva să mă scape de aceasta, dacă ar fi cineva să-mi
schimbe mintea, să am o minte curată, atunci aş accepta”. Şi acel Unul, pe care eu nici nu-L
ştiam măcar, în momentul acela m-a auzit. Peste o lună de zile mi-a schimbat mintea. Mi-a pus o
minte nouă, m-a făcut o făptură nouă. Şi mi-a arătat că cea mai frumoasă femeie este lângă mine -
soţia mea.

Reporter:
Cum anume v-a schimbat mintea Isus Cristos?

Vasile Filat:
În acea seară când m-am rugat, pur şi simplu Dumnezeu mi-a schimbat mintea. N-am

avut nici un fel de vedenii sau altceva de genul acesta. Nu neg că alţii au astfel de experienţe de
viaţă, dar eu n-am avut.

Când m-am trezit dimineaţa, am privit pe geamul hotelului - mie nu-mi place Moscova
deloc - dar atunci am privit Moscova din hotel şi pentru prima dată în viaţă mi-a plăcut oraşul.
Parcă Moscova nu mai era aşa cenuşie. Parcă toate lucrurile erau noi. Aveam o pace deosebită în
inimă, un sentiment extraordinar, pe care nu l-am mai avut niciodată.

Începând de atunci am observat un lucru interesant. Înainte de a deveni creştin aveam o
vorbire foarte murdară, foloseam cuvinte murdare. Deseori am încercat să-mi schimb felul de a
vorbi, dar îmi era imposibil. Însă, la vreo 2 săptămâni după ce m-am întors de la Moscova, eram
într-o staţie şi câteva fete vorbeau aşa cum vorbeam şi eu cândva. Când le-am auzit pe fetele
acelea cum vorbeau, am trăit un     sentiment foarte neplăcut. Atunci mi-am dat seama că de 2
săptămâni eu nu mai vorbesc aşa.

În mintea mea nu mai erau cuvintele acelea murdare care au fost până atunci. Şi mi-am
dat seama nu doar că nu îmi mai plăceau acele cuvinte, dar nu îmi mai plăcea nici măcar să aud
pe cineva vorbind aşa.

Aceasta a fost o schimbare a minţii, dar nu am fost schimbat total dintr-o dată. Au mai
fost răbufniri ale omului vechi din mine, dar Dumnezeu m-a ajutat. Simţeam un gol în mine. Nu
înţelegeam de ce aveam golul acela. Simţeam că nu sunt împlinit. Mă rugam ca Dumnezeu să-mi
umple acel gol. Nu înţelegeam de unde vine, dar doream să mi-L umple.

După ce m-am botezat, am început să citesc Biblia. Din momentul acela am văzut cum
Dumnezeu mă schimbă. Am văzut că în familia noastră încep să fie mai puţine certuri. Am văzut
că eu încep să fiu mai puţin interesat de mine şi mai mult interesat de alţii, mă interesează mai
mult binele altora decât al meu, asta fără ca eu să depun vreun efort. Singurul efort



pe care îl depuneam eu era să cuget zi şi noapte la Legea Domnului şi să studiez Legea
Domnului, Sfânta Scriptură, Biblia.

Reporter:
Poate mulţi dintre cititorii noştri şi-ar dori o schimbare reală în viaţa lor, poate mulţi au

trecut prin aceleaşi frământări interioare - simt că au o povară pe suflet şi ar vrea să fie schimbaţi
şi scăpaţi de povara aceasta. Ce le-aţi spune?

Vasile Filat:
Să se roage-n cămăruţa lor, să nu-i vadă nimeni, şi să-i spună sincer lui Dumnezeu nevoia

lor. Apoi să ia Biblia şi s-o citească. După ce vor citi în Biblie ce aşteaptă Dumnezeu de la ei, atunci vor
înţelege care este locul lor în viaţă şi ce trebuie să facă. Dumnezeu, prin Duhul Sfânt, o să-i
schimbe.

Reporter:
Ce vă spun acum prietenii şi familia?

Vasile Filat:
Soţia spune că ea n-a văzut niciodată, la nimeni, o schimbare atât de neaşteptată şi bruscă,

cum a făcut Cristos în viaţa mea. A fost ceva radical.
Unul dintre prieteni mi-a spus: „Tu eşti un om din poveste. Oameni ca tine numai în

poveşti întâlneşti. Nu poate exista aşa ceva. Pentru ce alergi tu din loc în loc? Ce-ţi pasă ţie de
oamenii aceştia? Interesează-te de viaţa ta! De ce să alergi pe frig şi pe ploaie ca să le predici
din Biblie? Trebuie să găsească singuri Biblia!”.

Cei mai mulţi prieteni ai mei au devenit creştini. Altădată aveam prieteni care mi-erau
prieteni atât timp cât aveau ceva de câştigat de la mine. Când eu nu mai aveam ce să le dau, prea
puţin mai însemnam pentru ei.

Reporter:
Cum aţi ajuns la concluzia că merită să trăiţi şi să vă investiţi viaţa ducându-le oamenilor

Biblia?

Vasile Filat:
Dacă oamenii ajung în iad, nu contează că sunt flămânzi sau sătui. Eu nu am pâine şi

haine să le dau, dar am Cuvântul lui Dumnezeu şi El mi-a dat un dar: să predic acest Cuvânt.
Aceasta este cea mai mare nevoie a omenilor - nevoia de Dumnezeu.

Vreau să le spun tuturor cititorilor că îi iubesc, chiar dacă nu-i ştiu la faţă. Vreau ca şi ei
să-L afle pe Cristos, să afle fericirea pe care o avem noi.

MARIUS  MOISA

AM  DEVENIT  UN  OM NOU.

Important era dacă am băut găleata de vin şi kilu’ de ţuică.

Am privit la Dumnezeu şi am văzut că viaţa trebuie să fie altfel.

Cei din jur să-L vadă în mine cu adevărat pe Isus, Cel care mi-a mântuit viaţa.

Marius Moisa:



Înainte de a mă întoarce la Dumnezeu şi de a-L cunoaşte pe El, eram un ateu convins. Nu
credeam deloc în Dumnezeu. Când ne puneam la masă, trebuia să spunem Tatăl nostru, iar când
plecam trebuia să ne facem cruce, să ne închinăm şi să spunem: „Doamne, ajută! Doamne, fii cu
noi!”.

Eu eram singurul din familie care nu spuneam lucrul acesta pentru că nu credeam şi nu
simţeam absolut nimic. Când fratele meu îmi spunea că există Dumnezeu, îi răspundeam: „Nu există
pentru că eu nu-L văd şi nu-L simt”.

Bunica era foarte credincioasă şi încerca să-mi explice: „Norii vin de la Dumnezeu;
Dumnezeu a făcut cerul; stelele au fost făcute de Dumnezeu şi tot ce este în jurul nostru este făcut
de Dumnezeu, inclusiv făptura noastră a fost făcută de Dumnezeu”...

Reporter:
...Iar tu spuneai: „Poveştile bunicii!”...

Marius Moisa:
Eu îi răspundeam: „Dacă m-aş lua după tine, aş ajunge un filozof în felul tău, dar eu

cred că norii se fac din apă sau de la fumul fabricilor, iar cerul există undeva departe. Dumnezeu
este departe, nu poate să fie aici lângă noi să ne asculte. Astea sunt bancuri pe care voi le-aţi
inventat ‘pe malul şanţului’, cum se spune la ţară, şi eu nu pot să cred aşa ceva. Arată-mi ceva
palpabil, care să-mi mişte inima şi să mă facă să cred cu adevărat”.

Nu de puţine ori am fost pălmuit de tata sau de mama pentru faptul că nu mă rugam la
masă. Când se rugau ei, eu pur şi simplu îi ignoram. Cu toate că ei erau credincioşi, eu eram ateu
şi am rămas un ateu convins până când Dumnezeu a găsit de cuviinţă să-mi schimbe viaţa.

Reporter:
Unora Dumnezeu le schimbă viaţa într-un mod dur, altora mai puţin dur. Cum s-a

întâmplat în cazul tău?

Marius Moisa:
Dumnezeu nu mi-a apărut dintr-o dată în faţă să-mi spună: „Hei, Eu sunt Dumnezeu şi

trebuie să te întorci la Mine!”. Nici nu am căzut undeva, ca apoi să dau cu ochii de Dumnezeu
acolo jos, într-o prăpastie. Nu! Dumnezeu    n-a făcut aşa în cazul meu.

În toamna lui ’90, eram în vizită la bunicii din Ardeal. Mătuşa mea, care era membră a
Bisericii Penticostale, şi verişorii mei m-au invitat la biserică. Acasă ei cântau, recitau poezii, se
rugau, citeau Biblia şi mă invitau şi pe mine, dar în timpul acesta eu preferam să mă duc în grajd
la vacă sau să mătur prin curte, să fac orice altceva numai să nu-i ascult.

Într-o duminică dimineaţa m-au invitat din nou la Biserică, dar le-am spus că nu mă duc
pentru că nu cred şi  n-are rost să-mi pierd timpul de pomană. Totuşi m-am dus.

Spre surprinderea mea a fost cu totul diferit de cum mă aşteptam eu să fie. Rugăciunea
care s-a făcut acolo, felul cum vorbeau din Biblie, cum cântau, totul era deosebit.

Atunci s-a produs marea schimbare în viaţa şi în inima mea. Auzind Cuvântul predicat şi
rugăciunile, am fost surprins şi profund mişcat. Dumnezeu mi-a vorbit mie în acele clipe şi i-a
folosit pe acei oameni ca să-mi vorbească.

Aceea a fost marea şi minunata zi, pentru care am o mulţumire deosebită în inimă
înaintea lui Dumnezeu. Din acea zi am devenit un om nou.

După ce am ieşit de acolo, le-am spus prietenilor: „De astăzi eu m-am schimbat, sunt al
lui Dumnezeu!”.

Ei spuneau: „Cum, tu, care până astăzi Îl înjurai pe Dumnezeu şi spuneai că eşti ateu
convins şi că nu crezi până nu vezi ceva palpabil, cum ai putut să crezi?”.

Le-am răspuns: „Pur şi simplu cred! Este ceva deosebit şi Cuvântul lui Dumnezeu mi-a
mişcat inima        într-un mod extraordinar. Eu nu mai dau înapoi de la drumul pe care am
pornit. Voi credeţi ce vreţi!”.



Când Îl iubeşti pe Dumnezeu, este ceva extraordinar. Indiferent cine ar sta împotriva ta,
poţi să mergi înainte, împreună cu El.

Reporter:
La ce ai renunţat când L-ai primit pe Isus Cristos în viaţa ta ca Domn şi Mântuitor

personal?

Marius Moisa:
Aveam doar 16 ani, dar am renunţat la multe. Bunicii mei obişnuiau să bea un pahar de

vin sau de ţuică la fiecare masă. Cu colegii, cu prietenii, cu verişorii, un pahar a devenit o sticlă şi
o sticlă a devenit o găleată.

Împreună cu verişorii mei nu ne gândeam la altceva decât să bem o găleată de vin, apoi să
mergem la o discotecă şi să dansăm. Important era dacă am băut găleata de vin şi „kilu’ ” de
ţuică. Aşa se spune acolo: „kilu’ ” de ţuică.

Verişorii mei m-au învăţat să fumez, spunându-mi: „Hai, ia şi tu una că-i bună şi n-o să
mori”. Încetul cu încetul le-am luat pe toate şi m-am îndepărtat de Dumnezeu.

Când m-am întors la El, am renunţat la băutură, la ţigară, la discotecă, la tot. Am privit
înainte spre o viaţă nouă, am privit la Dumnezeu şi am văzut că viaţa trebuie să fie altfel.

Reporter:
Cum trebuie să fie viaţa? Dincolo de aspectele exterioare ale schimbării tale, ce s-a

întâmplat în interior, în felul de a gândi, de a-L percepe pe Dumnezeu, de a te raporta la cei din
jur?

Marius Moisa:
Am renunţat la cuvintele murdare, la comportamentul urât, la alcool, la ţigări şi

obrăznicie. Unul dintre punctele mele tari era obrăznicia: dacă cineva îmi spunea un cuvânt, eu
trebuia să-i spun două înapoi.

Aveam doar 16 ani, dar băutura ajunsese să-mi degradeze nu numai fizicul, ci să-mi
distrugă şi viaţa, iar cei din jurul meu mă considerau aproape alcoolic.

Mi-am schimbat atitudinea şi vorbirea, gândirea şi comportamentul faţă de părinţi şi faţă
de prieteni.

M-am gândit că dacă eu m-am întors la Dumnezeu, dacă am făcut acest pas, trebuie să
arăt cu adevărat că Dumnezeu locuieşte în mine şi trăieşte cu adevărat în viaţa mea. Cei din jur
să-L vadă în mine cu adevărat pe Isus, Cel care mi-a mântuit viaţa.

Reporter:
Tu ai fost un ateu declarat, convins şi sincer. Ce i-ai spune copilului tău dacă şi el s-ar

declara ateu? Cum l-ai convinge de existenţa lui Dumnezeu, dacă ţi-ar spune şi el, la fel ca tine:
„Nu există Dumnezeu, nu cred în nimic, cred doar ceea ce văd”?

De exemplu: „Nu l-am văzut pe Mihai Viteazul, înseamnă că nu a existat. Nu am văzut
planeta Marte, înseamnă că nu există. Cred doar ce văd!”.

Marius Moisa:
Pe de o parte este greu, deoarece pe Dumnezeu nu poţi să-L arăţi nimănui în măreţia şi în

infinitatea Lui.
Dacă copilul meu mi-ar cere: „Arată-mi-L pe Dumnezeu!”, n-aş putea să i-L arăt fizic,

pentru că n-ar putea să suporte sau n-ar putea să-L vadă fizic. Dar dacă te uiţi în jurul tău şi vezi
lucrurile pe care El le-a făcut, vezi cerul, vezi stelele, vezi omul, înţelegi că trebuie să existe un
CREATOR. Mă gândesc la fiinţa omului, la cât de inteligent este concepută, cât de bine este
făcută de Dumnezeu.



Un alt argument ar fi: dacă dintre toate cărţile din lume am lua 66 de cărţi, am lua 66
dintre scriitorii acestei lumi şi i-am pune laolaltă, nici una dintre scrierile lor nu s-ar asemăna şi n-
ar avea legătură una cu cealaltă.

Dar, dacă luăm Biblia, de la Geneza până la Apocalipsa, toate au legătură între ele, de la
prima până la ultima, şi nimeni n-a putut să demonstreze că Dumnezeu minte sau că Biblia nu
este adevărată. Este singura carte, dintre toate cărţile lumii, care nu minte, ci ne arată adevărul.

Reporter:
Iar aceste 66 de cărţi din care este alcătuită Biblia au fost scrise pe o perioadă de 1400 de

ani, de autori care nu   s-au cunoscut între ei.
Cum a decurs în continuare viaţa ta?

Marius Moisa:
După ce m-am întors la Dumnezeu, m-am dus la bunica şi i-am spus despre schimbarea

din viaţa mea. Ea a început să plângă, spunând: „Nu-mi vine să cred că tu, care spuneai că norii
vin dintr-un furnal, că stelele au fost făcute nu ştiu cum şi că Dumnezeu este undeva sus şi nu este
lângă noi, tu te-ai întors la Dumnezeu!”.

Reporter:
Cum este atmosfera în familia ta?

Marius Moisa:
Familia mea este un colţ de rai. Este un loc unde pot să mă închin lui Dumnezeu şi să am

părtăşie cu soţia mea. Problemele noastre rămân în familie, le discutăm în familie şi le aducem
înaintea lui Dumnezeu pentru rezolvare. Este un loc binecuvântat, unde trăim cu Dumnezeu.

Un lucru extraordinar pe care Dumnezeu l-a făcut este familia, iar ajutorul potrivit pe
care mi l-a dat Dumnezeu este soţia mea. Nu am decât cuvinte de mulţumire înaintea lui
Dumnezeu.

Evident că sunt probleme şi necazuri. Trăim într-o lume a necazurilor şi a problemelor şi
sunt convins că nu există familie în care să nu existe şi neînţelegeri. Asta pentru că diavolul vrea
să lovească şi să distrugă familiile.

Dar problemele se rezolvă, pentru că atunci când Dumnezeu pune doi oameni împreună,
ştie ce-i lipseşte unuia sau celuilalt şi pune doi oameni care se completează reciproc.

Când ridic eu tonul, soţia mea îl coboară sau când îl ridică ea, eu îl cobor. De câte ori ea
este nervoasă, eu sunt calm şi când eu sunt nervos, ea este calmă. Ne cerem iertare, ne acceptăm,
şi este din nou armonie.

Reporter:
Dumnezeu a făcut lucruri minunate în viaţa ta. Cum te-ai implicat tu în vieţile celor din

jurul tău?

Marius Moisa:
Dumnezeu mi-a schimbat radical viaţa şi am vrut să le arăt şi celor din jurul meu

transformarea pe care El a     făcut-o în mine. Aveam şi am o mare dragoste pentru Dumnezeu şi
am început să le spun şi colegilor mei despre Dumnezeu şi să le arăt viaţa nouă pe care El mi-a
dat-o.

Mulţi râdeau de mine sau mă batjocoreau, dar îmi ziceam: „Dacă Dumnezeu mi-a
schimbat viaţa, trebuie să schimbe şi vieţile altora! Nu trebuie să fiu egoist cu Cuvântul lui
Dumnezeu şi să-l ţin numai pentru mine. Schimbarea acesta poate să aibă loc şi în inimile
altora!”.

Mă trezeam noaptea şi mă rugam: „Doamne, Te rog schimbă Tu şi vieţile celor din jurul
meu! Fă ceva ca şi ei să Te cunoască şi să nu mai râdă de Tine!”.



Eram înfocat şi naiv, dar această naivitate şi înfocare veneau de la Dumnezeu, pentru că
El pusese în inima mea un foc care să ardă şi pe care să-l vadă şi cei din jur.

BOGDAN  Z.

AM  FOST  CREAT  PENTRU  A  TRĂI  ÎN  RELAŢIE CU  DUMNEZEU  ŞI  NICIDECUM  SĂ
MĂ  ZBAT  ÎN  MOCIRLA  ÎN  CARE  ERAM.

Am simţit că sunt pe un drum rătăcit şi într-o direcţie greşită. Un om rătăcit pe care Isus îl
chema pe nume. Şi numele acelui rătăcit era Bogdan.

Bogdan este căsătorit cu Marsha şi au 2 copii.

Bogdan Z.:
În liceu m-am simţit neînţeles şi de multe ori foarte singur. Mama îmi spunea să nu-mi

fac nici o prietenă pentru că nu am timp de aşa ceva, dar m-am îndrăgostit de o fată drăguţă şi am
început să ne întâlnim.

La scurt timp relaţia noastră a devenit apropiată, am ajuns la relaţii fizice şi ne gândeam
serios la căsătorie. Stăteam separaţi deoarece eu am plecat la facultate în Bucureşti, iar ea a rămas
acasă, să încerce anul următor.

Credeam că relaţia noastră va fi şi mai apropiată, dar, atunci când a intervenit relaţia
fizică între noi, comunicarea a scăzut la toate nivelele şi o mare parte din comunicare s-a pierdut.

Mama era supărată pentru că simţea că nu mai este pe primul loc în viaţa mea şi se simţea
ignorată.

Totuşi mă consideram un om norocos, pentru că eram prieten cu o fată drăguţă şi
deşteaptă, care mă înţelegea chiar mai bine decât părinţii mei. Ea era în centrul vieţii mele, mai
mult decât părinţii sau fratele meu.

Într-o dimineaţă devreme, cineva mi-a spus să dau urgent telefon acasă. Părinţii mei nu
aveau telefon, aşa că am sunat la prietena mea. Mi-a răspuns sora ei, care a început să plângă şi,
printre suspine, mi-a spus: „Ştii, Bogdan, Dana nu este acasă şi nu se va mai întoarce
niciodată”.

Dana, în timp ce voia să vină să mă vadă pe mine, a murit într-un accident de tren. Nu am
mai putut spune nimic. Nu ştiam unde să merg şi ce să fac. Am simţit că toată lumea din jurul
meu se năruie şi eram foarte debusolat.

Chiar dacă atunci nu eram un creştin adevărat şi nu aveam nici o idee despre relaţia
personală cu Dumnezeu, totuşi credeam în El şi aveam teamă de El.

Ceea ce m-a durut cel mai mult a fost faptul că nu aveam nici un răspuns la întrebarea:
„De ce îngăduie Dumnezeu să se întâmple astfel de lucruri?”. Mă
gândeam că, dacă există Dumnezeu, El este bun şi că nu stă în caracterul Celui care a creat viaţa
să distrugă vieţi, mai ales vieţi nevinovate, aşa cum vedeam eu viaţa prietenei mele.

Îl întrebam pe Dumnezeu: „Doamne, de ce tocmai eu a trebuit să trec prin asta? Eu, care
ţin mult la a avea o familie şi a fi serios într-o relaţie?”. N-am primit nici un răspuns atunci,
probabil pentru că nu puneam întrebările corecte şi gândeam într-un mod greşit.

.......................................................................

După un an, am întâlnit o altă fată care mi s-a părut că mă înţelege şi este aproape de
mine. Era sensibilă la ceea ce mi se întâmplase şi mi-a plăcut că mă asculta. În aceea perioadă nu
găseam mulţi oameni dispuşi să mă asculte.



Reporter:
Foarte greu găsim pe cineva dispus să ne asculte.

Bogdan Z.:
Aşa este. Viaţa a început să devină treptat mai plină de culoare. M-am implicat iarăşi din

punct de vedere fizic, dar „fericirea” mea n-a durat prea mult pentru că brusc am început să am
probleme cu fratele meu şi la fel de brusc au început să dispară din camera noastră bani şi obiecte.

Relaţia cu fratele meu s-a răcit din cauza acestei fete, pentru că el o acuza pe ea de
dispariţia lucrurilor.

Atunci am crezut că este o minciună şi fratele meu este gelos pe mine pentru că am
succes la fete. Dar, totuşi, mi-a strecurat îndoiala în inimă şi am început să fiu atent la relaţia mea
cu Mihaela şi să-mi pun întrebări despre lucrurile dubioase care se întâmplaseră. Apoi mi-au spus
şi alţi oameni că ea a făcut lucruri grave: furt, înşelătorie etc.

Era foarte clar că trăiam în păcat cu ea. Noaptea nu puteam să dorm, mă uitam la ea cum
dormea şi mă întrebam: „Oare cine este această persoană care stă lângă mine?”. Nici de numele
ei nu mai eram sigur.

Nu puteam să-mi imaginez că o fată care era aşa drăguţă cu mine poate să aibă mai multe
feţe.

Între timp fratele meu a început să meargă la nişte întâlniri ale unui grup numit „Alege
viaţa”. El a luat iniţiativa să vorbească cu mine şi cu Mihaela, pentru că relaţiile mele cu el s-au
deteriorat aşa de mult încât am ajuns să stăm în cămin la acelaşi etaj, dar în camere diferite; nu
mai stăteam împreună. Eram ca doi străini.

El era schimbat faţă de cum îl ştiam eu. Pe faţa lui se putea citi dragoste pentru noi şi
tonul lui era atât de blând încât am crezut că ceva nu este adevărat şi m-a iritat. Dar după o
săptămână mi-am dat seama că Vali era alt om.

Atunci a venit la mine cu încă 2 prieteni şi m-au făcut să înţeleg că ceea ce credeam eu că
este bine: că sunt un om moral şi cred în Dumnezeu, NU  ESTE  DE  AJUNS.

Ca să mă ajute să mă văd unde sunt, mi-au făcut o schiţă foarte simplă, cu trei categorii
de oameni:

1. păgânii = cei care nu cred în Dumnezeu
2. oamenii cu teamă de Dumnezeu
3. creştinii adevăraţi, care trăiesc după voia Lui

şi m-au întrebat: „Tu în care categorie eşti?”. M-am recunoscut în cea de-a doua: un om cu
teamă de Dumnezeu. Atunci m-au întrebat unde aş vrea să fiu şi am spus că aş vrea să fiu în a treia -
să am o relaţie personală cu Isus Cristos.

Mi-au spus că am fost creat pentru a trăi în relaţie cu Dumnezeu şi nicidecum să mă zbat în
mocirla în care eram.

Am început şi eu să merg la întâlnirile lor şi la studii biblice. La una dintre acele întâlniri
am cântat împreună cu tot grupul un cântec care spunea:

„Isus te cheamă,
hai, nu mai sta,
de ce umbli rătăcit?”.

Atunci am început să plâng. Mi-am simţit inima atât de atinsă de versurile acelea încât am simţit
că acel cântec îmi este adresat mie, ca un mesajde la Dumnezeu pentru mine personal.

Am simţit că sunt pe un drum rătăcit şi într-o direcţie greşită. Un om rătăcit pe care Isus îl
chema pe nume. Şi numele acelui rătăcit era Bogdan. Atunci mi-am predat viaţa Mântuitorului.

Acea seară a fost decisivă: am plâns, mi-am predat inima Domnului şi am fost foarte
fericit. Eram bucuros că în sfârşit am văzut lumină undeva la orizont, că viaţa mea va fi altfel şi
voi fi împlinit şi mulţumit.

Reporter:



Ce înseamnă a-ţi „preda viaţa Mântuitorului”?

Bogdan Z.:
Am înţeles că pot să Îi dau Lui toate problemele mele şi să-mi pun toată încrederea în El.

Nu doar să cred în existenţa Cuiva, ci SĂ MĂ ÎNCRED ÎN ACELA CARE NICIODATĂ NU
MĂ VA PĂRĂSI ŞI NU MĂ VA LĂSA.

Mai ales pentru că venea după un timp dificil în viaţa mea, când ceea ce am crezut eu că
mă va satisface şi-mi va da un sens în viaţă - relaţia cu o fată şi poate căsătoria - s-a prăbuşit.

Acum pot să compar aceasta cu o pildă din Biblie: am fost unul dintre oamenii care şi-au
construit casa pe nisip, iar atunci când au venit ploile şi furtuna şi a bătut vântul, casa aceea s-a
prăbuşit şi s-a făcut praf.

În momentul în care mi-am predat viaţa Domnului Isus, am decis să-mi construiesc noua
mea viaţă ca o casă cu o fundaţie solidă, pe stâncă. Şi această Stâncă se numeşte Isus Cristos.
Ştiu că vor veni ploi şi vor bate vânturi în această casă, care nu va fi ocolită de intemperii, dar
diferenţa dintre viaţa mea de acum şi cea de dinainte este că ea va rezista şi va sta fermă pe
fundaţia care este Domnul Isus.

Reporter:
Alegerea Domnului Isus Cristos ca Mântuitor, a fost o alegere disperată? L-ai ales pe

Cristos din nevoia de a te sprijini pe cineva, ca un fel de cârjă psihologică?

Bogdan Z.:
Nu, pentru că Dumnezeu avea un plan şi un viitor pentru mine. Întotdeauna am considerat

că pot să mă descurc singur în viaţă şi sunt destul de stabil emoţional. Dar am simţit acea invitaţie
a lui Dumnezeu într-un mod personal, am înţeles că am nevoie de El şi că am fost creat pentru a
avea o relaţie personală cu Creatorul meu.

Chiar dacă nu am fost un criminal sau n-am furat, dar faptul că trăiam ignorându-L pe
Dumnezeu, Creatorul, era un păcat şi m-a determinat să iau acea decizie.

Reporter:
În ce domenii s-a schimbat viaţa ta?

Bogdan Z.:
Din acea memorabilă şi frumoasă seară de mai, în viaţa mea a început un proces, care a

dus la o schimbare radicală. A doua zi m-am simţit la fel şi am făcut aceleaşi lucruri pe care le
făcusem şi cu o zi înainte, numai că Duhul Sfânt începuse să lucreze în inima mea şi să mă facă
conştient de păcatele mele.

O primă victorie spirituală a fost că am renunţat la fumat şi la alcool, dar nu prin puterea
mea, ci cu ajutorul Domnului. Creştinismul este ceva practic, nu doar ceva teoretic, despre care
doar citeşti sau vorbeşti.

Apoi am înţeles că nu pot să slujesc la doi stăpâni şi că trebuie să decid. Nu există cale de
mijloc. Am decis să rup relaţia cu Mihaela, dacă ea nu va fi acea persoană pe care o voia Domnul
Isus Cristos să fie.

Chiar dacă ea a vrut să continuăm, mie Dumnezeu mi-a luat orice sentiment pe care îl
aveam faţă de ea şi am simţit-o ca pe un om oarecare, doar că-i ştiam numele, dar nu mai simţeam
nimic faţă de ea decât compasiune şi milă, pentru că mi-am dat seama cât de pierdută este.

Apoi am înţeles că Domnul vrea să devin misionar.

Reporter:
La final, ce ai vrea să le transmiţi cititorilor?

Bogdan Z.:
Cei care nu aveţi casa vieţii zidită pe STÂNCĂ, luaţi în serios faptul că puteţi avea o

astfel de casă şi sunteţi invitaţi de Domnul Isus Cristos să începeţi o viaţă nouă.



În Apocalipsa, capitolul 3, versetul 20, El spune: „Iată Eu stau la uşă şi bat. Dacă aude cineva
glasul Meu şi deschide uşa, voi intra la el, voi cina cu el şi el cu Mine”.

Aici este o metaforă, dar înţelegem că această uşă nu este alta decât uşa inimii noastre.
Cristos foloseşte timpul prezent: El stă. Nu spune că a stat sau că va sta, ci „stau”.

Reporter:
Este un timp prezent, dar NU veşnic...

Bogdan Z.:
Aşa este. Voi, cei care încă nu I-aţi deschis  Domnului Isus uşa inimii… gândiţi-vă că

ACUM este acel moment. Iar pe cei care I-aţi deschis această uşă lui Cristos şi v-aţi construit casa
pe STÂNCĂ, vă încurajez să continuaţi pe acest drum şi să luaţi în serios porunca de a merge în
toată lumea şi de a face ucenici.

Eu nu am avut niciodată asemenea satisfacţii ca acum, când lucrez ca misionar. Vorbesc
cu oamenii despre Dumnezeu şi văd tineri interesaţi, care îşi predau viaţa lui Isus şi încep o viaţă
nouă, de credinţă.

Asta îmi dă o energie extraordinară şi mă încurajează să merg mai departe. Domnul a
pregătit multe inimi şi suntem onoraţi că El ne invită să lucrăm împreună cu El.

NELU  DEMETER

PRIMA  „BIBLIE”  PE CARE  AM  CITIT-O  A  FOST  TRANSFORMAREA  SOŢIEI
MELE.

Nimeni nu mi-a spus că Dumnezeu este cel mai bogat din univers, că ale Lui sunt toate şi că El
doreşte doar inima mea zdrobită.

„-IOANE, IOANE, PENTRU CE MĂ  PRIGONEŞTI?
- Cine eşti Doamne?”

Pe Nelu Demeter, Isus Cristos l-a găsit pe scenă.

Nelu Demeter:
Încă de copil îmi plăceau cântecul şi dansul, în special folclorul. Astfel am ajuns la

concluzia că eu trebuie să duc această tradiţie până la marginile pământului, ca tatăl meu să aibă
odihnă în mormânt.

Prietenii mă lăudau, aveam o imagine bună între oameni sus puşi, care ocupau fotolii
somptuoase. Dar toate acestea n-au fost decât un foc de paie. Când am ajuns la necaz, nici unul
dintre ei nu a fost lângă mine.

Prietenii mei erau oameni politici, activişti, ofiţeri de securitate, de miliţie, preşedinţi de
CAP-uri, vameşi şi preoţi.

Însă vine o zi în care tristeţea cuprinde pe oricare dintre cei încercaţi, când constată că la
necaz nu are prieteni. Până la 40 de ani viaţa mea a fost tumultuoasă şi mulţi m-au
invidiat, pentru că aveau impresia că la mine e raiul pe pământ. Însă toate s-au spulberat ca un
castel de nisip în momentul în care m-am confruntat cu Dumnezeu.

Am cântat la Ansamblul Armatei, în scurt timp ajungând să conduc Institutul de Cultură
şi să merg peste mări şi ţări, fără să îmi pună nimeni piedici. Prezentam garanţie politică pentru că
devenisem activist comunist.



Credeam că datorită acestor prieteni nu mi se poate întâmpla nimic rău. Aveam familie,
soţie, doi copii, poziţie bună. Dar toate acestea până într-o zi, pentru că Dumnezeu nu ne face
după dreptate, ci după mila şi îndurarea Sa.

Cristos a suferit mult pentru mine, cu toate că eu  L-am întristat de multe ori. Mă
consideram un bun creştin. Când mă urcam în avion sau pe vapor, mergând dintr-o ţară în alta, de
pe un continent pe altul, îmi făceam o cruce şi desfăceam sticla de pălincă, apoi petreceam şi
duceam folclorul în lume, crezând că sunt un bun creştin.

Purtam la gât o cruce groasă de un deget. I-am rugat  pe preoţii de la biserica San Marco
din Roma să o sfinţească, anume ca să-i impresionez: ce român credincios eram eu. Cu toate astea,
L-am supărat şi întristat mult peDumnezeu.

Dar a venit o zi în care El mi S-a descoperit. Atunci când credeam că nimeni şi nimic nu-
mi poate sta în cale, în familia mea s-a petrecut o mare nenorocire.

Probabil că mulţi îşi aduc aminte că în România a pătruns un lot de portocale iradiate şi au
murit mulţi copii. În Oradea au fost patru cazuri, între care şi fetiţa mea. O iubeam mai mult decât
pe mine, îi fredonam numele pe scenele lumii. Eram atât de bucuros, atât de fericit că am o fetiţă
atât de reuşită. Apoi a venit pe lume şi băiatul.

După ce au murit în spitalul din Oradea primii trei copii, eu eram lângă fetiţa mea, care
făcuse leucemie şi apoi trombocitopenie - i s-a uscat măduva în os. Ştiinţa nu mai putea să facă
nimic şi doctorul mi-a spus: „Du-ţi fetiţa acasă pentru că nu are rost să ajungă la autopsie”.

În disperarea mea, am ieşit în faţa Spitalului de copii şi am avut cea mai tristă zi din viaţa
mea, când m-am uitat în stânga şi în dreapta şi nici unul dintre prietenii mei nu era lângă mine.

Pentru prima dată mi-am dat seama că este un mare păcat să te încrezi în om. Când înveţi
asta pe pielea ta este cumplit. Cine se bazează pe altcineva în afară de Dumnezeu, merge spre
nenorocire. Eu m-am bazat pe oameni şi Dumnezeu a vrut să-mi arate că fără El sunt un nimic.
Până atunci mi-a plăcut teribil de mult de mine, pentru că începeam să fiu cunoscut în folclorul
românesc. Însă în momentul acela s-a întâmplat o mare minune, de care nu am fost conştient până
când m-am întâlnit faţă în faţă cu Domnul Isus.

Atunci, în disperarea mea, când fetiţa nu mai clipea şi abia mai respira, privirea mi s-a
îndreptat spre cer şi, cu fata în braţe, am început să strig cât mă ţinea pieptul: „Doamne, Tu poţi!
Doamne, Tu poţi!”.

Şoferul de la salvare credea că am înnebunit, dar eu am înţeles că Dumnezeu voia să mi
Se reveleze, să Se facă cunoscut şi să mă oprească din destrăbălările acestei lumi.

Am dus-o la Clinica Fundeni din Bucureşti şi timp de 3 zile m-am rugat aşa: „Doamne,
Tu poţi! Doamne, Tu poţi!”. Nu puteam dormi, nu puteam mânca, nu puteam bea.

Dragilor, vă sfătuiesc în Numele Domnului Isus Cristos să învăţaţi rugăciunea aceasta.
Este cea mai puternică rugăciune pe care o poate rosti un om pe pământ - să-I spui Domnului, cu
recunoştinţă: „Doamne, Tu poţi!”.

Dumnezeu mi-a ascultat rugăciunea. A treia zi medicul mi-a spus: „Băiete, du-te şi
mulţumeşte Cerului, că fetiţa ta e mai sănătoasă ca tine şi nu i-am dat nici măcar o aspirină!”.
Am început să plâng, iar atunci am auzit paşii şi gura ei: „Tati, mergem acasă! Tati, mergem
acasă!”.

Mi-am dat seama că Dumnezeu mi-a întins o mână.  Eram aşa de impresionat de
atitudinea lui Dumnezeu încât eram în stare să fac orice pentru El, însă nimeni nu-mi spunea ce să
fac.

Acum am o râvnă în viaţa mea care nu-mi dă pace să stau, ci mă împinge să mă duc de la
un capăt de ţară la altul, să le spun oamenilor cât bine mi-a făcut Dumnezeu.

Atunci am început să cumpăr kilograme de lumânări şi să plătesc slujbe peste tot, ca să
mă „revanşez” faţă de Dumnezeu pentru că mi-a salvat fetiţa.

Au trecut anii, fetiţa mea n-a mai avut nimic, dar nu mi-a spus nimeni ce trebuie să fac.
Nimeni nu a avut îndrăzneala să-mi spună: „Omule, trebuie să te pocăieşti !”.



Am început să pictez biserica din satul meu, să o renovez, să trag curent electric în ea.
Nimeni nu mi-a spus că Dumnezeul meu nu e un sărăntoc, care are nevoie de ajutorul meu, ci
Dumnezeu este cel mai bogat din univers, ale Lui sunt toate şi El doreşte doar inima mea
zdrobită.

A venit a doua încercare peste mine: după 16 ani de căsnicie am rămas tată şi mamă la
doi copii. Când soţia mea a luat-o într-o parte iar eu în alta - copii au rămas cu mine - am strigat
din nou: „Doamne, Tu poţi!”.

Cui îi mai trebuieşti la 37 de ani, cu doi copii? Pe cei care trec prin asemenea încercări,
care şi-au pierdut orice speranţă că mai trebuiesc cuiva, vreau să-i încurajez şi să le spun că îi mai
trebuiesc lui Dumnezeu. Sunt aşa de mulţi oameni necăjiţi pe pământ, dar ei trebuiesc lui
Dumnezeu !

Dumnezeu mi-a ascultat iarăşi rugăciunea şi mi-a dat cel mai minunat dar: o altă soţie,
care a devenit mama copiilor mei şi mi-a adus pe lume încă un copil.

Soţia mea avea dosar la Oncologie şi mi-a zis: „Pentru ce mă iei, nu vezi cum sunt?”.
Atunci i-am spus: „Dumnezeul meu vindecă leucemie, trombocitopenie şi vindecă şi cancer”.

Îi sfătuiesc pe cititori să nu privească la oameni, ci la Domnul Isus. Eu ştiu că oamenii nu
sunt buni, dar la ce mă ajută, dacă nu sunt nici eu bun? Am aflat secretul: eu trebuie să fiu bun.
Ştiu că în România oamenii trebuie să se schimbe, să devină mai buni, dar minunea cea mare este
că SCHIMBAREA  TREBUIE SĂ  ÎNCEAPĂ  CU  MINE.

Într-o zi, micuţa Ioana mi-a spus: „Tati, vreau să-ţi cânt”. M-am bucurat că vrea să-mi
cânte, pentru că eu eram sub tăvălugul lui Dumnezeu cu a treia încercare: copiii mari unelteau
împotriva mea, iar eu şi soţia eram aţâţaţi împotriva lor. Diavolul ne-a pornit unii împotriva
celorlalţi pentru lucruri neadevărate. Nici ei nu erau vinovaţi, nici noi.

Reporter:
Fata cea mare, care s-a vindecat de leucemie?

Nelu Demeter:
Da. Cea care a fost ca înviată din morţi: Amalia. Fratele ei Dan este mai mic cu trei ani

decât ea. Aşa că în necazul acela mare a venit şi o undă de bucurie: că fetiţa mea cea mică vrea să
îmi cânte. Şi mi-a cântat aşa:

„Am o inimă micuţă
ce i-o dau eu lui Isus,
El o ţine, El o ţine foarte bine”.

Atunci i-am spus soţiei: „Iubito, a intrat mântuirea în casa noastră”, fără să ştiu atunci ce adevăr
spuneam.

Vă provoc acum la un test. Întrebaţi pe oricine: „Dacă mori la noapte, unde mergi?”.
Ştiţi ce-o să vă spună? Ce spuneam şi eu: „Ştie Dumnezeu! N-am luat nevasta nimănui, nu m-au
scos din şanţ, n-am luat viaţa nimănui”.

Dar Domnul Isus Cristos a murit ca eu să fiu sigur că dacă El a murit pentru mine, eu
nu mai mor, ci trec din moarte la viaţă, prin credinţa că DE  DRAGUL  MEU  A MURIT
CRISTOS  ÎN  LOCUL MEU.

Soţia mea s-a dus la Biserică şi acolo şi-a dat inima Domnului. Eu eram acasă, o aşteptam
cu masa întinsă, cu grătare, bere străină, whisky. În ‘89, când oamenii sufereau de foame, eu mă
bălăceam în bunătăţi. Lucram în Băile Felix, eram respectat, eram „cineva”, cum se zice. Acum
pot spune că eram un munte de gunoi - nu eram nimic.

Soţia se gândea să-şi facă bagajele, pentru că ştia că eu nu-i iubesc pe pocăiţi. Dar pe
drum a zis: „Doamne, eu îl iubesc. Dacă-i voia Ta, întoarce-l şi pe El. Iar dacă mă dă afară din
casă, nu mă lăsa să renunţ la Tine”.

Când a intrat în casă i-am spus: „Iubito, pentru că ai ridicat o mână astăzi pentru
Domnul Isus,...”. Vreau să fac două precizări aici. În viaţa mea nu i-am spus lui Isus „DOMN”



până atunci. Şi apoi eu nu ştiam că la pocăiţi se ridică o mână sus. Din nou vorbea Dumnezeu
prin mine.

Ea a înţeles şi a început să plângă, zicând: „De unde ştii?”. „Eşti aşa de strălucitoare!”
i-am răspuns. Acum imaginaţi-vă dacă o femeie care plânge poate fi strălucitoare! Dar ea era
superbă! Am luat-o în braţe şi i-am spus: „Te felicit! Aiales o cruce grea, dar eu te voi întrece”şi m-am bătut în piept.

Astfel de vorbe nu erau ceva normal pentru mine. Eu spuneam bancuri 24 de ore din 24,
eram încăpăţânat, ţâfnos, arogant. Acum Dumnezeu m-a făcut să vorbesc altfel. Ea a înţeles şi a
fost fericită.

La masă, când eu am vrut să desfac „sticla”, ea   s-a rugat Domnului astfel: „Doamne, îţi
mulţumesc pentru mâncare, pentru mântuirea care mi-ai dat-o în dar, şi Îţi mulţumesc pentru
soţul meu minunat”.

Mulţi au mâncat în casa mea, dar niciodată nimeni  nu s-a rugat la masă. Atunci, pentru
prima dată în viaţa mea nu mi-a plăcut de mine şi am zis în gândul meu: „Doamne, cum poate
spune că sunt minunat, când eu sunt o târâtură? Cât Te-am batjocorit eu pe Tine!”.

Atunci, chiar dacă nu ştiam cum vorbeşte Duhul lui Dumnezeu, în urechea mea am auzit
o voce blândă, care-mi spunea fără să mă certe: „Nelule, în urmă cu 21 de ani   ţi-am dat o Biblie
în gara din Köln, dar tu încă nu ai avut timp s-o citeşti”. Dar nu mă certa, ci îmi spunea cu atâta
blândeţe încât îmi venea să intru în pământ.

Atunci am înţeles câtă răbdare a avut Dumnezeu cu mine. Când mă gândesc cât de repede
„ne sare nouă ţandăra” pentru nimic, mă ruşinez. Chiar în Biserica Domnului Isus n-avem
răbdare cu cei care cad, care se clatină pe cale, să-i luăm, să-i ridicăm, să-i pansăm, să-i ajutăm...

Prima Biblie pe care am citit-o în viaţa mea, din   scoarţă-n scoarţă, a fost viaţa transformată
a soţiei mele. Îi rog acum pe cei care cred că soţii sau soţiile lor nu vor ajunge niciodată la mântuire, să
citească mai departe cu atenţie.

Eu aveam un cazan mare de fiert ţuică. Din dorinţa de a-mi bate joc de Scriptură şi de
soţia mea, îi dădeam de lucru soţiei să facă pălincă. Eu plecam duminica la slujbă şi pe ea o
puneam la cazanul de fiert ţuică. Cu Biblia în mână plângea, citea Biblia şi învârtea să facă
pălincă.

N-am realizat atunci ce fac. N-am înţeles atunci că ea nu zicea nimic, ci se smerea şi se
umilea tocmai ca să-mi arate suferinţa Domnului Isus Cristos. Atunci preotul meu mi-a zis:
„Nelule, nevastă-ta s-a scrântit la cap”.

Soţia mea nu m-a chemat niciodată la Biserică la pocăiţi, pentru că dacă m-ar fi chemat i-
aş fi spus: „Toate stricatele şi toţi beţivii sunt la voi acolo, ce să caut eu acolo?”. Eu ştiam cum
trebuie să fie pocăiţii, dar nu ştiam cum trebuie să fiu eu. Toţi ştiu cum trebuie să fie ceilalţi...

I-am răspuns preotului: „Miroane, noi suntem rătăciţi, noi suntem scrântiţi. Dacă ai şti
tu cât e de schimbată şi plină de dragoste şi de smerenie”. Ne-am contrazis, dar mi-am apărat
soţia în faţa preotului, iar ea a fost fericită că rugăciunea ei a fost ascultată.

M-am dus la botezul ei şi predica din ziua aceea a fost Întoarcerea lui Saul. Când
pastorul Paul Negruţ a spus: „Saule, Saule pentru ce mă prigoneşti?”, în urechile mele a răsunat:
„IOANE,  IOANE,  PENTRU  CE  MĂ  PRIGONEŞTI?”.
„Cine eşti Doamne?”.
„Eu sunt Isus pe care tu-L batjocoreşti pe scenele acestei lumi. Tu batjocoreşti Numele Meu,
Ioane”.

Atunci am spus: „Doamne, ştiu că eşti Dumnezeu adevărat. Recunosc că ai murit şi
pentru mine, dar de ăştia nu vreau să ascult, iar cu ceilalţi m-am păcălit”.

Şi îi sfătuiesc pe toţi cititorii: n-ascultaţi nici de ăştia, nici de ceilalţi, ascultaţi de
Dumnezeu. Este singurul care nu vă va păcăli. Atunci am spus: „Doamne, orice ar fi, eu vreau să
ascult de Tine!”.

Minunea s-a produs. Vreo 4-5 săptămâni m-am dus la toate bisericile nou-testamentale
din Oradea. Peste tot am înţeles: POCĂINŢĂ,  POCĂINŢĂ,  POCĂINŢĂ.



Vreau să ştiţi că pocăinţa o poate da numai Dumnezeu. Dacă eu aş putea să pocăiesc pe
cineva, mi-aş da viaţa ca poporul român să fie pocăit. Dar pocăinţa nu înseamnă să fii baptist,
penticostal, ortodox, catolic, creştin după evanghelie sau altceva. Pocăit înseamnă un om nou,
schimbat - cele vechi s-au dus şi acum toate sunt noi. Cristos trăieşte în el şi el a murit împreună
cu Cristos.

Evanghelia se trăieşte numai prin prezenţa Domnului Isus, de aceea avem puterea
Duhului Sfânt, care este gata să transforme vieţi. În acea biserică mi-am dedicat viaţa Domnului,
am ridicat mâna şi am spus: „Doamne, Tu poţi!”.

Dacă până atunci în satul meu eram mândria satului, acum am ajuns ruşinea satului. M-am
rugat:„Doamne, luminează-i Tu”.

Apoi am „înnebunit” de tot pentru că am scos sutele de kilograme de vin şi de pălincă
din pivniţă şi le-am turnat la canal, am spart butoaiele şi le-am pus pe foc. Meritul e al Domnului
şi toată slava e a Lui. Oamenii m-au considerat nebun, dar e grozav că o dată cu alcoolul mi-a luat
şi pofta de a gusta un pahar şi mi-a luat şi patima dansului.

Când a venit băiatul meu de la facultate, mi-a spus: „Tată, roagă-mă orice, dar să nu mă chemi
la Biserica ta”. „N-am să te chem niciodată băiete, dar te rog să primeşti de la mine o Biblie, să te
rogi în fiecare zi şi să-I spui Domnului: ‘Doamne, recunosc că eşti Dumnezeu adevărat, dar eu
de ăştia nu vreau să ascult, nici de tata. Doamne, vreau să ascult de Tine’ ”.

După 2 luni m-a sunat: „Tată, sunt cel mai fericit om de pe pământ. Nu mai am nici un
duşman”. Domnul     l-a dus în Biserica Creştină după Evanghelie din Târgovişte, unde s-a predat
Domnului într-un mod dumnezeiesc.

Dragul meu cititor, eu te chem la Domnul Isus şi la pocăinţă, ca prin pocăinţă să fii un
mădular sănătos în Trupul Domnului Isus - în Biserică. Rostul şi locul ţi-l vei găsi tu. Nu fac
aluzie la nici o religie şi nu am dreptul să judec nici o religie, dar eu cred că toţi au nevoie de
pocăinţă, pentru că pocăinţa este singura cale către Cer.

„Nimeni nu vine la Tatăl decât prin Mine. Eu sunt Calea, Adevărul şi Viaţa”, spune
Domnul Isus Cristos, iar pocăinţa nu se poate confunda cu o religie sau cu alta.

JONI  ŞI  ANI  PEŢCA

NOI AM CĂUTAT CEVA, DAR N-AM GĂSIT. ATUNCI CINEVA NE-A GĂSIT PE NOI.

Ajuns în comă alcoolică, în disperarea mea am strigat: „Dacă exişti, Dumnezeule, fă ceva!”.

Nimic n-a putut să-mi dea pacea sufletească şi fericirea - nici aurul, nici banii, nici restaurantele.
Nimic n-a putut să mă satisfacă sufleteşte. Era un gol în interiorul meu.

Dumnezeu m-a eliberat de puterea aceea a alcoolului, de teama şi de frica morţii, care
era peste mine.

Joni Peţca s-a întors la Dumnezeu în anul 1978, cu 3 ani mai târziu decât soţia dumnealui.

Ani Peţca:
Au fost ani foarte grei, dar am avut încredere deplină că Dumnezeu mi-ascultă

rugăciunile şi va schimba şi inima soţului meu, la fel cum a schimbat-o şi pe a mea.
Păcatul îi strivea viaţa şi sufletul. Mi-am dorit mult să se întoarcă şi el la Dumnezeu,

pentru că am trăit în păcat şi viaţa de păcat a fost foarte grea.



Prin multă rugăciune, post şi credinţă, Dumnezeu   l-a întors şi pe soţul meu la El. Chiar
dacă a trebuit să sufăr, să plâng şi să vărs multe lacrimi, Dumnezeu mi-a ascultat rugăciunile.
Cuvântul Domnului spune: „Cel ce este în voi este mai mare decât cel ce este în lume”.

Reporter:
Dumnezeu v-a ridicat şi v-a pus piciorul pe stâncă.

Joni Peţca:
Noi suntem nişte oameni simpli, care am căutat ceva în lumea aceasta, dar n-am găsit.

Atunci Cineva ne-a găsit pe noi.
Veneam din două lumi diferite, eu fiind băiat de oraş, iar preaiubita mea soţie venea de

undeva de la sat. Ne-am cunoscut la un restaurant, aşa cum era în perioada aceea...

Reporter:
...o întâlnire romantică...

Joni Peţca:
...tinerii îşi petreceau timpul în restaurante, la baluri sau în alte locuri de distracţie.

Ani Peţca:
Eu lucram ca ospătară, soţul meu era frizer la un hotel, iar drumul lui trecea prin

restaurantul unde lucram eu.
Eu am avut o vecină care m-a invitat la Biserică.  Când am ajuns acolo, m-am răzgândit

şi n-am mai vrut să intru în Biserică, ci i-am spus vecinei că-mi pare rău şi o să vin altă dată.
Doream să fug şi să nu intru. Nu ştiam ce se petrece cu mine, dar mai târziu am realizat că era o
putere negativă, care nu voia cu nici un chip ca eu să intru în Biserică.

Am intrat, totuşi, şi prin acei oameni de la amvon, prin cor şi prin orchestră, Dumnezeu a
vorbit vieţii mele şi sufletului meu şi a punctat exact ceea ce avea nevoie sufletul meu.
Predicatorul spunea: „Tu ai bani, ai aur, ai tot ce-ţi doreşti şi totuşi n-ai pace şi linişte în sufletul
tău şi-n aşternutul tău!”. Şi aşa era, pentru că eu nu aveam pace şi linişte în sufletul meu.

De multe ori umflam notele de plată şi nu aveam linişte din cauza aceasta, pentru că erau
bani necinstiţi. Când Dumnezeu m-a chemat, atunci am primit lumina Lui şi am înţeles că nu este
voie să furi. Am zis: „Doamne, de astăzi mă întorc la Tine”. În seara aceea m-am hotărât să nu
mai fur niciodată.

Dumnezeu mi-a dat putere să iau foarte în serios pocăinţa, cu toate că aveam doar 22 de
ani. M-am căit de toate păcatele făcute şi de tot ceea ce am greşit înaintea lui Dumnezeu. Am vrut
să am o viaţă nouă. Dumnezeu a vorbit inimii mele într-un mod deosebit în seara aceea. Pentru
prima dată în viaţa mea am simţit dragostea lui Dumnezeu, care a intrat ca un foc ce ardea în
sufletul meu.

Am văzut că nici banii, nici casele de modă, nici restaurantele, nici barurile de noapte pe
care le frecventam la hoteluri în Timişoara şi în Arad, nu-mi aduceau fericirea. În fiecare
dimineaţă îmi părea rău, eram cu sufletul zdrobit. Soţul meu consuma foarte mult alcool şi eram
foarte nefericită.

În seara aceea, cu adevărat, Dumnezeu mi-a dat pace sufletească şi am spus un DA
hotărât lui Dumnezeu. Îmi pare bine toată viaţa pentru pasul acela pe care l-am făcut şi pentru
decizia din acea seară.

Reporter:
Primul lucru cu care Duhul Sfânt v-a cercetat atunci, au fost înşelăciunile pe care le

făceaţi la notele de plată. Astăzi corupţia este la rang de normal. Toată lumea are impresia că,
dacă furi, acesta este normalul. Sau dacă nu furi, eşti prost şi nu poţi să realizezi nimic.

Ani Peţca:



Sunt convinsă că nu poţi să ai pace, nu poţi să ai fericire şi nici binecuvântare din nimic
ce este furat. Nu am dobândit nimic, totul mi s-a scurs printre degete. Totul a fost risipit în baruri
de noapte, în case de modă şi n-am putut să zidesc şi să clădesc nimic.

După ce m-am întors la Dumnezeu, am renunţat la acea meserie pentru că nu am mai vrut
să dau cu mâinile mele alcool nimănui. Mă simţeam vinovată de acel alcool pe care îl dădeam
altora şi m-am hotărât FERM să nu mai particip la distrugerea altor vieţi. Mi-am căutat alt
serviciu.

Dumnezeu a binecuvântat puţinul pe care l-am câştigat şi am putut după aceea să
progresez în mod cinstit. Dumnezeu a binecuvântat într-un mod deosebit viaţa noastră şi casa
noastră. El a făcut mari minuni după aceea şi mi-a binecuvântat familia. Aş spune oricui că din
bani cinstiţi poţi să faci ceva, dar din furat niciodată nu vei clădi nimic.

Joni Peţca:
Pentru mine corupţie înseamnă ca cineva să facă orice ca să-şi atingă scopul. Va trece

peste cadavre şi peste orice principiu ca să comită imoralitatea. Din 1975 până astăzi, lumea în
care trăim, vremurile şi orânduirile s-au schimbat. S-au schimbat şi oamenii, dar păcatul a rămas
acelaşi. Şi noi avem de luptat cu el.

Este nevoie de puterea lui Dumnezeu ca oamenii să fie transformaţi, să fie eliberaţi de
păcat şi societatea în care trăim să fie vindecată. Numai Unul singur o poate vindeca, şi acela este
Dumnezeu, prin Domnul nostru Isus Cristos.

Reporter:
După ce soţia dumneavoastră s-a hotărât să se întoarcă la Dumnezeu, v-aţi împotrivit ei

foarte puternic.

Joni Peţca:
Când ea s-a hotărât să pornească pe calea Domnului, pe calea credinţei, pe calea cea

îngustă, eu, ca om, ca bărbat, am zis: „Ce bine! Nimeni nu-i mai fericit ca mine. Iată că acum am
o femeie cinstită, care îmi calcă hainele, mă aşteaptă cu mâncarea pusă pe masă, cu drag, cu
respect, mă cinsteşte. Am aşadar soţia ideală, şi în plus eu pot să-mi fac de cap”.

În nebunia mea, am întreprins multe lucruri împotriva deciziei soţiei mele de a se întoarce
la Dumnezeu.

Împreună cu şeful de unitate unde lucra ea, am pus la punct o acţiune ca s-o determinăm
să se lase de pocăinţă, pentru că în prima lună după pocăinţa ei mi-a plăcut, dar după vreun an şi
jumătate deja nu mi-a mai plăcut. Cel ce era stăpânul meu începea revolta. Eu îi slujeam unuia
care era o forţă antagonistă Aceluia căruia Îi slujea soţia mea.

Ani Peţca:
Eu n-am ştiut că în spatele meu se ducea acel război. Şeful meu, care era foarte bun

prieten cu soţul meu, şi toţi colegii mei aveau un singur gând: să mă „despocăiască”! Eu nu am
ştiut lucrul acesta, dar am văzut că luptele se înteţesc şi mă rugam în fiecare seară lui Dumnezeu,
acolo în aşternutul meu, şi simţeam acele puteri care în fiecare seară voiau să mă tragă la dans, la
restaurant, la pahar şi aşa mai departe.

La cinematograf m-au băgat chiar cu forţa, dar        n-am vrut să mă uit cu nici un chip.
Am stat în poalele soţului meu, m-am încăpăţânat şi am zis: „Cu nici un chip nu vreau să-L
trădez pe Domnul meu”. Şi n-am vrut să fac nici un compromis. Dumnezeu mi-a dat putere
pentru că a văzut sinceritatea mea, că n-am vrut să compromit calea Domnului.

Reporter:
Domnule Peţca, cum v-aţi întors dumneavoastră?

Joni Peţca:



Erau deja câţiva ani în care am văzut în soţia mea un model bun, o creştină autentică, o
femeie care nu doar că spunea ceva, dar şi împlinea. În zilele acelea, ea trăia o mare fericire. Ceea
ce m-a şocat pe mine a fost transformarea ei.

Înainte de a se întoarce la Domnul, ea niciodată nu a spus: „Iartă-mă!”, chiar dacă era
vinovată. Înainte de pocăinţă, în vremea de neştiinţă, puteam să fac orice cu ea, s-o supun la orice
fel de lucruri rele, ea nu spunea: „Iartă-mă!”. Dar din momentul în care a intrat
Mântuitorul în viaţa ei şi i-a schimbat gândurile şi sentimentele, la cea mai mică greşeală sau vină
ea spunea: „Iartă-mă!”. Asta m-a pus pe gânduri: „Ani e schimbată. Oare cine a putut s-o
schimbe? Cine a transformat-o?”.

Răspunsul îl ştiu acum: este Cristos, Mântuitorul lumii, Cel care schimbă gândirea şi
reacţiile omului, Cel care pune o nouă voinţă în interiorul omului şi dă acea calitate a smereniei.
Şi asta este de dorit pentru orice om.

Reporter:
Soţia a fost, într-un fel, prima Biblie pe care aţi citit-o.

Joni Peţca:
Pot să spun că da. Apostolul Petru, atunci când le scrie distinselor doamne, făcând apel la

faptele bune pe care ele trebuie să le facă înaintea soţilor lor prin traiul lor frumos şi curat, le
spune că ele au mult de câştigat dacă îmbrăţişează această frumoasă învăţătură a Evangheliei. Ele
pot să-şi câştige soţii pentru Cristos prin felul frumos şi curat de trăire. Eu am citit în faptele
soţiei mele dragostea lui Dumnezeu.

Dumnezeu să ne ajute ca noi, cei care am gustat transformarea, fericirea şi bucuria, să
răspândim în jurul nostru această mireasmă, acest parfum al Împărăţiei lui Dumnezeu.

Reporter:
Cum s-a transformat viaţa dumneavoastră?

Joni Peţca:
După întoarcerea soţiei mele, eu am alunecat din rău în mai rău. Şi am ajuns într-o fază

tare grea, pe care eu am numit-o culmea alcoolismului sau omul care caută un refugiu de
răzbunare, omul care se supără şi se închide în sine pentru că, vezi Doamne, soţia s-a pocăit.

Am ajuns pe o pantă tare urâtă, la alcoolism şi comă alcoolică. S-a întâmplat în anul 1977
pe 13 septembrie. Atunci a fost ultima zi când am consumat băuturi alcoolice.

După ce am ieşit de la serviciu, aşa cum obişnuiam atunci, m-am oprit într-un loc unde se
consuma alcool,           mi-am luat „doza zilnică” şi m-am îndreptat spre casă. Dar când am ajuns
acasă, nu m-am aşezat bine jos şi am fost cuprins de o tulburare interioară, apoi de un fenomen
ciudat: au început să mi se umfle încheieturile de la mâini, de la picioare, am început să am
halucinaţii în faţa ochilor. Nu ştiam ce se întâmplă cu mine. Eram în culmea disperării şi mă
gândeam: „Oare ce va fi? Se termină viaţa mea?”.

În clipele acelea am simţit înăuntrul meu un impuls care-mi spunea: „Stai! E nevoie să
stai. E nevoie să te cercetezi”.

Trei zile nu m-am dus la serviciu, chinuit de starea în care eram. La un moment dat am
strigat înăuntrul meu: „Dumnezeule, dacă exişti, Te rog coboară aici, lângă patul meu de chin
şi de suferinţă, şi ia-mi starea aceasta de apăsare”. Era o presiune peste mine, era un vid, un gol
imens înăuntrul meu şi o apăsare puternică. N-aveam linişte. Voiam să uit, să mi se
şteargă din minte acele emoţii, acele dureri, acele poveri, acele apăsări, dar nu puteam. Voiam să
fug undeva, să scap de chinul acela care era peste mine. Şi atunci, din adâncul meu a izbucnit
dintr-o dată cererea aceasta şi strigătul acesta.

În Psalmi, Biblia spune: „Când strigă un nenorocit, Domnul aude şi-l scapă din toate
necazurile lui”. Dumnezeu ia seama şi îl ajută. Era strigătul meu disperat: „Dacă exişti,
Dumnezeule, fă ceva! Descoperă-Te, iar eu am să mă pocăiesc”. O aveam ca model pe soţia mea.



După câteva momente am adormit. Trecuseră deja 2 zile de acest chin. Nu ştiu cât timp
am dormit, dar când   m-am trezit, m-am trezit ca venit dintr-o altă lume. Îmi răsunau în urechi
cuvintele pe care le pronunţasem: „Dacă exişti, descoperă-Te, iar eu am să mă pocăiesc”. Şi m-
au marcat aşa de tare că prima dată mi-au inspirat groază: „Doamne, dar eu parcă n-aş vrea să
mă pocăiesc”.

După aceea am stat, am început din nou să cântăresc şi-am zis: „Dar cine a luat dezastrul
de peste mine? Cine mi-a dat din nou echilibru?”.

Până când să intru în coma aceea, consumam enorm de mult alcool, fumam foarte multe
ţigări şi soţia mea nu răzbea să-mi ducă costumele la curăţat, pentru că erau pătate şi ca vai de ele,
în urma acestor escapade alcoolice.

Cine mi-a redat mie demnitatea şi calitatea de om? Aveam un uşor tremur de mâini şi nu-
mi puteam profesa meseria de frizer decât dacă apelam iar la 50 sau 100 de grame de „tărie”, şi
atunci, pentru un timp, înceta tremurul acela. Dar o forţă deosebită, dumnezeiască, a restabilit
echilibrul în fiinţa mea.
Reporter:

Doamnă Ani Peţca, de ce credeţi că nu aţi găsit plăcere în lumea aceasta?

Ani Peţca:
Aveam 22 de ani şi eram tânără. Îmi plăcea tot ce era frumos şi alergam după frumos.

Alergam după lumea aceasta şi plăcerile ei. Mi-am permis chiar orice, pentru că aveam meseria
de ospătară, care era foarte bănoasă. Soţul meu era unul dintre frizerii buni şi împreună câştigam
foarte mult. Copii nu aveam, aşa că mi-am permis orice.

Dar nimic din lumea aceasta n-a putut să-mi dea pacea sufletească şi fericirea - nici aurul,
nici banii, nici restaurantele. Nimic n-a putut să mă satisfacă sufleteşte. Era un gol imens în
interiorul meu. Şi acel gol a fost umplut în seara aceea decisivă, când L-am cunoscut pe Domnul
cu adevărat şi El a intrat în inima mea.

Joni Peţca:
Pe mine puterea directă a lui Dumnezeu m-a eliberat de puterea aceea a alcoolului, de

teama şi de frica morţii, care era peste mine.
Dumnezeu  mi-a redat identitatea şi echilibrul moral. M-a ridicat în capul oaselor şi mi-a

pus în gură o cântare nouă spre slava Lui. Binecuvântat să fie Numele Lui.

Reporter:
Cum aţi scăpat de alcool? Cum aţi putut fi eliberat complet, fără tratamente şi terapii?

Joni Peţca:
Vedem cât de mulţi oameni sunt în jurul nostru cuprinşi de patima aceasta. Eu am avut un

tratament deosebit.
Nu spun şi nu neg că medicina are rolul ei. Dar peste toate există o forţă care se cheamă

Dumnezeu. Iar El, într-o clipă poate schimba, poate transforma, poate uşura, poate vindeca şi
poate elibera.

Eu eram acel nenorocit din Biblie şi Dumnezeu      Şi-a onorat Cuvântul. A ascultat
strigătul meu şi a coborât acolo, la patul meu de durere şi de suferinţă, şi m-a eliberat.

Dragul meu cititor, Dumnezeu poate transforma viaţa ta şi viaţa soţului sau a soţiei tale şi
îţi dă o familie.

Ani Peţca:
Dumnezeu a răspuns rugăciunilor şi lacrimilor mele pentru soţul meu. Eu am alergat la

oameni, dar oamenii nu m-au putut ajuta, însă Dumnezeu a făcut o mare minune. Dintr-un
alcoolic a devenit un om deosebit. I-am mulţumit lui Dumnezeu cu multe lacrimi şi m-am
încrezut în El.

Dumnezeu ne-a dăruit cinci copii orfani, pe care îi îngrijim cu multă dragoste.



Reporter:
Viaţa dumneavoastră este binecuvântată pentru că a fost un moment când aţi decis să vă

puneţi în slujba lui Dumnezeu. Şi El nu rămâne dator, El dă binecuvântarea.

Ani Peţca:
Dumnezeu a mai făcut o mare minune în viaţa mea. Eu am fost foarte bolnavă, am fost

operată, şi doctorul nu credea că mă voi mai vindeca vreodată.
De-abia am putut coborî treptele spitalului şi eram disperată. Dar într-o seară am

îngenuncheat cu disperare înaintea lui Dumnezeu şi în noaptea aceea Dumnezeu m-a vindecat
complet.

Medicul mi-a spus: „Recunoaştem că peste puterile noastre omeneşti, există o putere a
lui Dumnezeu şi aceasta te-a vindecat!”. De atunci sunt complet vindecată. Îi mulţumesc
Domnului din tot sufletul meu. Ce nu pot să facă oamenii, face Dumnezeu, şi este minunat să
avem un Dumnezeu aşa de măreţ, care are milă de nevoile şi de durerile noastre.

VIOREL  BĂLŢATU

FIINDU-MI  RUŞINE  DE  SOŢIE,  MĂ  ASCUNDEAM  ÎN  COTEŢUL  ANIMALELOR,
CA  SĂ  POT  CONSUMA  ALCOOL  ÎN  LINIŞTE.

Nu am început să beau dintr-o dată cantităţi enorme, ci puţin câte puţin, până am ajuns la...
cantităţi enorme.

Credinţa mea era doar în pahar şi atât.

Viorel Bălţatu a lucrat ca maistru de aviaţie la mai multe unităţi de elicoptere.

Viorel Bălţatu:
Eu am trecut printr-o operaţie grea de pancreatită şi puteam să mor în orice clipă, dar

Dumnezeu m-a salvat.

Reporter:
Oricărui om Dumnezeu îi oferă mântuire şi salvare în mod gratuit. De ce aţi avut nevoie

de salvare?

Viorel Bălţatu:
Pentru că nu puteam să mă las de alcool. Chiar şi după operaţie am continuat să beau.

Începusem să beau încă din tinereţe, pentru că părinţii mei consumau alcool. Nu foarte mult, dar
se consuma...

Reporter:
...pentru poftă de mâncare... sau cum se spune: de 1 Mai, de 23 August, când fată căţeaua, când

moare purcica...

Viorel Bălţatu:
Exact. Nu am început să beau dintr-o dată cantităţi enorme, ci puţin câte puţin, până am

ajuns la... cantităţi enorme.
Reporter:

Când v-aţi dat prima dată seama că alcoolul este o mare problemă şi că ar fi bine să
scăpaţi de această problemă?



Viorel Bălţatu:
După ce-am fost operat la Spitalul Militar, medicul mi-a spus: „Noi ne-am făcut datoria, am

tăiat şi cusut, dar ce se întâmplă în continuare depinde doar de Dumnezeu”.
Atunci mi-am pus un mare semn de întrebare. Nu credeam că un comandant de spital,

ofiţer, doctor în armata română, crede în Dumnezeu. Eu am fost maistru militar în aviaţie şi ştiam
că mulţi ofiţeri gândeau comunist, ateist.

Nici eu nu am crezut deloc în Dumnezeu. N-am avut nici o credinţă. Credinţa mea era în
pahar şi atât.

Reporter:
Paharul era „dumnezeul” dumneavoastră. Cum aţi înţeles că într-adevăr Dumnezeu există

şi vrea să aibă o relaţie personală cu dumneavoastră, Viorel Bălţatu?

Viorel Bălţatu:
Eram conştient că voi muri, dar nu m-am schimbat. După 5 luni de stat acasă şi în spital,

operat, fără să mai consum alcool, credeam că am scăpat de alcool. Dar n-a fost aşa. Aşa cum în
tinereţe am început să beau puţin câte puţin, la fel am început să beau şi după ce am ieşit din
spital.

Reporter:
Mulţi spun la fel: „Am mari probleme cu alcoolul, dar totul a început cu un mic păhărel.

Nu am început cu o damigeană de ţuică de 10 litri, ci am început cu puţin”.

Viorel Bălţatu:
Acasă nu puteam să beau în faţa soţiei, pentru că îmi golea sticlele de alcool la chiuvetă.

Aşa că mă ascundeam în coteţul animalelor, ca să pot consuma alcool singur, în linişte.

Reporter:
Nu vă deranjau animalele?

Viorel Bălţatu:
Nu mă deranjau deloc. Ele erau necuvântătoare...
Fiind singur acolo, puneam sticla la gură să beau şi mă apuca plânsul, pentru că ştiam ce

mi-a zis doctorul: „Să-ţi sapi groapa singur dacă te apuci iarăşi de băut”.
După ce m-am întors la creştinismul adevărat,         mi-am dat seama că Domnul meu şi

Dumnezeul meu, Salvatorul meu - Domnul Isus - m-a văzut acolo, în nemernicia mea, că nu mă
puteam lăsa singur de băutură. Atunci a intervenit El şim-a salvat. Aceea a fost salvarea mea.

Reporter:
Cum s-a întâmplat? Cum v-a găsit Dumnezeu acolo, în coteţ, ascuns printre orătănii, să

vă scoată din acel culcuş frumos în care v-aţi aciuit pentru a consuma alcool?

Viorel Bălţatu:
El a trimis mesagerii Lui. Am fost invitat la Biserică de un coleg de la aviaţie, care,

paradoxal, înainte mi-era şi prieten de pahar. La Biserică mi-am găsit liniştea, şi am avut
siguranţa în mine că voi fi salvat. Chiar aşa a şi fost.

După vreo 3 luni am realizat că m-am lăsat de băutură, dar nu prin puterea mea. A fost ca
şi cum Dumnezeu mi-ar fi luat cu mâna pofta aceea de băutură. De atunci      n-am mai pus alcool
în gură. Îl slăvesc pe Dumnezeu pentru că numai El a făcut asta. Din proprie iniţiativă eu nu
puteam să mă las, ci acum aş fi fost un om mort.

Astăzi duc o viaţă minunată, plină de bucurie. Îi iubesc pe toţi oamenii pentru că şi
Dumnezeu îi iubeşte. Aş dori ca şi tu, dragul meu cititor, dacă ai probleme cu alcoolul, să-L cauţi
pe Dumnezeu, care m-a salvat pe mine, pentru că TE  POATE  SALVA  ŞI PE  TINE, El -
Salvatorul lumii.



Reporter:
Dragul nostru cititor, poate chiar acum eşti într-un „coteţ”, poate într-un garaj, într-o

maşină sau acasă în bucătăria ta. Stai şi te uiţi cum luceşte alcoolul în pahar: cum face steluţe
rubinii sau de altă culoare şi te gândeşti c-ai vrea să scapi, să te laşi de acest viciu cumplit, dar nu
poţi.

Să ştii că este foarte adevărat. Prin puterea ta, tu nu te poţi lăsa de alcool sub nici o formă.
Este ca un duh care a pus stăpânire pe tine. Singur nu te poţi lăsa de alcool, dar există Cineva în
afara ta, care te poate ajuta. Tu nu te poţi prinde de guler să te tragi în sus din mocirla alcoolului,
dar Domnul Isus Cristos, care a coborât din cer, te poate smulge de acolo.

Viorel Bălţatu a lucrat la elicoptere. Imaginaţi-vă cum ar fi dacă ar veni un elicopter şi îţi
lasă o scară de frânghie, să te scoată din mocirlă - te prinzi de scară, te scoate şi te smulge de
acolo. Toată mocirla sau noroiul acela curge de pe tine. Te duci şi te speli şi eşti un om nou. La
fel Domnul Isus Cristos te poate scoate chiar şi din alcool, aşa cum l-a scos pe Viorel Bălţatu şi
pe mulţi alţii.

Tu nu te poţi lăsa singur, dar Cristos poate să te scoată de acolo. Trebuie doar să-I spui:
„Da, într-adevăr Doamne, eu nu pot. Te rog să mă scoţi Tu!”.

Viorel Bălţatu:
Doresc tare mult ca Dumnezeu să ţi se reveleze şi ţie, dragul meu cititor, aşa cum mi s-a

revelat şi mie.
Anul trecut am împlinit 50 de ani. Mi-am făcut o analiză a vieţii mele, până în clipa când

El m-a salvat. Am ajuns la concluzia că viaţa mea a fost jalnică.
Acum, după întoarcerea mea la Dumnezeu, viaţa mea este incomparabilă, plină de bucurii

imense. Sufletul meu este plin de bucurie permanent. Înainte aveam o bucurie temporară, de o
oră-două, cât consumam alcool şi eram în euforia alcoolului. Acum am o bucurie permanentă,
care duce spre eternitate, o bucurie care porneşte de pe pământ şi continuă în eternitate, pentru că
Îl urmez pe Domnul Isus.

Reporter:
Nu putem nicidecum să scăpăm de vicii şi obiceiuri păcătoase prin propriile noastre

eforturi, dar avem garanţia că Domnul Isus Cristos ne dă putere să-L urmăm pe El.

GABRIELA MILITARU
(BIDALACH)

LUCRAM  CA  MANECHIN - TOP  MODEL.
PE  SCENĂ  MĂ  SIMŢEAM  CINEVA,  MĂ SIMŢEAM  ADMIRATĂ,  CEEA  CE  ÎN
FAMILIE  ŞI  ÎNTRE PRIETENI  NU  SE ÎNTÂMPLA.

Prin trupul nostru şi prin ceea ce făceam îi „încălzeam” pe acei bărbaţi, le provocam
instinctele primare.

Gabriela a crescut într-o familie dezorganizată. A fost un copil lipsit de înţelegere din
partea celor din jur. A făcut baschet, pictură şi chitară. A încercat şi bioenergia.

Gabriela Militaru (Bidalach):
Eu am ajuns la Biserică pe fondul unei tulburări sufleteşti, a setei de a-L cunoaşte pe

Dumnezeu. Citeam Biblia, dar mă consideram foarte murdară.
Eram şi un copil neadaptat. Mi-a fost întotdeauna foarte greu să mă deschid faţă de

comunitate, faţă de cei din jur, chiar şi faţă de familie, faţă de colegi, faţă de prieteni.



Reporter:
Cum ai ajuns la Biserică?

Gabriela Militaru (Bidalach):
I-am spus lui Dumnezeu cu toată sinceritatea: „Doamne, ajută-mă să Te cunosc. Du-mă

într-un loc unde să Te cunosc pe Tine, unde să aflu despre Tine şi să ştiu cum să mă apropii de
Tine”.

Reporter:
Cineva spunea: „Spre Dumnezeu unii urcă pe poteca cea mai abruptă, alţii înconjoară

puţin muntele şi se tot învârt şi tot urcă spre Dumnezeu, dar la final tot la Dumnezeu ajungem”.
Perspectiva aceasta mi se pare complet greşită şi neadevărată. Spre Dumnezeu nu există decât o
singură cale - Isus Cristos. Nu poţi ajunge la Dumnezeu prin bioenergie, de exemplu.

Gabriela Militaru (Bidalach):
Într-o duminică m-am dus la o Biserică neoprotestantă. Pentru mine tot ceea ce s-a spus

în acea duminică la Biserică a fost efectiv Cuvântul lui Dumnezeu. Am savurat cântările, predica,
până şi virgulele, absolut totul.

Atunci am înţeles că Fiul lui Dumnezeu, Domnul Isus Cristos, a murit pentru mine. Am
înţeles că El are         într-adevăr puterea să mă schimbe.

Mi-am dat seama că din toată gândirea mea despre Dumnezeu şi din tot sistemul meu de
valori şi de cunoştinţe despre Dumnezeu, îmi lipsea o părticică foarte importantă - îmi lipsea
tocmai cheia: DOMNUL  ISUS  CRISTOS.

Reporter:
L-ai întâlnit pe Mântuitorul lumii. Cum s-a schimbat viaţa ta după acea întâlnire cu Fiul

lui Dumnezeu?

Gabriela Militaru (Bidalach):
În ziua aceea am primit foarte multe răspunsuri la întrebările pe care le aveam despre

Dumnezeu.
Cunoscându-L pe El, am simţit că tot ceea ce se spunea în Biserică, toate acele principii

eu le aveam deja şi am descoperit că lucrurile după care tindeam eu se aflau acolo. Mediul şi
oamenii pe care mi-i doream erau acolo. Am înţeles că aceea era lumea în care trebuia să intru.

Nu am renunţat imediat la lumea de afară. Mai eram încă manechin, dar în mine a început
o luptă interioară, care m-a făcut să renunţ la şcoala şi la viaţa de manechin.

În momentul în care mi se cerea să fac un compromis, să fac un păcat, eram foarte tulburată, foarte
zbuciumată. În sufletul meu se dădea o luptă enormă, luptă de care mi-era deja groază. Atunci am
aruncat armele şi am zis: „Doamne Isuse, nu mai vreau nimic. Vreau ca Tu să mă conduci”.

Reporter:
Spune-ne puţin despre cariera ta de manechin.

Gabriela Militaru (Bidalach):
Învăţam cum să mergem pe scenă, cum să avem un mers frumos, un trup care se

unduieşte frumos, mişcări care atrag ochiul şi atenţia asupra noastră, cum să ne întreţinem.
Am învăţat să facem sport, aerobic, masaj, să ne îngrijim faţa. Am învăţat cosmetică,

igienă, coafură, freze, machiaj; tot ce trebuie pentru a intra pe scenă.

Reporter:
Ce satisfacţii aveai în urma apariţiei pe scenă, când prezentai parada modei sau o linie

nouă de îmbrăcăminte?

Gabriela Militaru (Bidalach):



Plecam de la ideea că ceea ce le arătam oamenilor era un lucru bun şi încercam să aduc
bucurie. Consideram că prin ceea ce arătam eu, prin zâmbetul meu, prin prezenţa mea, aduceam o
bucurie.

Atunci când intram pe scenă mă simţeam cineva, mă simţeam admirată, lucru care în
familie şi între prieteni nu se întâmpla. Acolo mi se dădea posibilitatea să-mi pun în evidenţă
calităţile de femeie şi de tânără, ca personalitate, pentru că fiecare manechin are o altă
personalitate.

Fiecare îşi alegea hainele în funcţie de personalitatea sau felul ei de a fi sau de a merge.
Acest lucru îţi dădea posibilitatea să pui în valoare acea haină. De fapt, afişam imaginea unei
personalităţi deosebite, astfel încât îi făceam pe cei care priveau acele haine să-şi dorească să
devină şi ei acel om care dădeam noi impresia că suntem.

Îmi plăcea faptul că mă simţeam ca o artistă. Cu fiecare haină pe care o îmbrăcam eram
parcă o altă persoană, cu un alt rol, iar acest lucru îmi dădea o mare satisfacţie. Parcă jucam mai
multe roluri din diverse filme.

Reporter:
Vorbeai despre compromis şi păcat, lucruri la care ţi-a fost dificil să renunţi, dar până la

urmă, cu ajutorul lui Dumnezeu, ai renunţat. Care erau acele compromisuri sau păcate la care a
trebuit să renunţi?

Gabriela Militaru (Bidalach):
La prezentările de modă, de multe ori erai obligată să iei haine care nu ascundeau prea

mult - puneau în evidenţă picioarele, decolteul mai mare sau trebuia să faci nişte mişcări mai
provocatoare. Şi toţi ştim că un bărbat se simte atras şi nu-şi mai doreşte haina aceea, ci doreşte
corpul acelei femei. Bărbaţii care participau la prezentări erau oameni bogaţi şi fără scrupule. Se
întâmpla foarte des ca după prezentare să vină să îţi facă propuneri indecente.

Este o lume periculoasă şi după ce-ai intrat în ea este foarte greu să mai ieşi. Dacă ai
început să trăieşti cu un bărbat, mai ales un bărbat mai în vârstă şi cu bani, ţi se duce vorba şi
mergi din bărbat în bărbat, fie că vrei, fie că nu vrei.

Prin trupul nostru şi prin ceea ce făceam îi „încălzeam” pe acei bărbaţi, le provocam
instinctele primare. Asta îi făcea pe ei să se simtă bine şi nicidecum haina de pe noi. Lor le-ar fi
plăcut să apărem cu cât mai puţine haine...

Apoi, pentru fetele tinere era foarte greu să-şi contureze propria lor personalitate. Ele
efectiv le imitau pe cele de dinaintea lor. În primul rând că îşi vopseau părul în diverse culori,
crezând că sunt mai deosebite, apoi prin machiaj, prin hainele foarte extravagante. Acest lucru le
îndepărta de ele însele, le făcea să devină dezgustătoare, în loc să fie atractive.

Şi eu personal am avut această problemă, până când am zis: „Nu mai vreau. Vreau să fiu
eu însămi!”.

Am rămas surprinsă că cei din jurul meu au admirat această schimbare. Multe fete cu care
mă întâlnesc, chiar şi foste manechine, rămân surprinse şi îmi spun: „Ce bine arăţi!”, deşi nu folosesc
nici machiaj şi nici o freză deosebită.

De aceea vreau să le transmit un mesaj fetelor: „Fiţi mulţumite cum sunteţi! Dumnezeu v-
a făcut aşa cum trebuie! Nu trebuie să mai faceţi voi schimbări!”.

Dacă avem în fiecare zi o părtăşie reală cu Dumnezeu şi-L considerăm cu adevărat
prietenul nostru, El va scoate la iveală frumuseţea din noi, pe care tot El a pus-o acolo.

Reporter:
Ce frumuseţe crezi că vrea Dumnezeu să afişeze un bărbat sau o femeie?

Gabriela Militaru (Bidalach):
Eu cred că Dumnezeu vrea ca această frumuseţe să vină din interior spre exterior, nu din

exterior spre interior.



Dacă Îi permitem lui Dumnezeu să ne schimbe interiorul, să pună dragoste în noi, atunci
totul va fi bine. Dumnezeu ne va da înţelepciunea să ne alegem freza şi hainele potrivite, astfel
încât să fim o binecuvântare pentru cei din jurul nostru.

Reporter:
Binecuvântare, nu provocare... Biblia spune: „Ceea ce face farmecul unui om este

bunătatea lui”.

Gabriela Militaru (Bidalach):
Dacă spui: „Nu contează ce crede celălalt, contează doar ca eu să mă simt bine,

indiferent de ceilalţi”, înseamnă că mai ai mult de lucrat la bunătatea ta.
Şi dacă Dumnezeu ar spune: „Nu contează ceea ce vrei tu, trebuie neapărat să faci ceea

ce spun Eu”, ar însemna că am devenit nişte roboţi.
Ca manechin am putut să cunosc cu adevărat murdăriile lumii şi mai ales a oamenilor

bogaţi, pentru că meseria de manechin te introduce într-o lume a oamenilor cu bani. Tinerii care
ajung acolo sunt aruncaţi într-o lume în care nu există scrupule, sunt învăţaţi nişte lucruri care lor
li se par bune, dar care, de fapt, sunt lucruri imorale.

Şi eu am crezut la început că fac lucruri bune, că pot să le aduc bucurie celorlalţi. Şansa
mea a fost că la mine meseria de manechin s-a limitat doar la scenă. Când coboram de pe scenă,
redeveneam aceeaşi fată care eram zi de zi.

Încercam să nu ies din principiile mele şi prin asta  s-a dovedit că nu mă puteam adapta
acelei lumi.

Chiar dacă după o prezentare mi se propunea, ca şi celorlalte fete, să ieşim la un suc, la o
cafea, să oferim companie oamenilor de afaceri sau celor care ne priveau, eu nu mergeam.
Rămâneau surprinşi că nu mai eram aceeaşi persoană de pe scenă - foarte atrăgătoare, cu mişcări
unduitoare şi care doreşte să atragă atenţia asupra ei. În afara scenei eram eu însămi, cu principiile
mele şi cu dorinţele mele. Acordam respect şi impuneam respect, iar lucrul acesta nu le plăcea.

Am intrat în această lume pentru că am crezut că este bine să devin manechin, că mă va
ajuta să am popularitate, să fiu ca vedetele pe care le vedeam la televizor.

Reporter:
Ţi-ai dorit să fii apreciată, mai ales că şi copilăria ta a fost marcată de o familie

dezorganizată. Când aveai 10 ani, tatăl tău a plecat de acasă şi ţi-ai fi dorit să fii acceptată şi
încurajată. Pe scenă îţi simţeai împlinite aceste nevoi?

Gabriela Militaru (Bidalach):
Da. Pe scenă eram în centrul atenţiei. Ştiam că oamenii mă admiră. Este un lucru

extraordinar, mai ales că fetele îşi doresc foarte mult să fie admirate şi apreciate.

Reporter:
Ai avut un moment când L-ai întâlnit pe Isus Cristos şi El ţi-a schimbat viaţa. Ai renunţat

la dorinţa de a deveni un manechin de renume şi ai început să lucrezi ca învăţătoare la o grupă de
copii mici din Biserica la care mergeai - ceva foarte „domestic” în comparaţie cu cariera de
manechin.

Cum ţi-a schimbat Cristos modul de a gândi, mintea, filozofia de viaţă?

Gabriela Militaru (Bidalach):
Prin ceea ce făceam înainte căutam să mă împlinesc pe mine însămi, să obţin bucurie şi

fericire. Dar după ce     L-am descoperit pe Isus Cristos şi El a pus dragoste în mine, după ce am
simţit împlinirea şi căldura sufletească pe care le-am primit de la El, am renunţat la egoismul
meu.

M-am simţit foarte liberă când mi-am dat seama că eu, ca şi creştină, pot să mă îmbrac
cum îmi place. Mie îmi plac foarte mult hainele largi şi lungi, să nu se vadă prea mult. Dar lumea



de afară, inclusiv fostul meu prieten, voia să mă îmbrac sexi, cu haine mulate pe corp, ceea ce pe
mine mă stresa.

Reporter:
Tu ai devenit o creştină-model pentru multe alte femei. Încerci să ai o inimă smerită şi o

viaţă trăită în dragoste, plină de bunătate şi de compasiune pentru cei din jur.

Gabriela Militaru (Bidalach):
La început ştiam multe lucruri despre Cristos, dar încă cochetam cu păcatul. Credeam că

ceea ce fac în lume, deci faptul că mă machiez, că mă îmbrac cu fustă scurtă, că ies pe scenă, nu
are cum să-mi deranjeze viaţa creştină.

Mi se părea că este ceva normal, o meserie ca oricare alta, care nu poate deranja. Dacă o
faci în limitele respectului, deci nu păcătuieşti, nu te culci cu cineva care nu este soţul tău, nu
superi pe cineva, nu loveşti, nu minţi, nu furi, înseamnă că nu faci nimic rău.

Dar am văzut că nu trebuie nici măcar să ispiteşti pe cineva, lucru pe care eu îl făceam cu
brio pe scenă. Mi-am dat seama că prin ceea ce fac, eu stârnesc poftele sexuale ale acelor oameni,
şi nicidecum bunătatea din ei, pentru care Dumnezeu i-a făcut. Eu fructificam ceea ce Satan voia
să stârnească în ei: instinctele primare. Atunci am zis: „Doamne, eu Te cunosc pe Tine, eu vreau
să trăiesc pentru Tine, dar eu ce fac? Eu îl ajut pe Satan, deci sunt o unealtă a lui Satan?”.
Aceasta m-a făcut să mă schimb radical.

În momentul când L-am primit pe Domnul Isus în inimă, am fost aşa de tulburată încât
am spus: „Doamne, dar eu NU sunt plină de dragoste, NU sunt plină de compasiune, nu sunt aşa
cum vrei Tu. Doamne, eu mă opresc!”. Atunci am renunţat la această carieră.

Chiar prietenilor mei din lume, cărora li se părea normal să aibă o groază de prietene şi să
se culce cu ele, eu le spuneam că nu este bine ceea ce fac. Ei recunoşteau că nu este bine, dar
totuşi nu se schimbau.

Le spuneam: „Când te legi de o fată, o provoci să se implice sentimental. Dar când o
părăseşti, ea se simte trădată şi lovită în suflet. Şi cine eşti tu să loveşti în sufletul ei? Sufletul e
creat de Dumnezeu, nu de om”.

Eu cred că este ca şi cum ai lovi-o cu o sticlă în cap, faptă care este considerată crimă şi
pentru care faci puşcărie. Dar pentru sufletul fetelor lovite cine plăteşte?

Sau al băieţilor loviţi, pentru că aveam şi prietene care făceau „colecţie” de băieţi - le
dădeau chiar note şi îi categoriseau cu un limbaj foarte urât.

Nu puteam să-i înţeleg pentru că prietenii mei aveau alte principii, iar eu mă simţeam
stresată în preajma lor.

I-am pierdut pe toţi acei prieteni, când m-am întors la Cristos, dar nici nu le-am simţit
lipsa, pentru că acum am mulţi prieteni creştini. Am pierdut vreo 10-15 prieteni, dar am câştigat
vreo 70-80 care sunt oricând dispuşi să mă ajute, şi o „armată” întreagă care să se roage pentru
mine.

Reporter:
De acolo, de sus, de pe scenă, de sub lumina reflectoarelor şi a rampei, ai coborât la copii.

Gabriela Militaru (Bidalach):
Copiii te admiră aşa cum eşti. Nu trebuie să te machiezi sau să zâmbeşti într-un anumit fel. Dacă

eşti tu însăţi, le zâmbeşti şi dai mâna cu ei, atunci îţi sunt cei mai buni prieteni.

Reporter:
Deosebirea dintre cele două lumi este mare: o lume văzută prin ochii unora care au bani

şi care merg la prezentările de modă ca să admire, aşa cum spuneai tu, nu atât hainele, cât mai
mult trupurile acelor fete care poartă hainele respective, şi o lume văzută prin ochii nevinovaţi şi
sinceri ai unui copil care admiră sufletul.



Copilul poate nici nu remarcă ce haine ai, dacă ai o fustă strâmtă sau largă, dacă eşti în
pantaloni, dacă eşti machiată sau nu. Copilul îţi vede şi îţi simte sufletul.

Gabriela Militaru (Bidalach):
Da. Copiii dau valoare hainelor prin faptul că sunt purtate de tine. Ei se bucură. Ei vor

ţine minte hainele tale pentru că le porţi tu, pentru că tu eşti prietenul lor şi le oferi dragoste şi
bucurie.

Cei din lume nu vor ţine minte hainele, ci trupul tău. Dacă hainele pun bine în evidenţă
picioarele, mâinile sau sânii, atunci te vor ţine bine minte. Şi vor zice: „Tipa asta arată bine!”.
Pe când un copilaş spune: „Hainele acestea sunt frumoase pentru că sunt purtate de învăţătoarea
mea!”.

Reporter:
Şi dacă, de exemplu, în loc de cap nu ai avea nimic, pe cei din lume nu i-ar deranja deloc.

Ei văd o altă parte... poate chiar îi deranjează dacă le arăţi că mai şi gândeşti...

Gabriela Militaru (Bidalach):
Da, mai ales pe unii bărbaţi. Când dau de aşa ceva, fug. Dacă s-ar putea să nu vorbeşti

sau să vorbeşti doar lucruri mărunte, mici prostioare, atunci e perfect.
Deci atât timp cât nu suntem zidiţi şi înrădăcinaţi în Cuvântul lui Dumnezeu, calităţile pe

care Dumnezeu le vrea pentru noi, ca să devenim sfinţi, nu ies la iveală. Nu putem deveni buni
creştini dacă nu Îl lăsăm pe EL să ne modeleze, dacă nu acceptăm condiţiile pe care EL le pune.

Asta necesită citirea zilnică a Bibliei, rugăciune zilnică şi mai ales aplicarea a ceea ce
citeşti. Este uşor să citeşti, dar greu să aplici.

Reporter:
Mântuitorul nostru iubit, Domnul nostru Isus Cristos, spune: „Dacă [...] nu vă veţi face

ca nişte copilaşi, cu nici un chip nu veţi intra în Împărăţia Cerurilor”.
Tu ai ales să te faci ca un copilaş în modul liber de a gândi, în sinceritate, în lipsă de

ipocrizie, de egoism, de prefăcătorie. Ce ţi-ai dori să realizezi în viaţă?

Gabriela Militaru (Bidalach):
Mi-aş dori să devin misionară. Dar nu vreau să merg singură, ci vreau să am o familie

misionară. Mă rog Domnului pentru aceasta. Vreau să merg în misiune, să fiu o soţie misionară şi
o misionară foarte bună.

(N.A. La data lansării acestei cărţi, Gabriela este într-adevăr
misionară. S-a căsătorit şi împreună cu soţul ei au plecat din Timişoara şi s-au stabilit ca
misionari într-un sat din judeţul Caraş-Severin.)

Reporter:
De la viaţa de scenă vrei să cobori în mijlocul junglei. Dintr-o „junglă” în altă junglă...

De pe scenă, unde prezentai moda prin trupul tău, vrei să pleci misionară ca să-L prezinţi pe Cristos
prin vorbele tale, prin sufletul şi prin caracterul tău.

Lucrul acesta poţi să-l faci şi la 70 de ani, cu aceeaşi strălucire. Prezentarea lui Cristos
este ceva ce nu poate fi atins sau învechit de trecerea timpului. Apoi tu te adresezi sufletelor
oamenilor, nu trupurilor lor. Cum a fost copilăria ta?

Gabriela Militaru (Bidalach):
Era frumoasă când mă retrăgeam în visurile mele. Am fost un copil neadaptat, trăiam

numai din visuri, bazat pe ceea ce vedeam la televizor, pentru că în familie n-am primit căldură,
admiraţie şi dragoste. Părinţii mei nu-mi puteau da fericire, deoarece mereu erau tensiuni între ei.

Tata era alcoolic, iar mama era foarte nervoasă, mai ales când el venea beat acasă.
Indiferent ce spunea mama sau cât de mult se enerva, el continua să vină beat. Tensiunile,



certurile, uneori chiar şi bătăile erau foarte multe, iar pe mine, ca şi copil de 6, 7, 8 ani m-au
marcat mult.

De multe ori seara, când în bucătărie era scandal şi ceartă, eu mă retrăgeam în camera
mea şi, pe întuneric, să nu mă vadă nimeni, mă puneam pe genunchi şi mă rugam Domnului cum
ştiam eu: „Doamne, fă-i pe părinţii mei să nu se mai certe, să nu se mai bată, să nu mai fie
această tensiune în familie”.

Asta m-a făcut să mă închid în mine însămi, să fiu mai altfel decât ceilalţi copii, să nu mă
pot juca cu ei, să fiu mai retrasă, mai sentimentală.

Am fost şi internată în spital, datorită gravelor probleme de adaptare, cauzate de situaţia
din familie. Astfel de probleme există şi în alte familii, deoarece erau mulţi copii ca mine în
spital, din cauza problemelor familiale.

Mama nu putea să înţeleagă cum aceste relaţii dintre ei au putut să mă marcheze pe mine.
Dar sunt mulţi copii, adolescenţi sau persoane adulte acum, care sunt marcaţi de copilăria lor.
Sunt chiar şi copii care au vrut să se sinucidă.

După un an de zile de terapie am început să văd lumea cu alţi ochi, să nu mai fiu copilul
retras care se ascunde în colţul camerei. Am început să râd, să răspund la şcoală, ceea ce înainte nu
făceam, datorită complexelor de inferioritate şi a fricii că eu sunt aşa cum sunt şi am o familie aşa cum am.

Reporter:
Înainte ai avut modele între prezentatoarele de modă. Care sunt acum modelele din viaţa

ta?

Gabriela Militaru (Bidalach):
Acum modelul meu suprem este Isus Cristos. Mă întreb: Ce ar face Cristos în locul

meu?.

Reporter:
Cum spune Apostolul Pavel: „Să-L cunosc pe El şi puterea învierii Lui şi părtăşia

suferinţelor Lui şi să mă fac asemenea cu moartea Lui. [...] Căci dacă este cineva în Cristos, este
o făptură nouă. Cele vechi s-au dus, iată că toate lucrurile s-au făcut noi!”.

Tu ai devenit o FĂPTURĂ NOUĂ prin puterea lui Dumnezeu. La fel ca mulţi alţii, şi viaţa ta fost
schimbată de El.

ALINA  ŞANDOR

LA 19 ANI AM TRECUT PRINTR-UN VIOL.

Nu L-am văzut pe Dumnezeu, nu L-am auzit. Cum să existe? Nu credeam că există Dumnezeu.

Prima mea căsnicie a eşuat.

Avortul distruge familia, pentru că este o crimă. Şi amândoi sunt criminali şi părtaşi la crimă - şi
soţia şi soţul. Plus medicii şi personalul care participă la avort.

Alina Şandor a trecut şi prin trauma unui divorţ şi a decesului unui copil. Căutările ei după
Dumnezeu au inclus evoluţionism, yoga şi creştinism. Acum este căsătorită cu Nelu şi au 2 copii.

Alina Şandor:
Eu am fost atee. Nu am crezut că există Dumnezeu. M-am luat după simţurile mele şi am

zis: „Nu L-am văzut pe Dumnezeu, nu L-am auzit. Cum să existe?”.

Reporter:



Este ca şi cum ai spune: „Nu l-am văzut pe Ştefan cel Mare, nu există!”. Sau: „N-am
văzut America, înseamnă că nu există!”.

Alina Şandor:
Aveam 18 ani, era Crăciunul şi mama tot insista să mergem la biserică. Cu toată

sinceritatea i-am spus: „Doamne, mamă, dar dumneata chiar crezi că există Dumnezeu?”. Atunci
ea s-a uitat la mine, s-a cutremurat şi a zis: „Dar tu chiar NU crezi?”. „Nu, nu cred”, i-am
răspuns. Eram sinceră, dar eu chiar nu credeam.

Tot ce mi-am dorit am avut şi ce-am vrut să fac am reuşit. Dar nu am crezut în
Dumnezeu, ci în puterile mele.

Atunci Dumnezeu m-a lăsat să văd ce înseamnă să fiu fără El şi m-a zdrobit prin
suferinţă. După 1 an de dureri, de neîmpliniri şi eşecuri, am zis: „Dacă chiar există Dumnezeu, e
tare nedrept”. Eram o persoană corectă şi mă străduiam din răsputeri să fiu morală.

Reporter:
Ce s-a întâmplat în acel an?

Alina Şandor:
Cred că Dumnezeu m-a lăsat fără protecţia Lui. Nu neapărat că El m-a făcut să sufăr, ci

m-a lăsat în voia mea. Ceva de genul: „Vrei fără Dumnezeu? Poftim! Să vezi cum e viaţa fără
Dumnezeu”.

Şi până atunci am umblat în locuri şi în companii periculoase, dar Dumnezeu m-a păzit.
Însă atunci am rămas singură.

Reporter:
Este ca şi cum ai lăsa un copil de 2-3 ani singur în mijlocul unei autostrăzi sau în mijlocul

unei mari mulţimi.

Alina Şandor:
M-am trezit fără apărare în mijlocul lupilor. Mi-e greu să spun ce mi s-a întâmplat, dar

poate că e de folos cuiva. Am trecut printr-un viol. A fost o experienţă foarte dureroasă şi
cumplită.

Înainte spuneam: „Nu se poate! Cum să fii violată?”. Am crezut că femeile care sunt
violate caută lucrul acesta şi pe urmă îi învinovăţesc pe alţii. Atunci am reuşit să le înţeleg pe
femeile care au trecut printr-un viol.

După experienţa aceasta, L-am acuzat tot pe Dumnezeu: „Doamne, cum ai putut să fii
aşa de crud? Dacă exişti, de ce ai îngăduit să mi se întâmple asta?”. Apoi a trebuit
să renunţ la locul de muncă, să fug. Nu mai avem unde să locuiesc. Eram speriată. Lucrasem la
secţia de reanimare în spital şi zilnic mureau atâţia tineri de vârsta mea de cancer şi de alte boli
cumplite. A fost o perioadă foarte dură şi tristă în viaţa mea.

Vedeam că le merge bine doar celor răi, care sunt corupţi, necinstiţi şi lucrează murdar.
Eu nu voiam să fiu aşa. Vedeam că până la urmă tot eu sunt stupidă: „De ce nu fac şi eu aşa? Văd
că n-am nici o şansă, şi totuşi nu vreau să fiu ca oamenii aceştia pe care-i dispreţuiesc”. Am
încercat să merg pe căi corecte şi să câştig în viaţă, dar am văzut că nu se poate.

Eram dezorientată. Nu mai vedeam de ce să fiu corectă, de ce să respect oamenii. De ce
să vreau să trăiesc frumos dacă oricum nu am nici o răsplată?

Oamenilor buni nu le merge bine, numai celor corupţi, care fac compromisuri şi care îi
manipulează pe alţii. Aş fi putut şi eu să manipulez, că m-ar fi dus mintea, dar nu am vrut pentru
că îi respectam pe oameni şi mă respectam pe mine prea mult ca să manipulez sau să-mi folosesc
inteligenţa în acest scop.

Prima mea căsnicie a eşuat, în mare măsură din vina şi cu contribuţia mea. Deşi ar fi avut
şanse să meargă, pentru că m-am căsătorit cu unul dintre cei mai buni prieteni ai mei, am ajuns la
divorţ. Am fost atât de derutată, atât de lovită şi dezamăgită.



Am adunat suferinţă după suferinţă, până când am ajuns la concluzia că  DACĂ
MERITĂ  SĂ  MAI  TRĂIESC  PENTRU  CEVA,  ATUNCI  NUMAI  DACĂ EXISTĂ
DUMNEZEU  MAI  MERITĂ. Altfel nu înţelegeam pentru ce să mai trăiesc. Orice ai încerca să
faci bine, nu iese. Oricât te-ai strădui, n-ai nici o şansă de reuşită.

Atunci am zis: „Voi căuta să văd dacă există Dumnezeu. Dacă există, atunci vreau să
mai trăiesc, iar dacă nu există, atunci mă sinucid”.

Reporter:
Cum te-ai perceput în urma acelui viol? Te-ai simţit murdară? Te-ai simţit pătată? Ai

simţit vreo vină din partea ta? Sau poate ai simţit că vrei să te răzbuni pe toată lumea?

Alina Şandor:
M-am simţit vinovată, deşi eu din inocenţă, din încrederea oarbă şi prostească pe care o

aveam în oameni am ajuns la aşa ceva. Nu mi-am imaginat că cineva poate să-ţi facă rău, fiind
binevoitor şi amabil. M-am simţit vinovată din cauza prostiei. M-am simţit proastă sau cum să
spun. Nici nu găsesc cuvintele potrivite. Am fost dezamăgită.

Reporter:
După ce te-ai întors la Dumnezeu, l-ai iertat pe cel care ţi-a provocat această traumă?

Alina Şandor:
Da. Întâmplarea aceasta a fost ca o lecţie şi o trezire pentru mine, ca să recunosc că totuşi

am nevoie de protecţia lui Dumnezeu şi că nu mă pot apăra singură.

Reporter:
De ce a eşuat prima ta căsătorie?

Alina Şandor:
Ne lipsea Dumnezeu. Eram prieteni, ne înţelegeam bine ca şi prieteni, dar din momentul

în care ne-am căsătorit, parcă nimic nu mai mergea, nu ne mai înţelegeam.
Eu cred că fără Dumnezeu nu se poate. Nu există fericire fără El, oricât te-ai strădui şi

orice ai încerca să faci.
Fostul meu soţ a crezut că lucurile pot să meargă bine aşa, fără nici un efort, că totul

merge de la sine. Eu am înţeles că trebuie ca amândoi să facă ceva.

Reporter:
Ai ajuns să te gândeşti deja la sinucidere.

Alina Şandor:
Mă gândeam că nu are rost să mai trăiesc. N-aveam teamă de Dumnezeu şi nici ruşine de

oameni. Îmi era milă de părinţi, dar asta nu consideram că-i suficient ca să mai trăiesc. Îmi era
silă de viaţă şi de eşecuri. Nu mai voiam să trăiesc. Eram sătulă de viaţă.

Am zis: „Totuşi, dacă există Dumnezeu, ar mai fi un motiv pentru care merită să mai
trăiesc! Atunci aş avea speranţa că Dumnezeu va face la sfârşit o judecată! Altfel, pentru ce să fii
cinstit şi corect?”.

Am început să studiez evoluţionismul, ca să o conving pe o prietenă creştină că nu există
Dumnezeu. Dar ce m-a nedumerit a fost că prima celulă n-a putut s-o scoată nimeni, de nicăieri.
Cum a apărut prima celulă vie? Că nu există nicio explicaţie logică, iar ei spun că de la prima
celulă a evoluat totul.

Reporter:
Şi dacă o celulă este o fabrică mai complicată decât orice a construit omul vreodată,

atunci, ca să spui că acestă primă celulă a apărut la întâmplare, ai nevoie de multă „credinţă”
pentru a crede asemenea aberaţii şi minciuni.



Alina Şandor:
Eu m-am gândit că, totuşi, oamenii merg pe lună, au inventat atâtea lucruri şi pot ei să

facă o celulă, o mică amoebă, cât de neînsemnată şi de primitivă.
Dar am zis: „Să văd, totuşi, ce spun şi creştinii şi Biblia lor!”.

Reporter:
Biblia afirmă că Dumnezeu l-a făcut pe om !

Alina Şandor:
Dumnezeu l-a creat pe om din ţărâna pământului, adică din materie moartă: „Domnul

Dumnezeu [...] i-a suflat în nări suflare de viaţă şi omul s-a făcut astfel un suflet viu” (Geneza
2:7).

M-am gândit: „Culmea! Cartea asta veche de mii de ani poate să-mi dea răspuns la o
întrebare la care marii filozofi şi oameni de ştiinţă nu pot răspunde”.

Eu credeam despre creştini că sunt nişte ignoranţi, care se iau după nişte reguli stupide şi
absurde: „Nu cerceta, nu căuta. Crede tot ce ţi se spune şi aşa e bine”.

Reporter:
Din contră, Biblia spune: „Cercetaţi toate lucrurile şi păstraţi ce este bun!” (1

Tesaloniceni 5:21). Sintagma „Crede şi nu cerceta!” au inventat-o comuniştii atei şi este o
minciună pusă pe seama Bibliei. Biblia nu spune aşa ceva!

Alina Şandor:
Eu am cercetat şi mi s-a părut o explicaţie foarte inteligentă. Apoi a urmat perioada

primei căsătorii. Căsătoria eşuată... un copil pierdut... multe alte dureri...

Reporter:
Avort?

Alina Şandor:
Un avort spontan, două avorturi provocate. Mereu stau şi mă gândesc încă şi acum la

copiii aceia. Eu cred că sunt la Domnul, dar încă mă urmăreşte şi acum durerea.
De fapt asta a fost şi cauza care a dus la distrugerea căsniciei mele. Durerea aceea

acumulată, vina aceea de care nu te-ai putut scăpa. Chiar necredincios fiind, durerea există, totuşi,
şi te marchează. Şi vrei să o dai altcuiva, vrei să scapi de vină. Atunci eşti tentat să o pui în seama
celuilalt.

Reporter:
80% dintre cupluri divorţează în primul an după un avort provocat la cerere.
Avortul provocat cu bună ştiinţă este ca o bombă atomică pentru familie. Avortul distruge

familia, pentru că este o crimă. Şi amândoi sunt criminali şi părtaşi la crimă - şi soţia şi soţul. Plus
medicii şi personalul care participă la avort.

Alina Şandor:
Eu atunci nu înţelegeam. Eram disperată şi ziceam: „Are doar câteva săptămâni. Fac

repede avort, până nu evoluează sarcina aşa încât să fie o fiinţă vie”. Nu credeam că este DEJA
vorba de un copil, CHIAR  DIN MOMENTUL  CONCEPERII.

Chiar necredincioasă fiind, totuşi n-am vrut să fac o crimă. Când vedeam copilaşi pe
stradă, mă uitam şi-mi venea să plâng. Mă gândeam: „Aşa ar fi fost şi copilul meu!”.

Reporter:
Aş face o completare la ce spuneai tu despre evoluţionism. Pentru evoluţionişti mutaţia

genetică este cărămida de bază. Absolut toată teoria lor se bazează pe mutaţia genetică. „Datorită
radiaţiilor cosmice, materia moartă a suferit modificări, apoi mutaţii genetice şi s-a ajuns astfel
la o organizare structurată, complexă şi inteligentă, adică la viaţă”, spun ateii evoluţionişti.



Dar aceasta este o minciună diavolească, pentru că mutaţia genetică este distructivă în
proporţie de 99% şi abia 1% s-ar putea să fie constructivă.

Atunci, cine s-ar lăsa operat de un chirurg care taie prost de 99 de ori şi doar o singură
dată s-ar putea să taie bine? Sau să meargă cu un şofer care se aruncă în 99 de stâlpi şi abia 1 dată
s-ar putea să meargă pe drumul bun?

Acelaşi lucru este şi cu evoluţionismul şi mutaţia genetică. Nu poţi ajunge la evoluţie
dacă faci 99 de paşi înapoi şi unul înainte, 99 de paşi înapoi, unul înainte.

Un gânditor rus spunea: „Cei care cred că ne tragem din maimuţă au dreptate. Dreptate
au şi cei care cred că ne tragem din Dumnezeu. Cei care cred că ne tragem din maimuţă, se trag
într-adevăr din maimuţă, iar cei care cred că ne tragem din Dumnezeu, se trag           într-adevăr
din Dumnezeu”. 

Alina Şandor:
Am ajuns şi eu la concluzia că evoluţionismul este o gogoaşă şi o minciună foarte mare.

Îţi trebuie mai multă credinţă decât unui creştin ca să crezi aşa o gogoaşă umflată. Mutaţiile
genetice pot da monştri, care nu supravieţuiesc, dar nicidecum să ducă specia mai departe.

Este ca şi cum ai pune zece pietre la un loc, le amesteci bine, mai dă şi un fulger pe acolo,
mai bate puţin vântul, le stropeşti cu apă, le laşi 3 milioane de ani şi apoi îţi imaginezi că va ieşi
de acolo un televizor, de exemplu, fără vreun inginer care să construiască televizorul. Este o
prostie!

Reporter:
Spunea Richard Wurmbrand: „Şi lui Dumnezeu Îi plac numerele şi logica. Chiar în

Biblie există o carte care se numeşte Numeri sau Numere”.
Cel care a descoperit genetica s-a bazat exact pe acest lucru: în Biblie Dumnezeu lucrează

foarte mult cu numere. Şi dacă lui Dumnezeu Îi plac numerele şi lucrează cu numere, înseamnă că
şi noi suntem „construiţi” în acest mod. Undeva, în om, există o „cărămidă” care este alcătuită
pe bază de numere. Astfel a descoperit genetica.

Alina Şandor:
Am încercat şi yoga. Am zis că e bun pentru orga-nism, educaţie fizică etc. Te

împlineşte. Toţi căutăm fericirea.

Reporter:
În yoga este ca la armată - la armată începi cu exerciţii fizice, care îţi întăresc condiţia

fizică şi te ajută să te întăreşti, dar, de fapt, înveţi să ucizi. Şi în yoga, înveţi, de fapt, să intri în
legătură cu cel rău, cu diavolul.

Încerci să intri în lumea spirituală pe uşa din dos, încerci să „sari gardul”, dar îţi ucizi
sufletul, mergi în iad.

Alina Şandor:
Asta m-a şocat: momentul în care mi-am dat seama că ceea ce urmăreşti prin toate

practicile yoga este să devii ca Dumnezeu. Când am prins ideea aceasta, m-am cutremurat şi am
zis: „Prea miroase a diavol aici!”.

Mi s-a părut prea diabolic şi am zis: „Asta nu!”. Am renunţat la yoga şi am început să
citesc Biblia.

Reporter:
Înţelegi mai uşor Biblia dacă începi cu Evanghelia după Ioan, apoi Noul Testament şi

abia apoi întreaga Biblie.

Alina Şandor:
Dacă ajungi să-L cunoşti pe Dumnezeu mai întâi ca dragoste, după aceea poţi să-L

cunoşti şi ca foc mistuitor. E greu, însă, să accepţi, dacă începi cu dreptatea şi asprimea lui



Dumnezeu, însă când vezi cât de bun este Dumnezeu, când vezi dragostea Lui jertfitoare, când
vezi ce-a făcut El pentru tine, atunci poţi înţelege restul.

Reporter:
Cum ai înţeles că Dumnezeu există şi este o persoană cu care poţi comunica şi care vrea

să fii copilul Lui?

Alina Şandor:
Pentru mine Biblia a fost lumina. Înţelepciunea pe care mi-a dat-o Dumnezeu a fost să mă

întorc la Biblie. Citind Noul Testament mi-am dat seama că am nevoie
de Dumnezeu, că am nevoie de iertare.

Am zis: „Eu am trăit ca un ateu, ignorându-L pe Dumnezeu atâţia ani şi făcând lucruri
care nu sunt după voia Lui! Dacă există Dumnezeu, e jale de mine. Trebuie să mă schimb. Eu
vreau să mă schimb!”.

Am încercat singură să mă schimb şi să mă las de lucrurile care vedeam că nu sunt după
voia lui Dumnezeu, dar n-am putut. M-am străduit din toată fiinţa mea, cu toate puterile mele, dar
nu am reuşit să mă schimb singură.

Am citit în Biblie despre botez şi mă gândeam: „Cum să fie valabil botezul meu, când eu
am fost botezată fiind copil mic? Bineînţeles că nu-mi aduc aminte nimic! Şi în plus am trăit o
viaţă fără Dumnezeu, în păcat,      negându-L pe Dumnezeu timp de 24 de ani. Cum să spun că sunt
creştină?”. Aşa că am decis să mă botez.

Apoi mai era problema cu icoanele. Citeam în Biblie: „Să nu-ţi faci chip cioplit, nici vreo
înfăţişare a lucrurilor care sunt sus în ceruri, sau jos pe pământ, sau în apele mai de jos decât
pământul” (Exodul 20). Unii spuneau:
„Noi nu ne închinăm la icoane, ci doar le adorăm!”
„Cum aşa? Când le săruţi, ce dovedeşti? Când te duci şi te rogi în faţa unei icoane?”
„A, nu, că noi doar ne gândim la Dumnezeu.”
„Bine, dar de ce am nevoie să mă uit la o icoană ca să mă gândesc la Dumnezeu?”...

Reporter:
...când Dumnezeu, de fapt, ne interzice să ne închinăm vreunui chip cioplit sau vreunei înfăţişări

a lucrurilor create !
Doar El este CREATORUL, restul sunt simple creaturi. Cum să te închini unei

creaturi ?

Alina Şandor:
Am văzut că lucrurile nu sunt aşa cum trebuie şi   m-am rugat: „Doamne, aş vrea să

cunosc adevărul, dar nu ştiu unde să mă duc. Sunt atâtea religii şi credinţe, atâţia oameni de
treabă care spun diverse teorii. Pe care să-l cred? Te rog călăuzeşte-mă Tu şi ai milă şi de mine,
păcătoasa!”. Acela a fost momentul schimbării mele.

Reporter:
Acum poţi spune că ai găsit fericirea şi eşti împlinită?

Alina Şandor:
Da. Am găsit fericirea, cu toate că am trecut şi prin pierderea unui copil. Primul copil pe

care l-am născut a fost o fetiţă, care a murit la o lună de zile. A fost un copil foarte aşteptat, pe
care l-am iubit foarte mult, un copil minunat. Pot să spun că poţi fi fericit cu Dumnezeu, chiar
ducându-ţi la cimitir cea mai preţioasă fiinţă din viaţă.

Am înţeles atunci ce a făcut Dumnezeu pentru noi. Am înţeles durerea lui Dumnezeu,
când L-a dat pe singurul Lui Fiu pentru noi. Şi eu mi-am pierdut copilul, care nu a fost sfânt ca
Domnul Isus Cristos. Dumnezeu a renunţat de dragul nostru la ce a avut El mai preţios, la singurul Lui Fiu.

A fost un moment foarte dureros, dar de mare tandreţe, pe care l-am trecut cu Dumnezeu.



Sigur că eu, ca părinte, mi-aş fi dorit să-mi văd copilaşul crescând, să-l ţin de mână. Dar
ştiu că-i Acolo... Acasă. Ştiu că l-am pierdut pentru câţiva ani, dar îl am pentru veşnicie la Tata.

Şi nu contest decizia lui Dumnezeu. Decât să-l fi pierdut poate pentru veşnicie, mai bine
să fim despărţiţi doar pentru o vreme.

NELU  ŞANDOR

AM  AVUT  RELAŢII  SEXUALE  CU  42  DE  FEMEI.

Eu cred în viaţa de dincolo de moarte. Cred că există rai şi iad.

Sunt plin, plin de Dumnezeu.

Până la 24 de ani, Nelu Şandor şi-a trăit viaţa din
plin, dar n-a găsit fericire, nici bucurie şi nici împlinire. La un moment dat a

intervenit Cineva, care avea un plan cu viaţa lui şi i-a schimbat viaţa.

Nelu Şandor:
Discotecile mele se prelungeau uneori până luni dimineaţa. Părinţii mă găseau în pat

mereu cu altă şi altă prietenă. La distracţii eram plin de viaţă, dansam şi spuneam glume murdare.

Reporter:
Dintre cele 42 de prietene intime, n-ai încercat să te alipeşti de nici una şi să îţi

construieşti totuşi o viaţă normală?

Nelu Şandor:
Atunci nu căutam o familie, ci căutam doar să mă distrez şi să mă simt bine. Era o laudă

pentru mine că puteam să am atâtea femei. Mă simţeam mare şi tare, mă simţeam cineva. De fapt
eram un nimeni.

Reporter:
Un fel de Don Quijote?

Nelu  Şandor:
Da. Nu doream să le cunosc sufleteşte, ci doar trupeşte, şi-apoi mă plictiseam repede. Era

ca un drog.
Nu mă mai săturam şi voiam ceva mai nou, mai tare, aşa că de la prima prietenă până la

orgii nu a fost cale prea lungă. Am făcut lucruri oribile, de care acum îmi pare rău.
Eu mă credeam un om fericit. Am avut şi două prietene în acelaşi timp - una era

directoare la o firmă, cealaltă studentă la medicină.
De fapt, fetele care au trecut prin viaţa mea au fost de diferite categorii şi vârste. De la 13

la 33 de ani, de la fiică de cioban până la patroană de firmă sau studentă la medicină, nu aveam
criterii de selecţie.

Mă distram cu prietenii la chefuri, la petreceri şi duceam o viaţă destrăbălată.
În tumultul vieţii aceleia de tânăr, nu puteam să fiu atent şi sensibil la vocea lui

Dumnezeu. Nu mai puteam să mă opresc, cu toate că Dumnezeu îmi vorbea şi ceva în mine
spunea: „Opreşte-te!”. Eram pe o pantă, pe un tobogan al desfrânării şi al plăcerilor sexuale, şi nu mă mai
puteam opri.



Până într-o zi, când m-am trezit pe patul Spitalului Judeţean la Terapie Intensivă. După
trei zile de comă ! Nu ştiam unde sunt şi de ce sunt acolo. Eram în perfuzii - avusesem un
accident grav.

Atunci mi-am pus prima dată întrebarea: „Dacă aş fi murit, unde m-aş fi dus? Ce s-ar fi
întâmplat cu mine?”. Mi-am amintit că am răsfoit Biblia când eram copil şi am citit prin
Apocalipsa despre sfârşitul lumii. M-am înfiorat, gândindu-mă: „Ce va fi când va fi sfârşitul
lumii şi va veni pedeapsa pentru fiecare?”.

Atunci mi-am dat seama că Dumnezeu S-a îndurat de mine, altfel n-aş fi scăpat. Dar tot
nu m-am întors la El.

Apoi am aflat că sunt bolnav de tuberculoză şi de hepatita B. Probabil şi de la multele
mele aventuri...

Eram zdrobit. Moral eram la pământ. Eram plin de datorii. Prietenii spuneau: „Tu eşti
vinovat, descurcă-te!”.

Atunci am recunoscut şi am spus: „Doamne, sunt un nimeni!”. Şi Dumnezeu a început să
mă ridice.

..............................................................

Într-o zi am văzut nişte tineri pe stradă, care prezentau o piesă de teatru despre răstignirea
Domnului Isus şi despre planul de mântuire al lui Dumnezeu pentru oameni.

Ei mi-au spus: „Isus Cristos este Fiul lui Dumnezeu. El a venit şi a murit pentru noi, ca
să fim iertaţi de păcate. Vrei ca de astăzi să fii şi tu fiu al lui Dumnezeu, El să vină în inima ta şi
să fii mântuit? La sfârşitul vieţii tale să fii în Cer cu El?”. Am fost puţin mirat, dar am răspuns:
„Da, vreau!”.

Ei au continuat: „Atunci haide să ne rugăm!”. Am întrebat: „Cum, numai atât? O simplă
rugăciune?”. Eu eram obişnuit cu tot felul de formule complicate, rugăciuni speciale, mătănii,
fapte bune.

Am spus: „Eu sunt un om rău. La Dumnezeu trebuie să ai fapte bune. Eu fac fapte rele şi
păcate. Dar nu mă costă nimic să mă rog!” şi m-am rugat astfel:

„Doamne, Te rog să vii Tu în inima mea. Ştiu că am păcătuit, iar prin păcatele mele şi
eu am fost acolo când Tu ai fost răstignit, şi eu Ţi-am bătut cuie în mâini. Ştiu că viaţa mea nu
este după cum doreşti Tu, dar Te rog să-mi schimbi Tu viaţa!”.

Am fost sincer în rugăciunea aceea. Setea mea după acel Cineva, pe care nu-L
cunoşteam, a fost potolită, iar Isus Cristos a venit în inima mea şi a început să mă schimbe.

Dacă până atunci rugăciunile mele erau scurte şi erau făcute în pat, la culcare, de atunci
rugăciunile au început să fie mai lungi şi să fie făcute pe genunchi, privind spre cerul înstelat.
Ştiam că de acolo îmi vine ajutorul.

Reporter:
Cum s-a schimbat viaţa ta după întâlnirea cu Isus?

Nelu Şandor:
Eram în Grecia la muncă şi acolo am făcut legământ cu Dumnezeu prin botezul în apă.

De atunci trăiesc cu El. Cunoscând Cuvântul Lui, am început să fiu tot mai sigur de promisiunile
Lui. El Şi-a ţinut promisiunile faţă de mine.

Umblam pe stăzile din Atena cu Dumnezeu. Eram cu gândul la veşnicie. Eram plin de
bucurie că Dumnezeu mi-a schimbat viaţa.

Înainte îmi plăcea şi era o desfătare pentru mine să folosesc cuvinte din jargonul străzii,
cuvinte porcoase. În fiecare frază foloseam câte un cuvânt stricat.

Schimbarea mea a fost totală şi s-a făcut începând de la nivelul minţii şi al inimii până la
cel al trupului. Dumnezeu mi-a vindecat şi trupul. Nu am cuvinte să-I mulţumesc Lui.

Dacă până în momentul acela uram, răspundeam grosolan sau chiar înjuram pe cineva
care mă deranja câtuşi de puţin, acum îmi ceream eu iertare, chiar dacă altul îmi greşea.



Dragostea lui Dumnezeu a fost plantată în inima mea. Poeziile următoare le-am scris cu gândul la
viaţa mea:

Trăiam în lume în păcate,
Cu şmecheri, fete şi golani,
Dar mă aflam aşa cu toate,
La mine-n cârcă adunate
De-atâţia ani.

Şi m-am trezit în valul vieţii,
Nici nu ştiam un’ să mă duc.
Aveam o tonă parcă-n spate
Şi-am spus:
„Aşa nu se mai poate! Un’ s-apuc?”.

Voiam acum să fiu iar liber,
Să nu mai duc desagul greu.
Dar nu ştiam că Cel ce poate
Cu siguranţă să mă scape
E Dumnezeu.

Şi tot cărând a mea povară,
Ca un nătâng şi un netot,
Mi-am zis: „Mă las de rele iară”,
C-o mai făcusem şi-altă oară,
Dar nu de tot.

Dar m-am trezit la o răscruce
Că nu mai port acel sac greu,
Ci îl schimbasem pe o cruce,
Iar Cel ce mi-o dădu îmi spuse
S-o duc eu!

Şi iată-mă acum pe drumuri,
Ducând în spate sfânta cruce
şi grea de-mi lasă-adâncă rană,
Nici alţii 10 nu ar duce,
Dar nu mi-e teamă.

Dar eu o duc chiar de mă clatin
Şi uneori cad în genunchi,
Mă trag pe coate ca soldaţii,
Dar nu o las, cum mai fac alţii,
Nici nu mă plâng.

Pe frunte picuri de sudoare
Şi lacrimile-mi curg şuvoi,
Dar merg că-n faţă am un soare
Ce-a spus cu mii de ani în urmă:
„Voi fi cu voi!”.

Şi merg, căci ale Lui cuvinte
mă mângâie şi mă fac tare.
Sunt fericit să o pot duce,
Ştiind că a lui Isus cruce
A fost mai mare.

Şi mă gândesc că-n vremea-aceea,
Domnită de-mpăraţi şi regi,
Un Rege, un Domn cum n-a fost altul,



A dus şi crucea şi păcatul
Lumii-ntregi.

Şi când Îi văd a Sa durere,
Mă văd pe mine-aşa de mic
Şi oboseala parcă-mi piere,
Nici crucea parcă nu-i mai mare
Ca de-un pitic.

Prefer să duc sfânta povară
Cât voi trăi pe-acest pământ,
Decât să fiu un şmecher iară
Şi s-am parte de ocară
În Cerul sfânt.

Şi chiar de-ar râde lumea toată
De starea mea,
Cât mai sunt viu,
eu vreau să îmi primesc cununa
din mâna Lui, când va fi vremea,
Şi-al Lui să fiu.

Înainte nu mă gândeam la inimi zdrobite, nu mă gândeam că fac pe altcineva să sufere, că
îmi bat joc de vieţile fetelor pe care le întâlneam şi chiar de viaţa mea.

Tot ce-a fost mai sfânt şi bun, făcut de Dumnezeu şi pus în om, eu am terfelit în mocirla
păcatului. Mi-am bătut joc de lucrarea lui Dumnezeu care era trupul meu, sufletul meu şi inima
mea. Inima mi se împietrise, se făcuse ca o bucată de stâncă. Şi nu puteam să mă opresc de la
nimic.

Aşa cum spune şi Apostolul Pavel: „Cele vechi         s-au dus, iată că toate lucrurile s-
au făcut noi”, acum sunt un om nou, născut din Dumnezeu, un fiu al lui Dumnezeu. Mai greşesc
şi acum, dar îmi cer iertare şi El mă iartă.

Reporter:
Cum au privit schimbarea vieţii tale „şmecherii, fetele şi golanii” din anturajul tău de

dinainte de a-L cunoaşte pe Dumnezeu? Ce spun ei când îi întâlneşti acum pe stradă, iar tu nu mai
vorbeşti murdar şi „buruienos”, nu mai mergi la acelaşi potop de desfrâu cu ei, ci viaţa ta este
schimbată?

Nelu Şandor:
Unii au spus că am înnebunit. De fapt, la fel le spuneam şi eu prietenilor mei care se

împăcau cu Dumnezeu: „Cum poţi face aşa ceva? Nu ştii ce pierzi!”. De fapt, ei nu ştiu ce pierd.
Eu am ajuns la adevăr, şi Biblia spune: „Adevărul vă va face liberi!”.

Eu sunt un om liber, aşa că nu mai pot să fiu legat de păcat sau de lucrurile care atunci
mă murdăreau. Am renunţat complet la chefuri, la discoteci, la lucruri stricate, care nu au nimic
bun, ci fac ca doar trupul să se simtă bine, dar sufletul omului este tulburat.

Sufletul din noi, care tânjeşte după Dumnezeu, este umilit şi zdrobit în acele locuri.
Conştiinţa este adormită, încuiată şi înecată în acel păcat şi potop de desfrâu.

Îmi plac cuvintele Bibliei: „Suntem nebuni pentru Cristos! [...] Propovăduirea crucii este
o nebunie pentru cei ce sunt pe calea pierzării; dar pentru noi, care suntem pe calea mântuirii,
este puterea lui Dumnezeu”.

Îmi plac rugăciunile şi cântările din Biserică, iar viaţa cu Dumnezeu mă împlineşte din
toate punctele de vedere: trupeşte, sufleteşte şi spiritual. SUNT  PLIN,  PLIN  DE
DUMNEZEU.

Reporter:



Există doar două împărăţii: Împărăţia lui Dumnezeu şi împărăţia diavolului. Împărăţia
diavolului înseamnă întuneric, păcat, mizerie şi mocirlă. Mulţi oameni au fost acolo, dar
Dumnezeu le-a oferit salvare şi schimbare, le-a oferit posibilitatea de a intra în Împărăţia Lui,
unde este LUMINĂ, PACE, IERTARE şi DRAGOSTE.

Senzaţia oamenilor este că în împărăţia diavolului se găseşte libertate, dar este o
minciună. Acolo nu este libertate. Acolo parcă ai tone de poveri uriaşe în spate.

În schimb, când treci în Împărăţia lui Dumnezeu şi devii copil al lui Dumnezeu, atunci
găseşti cu adevărat eliberare. Când eşti rob al lui Dumnezeu, de fapt, eşti liber. Însă dacă eşti rob
al diavolului, atunci eşti rob cu adevărat.

Nelu Şandor:
Am devenit conştient de păcat şi mi-am plâns înaintea lui Dumnezeu toată viaţa aceea de

mizerie şi toate păcatele. Apoi am plâns de bucurie pentru că simţeam iertarea. Acum nu mai simt
acea greutate, nu mai sunt legat.

La cine lacrimi de sânge au curs,
rugându-L pe Tatăl:
„Mai lasă-l puţin, c-o să se-ndrepte,
Şi nu-l nimici
după sfânta şi marea-Ţi dreptate!” ?

Fost-am zdrobit şi-n ţărână căzut,
La cine-am găsit ajutorul?
Când prietenii-au râs şi joc şi-au bătut,
Doar El a fost singur ce jos m-a văzut,
Pe stâncă îmi puse piciorul.

Cum să nu-L laud, când El m-a salvat?
Cum să nu-I cad la picioare?
Când fost-am bolnav, sănătate mi-a dat,
La viaţă m-a scos din moartea-n păcat
Şi-n El am avut eu scăpare.

Cine-I acesta? poate te-ntrebi
Prietene dragă şi frate.
Cel ce te-ajută şi scapă mereu
E doar unul singur ce-I din Dumnezeu,
La El dacă vii, nu ai moarte.

Nu-ţi fie ruşine să vii la Isus
Atunci când auzi că te cheamă.
Pe lemnul blestemului, când a fost pus,
El n-a folosit putere de sus
Să fugă cu toţii de teamă.

Ci stat-a pe cruce umil şi smerit
Şi nu c-ar fi fost neputinţă,
Dar vrut-a ca tu, pribeag păcătos,
Să laşi acum calea ce duce în jos,
Să vii la pocăinţă!

Aş dori să pot pune în inima fiecărui cititor o părticică din inima lui Dumnezeu. Să vadă
durerea lui Dumnezeu pentru păcatul omenirii şi dragostea Lui pentru noi, prin faptul că  Şi-a
trimis Fiul în lume ca să moară pentru noi. Iar oamenii nu iau în seamă acest lucru.

Prietenii mei se amăgesc singuri cu viaţa aceasta trăită după pofta inimii şi nu după voia
lui Dumnezeu.



Isus te caută. Isus te cheamă. Isus vrea să îţi fie frate, să fie Domnul şi Stăpânul tău. Dar
trebuie să-L primeşti în inima ta, pentru că drumul lumii acesteia, pe care alergi nebuneşte, nu
este drumul adevărat, ci te duce la iad.

ROMULUS  CÂMPAN

AM  VRUT  SĂ  MĂ  SINUCID.
A  FOST  GESTUL  SUVERAN,  PLIN  DE  DRAGOSTE  ŞI  HAR  AL LUI  DUMNEZEU,
CĂ  M-A  OPRIT  ACOLO  DE UNDE  NU  MAI  PUTEAM  SĂ  VIN  ÎNAPOI
NICIODATĂ.

ISUS  este  răspunsul  pentru tragedia  vieţii  mele,  ultima  şi  singura  alternativă  pe  care  o
am.

Eu sunt o „viaţă transformată”.

Reporter:
Romulus, tu ţi-ai „aruncat peste bord” tot trecutul şi te-ai avântat spre ceea ce era

înaintea ta. Ce te-a determinat să faci această schimbare în viaţă?

Romulus Câmpan:
Dumnezeu.
În 1991, dintr-o viaţă de păcat, de întuneric abject, s-a înfiripat în mine gândul despre

Dumnezeu.
Înainte de ’89 aveam prieteni cu care ne adunam prin case şi ascultam muzică. N-am să

uit niciodată o zi în care eram aşezat lângă şifonierul cuiva, într-o stare de mahmureală alcoolică,
şi ascultam o piesă a lui Vali Sterian: „Vino, Doamne, să vezi ce-a mai rămas din oameni”.

Mai puteam să gândesc atât încât să-mi dau seama că mila care răzbătea din cuvintele
acelui cântec, mila lui Dumnezeu care priveşte la omenirea în derivă, se referea şi la mine, care
aveam nevoie de milă în acea situaţie.

Fără să-L cunosc pe Dumnezeu, fără să am vreo idee despre Persoana Lui, în acel
moment m-am gândit: „Dacă există Dumnezeu, cum arăt eu în faţa Lui?”.

În 1991 eram undeva în Budapesta, când am simţit o greutate pe suflet care mă împingea
să-L chem pe nume pe un Dumnezeu pe care nu-L cunoşteam, dar aveam un sentiment ciudat că
dacă Îl chem şi există, o să-mi răspundă.

Acel act de schimbare totală a lăuntrului uman, prin prezenţa Duhului Sfânt, prin spălarea
cu sângele Domnului Isus Cristos şi prin pocăinţă, este de o complexitate, de un dramatism şi de
o măreţie care greu se pot reda în cuvinte.

Acolo, în Budapesta, după ce m-am trezit într-o dimineaţă după o „şedinţă” de alcool care m-a scârbit de
mine însumi, am vrut să mă sinucid. Nu m-aş fi gândit niciodată că voi ajunge pe ultima treaptă a comportamentului
uman.

Mi-a fost teamă să mă sinucid, n-am ştiut cum s-o fac, dar mă îndreptam cu paşi siguri
într-acolo. Atunci m-am rugat lui Dumnezeu astfel: „Dacă Tu exişti şi mă auzi, atunci ajută-mă.
Eu am ajuns la capătul puterilor. De aici încolo, dacă Tu exişti, ori mă ajuţi, ori eu îmi iau
viaţa”.

Primul sentiment pe care l-am avut atunci a fost o eliberare de greutatea aceea
extraordinară pe care am     avut-o până în acel moment. Este ceva extrem de greu de exprimat în
cuvinte. Am simţit că mi s-a luat NU o piatră de pe inimă, ci o carieră de bolovani.



După acea simplă rugăciune, dintr-o dată am spus: „Nu mai vreau să mor”. Am simţit
atunci o dorinţă, un dor de viaţă în mine pe care nu-l mai simţisem de mult timp.

Din acel moment a fost ca o avalanşă: pe sub uşă, prin staţii de metrou, cunoscuţi sau
necunoscuţi, îmi puneau în mână câte un pliant: Isus, Isus, Isus, Isus. Începeam din ce în ce mai
mult să îmi dau seama că într-adevăr ISUS este răspunsul la tragedia vieţii mele, că El este ultima
şi singura alternativă pe care o am.

Am asistat la o conferinţă despre creaţionism şi evoluţionism la o Facultate de Medicină
din Budapesta şi atunci, pentru prima dată, la 27 de ani, am deschis Biblia.

Atunci s-a petrecut marea schimbare a vieţii mele. M-am plecat pe genunchi în faţa lui
Dumnezeu şi           I-am cerut Domnului Isus să mă scape de mine însumi şi de păcatele mele.
Mi-am adus aminte de tot ceea ce făcusem şi mi-am descărcat inima, aşa cum ne învaţă Biblia:
mi-am aruncat greutăţile pe seama Domnului, iar El mi-a dat pacea.

Cei din jurul meu au crezut că o luasem razna, însă o luasem razna de bucuria vieţii noi
pe care am primit-o atunci şi pe care o trăiesc cu veselie şi acum, viaţă care nici nu mă gândesc să
fie altfel.

Reporter:
O luaseşi „razna”, dar spre o „razna” bună!

Romulus Câmpan:
Da. Am fost cel mai bucuros om când am citit Noul Testament şi Biblia şi am înţeles că

Dumnezeu îi schimbă complet pe cei care vin la El prin Isus Cristos.

Reporter:
Hai să aruncăm o privire asupra „întunericului     abject” în care te-ai zbătut înainte.

Încotro te îndreptai?

Romulus Câmpan:
Cântam, jucam teatru, scriam scenarii, participam la concursuri de satiră şi umor,

recitaluri de poezie, muzică folk, teatru... şi adunasem un palmares destul de bogat - cum spunea
bunica mea „de oale şi ulcele” - tot felul de vaze de cristal, diplomuţe şi hârtiuţe.

Însă problema era întotdeauna după spectacol, după premieră, după câştigarea
concursului. Ca în poveştile cu clovni, venea momentul în care se trăgea cortina şi tu nu mai
făceai pe măscăriciul, trebuia să-ţi ştergi fardul şi o dată cu fardul îşi pierdea farmecul tot ceea ce
făceai.

Nu te mai aplauda nimeni, iar cei din primele rânduri, care băteau din palme şi îşi dădeau
ochii peste cap de apreciere, plecaseră acasă, fiecare la treaba lui, şi tu rămâneai singur, „Cu
propriile-ţi gânduri negre pe perna albă”.

Atunci ce făcea omul cu bruma de minte pe care o mai avea, aşa cum eram şi eu pe
vremea respectivă? Se uita în fundul paharului, în fundul sticlei, apoi în fundul cănii, apoi în
fundul butoiului, până nu mai putea să se numească băutor, ci devenea una cu alcoolul pe care-l
ingera, trăia într-un fel de butoi de alcool pe care încerca să-l umple zilnic.

Reporter:
La început un pahar e prea mult, iar apoi o mie prea puţine... Ai ajuns şi la fundul...

seringii?

Romulus Câmpan:
Lucram în spital. A fost un lucru extraordinar că Dumnezeu m-a păzit de seringă. Am

asistat la dezastrul a doi dintre foştii mei colegi. Amândoi erau toxicomani şi veniseră să lucreze
în spital numai ca să poată să-şi facă rost de calmantele pe care şi le injectau.



Eu m-am predat lui Dumnezeu exact în perioada când începusem să amestec alcoolul cu
medicamentele - eram aproape terminat. Dar ştiu că a fost gestul suveran şi plin de dragoste şi
har al lui Dumnezeu că m-a oprit acolo de unde nu mai puteam să vin înapoi niciodată.

Când îi vedeam pe săracii mei colegi - unul dintre ei era drogat şi homosexual, celălat
numai drogat - mă uitam la ei şi spuneam: „Doamne, dacă mai întârziai, dacă mă mai lăsai, cred că nici Tu
nu mă mai aduceai înapoi de acolo”.

Prin tragedia pe care o trăisem în acea perioadă, mi s-a făcut aşa o scârbă de alcool, de
medicamente şi de calmante, încât am reuşit pentru câteva zile să gândesc la rece, să judec.
Atunci m-a prins dragostea pentru Dumnezeu şi am reuşit să iau deciziile importante pentru viaţa
mea.

Încercam să stau de vorbă cu foştii mei colegi care se drogau. Simţeam pentru ei o milă
fără margini. Săracii de ei, se clătinau dintr-un perete în celălalt, cu ochii daţi peste cap, cu un
zâmbet tâmp pe buze.

Mă gândeam că aşa aş fi putut ajunge şi eu. După ce se trezeau şi încercai să stai de vorbă
cu ei, să-i ajuţi, în momentul în care te apropiai la mai puţin de doi metri, începeau să fugă de tine
pentru că deveneau conştienţi de ei înşişi. Nu ştiam unde să-i căutăm, dar ştiam că sunt ascunşi pe
undeva şi îşi fac injecţii. Apăreau peste zece minute, bălăbănindu-se dintr-o faianţă în cealaltă. În
final au fost daţi afară.

După câţiva ani de zile, conducerea spitalului mi-a spus: „Romulus, tu eşti aşa de
diferit”. A trebuit să le spun că n-am fost cu nimic mai bun: „Am fost mult mai rău decât cei pe
care aţi încercat cu metodele dumneavoastră să-i aduceţi înapoi. Însă pe mine m-a adus
Altcineva înapoi, pe mine m-a adus Dumnezeu înapoi de acolo de unde dumneavoastră, oamenii,
nu o să reuşiţi niciodată să-i aduceţi înapoi pe cei care se zbat în aceleaşi situaţii”.

Reporter:
Doar Dumnezeu Tatăl, prin Cristos Domnul şi prin puterea Duhului Sfânt, poate într-

adevăr să schimbe vieţi.
Este trist pentru foştii tăi colegi, dar acum, în comparaţie cu ei, tu eşti un om model - ai o

familie, ai copii şi eşti implicat în lucrarea lui Dumnezeu. Le spui oamenilor despre ceea ce odată
te-a marcat pe tine, şi anume „Creaţionism versus evoluţionism”.

Romulus Câmpan:
Eu şi familia mea Îl urmăm pe Dumnezeu şi ne-am apropiat de El, iar El S-a apropiat de

noi şi de nevoile noastre.
Soţia mea a fost sportivă de performanţă, iar eu cântăreţ. Fiecare a venit cu lumea lui de

autonomie şi independenţă. Este dificil să faci două roţi dinţate să ruleze una pe cealaltă, dar
dacă-L ai pe Dumnezeu în inimă, atunci o să vezi că acolo unde la început erau doar scântei,
hârşâit şi discuţii, sub ungerea Duhului Sfânt devine ceva frumos.

Chiar dacă este vorba despre doi oameni de constituţii diferite, dacă aceştia Îl iubesc pe
Dumnezeu şi se iubesc unul pe altul, până la urmă se poate ajunge la o lucrare frumoasă a lui
Dumnezeu. Această lucrare El a    făcut-o mai întâi în noi, iar acum o face prin noi faţă de alţii.

Perioada în care eu şi soţia mea ne confruntam cu cizelarea caracterului unuia prin
celălalt, ne-a ajutat să-i înţelegem acum pe alţii, care au nevoie de un sfat.

Stăm adesea de vorbă cu oameni care vin din medii necreştine. Este o mare diferenţă să te
confrunţi cu viaţa de familie văzând şi ţinând cont de exemplul unor părinţi care şi-au trăit viaţa
frumos la vremea lor, şi ai modele pe care să le aplici, ai standarde bune, sau să vii dintr-o familie
necreştină. Dacă vii dintr-o lume de dezastru, te ajută foarte mult mărturia cuiva care a trecut prin
ceea ce tocmai treci şi tu.

Mulţi oameni vin în Biserică din dezastre, din familii destrămate şi disperate, din vieţi
nenorocite, şi au nevoie să primească pace, prin Cuvântul lui Dumnezeu.



Avem prieteni care în viaţa de creştini se confruntă cu probleme. Încercăm să fim pentru ei o
sursă de căldură sufletească şi de bucurie, un umăr, un braţ, o mână întinsă, o pernă de catifea pe
care să-şi pună capul zbuciumat, ca să găsească liniştea şi pacea pe care doar Isus Cristos le dă.

Reporter:
Cum prezinţi creaţionismul ca fiind dovada existenţei omului şi a speciilor, comparativ

cu evoluţionismul, care este o minciună? Care ar fi unul dintre argumentele cele mai importante
în favoarea creaţionismului?

Romulus Câmpan:
Un filozof a spus: „Gândesc (cuget), deci exist, sunt!”. Dar „Cine sunt?”, pentru că dacă

spun despre mine că „sunt, exist”, atunci trebuie să spun şi cine sunt.
Dacă mă uit doar la mâna ta, ţi-aş desconsidera personalitatea şi sufletul pe care nu  ţi-l

văd.
Aşadar, omul NU este un animal sau un lucru din care, cu bună ştiinţă, elimin conceptul

de viaţă sau spirit pentru că acest concept nu se potriveşte nici lumii animale şi nici lumii
materiale. La om materia este însufleţită de prezenţa creativă,  lucrativă şi cognitivă a spiritului
uman.

Dacă ne gândim la microfonul cu care mă înregistrezi, eu nu vorbesc cu materia din care
este construit acesta, să zicem 200 de grame de siliciu sau 150 de grame de crom. Nu pot vorbi
nici măcar cu o găleată de nisip.

Reporter:
Nici cu 80 de kilograme de carne, deoarece concluzia ar fi că la această masă stau şi

discută 115 kilograme de carne cu alte 80 de kilograme de carne... 

Romulus Câmpan:
Aşadar, ceea ce există în jurul meu este rezultatul unei gândiri inteligente sau este haos?
Dacă totul ar fi rezultatul haosului, noi nu am sta de vorbă, ci ceea ce se petrece s-ar

petrece la întâmplare, de unde ar decurge o altă întrebare: dacă totul s-a întâmplat prin haos, cum
am ajuns în această carte? Etc etc.

Aşadar, a susţine materialismul, a susţine că discuţi cu o găleată de nisip, presupune un
mod de gândire cel puţin ciudat. Nu pot să consider ceea ce văd în jurul meu ca fiind rezultat al
haosului. Până şi pentru a afirma că „sunt un rezultat al haosului”, am nevoie de gândire şi de
inteligenţă ca să construiesc această propoziţie.

În Epistola către Romani, Apostolul Pavel spune că dacă privim cu atenţie în jurul nostru,
observăm ordine, logică, raţiune, plan şi scop precis. Văzând toate acestea în creaţia din jurul
nostru, nu putem să nu ne gândim că acesta este planul lui Dumnezeu, este creaţia Lui.

Biblia spune că orice om poate să se gândească la Creator. Orice om are o cunoaştere
minimă, dar suficientă pentru primul pas de apropiere de Dumnezeu, prin ceea ce găseşte în
natură.

Este tocmai ordinea pe care o găsim în natură, ordinea firească, ordinea logică a
multiplicării celulelor pe baza unor informaţii genetice preexistente, proces care nu poate fi
aruncat nici pe seama întâmplării, nici pe seama haosului. Viaţa nu se reduce doar la materie.

Cunoaştem oameni cu calităţi deosebite, care sunt ţintuiţi în fotolii cu rotile, însă a căror
gândire este atât de fructuoasă şi de bogată încât te încântă pur şi simplu.

Indiferent de faptul că persoana respectivă poate să-şi mănânce micul dejun dimineaţa şi
după aceea să fugă 10 kilometri, să facă acrobaţii, să regândească teoria relativităţii sau este un
om complet imobilizat la pat, găseşti în el aceeaşi libertate a spiritului său pe care i-a dat-o
Dumnezeu, care nu este constrânsă în nici un fel de materie.

Dumnezeu este duh sau spirit. Şi noi oamenii avem nu DOAR ceea ce Scriptura numeşte
acest cort de ţărână, ci avem partea noastră cea mai importantă - care ne defineşte şi ne



deosebeşte de tot ceea ce este creat, de orice altă creatură. Este ceea ce Scriptura numeşte - în
cuvinte puţine, dar măreţe - duhul dat de Dumnezeu.

Aşadar o simfonie de Beethoven nu poate fi rezultatul scuturării a 70 de kilograme de muşchi sau a 60 de
litri de apă, nici măcar a unei presupuse evoluţii a unor substanţe chimice.

Din păcate, copiii sunt învăţaţi la şcoală că noi am apărut din maimuţă. Eu nu pot
nicidecum să accept că o operă literară, o operă muzicală sau o sculptură a apărut din haos sau din
întâmplare.

Mă îngrozesc cum sunt educaţi să gândească copiii noştri, în mod darwinist: cel mai tare
supravieţuieşte.

Aşa supravieţuiesc în canale copiii care sunt mai tari sau, tot aşa, multe mame îşi aruncă
la coşul de gunoi dragostea care începe să le bată sub propriile inimi. Asta din cauză că am fost
educaţi că suntem animale. Ca atunci când avem prea multe pisici - le înecăm în apă şi o lăsăm
numai pe cea mai frumoasă. Sau luăm căţeii prea mulţi, le dăm cu bâta în cap şi îi aruncăm în
pădure. CINE  URMEAZĂ?...

Avem copii prea mulţi, le dăm în cap şi lor şi nu mai avem nevoie de ei. În China,
guvernul chinez nu întreabă pe nimeni dacă este de acord sau nu cu legea care îţi interzice să ai
mai mult de 1 copil. Acolo, dacă nu ai aprobare de la autorităţi pentru un al doilea copil, acesta
este avortat în mod automat sau este omorât în momentul în care se naşte, fără să te întrebe dacă
tu ţi-l doreşti sau nu.

Reporter:
Aici duce gândirea evoluţionistă şi sistemul de referinţă ancorat în om, fără teamă de

Dumnezeu. Atunci când omul doreşte să aibă o putere superioară, dar fără să se teamă de
Dumnezeu, stabilindu-şi acea putere superioară în sine însuşi, atunci merge cu paşi repezi spre un
întuneric abject, aşa cum a fost şi cel din care tu ai ieşit.

Romulus, ce gând ai pentru cititorii care se luptă cu aceleaşi probleme cu care te-ai
confruntat şi tu - au ajuns la fundul butoiului sau poate au încercat deja şi seringa?

Romulus Câmpan:
În zilele cele mai întunecate pe care le-am trăit după pocăinţă, după experimentarea

dragostei Domnului Isus Cristos, căutam o stâncă de care să mă agăţ. Când au venit peste mine
valuri de furtună, am citit - scris cu o plasticitate fără egal - în Psalmi, că atunci când un om strigă
către Dumnezeu, Dumnezeu apleacă cerul, mută şi strămută munţii şi desface apele ca să-l scoată
pe omul ajuns la strâmtoare şi care strigă după El din necazul în care singur s-a afundat.

Dumnezeu nu va veni doar la marginea gropii vieţii vreunuia dintre noi să întrebe: „Hei,
de ce ai ajuns acolo?”. Nici măcar nu va întinde o mână după noi, ci va coborî El Însuşi să-şi
pună mâna sub oricare dintre noi şi să ne ridice afară din groapa vieţii noastre, pe propriii Săi
umeri şi pe propriile Sale braţe de dragoste.

Când minciunile din jurul nostru ne fac să credem că Dumnezeu nu ne mai ascultă sau nu
mai are milă faţă de noi, gândiţi-vă: cu ce am plătit noi dragostea Lui, care  ne-a salvat atunci
când L-am chemat în ajutor? Am făcut noi ceva bun? Doar mila Lui L-a făcut să Se apropie de
noi.

Promisiunea lui Isus Cristos a fost pentru mine stâncă şi refugiu: Pe cel care vine la
Mine, nicidecum şi niciodată n-am să-l trimit de la Mine, n-am să-l resping.

Fiecare om poate spune: „Dumnezeule, dacă exişti, te rog ajută-mă să Te cunosc”. Aşa
L-am cunoscut eu pe Dumnezeu şi pe Isus Cristos.

Când mă uit la mărturia vieţii mele, pe care numai eu ştiu cum am trăit-o şi pe care văd
cum o trăiesc astăzi, înţeleg tot adevărul Bibliei, pe care îl cred şi îl trăiesc zilnic.

Vieţi transformate? Fiecare dintre noi are o viaţă care se cere transformată. Dacă m-ar
întreba cineva: „Cu cine am vorbit?” i-aş răspunde: „Aţi vorbit cu o viaţă transformată”.
Dumnezeu să vă binecuvânteze!



ELENA  IACOBAN

AM  BĂUT.
DE  MULTE  ORI  BEAM AŞA  DE  MULT  ÎNCÂT  NU  MĂ  MAI  PUTEAM
CONTROLA.

Viaţa mea este alta, NU mai este ceea ce a fost.

Sunt mulţumită în inima mea şi sunt fericită pentru pacea şi liniştea din familia mea.

Reporter:
Cum v-aţi descrie viaţa de dinainte de a vă întoarce la Dumnezeu şi de a-L cunoaşte pe

Cristos ca Mântuitor    personal, înainte de a avea o relaţie personală cu El?

Elena Iacoban:
A fost un calvar, a fost un chin pentru mine. Nu aveam nici o relaţie cu Dumnezeu. Nu

mergeam la biserică. Nu ştiam că Domnul Isus Cristos este Mântuitorul nostru şi că a murit
pentru păcatele noastre. Eram în întuneric. Nici nu voiam să aud despre asta.

Mi-e ruşine s-o spun, dar trebuie s-o spun: am băut. De multe ori beam aşa de mult încât
nici nu mă mai puteam controla. Fumam, înjuram. Uneori, de teamă că mă bate soţul pentru că
eram beată, plecam de acasă. Lăsam şi copilul şi plecam de acasă.

Dar Dumnezeu mi-a dat un soţ bun, care m-a iubit. Întotdeauna când plecam de acasă, el
mă căuta şi mă aducea înapoi. Şi mă hotăram: „Gata, nu mai fac! Asta-i pentru ultima dată!”.
Dar nu puteam, pur şi simplu nu puteam. Îmi părea foarte rău de tot ceea ce făceam, mi-era
ruşine, dar nu puteam. Când intram în anturaj cu beţivii, mi se părea că totul este bine şi normal.

După ce mă aducea acasă şi mă trezeam din beţie şi vedeam ce-am făcut, îmi părea rău.
Dar, ca să uit, începeam iarăşi să beau. Eram distrusă şi fizic.

Numai dragostea pe care mi-a purtat-o soţul meu a făcut să fim acum o familie şi să fim
cu copilul nostru. Dumnezeu mi s-a descoperit şi m-a ajutat să scap de alcoolism. Slavă Lui că
sunt ceea ce sunt acum.

Înainte nu puteam să-mi păstrez nici un loc de muncă. Soţul meu a lucrat şi ne-a
întreţinut. Am avut tot ce mi-am dorit, nu mi-a lipsit nimic, dar nu ştiu, nu pot să-mi dau seama
nici acum ce-a fost în mintea mea.

De multe ori mă gândesc şi mi-e ruşine pentru ceea ce am făcut, dar mă bucur de ceea ce
sunt acum.

Noi trebuie să avem o relaţie personală cu Domnul Isus Cristos. Să ne mărturisim
păcatele, că El ne iartă.

Dumnezeu L-a dat pe Isus Cristos să moară pentru păcatele noastre, cum scrie în
Evanghelia după Ioan, capitolul 3, versetul 16: „Fiindcă atât de mult a iubit Dumnezeu lumea, că
a dat pe singurul lui Fiu, ca oricine crede în El să nu piară, ci să aibă viaţă veşnică”.

Reporter:
Băutura era singura dumneavoastră problemă?

Elena Iacoban:



Băutura şi ţigara. Numai eu ştiu ce chin a fost în toţi acei ani cât am băut. M-am mai
hotărât eu să mă las de băutură, dar nu am putut nicidecum. Când L-am cunoscut pe Domnul Isus
Cristos, El m-a eliberat complet.

Reporter:
Cum s-a petrecut schimbarea vieţii dumneavoastră?

Elena Iacoban:
Sora mea este membră într-o Biserică Baptistă şi m-a invitat acolo. Când am intrat în

acea biserică, parcă am văzut o lumină acolo. Mi s-a părut aşa de minunat şi de frumos. Parcă n-
am mai văzut în nici un loc aşa ceva. Am fost impresionată de felul lor de a fi. Erau îmbrăcaţi
frumos şi se salutau cu zâmbetul pe buze, cu îndemnuri din Biblie.

Mi s-a părut că şi rugăciunile şi predica mi se adresează direct mie şi sunt doar pentru
mine.

Eu m-am dus la Biserică să nu mai beau, dar mi-a plăcut atât de mult acolo încât n-am
mai lipsit. L-am urmat pe Domnul Isus Cristos şi m-am botezat în acea Biserică.

Viaţa mea a luat o altă direcţie şi a fost transformată pe deplin. Nu mai sunt nici pe
departe ceea ce am fost.

Mă bucur nespus de mult cu fraţii şi surorile din Biserică. Dumnezeu a făcut aşa de mult
pentru mine, cu toate că eu nu am meritat dragostea Lui.

Sunt oameni care nu ştiu că pot fi salvaţi de Domnul Isus Cristos şi se gândesc că ei nu
mai au scăpare. Aşa am fost şi eu. Mă gândeam: „Vai, câte am făcut..., cum L-am înjurat pe
Dumnezeu. Nu ştiu dacă Dumnezeu mă poate ierta”. Dar Dumnezeu este minunat şi m-a salvat.

Sunt mulţumită în inima mea şi sunt fericită pentru pacea şi liniştea din familia mea,
pentru locul de muncă pe care îl am. Mă rog lui Dumnezeu să mă ajute să mă pocăiesc în fiecare
zi tot mai mult.

Reporter:
Nu zidurile sau clădirea Bisericii au făcut acest miracol în viaţa dumneavoastră, ci

Dumnezeul cel Atotputernic, care vi S-a descoperit. El a făcut acest miracol.
Biblia spune că Biserica nu înseamnă nicidecum ziduri sau clădire, ci Biserica este

Trupul lui Cristos, alcătuit din pietre vii - din credincioşi dedicaţi Lui. Biserica înseamnă oameni
care îşi trăiesc viaţa după voia lui Dumnezeu, nicidecum zidurile sau clădirea.

Spun unii: „Ce necazuri ai avut aşa încât să ai nevoie de Dumnezeu?”. De ce credeţi că
sunt atâţia oameni nepăsători faţă de o astfel de viaţă plină de pace şi de bucurie?

Elena Iacoban:
Cred că sunt întunecaţi de cel rău. Ei nici nu vor să audă. Exact aşa am fost şi eu. Soacra

mea mi-a spus despre Dumnezeu şi am cântat cu ea cântări de laudă lui Dumnezeu, dar eram
împietrită şi nu-mi păsa. Eram sub povara celui rău.

Acum parcă trăiesc un vis frumos. Este minunat să fii cu Domnul Isus Cristos.
Nu ştiam că dacă eu mă rog la Dumnezeu să mă ajute să nu mai beau, El mă ajută. Nu

ştiam că trebuie să apelez direct la Dumnezeu şi să-I spun: „Doamne Tată, te rog fă ca viaţa mea
să nu mai fie un calvar”...

Reporter:
...să nu mai fim robi ai păcatului, spune Biblia.

Elena Iacoban:
Acum vreau să le spun şi altora despre Dumnezeu, să vină şi ei la credinţă şi să-L

cunoască pe Domnul Isus Cristos. Măcar să guste puţin din dragostea Lui, să vadă cât este de
minunată viaţa împreună cu Domnul Isus Cristos.



Mă gândesc de multe ori ce suferinţă a îndurat El pe cruce pentru noi, pentru mine, care
am fost aşa de murdară înainte. Dar acum m-a transformat şi m-a născut din nou.

Viaţa mea este alta, nu mai este ceea ce-a fost. Întotdeauna când mă rog la Dumnezeu îmi
aduc aminte cum am fost şi Îi mulţumesc că m-a iertat pentru ce am făcut.

Dumnezeu ne ascultă şi ne iartă. El este bun cu noi. Pentru iubirea şi dragostea pe care
ne-o poartă, El L-a dat pe Fiul Său, pe Domnul Isus Cristos, să moară pentru noi. Fără El suntem
pierduţi.

Celor cărora nu le pasă sau care cred că e suficient să meargă la Biserică şi să asculte o
slujbă, aş vrea să le spun că nu e suficient, ci TREBUIE SĂ AIBĂ O RELAŢIE PERSONALĂ
CU DOMNUL ISUS CRISTOS.

Eu am trăit şi am simţit naşterea aceasta din nou, şi din ziua când m-am hotărât să-L
urmez pe Domnul Isus Cristos am fost dintr-o dată o altă persoană.

Îi îndemn pe toţi cititorii să-L caute pe Dumnezeu. El L-a dat pe Fiul Său, Domnul Isus
Cristos, să moară pentru păcatele noastre, ca noi să ne naştem din nou, la o viaţă nouă. Murim
faţă de păcat şi ne naştem pentru Dumnezeu.

FLORIN  IANOVICI

NU  POT  CU  MĂTĂNIILE - EXERCIŢII  FIZICE - SĂ  DOBÂNDESC  CEVA CE  AM
NEVOIE  PENTRU  SUFLET.

Dumnezeu a plătit pentru noi, iar noi trebuie DOAR să intrăm în moştenire.

Am aflat că Sfânta Scriptură poate fi citită.

Florin Ianovici s-a născut în Oneşti, judeţul Bacău. A absolvit Facultatea de Drept, este căsătorit
cu Mina si au 2 fetiţe.

Florin Ianovici:
Am crescut într-o familie cu teamă de Dumnezeu şi mi-a plăcut să merg la biserică. La

facultate eram ambiţios, aveam mult succes şi eram printre primii.
Cursul de Istoria religiilor l-am făcut cu părintele Galeriu - o figură remarcabilă în timpul

acela. A avut asupra mea o înrâurire foarte bună, pentru că era un om aşezat, domol, blajin şi cu
multă dragoste de Dumnezeu.

Dânsul mi-a făcut o invitaţie la schitul Darvari, unde era un grup de studenţi, care,
împreună cu un preot tânăr, stăteau de vorbă despre lucrurile lui Dumnezeu.

Acolo am aflat că Sfânta Scriptură poate fi citită. Totdeauna am crezut că Biblia este un
instrument sacru, care aparţine numai preotului şi, din acest punct de vedere, mintea mea este
prea mică să o înţeleagă. Am început să citesc Biblia, dar m-am oprit la genealogii. Mi s-a părut
prea greu şi n-a fost nimeni să mă îndrume cum să citesc.

Reporter:
Mulţi cititori sinceri se împotmolesc la genealogii. Este mai uşor să citeşti Biblia

începând cu Evanghelia după Ioan, apoi Noul Testament şi abia apoi Vechiul Testament.
Acolo se poate începe cu Proverbele şi Psalmii, care conţin multă înţelepciune şi

mângâiere sufletească, mai ales în lumea noastră tot mai însingurată şi lipsită de mângâiere.



Florin Ianovici:
După cursurile de la facultate, mergeam la o bisericuţă unde îmi găseam liniştea. Stăteam

şi cugetam, însă întotdeauna aveam o problemă. Când intram în biserică şi mă uitam la icoane, n-
a fost niciodată vreun sfânt care            să-mi dea bineţe. Mi se păreau aşa de aspri în privire. Toţi
erau aşa de serioşi, severi aş putea spune. Şi mi-era frică. Puneam capul în jos şi treceam cât mai
repede, să nu mă uit la ei, pentru că aveam impresia că toţi mă mustră.

Citind Biblia, am ajuns la locul unde este scris: „Să nu-ţi faci chip cioplit, nici vreo
înfăţişare a lucrurilor care sunt sus în ceruri, sau jos pe pământ, sau în apele mai de jos decât
pământul” (Exodul 20).

Atunci am zis: „Înfăţişare?!? Asta poate să fie şi grafică. Am să-l întreb pe duhovnicul
meu: Cum se împacă lucrul acesta din Biblie cu practica?”.

Când i-am pus această întrebare, am pus-o ca unul care eram cu totul dedicat practicii
bisericii căreia aparţineam.
Reporter:

În mod sincer, nu din dorinţa de polemică.

Florin Ianovici:
Cel mai sincer cu putinţă. Dar eram foarte curios. L-am întrebat pe duhovnicul meu:

„Dacă este scris lucrul acesta, cum de, totuşi, practica este diferită?”.
N-am crezut că voi declanşa o problemă. El mi-a pus patrafirul pe cap şi mi-a spus:

„Dumnezeu să te ierte!”.          M-am simţit umilit.
Am plecat acasă gândindu-mă: „Cum adică? Dacă Dumnezeu mi-a dat minte, este

interzis s-o folosesc? Şi ce-a însemnat întrebarea mea de am nevoie să fiu iertat?”.
Am întrebat pentru că nu ştiu. N-am citit istorie bisericească, n-am citit despre modul în

care s-a ajuns la arta iconografiei, nu ştiam nimic în privinţa aceasta. Eu aveam o problemă de
ordin personal, pentru că oriunde mă uitam, mi se părea că nici un sfânt nu mă place.

Şi m-am gândit astfel: „Poate că la oraş oamenii sunt presaţi, au griji, probleme,
necazuri şi sunt mai nervoşi, mai supăraţi, uneori poate chiar fără răspunsuri. O să mă duc în
Moldova, la un pustnic”.

M-am dus la o mănăstire şi înainte să-l întreb pe părinte ce mă durea, mai întâi i-am spus
despre un vis pe care-l avusesem chiar atunci recent, cu nişte şerpi peste care eu călcam. Am uitat
de problema cu icoanele. Părintele mi-a zis că şerpii sunt păcatele mele şi mi-a spus: „Te duci
acasă şi faci un canon duhovnicesc. Faci 600 de mătănii şi te rogi lui Dumnezeu să te ierte”.

Mătăniile se fac din poziţia în picioare, te proşterni cu totul la pământ, te lipeşti de
pământ şi apoi te ridici.

Reporter:
600 ?!?

Florin Ianovici:
600 ! Nu era un canon uşor, însă eu eram bucuros, deoarece mă gândeam că Dumnezeu

vede că eu sunt în măsură să plătesc pentru păcatele mele, ca să fiu IERTAT.

Reporter:
Pentru iertare am da orice, pentru că iertarea ne aduce linişte sufletului. Cineva care s-a

hotărât să se întoarcă la Domnul,  i-a întrebat pe câţiva membri din Biserica Baptistă în care voia
să facă legământ cu Dumnezeu:
„Dar nu trebuie să plătesc nimic pentru păcatele mele?”. Ei i-au răspuns:
„Nu, pentrucă a plătit Cristos totul”.
„A plătit altcineva în locul meu?”
„Da. A plătit Cristos absolut totul!



Şi oricum tu nu poţi să plăteşti nimic, deoarece NU  POŢI  SĂ  MORI TU pentru păcatele tale.
Cristos a murit pentru păcatele tale.”

Florin Ianovici:
Dumnezeu a plătit pentru noi, iar noi trebuie DOAR să intrăm în moştenire. Când primeşti o

moştenire, mai întâi semnezi un contract, dar nu vezi moştenirea. Însă ştii că o ai.

Reporter:
Contractul acesta este chiar Biblia !

Florin Ianovici:
Acasă am zis: „Le fac pe toate 600 acum! În felul acesta Dumnezeu va vedea că eu sunt

un om serios”.
Şi-am început să spun singura rugăciune pe care o ştiam: Tatăl nostru. Şi-am început să

fac şi mătăniile. Până am ajuns la 10 am simţit ceva frumos în inima mea. Apoi a intervenit
problema tehnică: trebuia să şi număr, să mă şi rog. N-am putut să mă mai detaşez: 11, 12,
Sfinţească-se Numele Tău, 13, 14... şi era puţin cam dificil.

Am ajuns doar la 300 de mătănii. Mi-au înţepenit picioarele şi nu mă mai ascultau. Mi s-a
făcut rău. Mi-a crescut tensiunea. Am avut o puternică senzaţie de vomă şi parcă îmi treceau nişte
drugi aprinşi prin picioare.

M-am aşezat dezamăgit pe canapea. Simţeam că sufletul mi-era gol. Acum ştiu ce-mi
lipsea: LINIŞTEA.

Reporter:
Golul din suflet strigă în fiecare dintre noi şi golul acela are forma lui Dumnezeu. Poate fi

umplut doar de El !

Florin Ianovici:
Atunci am înţeles, profund dezamăgit, că NU  POT  CU  EXERCIŢIILE  FIZICE  SĂ

DOBÂNDESC CEVA  CE  AM  NEVOIE PENTRU  SUFLET, pentru că dacă bătrânii trebuie
să facă mătănii, ei trec direct... în veşnicie...

Dezamăgit de canonul duhovnicesc, m-am aşezat şi am zis: „Dumnezeu este ceva prea
greu pentru mine!”.

Dar Dumnezeu ERA  ACOLO când eu am terminat de făcut acele mătănii. Eu n-am ştiut.
El avea un plan pentru mine. Mai târziu am înţeles asta. Uneori din greşeli înţelegem ce înseamnă,
de fapt, dragostea lui Dumnezeu.

După câtva timp, o  colegă  de facultate mi-a zis: „Florin, să ştii că nu eşti nici aşa
deştept pe cât cred unii şi nici aşa de frumos pe cât cred alţii. Dar ai putea să fii un rod
extraordinar în mâna lui Dumnezeu”.

Reporter:
Colega aceea este acum soţia dumneavoastră? 

Florin Ianovici:
Da.  Numele ei este Mina. Şi a început să vorbească despre Dumnezeu într-un fel în

care niciodată   n-am mai auzit. Un Dumnezeu care iubeşte şi care L-a trimis în lume pe Isus, Fiul
Său, să moară pentru păcatele noastre, în locul nostru. Aşa de aproape era de Dumnezeu încât am
rămas cu ochii larg deschişi. Aşa m-am îndrăgostit.

M-am îndrăgostit de bunătatea ei, de gingăşia ei,  m-am îndrăgostit de dragostea ei de
Dumnezeu. Simţeam că pentru mine ea era cea care îmi era dăruită.

Mă simţeam apreciat şi iubit şi asta n-avea de-a face cu performanţele şcolare şi nici cu
glumele mele. Fiind un om glumeţ, eram sufletul petrecerilor. Dar glumele astea mă goleau. După
ce glumeam o seară întreagă, acasă nu mai aveam nici o glumă pentru mine. Acasă eu eram
gluma.



Am hotărât să ne căsătorim. Părinţii mei, când au auzit, au început să râdă. Mama mi-a
zis: „Să ai tu slujba ta, casa ta, rostul tău şi apoi te însori”. I-am zis: „Mamă, pe la 70 de ani
cred că mă însor, după criteriile tale. Că nu prea văd cum să ai azi casă, serviciu şi toate
lucrurile.

Aşa că eu mă căsătoresc. Am găsit o fată cuminte, curată, iubitoare de Dumnezeu, cu
care mă înţeleg extraordinar şi pe care nu vreau să o scap”.

M-am însurat fără acordul părinţilor, şi ei crezând că totul este o glumă...

Reporter:
...care se va termina în scurt timp, aşa cum se întâmplă cu multe căsătorii.

Florin Ianovici:
Da. Soţia mea era şi cadru didactic în paralel cu facultatea, şi era colegă cu o profesoară

de franceză. Profesoara aceea de franceză era membră într-o biserică neoprotestantă. Trei ani cât
au stat ele împreună, femeia aceea i-a vorbit despre Dumnezeu, astfel încât soţia mea a ajuns să
gândească, să acţioneze şi să se comporte ca un om care era cu totul schimbat, NĂSCUT  DIN
NOU.

Reporter:
Când soţia v-a spus că puteţi fi „un rod extraordinar în mâna lui Dumnezeu” ea nu era

neoprotestantă?

Florin Ianovici:
Deloc, dimpotrivă, mergea la biserica în care crescuse. Dar trăia ca un om care postea, se

ruga şi citea Cuvântul lui Dumnezeu. Noi ne-am căsătorit în biserica în care am crescut, neştiind
că există o altă biserică.

Şi această doamnă, profesoara de limba franceză, nu i-a făcut niciodată invitaţii la
biserica neoprotestantă. S-a mărginit doar să-i spună despre Dumnezeu. În fond, ce-i mai
important: să vii sau să trăieşti?

La căsătorie am fost doar noi doi şi naşii la biserică. Ne-am aşezat în genunchi şi m-am
rugat astfel: „Doamne, eu cred că astăzi Tu ne-ai căsătorit! Şi nu spun asta ca să Te măgulesc,
ci pentru că foarte curând o să-Ţi cer socoteală că ne-ai căsătorit. Mai curând decât crezi”.

Am plecat în Parcul Carol. Aveam la noi nişte mâncare, nişte caş proapăt, nişte pui.  N-
am avut probleme cu rezervarea. Am găsit o bancă în parcul Carol. A fost foarte bine. Mi-am
agăţat haina într-un pom...

Reporter:
Doar amândoi?

Florin Ianovici:
Da, doar amândoi. Totul a fost foarte bine aranjat. Am avut şi o orchestră minunată:

păsărelele din pom.

Reporter:
Copacii ne-au slujit la mese... 

Florin Ianovici:
Aşa ceva. A fost o nuntă foarte fericită. Nu m-a pupat nimeni, nu m-a felicitat nimeni, n-a

trebuit să zâmbesc până să-mi înţepenească faţa. A fost frumos.
Pe la 4 după-masa am ajuns unde stătea soţia în gazdă. A ieşit proprietăreasa şi m-am

gândit că ne felicită, că ştia că ne-am căsătorit. Dar ea a zis: „Bine c-aţi venit, că mi-a venit
prietenul şi trebuie să vă mutaţi astăzi!”.

Reporter:
În noaptea nunţii.



Florin Ianovici:
Încă era ziua nunţii, dar ne-am mutat până în noaptea nunţii. Am luat cei trei saci de cărţi

care erau zestrea mea, soţia mai avea şi ceva haine şi am găsit o garsonieră undeva la marginea
Bucureştiului, într-un cartier muncitoresc.

Am ajuns seara, pe la 10. Mai aveam o conservă de carne, dar n-aveam cuţit să o
deschidem. M-am dus la vecina să-i cer un cuţit. Vecina mi-a dat cuţitul, dar mi-a zis: „Vi-l dau,
dar data viitoare să nu mi-l mai cereţi”.

Asta a fost în loc de „Bine aţi venit în lumea celor căsătoriţi!”. Este o vorbă românească:
„Noi am început de la cuţit şi furculiţă”. Bravo! Unii n-au avut nici cuţit.

Reporter:
Măcar eraţi împreună şi împărţeaţi amândoi o singură conservă.  În istoria satelor

săseşti din Transilvania exista un Turn al împăcării, în care erau închişi 2 săptămâni cei care
aveau probleme în cuplu. La dumneavoastră încă nu era cazul... 

Erau închişi acolo, într-o singură cameră, mâncau dintr-o singură farfurie, aveau o
singură masă şi un singur pat. Şi timp de 400 de ani n-au fost decât câteva divorţuri în toate acele
comunităţi.

Florin Ianovici:
Au început şi la noi deosebirile de păreri. Atunci  ne-am dus la o biserică neoprotestantă

din Bucureşti.
Acolo am auzit corul cântând şi am văzut feţele oamenilor. Pentru mine a fost un lucru

extraordinar. Am văzut lumină pe feţe şi am auzit acele cântece extraordinare. Am zis: „Dacă
cineva poate să cânte aşa despre Dumnezeu, înseamnă că aici sunt lucruri care mie-mi scapă”.

Şi se predica acolo despre capitularea în faţa harului lui Dumnezeu, despre predare. Şi-
am zis: „Da’ de ce să mă predau? Ce înseamnă asta?”.

Apoi am înţeles că fiecare minciună, fiecare nelegiuire, fiecare păcat este un război
declarat lui Dumnezeu. El NU ne-a făcut să fim aşa cum suntem, ci ne-a făcut fiinţe frumoase,
curate, dar noi I-am întors spatele la fiecare păcat şi e nevoie să recunoaştem lucrul acesta. Mi se
părea drept.

Apoi am auzit că există oameni inspiraţi de Dumnezeu prin care ar putea vorbi
Dumnezeu. Mi s-a părut prea mult şi n-am crezut, dar am zis:

„Dacă aceasta este Biserica unde vrea Dumnezeu să rămân, atunci să vină un om
oarecare din această Biserică şi să-mi zică, inspirat de Dumnezeu, cuvinte pe care eu le fabric
acum în mintea mea. Să-mi zică aşa: ‘Tu eşti fiul Meu. Astăzi te-am născut. Păcatele îţi sunt
iertate şi te primesc în Împăraţia Mea!’ ”. Nici măcar soţiei nu i-am spus. Era strict între mine şi
Dumnezeu.

N-am spus-o nici cu credinţă, nici cu necredinţă, ci pur şi simplu neutru. Eram curios ce
va face Dumnezeu.

După câtva timp, cineva spunea într-o predică: „E timpul să te smereşti! Dacă vrei să
intri pe uşa harului lui Dumnezeu, e timpul să te faci mic, să te smereşti”.

Mesajul acesta m-a lovit cu forţa unui tanc. Am dat să ies din Biserică, însă mi-am adus
aminte că făcusem o înţelegere cu Dumnezeu.

Predicatorul a continuat: „Poate I-ai făcut o promisiune lui Dumnezeu în inima ta, poate
L-ai întrebat ceva. Îţi garantez că dacă tu faci un pas spre Dumnezeu, şi Dumnezeu va face un
pas spre tine. Şi dacă El nu-l face, atunci retrage-ţi pasul pe care l-ai făcut”.

Mi s-a părut corect. E o înţelegere juridică foarte corectă. Eu fac pasul, dar dacă
Dumnezeu nu face şi El un pas spre mine, retrag totul şi spun: „N-a fost de la El”.

Aşa că am făcut eu primul pas: m-am pus în genunchi în faţa amvonului şi mi-am predat
viaţa Domnului.



În momentul acela s-a desprins o tânără din Biserică, a venit, şi-a aşezat mâna pe umărul
meu şi mi-a zis: „Ascultă ce-ţi vorbeşte Domnul: ‘Tu eşti fiul Meu. Astăzi te-am născut.
Păcatele îţi sunt iertate şi te primesc în Împăraţia Mea!’ ”.

Am izbucnit în plâns. 25 de minute am stat topit la pământ pentru că eram uimit că
Dumnezeu din cer a venit să vorbească cu mine. Nu mi s-a întâmplat niciodată până atunci să
simt că Dumnezeu stă de vorbă cu mine. Am simţit că El mi-a spus acele cuvinte de încurajare.

Soţia mea pusese şi ea un semn cu Dumnezeu şi a zis: „Dacă soţul meu iese în faţă şi se
pune în genunchi înaintea lui Dumnezeu, eu îl voi urma. Înseamnă că    asta-i Biserica în care
vrea Dumnezeu să fim”. În spatele meu era soţia mea, dar eu n-am ştiut...

...............................................................................

De-atunci şi până astăzi n-am mai plecat din acea Biserică. Pentru că dincolo de doctrină şi
de dogmatică, există ceva foarte palpabil, foarte simplu. Nu ştiu dacă toţi ştim că apa este
inodoră, insipidă şi incoloră. Dar ştim că dacă ne este sete şi o bem, ne stâmpără setea.

La fel şi aici: dincolo de tot ceea ce înseamnă teologie şi doctrină, este vorba despre o
realitate trăită şi simţită, care mie mi-a adus foarte mult bine.
Reporter:

Ce sfat aveţi pentru cititorii care poate sunt în aceeaşi stare de aşteptare, încă n-au făcut
acel prim pas spre Dumnezeu, pe care dumneavoastră l-aţi făcut?

Florin Ianovici:
Orice om cu suflet sincer va ajunge să-L cunoască pe Dumnezeu. Tot ceea ce avem

nevoie pe pământ este să fim sinceri, cu o inimă absolut deschisă. Cine este sincer cu el însuşi şi
face lucrurile din toată inima, va avea posibilitatea ca-ntr-o zi să trăiască ce-am trăit eu, pentru că
Dumnezeu poate vorbi fiecărui om sincer.

Reporter:
Dragul nostru cititor, cred că Dumnezeu este gata să-ţi spună şi ţie, cu toată dragostea,

acest mesaj pe care     l-a cerut Florin din partea lui Dumnezeu: „Tu eşti fiul Meu. Astăzi te-am
născut. Te primesc în Împăraţia Mea!”.

Florin Ianovici:
E un mesaj de dragoste. Lumea nu poate da mesaje de dragoste. Numai Dumnezeu poate

da.
Nu pot să redau ce-am simţit. M-a secerat un fior din creştet până în tălpi. Este o întâlnire

care te lasă marcat pentru toată viaţa.

Reporter:
Ce au spus părinţii dumneavoastră?

Florin Ianovici:
Când au auzit că m-am pocăit, au fost şocaţi. Mama mi-a dat telefon şi mi-a spus: „Din

seara asta te rog să uiţi numărul nostru de telefon”. Şi 4 ani s-a ţinut de cuvânt.
Părinţii soţiei mele, fiind directori de şcoală, au avut o reacţie şi mai virulentă şi au zis:

„Ne-aţi făcut de râs”. Şi  n-am înţeles de ce. Am zis: „Dar noi nu bem, nu fumăm, nu facem
lucruri neîngăduite, ne iubim, ne cinstim, ne rugăm lui Dumnezeu. Ce rău vă facem vouă?”
„Ne-aţi făcut de râs în faţa oamenilor.”
„Cum v-am făcut de râs?”
„Păi, v-aţi schimbat religia.”
„Nu-i adevărat. Nu ne-am schimbat-o, ci ne-am îmbunătăţit-o”.

Atunci am trecut printr-o perioadă de sărăcie extraordinară. Ca să-mi continui studiile, m-
am angajat portar la Tribunal. Veneau colegii de facultate, se uitau lung la mine şi spuneau:
„Florine, te-ai prostit. Tu aici?”. Alţii veneau la părinţii lor - procurori, judecători - iar eu eram
portar.



Dar eram fericit. Pentru mine Dumnezeu deja Se traducea în viaţa de familie. Era ceva
minunat. Eu nu mă simţeam dator să apăr pe nimeni şi nici o religie. Eu aveam ceva care era
foarte bun pentru mine şi lucrul acesta mă făcea să rămân echilibrat.

Însă în perioada aceea Dumnezeu a găsit o metodă de a mă recompensa enorm. Fiind
paznic, în schimbul de noapte eram lângă camera procurorului de serviciu, care intervine la
situaţii grave, crime etc. Şi procurorii mă luau lângă ei şi învăţam pe cazuri concrete.

Reporter:
Aţi „furat” meserie acolo.

Florin Ianovici:
Acolo am făcut un fel de a doua facultate.
Apoi doream să avem un copil. Soţia avea probleme medicale şi nu puteam avea copii.

Atunci ne-am rugat, am postit şi după o perioadă Dumnezeu ne-a dat un copil.           Ne-am
cumpărat un apartament modest, pe datorie. Am plecat de la slujba de portar şi am dat interviu, la
o firmă de credite şi operaţiuni financiare, pentru un post de jurist.

La interviu mi-au pus trei întrebări. La primele două am ştiut să răspund, dar la a treia
întrebare n-am ştiut pentru că nici nu auzisem despre instituţia aceea pe care au   pomenit-o ei. N-
am auzit niciodată sintagma aceea juridică.

Am vrut să răspund cu principii generale. Ştiţi genul de răspuns în puncte cardinale:
Nord, Sud, Est, Vest. Unde-ai fost? Pe ici, pe colo. De ce n-ai venit în cutare loc? Las’ că ştie
Dumnezeu! Răspunsuri de genul  acesta.

Dar m-am gândit: „Eu nu pot să mai fac aşa ceva. Eu sunt un om care Îi datorez totul lui
Dumnezeu”. Aşa că le-am spus: „Nu ştiu să vă răspund la întrebarea aceasta. N-am auzit
niciodată despre lucrul acesta”.

Am dat să plec dezamăgit, dar ei mi-au zis: „Eşti angajat”. Uimit peste măsură, am
întrebat de ce. Atunci mi-au spus: „Nici nu există răspuns la această întrebare. Asta este o
invenţie de-a noastră, pentru că n-avem nevoie doar de un om pregătit, ci avem nevoie de un om
care să fie şi loial şi cinstit”. Şi am primit postul. Am trecut de la 38.000 de lei salar la 350.000
de lei pe lună. 350.000!

...............................................................................

Dar am avut de dat în viaţă şi un altfel de test. Dumnezeu ne dăruise o fetiţă, Alina. Însă
la 7 luni ea şi-a pierdut viaţa, intoxicată cu gaz butan. Maşina cu care mergeam era alimentată cu
gaz şi a fost o emisie puternică de la butelie. Noi ieşisem din maşină să mergem până peste drum
la magazin. Copilul dormea în coş şi când ne-am întors intrase în comă de câteva minute. Ne-am
pierdut fetiţa.

Ne-am întors acasă şi stăteam jos, pe caldarâm, nu ne venea să intrăm în casă. Era acolo
pătuţul ei. Aşa de mult ne-am dorit-o. Aşa de mult am iubit-o.

Părinţii mei, când au auzit că ne-am pierdut copilul, au amuţit. Nepoata pe care n-o
văzuseră niciodată. Socrii au spus că sunt blestemat, aşa au interpretat ei
pierderea copilului. Au venit la noi acasă, s-au aşezat în genunchi în faţa uşii, au ţipat, au strigat,
au auzit vecinii. Şi au zis: „Cum mi-aţi fript voi mie inima, aşa să vă frigă Dumnezeu inima
vouă”. Au făcut circ.

La capelă, cu o zi înainte de înmormântare, am simţit că mi se prăbuşeşte toată încrederea
în Dumnezeu. Am zis: „Doamne, e prea mult! În primul rând, copilul acesta a venit cerut de la
Tine. În al doilea rând, n-am ieşit din cuvântul Tău şi am văzut de câte ori m-ai ajutat”.

Şi vă întreb acum cinstit, câţi au curajul să spună: „Vezi, Doamne, că sunt curat!
Sunt curat! Nu găsesc în mine lucruri de judecat atât de aspru. Mai sunt greşeli, mai sunt lipsuri,
mi le recunosc, dar sunt curat. Mie nu trebuia să mi se întâmple lucrul acesta!”.

Atunci m-am clătinat pentru prima oară în viaţa mea. M-am clătinat adânc. Era cât pe ce
să alunec, să-mi pierd încrederea în Dumnezeu, să-mi pierd încrederea în faptul că Domnul este
un Dumnezeu bun.



Au venit părinţii mei a doua zi şi ne-au rugat să le dăm voie să facă o slujbă şi în religia
lor. Le-am dat voie. Mama a ieşit aşa de dezamăgită de la acea slujbă.

La înmormântare au venit câteva sute de oameni de la Biserica noastră. Când a văzut
mama sprijinul şi dragostea lor, când a auzit slujba noastră, mi-a spus plângând: „Iartă-mă, eu n-
am ştiut!”.

Atunci am înţeles că în ziua în care mi-am înmormântat copilul, mi-am câştigat înapoi
familia. Şi de atunci mama este împreună cu mine în Biserică, sora mea este împreună cu mine în
Biserică şi Dumnezeu a făcut ca această jertfă să o văd astăzi aşa: copilul meu este în cer, acasă,
şi e bine, iar părinţii mei aici pe pământ sunt şi ei bine.

Maniera lui Dumnezeu de a lucra este aspră uneori, dar cu mult înţeles. El niciodată nu
Şi-a dezonorat cuvântul: „Tu eşti fiul Meu. Astăzi te-am născut. Păcatele îţi sunt iertate şi te
primesc în Împăraţia Mea!”.

Reporter:
Aveţi copii acum?

Florin Ianovici:
Avem 2 fetiţe. Dar şi astăzi mă doare modul cum a lucrat Dumnezeu. Mă doare. Pentru

că eu întotdeauna zic că am trei fetiţe: două aici şi una acasă...
Biserica noastră are o mie de membri. Când au venit oamenii aceia, cu sutele, şi au intrat

în cimitir, mama s-a speriat. Şi când au început imnurile creştine, pe mama a străpuns-o la inimă.
Veneau oameni care plângeau pe tăcute şi mă îmbrăţişau. În acele momente, mama s-a gândit:
„Cum, nişte străini îmi îmbrăţişează copilul şi plâng? Şi eu           n-am fost vrednică să-mi văd
nepoata decât în sicriu !”.

E interesant ce poate să facă ura din om. Şi greşita înţelegere. I-am spus atunci: „Mamă,
eu nu am de ce să mă ruşinez! Tu mă vezi cum sunt. Dar tu va trebui să trăieşti cu ruşinea că nu
ţi-ai văzut nepoata decât în sicriu. Singura posibilitate să îţi repari greşeala este să te predai
Domnului, să fii credincioasă şi să ne reunim cu toţii în Cer. Şi o să-ţi vezi nepoata acolo”.

....................................................................................

După ce mama s-a împăcat cu mine, ai mei, care sunt bogaţi, au zis: „Tu nu mai stai în
apartamentul ăsta. Îţi dăm bani şi îţi cumperi un apartament cum trebuie”. Am cumpărat un
apartament cu patru camere, dar în momentul când am luat apartamentul n-am ştiut că el este
ipotecat, aşa că am pierdut apartamentul.

Reporter:
...avocat fiind...

Florin Ianovici:
Eu avocat. Am ieşit afară din apartament, după ce l-am pus la punct, cu hârtia de

executare în mână.
M-am uitat la stele şi am zis: „Doamne, măcar pe astea nu le mai fură nimeni!”. Soţia

plângea.
Problema fusese că procura prin care ne-a fost vândut apartamentul a fost dată în

închisoare. Între timp s-a schimbat legea şi spunea că procura nu mai trebuie dată doar în faţa
comandantului, ci să fie şi un notar de faţă. Aşa că procura nu era suficientă, iar eu nu puteam
încheia actele.

M-am dus la omul acela în penitenciar, să-i zic: „Semnează-mi, te rog, procura, că mă
nenoroceşti”.

Între timp, Dumnezeu îmi ceruse să nu mai fiu avocat, să nu mai stau la firmă, ci să mă
ocup de Biserici în toată ţara. Salariul era de 80.000 de lei, iar eu aveam la firmă 350.000 de lei.
Când i-am spus patronului că plec,   mi-a zis: „Vino director economic, îţi dau alt birou în oraş şi
îţi dau salariul pe care-l vrei”.

Asta da luptă ! Dar, totuşi, am zis: „Eu vreau să lucrez pentru Dumnezeu!”.



Am ajuns la omul acela în penitenciar, şi el mi-a zis: „Nu-ţi semnez decât dacă îmi mai
dai 11 milioane”. Am ameţit. 11 milioane era o treime din preţ. Dădusem 33 de milioane pe
apartament. I-am zis: „Omule, n-am de unde să-ţi dau banii ăştia”. Mi-a răspuns: „Nu-ţi
semnez”.

Atunci am dat să plec. I-am cerut comandantului să-mi dea legitimaţia înapoi ca să plec
acasă. Când comandantul mi-a dat legitimaţia, deţinutul a pus mâna pe ea, a luat-o, a deschis-o şi
scria aşa: Legitimaţia numărul 2, Cultul Creştin Penticostal, consilier juridic.

S-a uitat lung la ea şi parcă l-ar fi curentat ceva. Mi-a zis: „Tu eşti pocăit?”. Mi-a fost
frică, n-am ştiut de ce mă întreabă şi i-am răspuns: „Dumnezeu să mă ajute!”. „Mă, tu eşti
pocăit?” m-a întrebat el apăsat. Am zis: „Da, sunt pocăit!”. „Dă-ncoace procura să-ţi semnez!”.

Notăriţa s-a fâstâcit cu totul. Nu mai ştia cum să dea actele. Nici n-am respirat cât a
semnat.

La sfârşit, după ce-am avut toate actele în servietă, l-am întrebat: „Domnule, de ce mi-ai
semnat?”. El mi-a răspuns: „Auzi? De 4 ani sunt în puşcărie. Nici soţia, nici copii şi nici un
prieten nu m-au vizitat. Singurii care         m-au vizitat sunt pocăiţii. Eu cu Dumnezeul ăstora nu
mă pun, că mi-e frică”.

Atunci m-am gândit: „Doamne, câţi ani aş fi muncit eu la firmă să recuperez
apartamentul pe care-l pierdeam şi pe care Tu astăzi mi l-ai dat înapoi doar că am avut o
legitimaţie de consilier juridic la Cultul Penticostal?”.

.....................................................................................

Aşa a fost întotdeauna: întâi testul, apoi binecuvântarea. Dar atunci au fost ani în care am
trăit de toate: foamea am făcut-o la modul propriu, ne-am mutat din casă în casă, la cheremul
gazdei, umilinţă la serviciu am avut din belşug, părinţii mi-au închis uşa, colegii m-au batjocorit.

Astăzi mă întâlnesc cu colegii mei şi îşi scot pălăria. Dar le-am spus: „Dragii mei, voi
cinstiţi haina. Vă uitaţi la mine şi spuneţi: ‘S-a ajuns Florin’. Nu, nu m-am ajuns, numai că am
un secret, şi acesta este: PUTEREA  LUI  DUMNEZEU”.

CLAUDIU  LĂPĂDAT

Interviu realizat de Cristina Olariu.

AM  FOST  ÎN  MOARTE  CLINICĂ.

M-am ridicat deasupra patului şi mi-am văzut trupul de sus.

L-am văzut pe micuţul meu Simonel, de 4 anişori, cu mutriţa lui de copil necăjit.

Claudiu Lăpădat s-a dus împreună cu familia la o casă de vacanţă, la munte.
În camera în care dormea împreună cu Lucia, soţia lui, au fost scăpări de gaze de la o

sobă şi amândoi au fost intoxicaţi cu monoxid de carbon.

Claudiu Lăpădat:
Am încercat să ies afară, dar am căzut jos. Am încercat să mă ridic. Aveam nişte dureri

cumplite de cap. În cele din urmă soţia mea cu greu s-a ridicat din pat, a ajuns cu greu până la
mine, mi-a dat mâna şi m-a ridicat.

Am deschis uşa de afară şi am căzut acolo pe beton. Am stat vreo 15 minute, apoi am
reuşit să mă ridic, în frigul acela de noiembrie, dimineaţa, undeva la munte.

Lucia Lăpădat:



Lucrul pe care l-am realizat după aceea a fost faptul că atât de uşor puteam să plecăm
„acasă”. Îi spuneam lui Claudiu: „În noaptea asta chiar puteam să murim! Pur şi simplu să
plecăm de pe pământ!”.

La un moment dat m-am uitat în pat în stânga mea, la Claudiu, şi mi-am dat seama că este
absent. Sesizam că lipseşte din trup, dar nu puteam să accept că este mort. Am început să dau cu
cotul în el, să-l trezesc, să-l scot afară. Faţa lui, modul cum arăta, faptul că n-a răspuns deloc la
ghionturile mele, m-au îngrozit. Dădeam cu cotul în el, dar nu respira... Într-un final am reuşit să-l trezesc, tot dându-i cu coatele. După ce s-a trezit, m-a ridicat şi pe mine din pat şi a ieşit afară. Eu mă simţeam foarte rău.

Când am ajuns la Dej, la spital, tensiunea mea era 40 cu 20. Dacă nu ajungeam atunci la
spital, eu chiar muream. Sângele meu era deja negru şi gros ca o pastă.

Reporter:
Claudiu, ce s-a întâmplat cu tine în acest timp?

Claudiu Lăpădat:
Dintr-o dată, sufletul s-a ridicat din trupul meu.        M-am ridicat deasupra patului şi mi-

am văzut trupul de sus. Ştiam foarte clar ce se întâmpla în momentul în care sufletul meu a ieşit
din trup. M-am văzut. Am văzut-o pe Lucia. În momentul acela am gândit foarte liber. Nu aveam
nici o durere, nu aveam nici o confuzie. Ştiam că sunt eu, adevăratul eu, sufletul meu, că sunt ieşit
din trup şi că am murit la propriu.

Reporter:
Te-a durut această ieşire din trup - moartea clinică?

E dureroasă desprinderea...?

Claudiu Lăpădat:
Pentru mine nu a fost dureroasă. Durerea la care ne gândim noi este durerea fizică, însă

durerea spirituală este cumplită şi va dura o veşnicie pentru cei ce ajung în iad.
Am început să urc. Am trecut prin tavan, prin acoperiş. Am ajuns deasupra casei. Mi-am

văzut casa, maşina, becul din faţa casei. M-am uitat spre cer. Erau nori deşi şi am început să urc.
Nu era nimeni lângă mine, nici un înger, dar ştiam că sunt însoţit de prezenţa lui Dumnezeu.  N-
aveam nicio teamă...

Reporter:
Regrete ai avut?

Claudiu Lăpădat:
Deloc. Nici un regret. În momentul în care sufletul iese din trup, când duhul omului iese

din trup, tot ce este legat de lumea aceasta încetează. Aşa cum spune Scriptura: acolo nu este nici
lacrimă, nici durere, nimic legat de pământ.

Am început să urc şi, la un moment dat, de undeva din cer a început să curgă peste mine
un fascicul de lumină. Lumina aceea era ca un fel de dragoste, bucurie, pace, fericire, dar parcă
sub formă lichidă.

Curgea, iar eu urcam prin ea. La un moment dat, fasciculul acela s-a făcut tot mai mare,
norii s-au dat la o parte, m-am ridicat deasupra pământului şi am plecat.

În timp ce urcam, dintr-o dată am început să aud muzică. Era o asemenea muzică cum pe
pământ nu există. Şi undeva, departe, am văzut ceva mare şi alb. De după obiectul acela uriaş şi
alb curgea spre mine acel râu de dragoste, de fericire, de bucurie pe care nu ştiu să-l descriu.

Mai târziu mi-am dat seama că era o poartă mare şi albă, iar lângă ea erau nişte omuleţi
foarte mici, pe care am început să-i aud strigându-mă. Mă salutau şi mă chemau: „Vino, vino aici!
Vino acasă!”.

În partea mea dreaptă au apărut cei 5 copii ai noştri. Atunci Duhul lui Dumnezeu m-a
oprit şi mi-a zis aşa: „Fiule, alege unde vrei să te duci: în Cer sau te întorci pe pământ?”. În



clipa aceea, m-am uitat la cei 5 copii ai mei, m-am uitat la fiecare în parte şi i-am văzut aşa de
trişti.

Ştiam că tot acolo, pe pământ, sunt şi acele milioane de oameni pentru care mă rog de 23
de ani. Dumnezeu        mi-a arătat copiii şi mi-a arătat rugăciunea pentru care stau înaintea Lui de
ani de zile. M-am uitat la ele, m-am uitat la cer, m-am uitat la omuleţii aceia mici care mă chemau
şi-am spus: „Doamne, eu vreau să mă duc în Cer!”.

Imaginile au dispărut şi eu am continuat să urc. Poarta era foarte puţin deschisă şi pe ea
curgea râul acela.

Reporter:
Descrie-ne culorile şi formele pe care le-ai văzut.

Claudiu Lăpădat:
Fără cuvinte. Vreau să vă spun ceva foarte important pentru înţelegerea lumii spirituale.

În lumea spirituală nu este modul nostru de a gândi, al oamenilor de pe pământ. Pe pământ poţi
percepe o anumită parte a lucrurilor, o anumită porţiune din întreg. În lumea spirituală poţi vedea
şi gândi de jur împrejur. Nu există limită. Ştiam şi vedeam totul clar.

Acolo erau mămica mea, bunicii mei, acolo era Laurenţiu, prietenul meu care-a plecat.
Acolo erau mulţi oameni pe care îi cunoşteam. Mă strigau să mă duc acolo.

Ei au ieşit în faţa porţii, spunând: „Vino! Vino! Vino! Vino!”. Parcă era o galerie. Mă
simţeam fantastic.

Reporter:
Totuşi eşti aici în carne şi oase.

Claudiu Lăpădat:
Am fost oprit a doua oară de Duhul lui Dumnezeu, care mi-a spus din nou: „Fiule, alege

unde vrei să te duci: în Cer sau te întorci pe pământ?”.
Şi mi i-a arătat încă o dată pe cei 5 copii, dar de data aceasta mi-a arătat în spatele lor

două sicrie: eram eu şi Lucia, soţia mea. Mi-am văzut propria înmormântare.
Le-am văzut cu ochii mei. Erau atât de reale. Dar mai real decât asta a fost altceva. În

clipa în care mi-am văzut copiii, mi-a fost dat să trăiesc durerea lor în sufletul meu. A fost fără
cuvinte. M-a blocat. Dar continuam să urc încet pentru că nu voiam să mă întorc înapoi.

L-am văzut pe micuţul meu Simonel, de 4 anişori, cu mutriţa lui de copil necăjit.
Şi Duhul lui Dumnezeu m-a întrebat ultima oară: „Fiule, unde vrei să te duci: în Cer

sau te întorci pentru ei pe pământ? Ei sunt responsabilitatea ta”. În clipa aceea Dumnezeu mi-a
atras atenţia.

M-am uitat la Cer, am văzut poarta aceea mare şi albă. Am văzut râul acela care curgea
pe poartă. I-am văzut pe oamenii care mă strigau şi care mă aşteptau acolo. Ştiam că într-o zi voi
ajunge în Cer. M-am uitat din nou la cei 5 copii ai mei şi ştiam că ei sunt responsabilitatea mea.
M-am uitat încă o dată la Cer şi-am spus: „Doamne, doar de dragul lor mă întorc pe pământ,
doar pentru ei”.

Când am spus lucrul acesta am început să cobor. Oamenii aceia au devenit tot mai mici,
poarta a început să scadă în dimensiune.

Râul era acelaşi. Cobora peste mine în continuare. Am coborât cu el. M-a adus până
deasupra casei, am trecut prin nori, mi-am văzut din nou casa, maşina, am trecut prin acoperiş şi
prin tavan.

Reporter:
Când te-ai întors în trup ai avut sentimentul că de abia ai plecat sau că a trecut mult timp?

Claudiu Lăpădat:
Când m-am trezit, în partea dreaptă a mea era cineva care-mi dădea cu cotul. Şi-a dat tare

şi bine. Mi-am dat seama că mă doare. Nu ştiam cât mă lovise înainte.



M-am trezit. Mi-am dat seama că sunt din nou în trup, acelaşi trup, aceleaşi dureri. Şi am
auzit o femeie lângă mine care striga disperată: „Dă-te jos! Dă-te jos! Du-te afară! Coboară din
pat! Dă-te jos! Du-te afară!”.

Cu greu am reuşit să cobor. M-am dus afară. Am încercat să respir. În cele din urmă am
ajuns la spital.

Reporter:
A fost o vizită la poarta cerului. Ţi s-a dat har. Foarte puţini oameni au o asemenea şansă:

să aleagă. Câte mămici nu-şi lasă copiii orfani...

Claudiu Lăpădat:
Cred că aici suntem din nou la dispoziţia harului lui Dumnezeu. Dumnezeu, care este

suveran peste toate lucrurile, ştie şi are un plan cu viaţa fiecăruia.
Această experienţă mi-a arătat că indiferent ce vârstă ai, cine eşti din punct de vedere

social, indiferent dacă ai sau n-ai bani, un lucru este sigur - moartea poate veni oricând. Problema
este dacă eşti gata să pleci? Şi să pleci unde trebuie, adică în Cer, NU în iad.

Reporter:
Ce înseamnă acest „eşti gata”?

Claudiu Lăpădat:
Înseamnă mai întâi de toate să intri în legământ cu Dumnezeu, să-L accepţi pe Cristos ca

Mântuitor şi Domn al vieţii tale. Să te nevoieşti cu tot ce eşti tu, să te lupţi, cu ajutorul harului lui
Dumnezeu, să umbli în voia Lui.

Reporter:
Ce-a schimbat în tine experienţa aceasta?

Claudiu Lăpădat:
În primul rând mi-am dat seama cât sunt de slab, de trecător şi cu siguranţă că NU sunt

stăpân pe viaţa mea. Eu ştiam teoretic aceste lucruri, din Scriptură, şi îmi dădusem viaţa lui
Cristos, dar acum le-am şi trăit. Viaţa mea şi a fiecărui om este doar în mâna lui Dumnezeu.

În al doilea rând, această experienţă mi-a confirmat Scriptura. Tot ce credeam despre
Biblie, pentru mine a devenit acum o realitate foarte puternică. Acum am trăit eu însumi această
experienţă. Şi tot ce vorbeşte Biblia şi Domnul Cristos şi cartea Apocalipsa despre Cer, despre
final, despre ce înseamnă Cerul, este adevărat.

Credinţa este acea încredere neclintită în Scriptură, în Cuvântul lui Dumnezeu şi în
Dumnezeu ca persoană.

Dorinţa mea este să văd milioane de oameni că merg pe acelaşi drum pe care merg şi eu
şi pe care au mers milioane de oameni de-a lungul veacurilor.

Reporter:
Cred că le-am oferit cititorilor o lecţie de viaţă şi poate una de moarte, pentru că a trăi

frumos şi a muri frumos este un lucru extraordinar. A muri şi a şti unde te duci. De un lucru
putem să fim siguri: o să ne ducem şi noi dincolo.

Claudiu Lăpădat:
Indiferent dacă ai avut sau nu o experienţă ca mine, până la urmă NU experienţa este

definitorie, CI Scriptura. Pentru că Scriptura conţine tot ce trebuie să ştim. Ne oferă absolut totul,
inclusiv promisiunea faptului că Duhul Sfânt al lui Dumnezeu, care a inspirat Biblia, ne va ajuta
să o şi împlinim. Şi aş spune că cel mai important lucru ar fi să-L acceptăm pe Cristos nu doar ca
Mântuitor, ci şi ca Domn al vieţii noastre.

Al treilea lucru: să nu ne pierdem viaţa cu nimicuri, cu lucruri fără rost, cu lucruri care n-
au valoare, cu atracţii legate de lume. Afară piere o lume în păcat, oameni care au nevoie de acest



mesaj al speranţei. Dacă-L avem pe Cristos ca Domn, dacă ne iubim familiile şi trăim aproape de
ele, cred că Dumnezeu ne va da şi o recoltă bogată. Şi cred din toată inima mea că milioane de
oameni din ţara aceasta vor avea parte de naşterea din nou.

Reporter:
Dincolo de aceste lucruri, mai presus de orice, cel  mai important este să-L vedem pe

Dumnezeu şi să trăim cu El.

Claudiu Lăpădat:
Acolo este finalul.  Şi e cel mai frumos lucru.

N.A. Noi nu absolutizăm experienţa personală şi nu facem din ea un principiu, pentru că
doar Dumnezeu este absolut.

Dar ne bucurăm când Dumnezeu îngăduie în viaţa noastră experienţe care să ne apropie
mai mult de El.

MARIA  MORARIU

DOAMNE,  DE  AZI  ÎNAINTE  VOM  MERGE ÎMPREUNĂ.  TU  EŞTI  PROPRIETARUL
VIEŢII  MELE,  IAR EU  SUNT  CHIRIAŞUL.

Ori Îl iei pe Isus cu tine şi la prieteni, să vadă ce prieteni ai tu, şi în serile de discotecă sau în
baruri, să vadă unde mergi tu, ORI ÎL DUCI CU TINE PESTE TOT, ORI NU-L DUCI.

Maria Morariu a lucrat ca bibliotecară la Universitate în urmă cu câţiva ani. Era divorţată,
deziluzionată, fără rost pe lume.

Reporter:
A încercat ştiinţe oculte, radiestezie, New Age, diferite curente filozofice, training

autogen. Toate acestea doar ca să îşi găsească pacea sufletului şi sensul în viaţă. Dar n-a găsit
nimic şi a fost tot mai goală şi pustie în suflet.

Chiar dacă şi la acele întâlniri oculte se începea cu rugăciunea Tatăl nostru, ea şi-a dat
seama că ceea ce se petrecea acolo nu era în regulă.

Maria Morariu:
Aceasta este una dintre strategiile lui Satan: să-ţi prezinte o informaţie în care 20% este

adevăr, DAR 80% ESTE MINCIUNĂ.

Reporter:
Acum Maria a cunoscut ADEVĂRUL 100%. A căutat în biserici, în mănăstiri, un

îndrumator, o cale... dar lipsea ceva... Până la urmă a găsitCALEA -pe Domnul Isus Cristos.La un moment
dat, a descoperit Radio Vocea Evangheliei.

Maria Morariu:
Emisiunile de la radio m-au ajutat enorm de mult. Aveam o nevoie atât de acută şi adâncă

să înţeleg Biblia pe măsura minţii mele.



Reporter:
Tot de la radio a înţeles ce înseamnă şi NAŞTERE  DIN  NOU, care este, de fapt, esenţa

creştinismului.

Maria Morariu:
Până nu am înţeles acest lucru, eram doar un „împlinitor de ritualuri”, dar nu cunoşteam

şi nu întelegeam ESENŢA.
O emisiune care m-a marcat foarte mult, vorbea despre trăirea împreună cu Cristos. Se

spunea: „După ce intră Cristos în viaţa ta, Îl inviţi în sufragerie, în primul rând. Apoi în
bibliotecă, să vadă ce cărţi citeşti şi cu ce îţi umpli mintea, apoi în atelier, să vadă ce lucrezi...

DAR, în cămară... acolo unde sunt lucrurile pe care numai tu le ştii şi pe care nu vrei să
le vadă alţii... nu-L laşi să intre. Doar tu ţii cheia de acolo”.

Şi atunci provocarea era: „Ori Îl iei pe Isus cu tine şi la prieteni, să vadă ce prieteni ai tu,
şi în serile de discotecă sau în baruri, să vadă unde mergi tu, ORI  ÎL  DUCI  CU  TINE  PESTE
TOT,  ORI  NU-L  DUCI.

Isus ne spune că pentru asta a venit în lume - pentru păcătoşi. El îţi cere cheile de la
cămările ascunse ale sufletului şi ale vieţii tale, şi EL va face curăţenie”.

În acel moment, fiind singură acasă şi ascultând radioul, m-am pus pe genunchi şi am
spus:

„Doamne, din această clipă eu vreau să-mi predau întreaga viaţă în mâinile Tale şi de
acum încolo, oriunde voi merge, fie că este zi sau noapte, fie că este serviciu sau prieteni,
oriunde aş locui, noi doi VOM  MERGE  ÎMPREUNĂ.  TU  EŞTI  PROPRIETARUL  VIEŢII
MELE,  IAR  EU  SUNT  CHIRIAŞUL”.

Reporter:
La început, prietenii au criticat-o: „Ce-ai păţit, te-ai prostit, ţi-ai pierdut minţile, devii obtuză,
rigidă, bigotă? Cum se poate aşa ceva?”. Atunci s-au rupt prietenii vechi de 20 de ani, deoarece
prietenii nu i-au putut înţelege alegerea. Aceasta a însemnat izolare faţă de prieteni.

Maria şi-a predat viaţa în mâna Domnului, a urmat Seminarul Teologic, apoi Domnul a
chemat-o în lucrare.

A lăsat imediat postul călduţ şi frumuşel de bibliotecară şi a plecat să urmeze chemarea
Domnului.  Câţiva ani a fost misionară în Israel, în zona arabă. Era într-un spital arab din Betleem
când se dădeau luptele de la Biserica Naşterii Domnului. A fost evacuată, împreună cu tot
spitalul. Chemarea ei este pentru arabii necreştini din Israel.

Domnul a hotărât ca Maria să se întoarcă la El prin intermediul emisiunilor de la Radio
Vocea Evangheliei. În acest mod Duhul Sfânt a atins coarda care trebuia din sufletul şi mintea
Mariei.

*************************************

Cei care doresc pot obtine cartea cu acelasi titlu.
De asemenea va putem pune la dispozitie copia audio a acestor emisiuni, pe CD audio, CD MP3,
sau DVD in format MP3, scriind pe adresa:

Radio Vocea Evangheliei - Timisoara
C.P. 1174, Of. 16
Timisoara, Romania
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